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°۲۷تهران

تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)74,400درهم امارات

0 (%0)32,400لير ترکيه

0 (%0)42,450يوان چين

0 (%0)217,100دلار کانادا

0 (%0)298,600فرانک سوئيس

0 (%0)3,450افغاني

0 (%0)4,300روبل روسيه

0 (%0)203,400دلار استراليا

0 (%0)273,110دلار

0 (%0)314,330يورو

0 (%0)380,840پوند انگليس
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ششم صفر ۱۴۴۳

مناسبت ها

۲۰ شهریور حمله به برج های دوقلوی مرکز تجارت جهانی [ 11
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۲۱ شهریور روز سینما
[ September 13 ] ۲۲ شهریور روز گرامیداشت برنامه نویسان

اوقات شرعی به افق تهران

طلوع خورشید: ۰۶:۴۶ اذان صبح: ۰۵:۲۰

غروب خورشید: ۱۹:۱۳ اذان ظهر: ۱۳:۰۰
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تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)118,920,000سکه امامي

0 (%0)114,010,000سکه بهار آزادي

0 (%0)60,000,000نيم سکه

0 (%0)36,000,000ربع سکه

0 (%0)22,600,000سکه گرمي



 

1- معاون توسعه روستایی و مناطق محروم دولت سیزدهم منصوب شد - الف

2- عدالت بودجه اي در دانشگاه هاي مهارتی وجود ندارد - باشگاه خبرنگاران جوان

3- در آمد کولبران چه قدر است؟ - مشرق

4- در آمد کولبران چه قدر است؟ - حلقه وصل

5- تقویت و ارتقا سطح تعاونی ها از اهداف اصلی بانک توسعه تعاون است - روزنامه ابتکار

6- پهلوگیري 2 کشتی حامل روغن و گندم در بندر امیرآباد - آخرین خبر

7- شانزده توصیه حجت الاسلام قرائتی به طلاب حوزه علمیه - خبرگزاري قرآن

8- 102 هزار خانوار لرستانی تحت حمایت بهزیستی هستند - خبرگزاري قرآن

9- مجلس بزرگداشت آیت االله حکیم با حضور نایب رئیس شوراي عالی مجمع جهانی اهل بیت(ع) برگزار شد - خبرگزاري اهل
بیت

10- انتصاب جدید در دولت با حکم مخبر - فرارو

11- یک انتصاب جدید در دولت ابراهیم رئیسی - صبجانه پرس

12- اجراي سیاست ها و اقدامات اساسی حمایت از نشانه هاي اسلامی ایران - شعار سال

13- یک انتصاب جدید در دولت ابراهیم رئیسی - صراط نیوز

14- شهرداري تهران باید توجه ویژه اي به سراهاي محله داشته باشد - میزان

15- اجراي طرح «سرباز مهارت» در سمنان - خبرگزاري فارس

16- شرط رقابت خودروهاي تجاري با محصولات خارجی - گسترش صنعت معدن تجارت

17- تامبن بودجه آموزش هاي مجازي نسبت به حضوري مشکل سازتر است - باشگاه خبرنگاران جوان

18- مشاور اتحادیه مرغداران گوشتی کشور: تاخیر سامانه بازارگاه در تأمین نهاده دامی - خبرگزاري صدا و سیما

19- حوزه فرهنگی و اجتماعی نقش مهمی در ارتباط مردم با شهرداري دارد - ایمنا

20- بررسی اقدامات انجام شده در مزارع و باغ هاي سیل زده الموت شرقی - خبرگزاري صدا و سیما

21- از سالک و کرونا تا صادرات و رونق اقتصادي/ سالک در سرپل ذهاب جوانه زد - باشگاه خبرنگاران جوان

22- 17 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی به مهریز اختصاص یافت - صبجانه پرس

23- پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی، "رویان فرهنگی" جهاد دانشگاهی است - صبجانه پرس

24- گلستان، پیشرو در اجراي طرح گردشگري کشاورزي - رکنا

25- استفاده از ظرفیت مناطق روستایی براي ایجاد اشتغال - شعار سال

26- آمادگی مجلس براي کمک به شهرداري تهران - حلقه وصل

27- 10 هزار و 500 مگاوات برق براي صنایع معدنی اختصاص یافت - بیرونیت

28- پیشنهاد نماینده گچساران و باشت به شهردار تهران - تابناك

29- بار چرخه معیوب قیمت گذاري دستوري روي دوش مردم - اقتصادگردان

30- سهم تعاونی ها از اقتصاد دقیقا چقدر است؟ - اقتصادگردان



31- ارائه راهکارهاي علمی افزایش فروش آنلاین صنایع در کشور - اقتصادگردان

32- معاون توسعه روستایی و مناطق محروم دولت سیزدهم منصوب شد - پول نیوز

33- بهره وري موقوفات از اهداف اصلی اوقاف و امور خیریه است - خبرگزاري قرآن

34- افزایش حمایت ها از ایده هاي نوآورانه کارآفرین در چهارمحال و بختیاري - ایرنا

35- بیش از 400 فقره پرونده تخلفاتی درتعزیرات حکومتی زاهدان تشکیل شد - باشگاه خبرنگاران جوان

36- انتصاب معاون توسعه روستایی و مناطق محروم - عصر ایران

37- 1میلیون مسکن چقدر برق نیاز دارد؟ - روزنامه اقتصاد سرآمد

38- آمادگی مجلس براي کمک به شهرداري تهران - مشرق

39- ''ري'' خاكِ قهرمان پروري که در امکانات ورزشی فقیر است! - دانا

40- تاثیر مثبت ثبت جهانی هورامان - اقتصاد بازار

41- بیش از 3 میلیون رقبه موقوفی در کشور وجود دارد - ایسنا

42- آزادسازي واردات خودرو منتفی شد؟ - گسترش صنعت معدن تجارت

43- «سیدامیرحسین مدنی» معاون توسعه روستایی و مناطق محروم دولت سیزدهم شد - دیار میرزا

44- پیگیري براي ایجاد منطقه ویژه اقتصادي شهر سامن - ایسنا

45- تلاش معاونت امور زنان و خانواده براي حرکت در مسیر عدالت فراگیر در حوزه زنان - تسنیم

46- آغاز 4 دوره آموزشی فنی و حرفه اي مددجویان در زندان زاهدان - باشگاه خبرنگاران جوان

47- اشتغال افزون بر 3 هزار نفر در کارگاه هاي راه سازي سیستان و بلوچستان - باشگاه خبرنگاران جوان

48- امکانات البرز به پاي مهاجرت و رشد جمعیت نمی رسد - صبجانه پرس

49- نبود صنایع تبدیلی، آفتی ویرانگر در جان کشاورزي کهگیلویه و بویراحمد - جوان آنلاین

50- پانزدهمین مرحله رزمایش کمک هاي مؤمنانه در البرز آغاز شد - جوان آنلاین

51- نبود صنایع تبدیلی، آفتی ویرانگر در جان کشاورزي کهگیلویه و بویراحمد - جوان آنلاین

52- پانزدهمین مرحله رزمایش کمک هاي مؤمنانه در البرز آغاز شد - جوان آنلاین

53- استتار سیمانی آشفته بازار زمین - جوان آنلاین

54- حکم مخبر به امیرحسین مدنى - نواندیش

55- معاون توسعه روستایی و مناطق محروم دولت سیزدهم منصوب شد - حلقه وصل

56- امیرحسین مدنی معاون توسعه روستایی و مناطق محروم شد + سوابق - ایسکا

57- سید امیر حسین مدنی معاون توسعه روستایی رییس جمهور شد - افکارنیوز

58- اجازه نمی دهیم براي یک امضاء، امروز و فردا کنند - جهان اخبار نیوز

59- 10 هزار و 500 مگاوات برق براي صنایع معدنی اختصاص یافت - وزارت صنعت معدن و تجارت

60- اجراي طرح پایش واحدهاي صنعتی غیرفعال/ احیاي 2000 هزار واحد تولیدي راکد تا پایان سال - وزارت صنعت معدن و
تجارت

61- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

62- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

63- ضرورت تلاش براي جذب خیران کارآفرین - شبستان



64- بار چرخه معیوب قیمت گذاري دستوري روي دوش مردم - صبجانه پرس

65- قیمت گذاري دستوري، انحراف از کنترل تورم است - فراسو

66- معاون توسعه روستایی و مناطق محروم دولت سیزدهم منصوب شد - مشرق

67- جوان کارآفرین میبدي تجلیل شد - ایرنا

68- «سیدامیرحسین مدنی»، مدیر عامل بنیاد برکت، معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري شد - انتخاب

69- پرداخت 32 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال به مددجویان تایبادي - خبرگزاري صدا و سیما

70- تحمیل کالاي بنجل و بی کیفیت به مردم - روزنامه شروع

71- معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت عنوان کرد: اجراي طرح پایش واحدهاي صنعتی غیرفعال با استفاده از ظرفیت

مشاوران و کلینیک هاي کسب و کار/ بازگشت 10 هزار و 193 واحد صنعتی راکد به چرخه تولید از سال 1391 تا 1399 - تفاهم
آنلاین

72- هشت نفر براي تصدي کرسی شهرداري انزلی نامزد شدند - ایرنا

73- کاهش سرمایه گذاري در سایه خروج ارز به کشورهاي همسایه - خوز 24

74- لوازم خانگی قابل قیاس با خودروسازي نیست - ارانیکو

75- لوازم خانگی قابل قیاس با خودروسازي نیست - دانا

76- تکمیل و اجراي طرح جامع نیاز آبی بخش هاي مختلف چهارمحال و بختیاري - خبرگزاري مهر

77- مدنی معاون توسعه مناطق محروم دولت سیزدهم شد - جهان نیوز

78- چه زمانی منتظر نتایج ملموس اجراي طرح تسهیل مجوز کسب و کار باشیم؟ - باشگاه خبرنگاران جوان

79- احیاء 499واحد غیرفعال تا پایان مردادماه - اقتصاد آنلاین

80- ارائه سبد کامل خدمات بانکی به مشتریان در شعب بانک توسعه تعاون مد نظر است - درآمد نیوز

81- خلیلیان: خیران در ایجاد اشتغال در خوزستان ورود کنند - ایرنا

82- استاندار: خیران در ایجاد اشتغال در خوزستان ورود کنند - ایرنا

83- حفظ، بهره وري و به بار نشستن موقوفات اهداف اصلی سازمان اوقاف و امور خیریه است - ایسنا

84- استفاده از ظرفیت خیران کار آفرین براي ایجاد اشتغال در خوزستان - خبرگزاري صدا و سیما

85- پرداخت 10هزار میلیاردریال تسهیلات مشاغل خانگی در بانک توسعه تعاون - شبکه بانک و بیمه

86- «سیدامیرحسین مدنی» معاون توسعه روستایی و مناطق محروم دولت سیزدهم شد - خبرگزاري فارس

87- حمایت بانک توسعه تعاون از تعاونی ها در ارتقاي این بخش موثر است - شبکه بانک و بیمه

88- تقدیر از ایده هاي برتر فناوري هاي نرم - مردم سالاري آنلاین

89- معاون وزیر ورزش: 15 مرکز منش در کشور راه اندازي شده است - خوزنا

90- رشد 100میلیارد تومانی اعتبار اشتغال استان قزوین در سال جاري - دانا

91- دهنوي: مجلس می خواهد شرکت هاي دانش بنیان تا پایان سال به تسهیلات بانکی خود برسند - فردا نیوز

92- آمادگی مجلس براي کمک به شهرداري تهران - پانا

93- بازگشت رونق تولید به ماشین سازي اراك - دانا خبر

94- عملکرد قابل قبول دستگاه هاي اجرایی خوزستان در جذب و حمایت از سرمایه گذار - شوشان

95- مشکلات 12 واحد تولیدي شهرك صنعتی توس در مشهد بررسی شد - ایرنا



96- 314 پرونده به تعزیرات حکومتی خرمشهر رسید - باشگاه خبرنگاران جوان

97- تفاوت هاي اصطکاك ساز - روزنامه جام جم

98- 10 هزار و 500 مگاوات برق براي صنایع معدنی اختصاص یافت - شاتا

99- استاندار فارس از سپاه فجر براي راه اندازي مرکز شبانه روزي واکسیناسیون کرونا تقدیر کرد - بسیج نیوز

100- تسهیلات کم بهره طرح “کارا ” بانک صادرات براي بنگاه هاي کوچک و متوسط - اقتصاد طلایی



 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم دولت سیزدهم منصوب شد

منبع: الفشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/06/23

معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی را به عنوان معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست

 
جمهوري منصوب کرد. 

به گزارش فارس، محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور در
حکمی سیدامیرحسین مدنی را به عنوان معاون توسعه روستایی،

 
مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري منصوب کرد. 

مدیرعاملی بنیادهاي برکت و احسان ستاد اجرایی فرمان حضرت
امام(ره)، شرکت گسترش انفورماتیک ایران، خبرگزاري برنا،
عضویت در هیات مدیره شرکتهاي صانیر و صندوق اشتغال
برکت، معاونت بازرگانی شهاب خودرو، ریاست هیات مدیره

شرکتهاي آلوپن و گسترش کارآفرینی ایران، ریاست هیات امناي دانشگاه جامع انفورماتیک ایران و گروه جهادي آل یاسین از جمله

 
سوابق و مسئولیت هاي قبلی مدنی به شمار می رود. 

بنیاد برکت در طول مدت خدمت وي به عنوان مدیرعامل با اجراي بیش از 115 هزار طرح اشتغالزایی و توانمند سازي در بخش ها و

 
بنگاههاي خرد، کوچک و متوسط موفق به ایجاد 350 هزار شغل به ویژه در روستاها و مناطق محروم کشور شده است. 

همچنین اجراي بیش از 25 هزار پروژه زیربنایی محرومیت زدایی در بخش هاي آبرسانی، ساخت مدرسه و مسجد، مراکز فرهنگی، راه
روستایی، مسکن محرومان و بمارستان و مراکز درمانی از جمله خدمات بنیاد برکت در طول مدت مدیرعاملی مدنی در بنیاد برکت

 
بوده است. 

گفتنی است، پیش از این محمد امید مسئولیت معاونت توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري را در دولت
دوازدهم برعهده داشت.



عدالت بودجه اي در دانشگاه هاي مهارتی وجود ندارد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/06/23

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور بر افزایش میزان عدالت بودجه اي در دانشگاه هاي مهارتی تاکید کرد.

ابراهیم صالحی عمران رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي
کشور در گفت وگو با خبرنگار حوزه دانشگاهی گروه علمی
پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان، درباره بودجه دانشگاه
براي سال 1400 اظهار کرد: بودجه در نظر گرفته شده
دانشگاه فنی و حرفه اي کشور با 160 هزار نفر جمعیت

 
دانشجویی کفاف هزینه هاي جاري دانشگاه را نمی دهد. 

او افزود: دانشگاه فنی و حرفه اي داراي کسري بودجه 400
میلیارد تومانی است؛ چرا که طبق گزارش رسمی مرکز
پژوهش هاي مجلس که هزینه سرانه بودجه 1400 را

تصویب کرده که حدود 5 میلیون و 300 به ازاي هر دانشگاه پول واریز می کنند، این رقم از هزینه سرانه ي هنرستان و کاردانش ویژه

 
دانش آموزان کمتر است. 

صالحی عمران تصریح کرد: با توجه به اینکه بیش از 70 درصد دروس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور عملی است این هزینه کفاف
مخارج ما را نخواهد داد، به همین علت نمی توانیم وارد هزینه هاي کیفی دانشگاه شویم؛ چرا که آموزش هاي مهارتی هزینه بر است و

 
این میزان مبلغ بودجه در سال جاري به صورت عادلانه توضیح نشده است. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور ادامه داد: دانشگاه فنی و حرفه اي کشور در اشتغال و مهارت محوري و توسعه اقتصادي،
اجتماعی، خدماتی تاثیرگذار است و رابطه تنگاتنگی با توسعه ملی دارد، اما عدالت بودجه اي در دانشگاه هاي مهارتی ملاحضه نشده

 
است. 

صالحی عمران بیان کرد: امیدواریم در دولت و بودجه جدید که فصل نوشتن آن هم اکنون است، بتوانیم عدالت بودجه اي را در

 
دانشگاه هاي مهارتی و سایر دانشگاه ها و آموزش هاي مهارتی شاهد باشیم که تا چه میزان متولیان امر به آن توجه می کنند. 

او اضافه کرد: در سال هاي گذشته بدون مطالعه کارشناسی شاهد افزایش بی رویه آموزشکده ها در کل کشور بوده ایم و هم اکنون در

 
بسیاري از آموزشکده ها کمبود شدید امکانات کارگاهی، آموزشی، آزمایشگاهی، نیروي انسانی و ... داریم. 

صالحی عمران افزود: به همین علت به دنبال کمیت گرایی نیستیم و هدف این است که آموزشکده هاي موجود را از لحاظ کیفی ارتقا
بدهم و اولویت این است که در زمینه آموزشی، تجهیزات آزمایشگاهی، وضعیت رفاهی و ... آموزشکده ها را در در حد توان کیفیت

 
ببخشم. 



رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي در ادامه یکی از دغدغه هاي اصلی خودشان را توجه به امر اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاه عنوان کرد
و افزود: دانشگاه فنی و حرفه اي بنگاه ارائه مدرك نیست و اشتغال فارغ التحصیلان این دانشگاه بهترین نمونه تبلیغ براي کارایی و

 
توانایی ما است. 

توجه به محتواي آموزشی، کلیدي ترین محور ما در برنامه هاي درسی صالحی عمران ادامه داد: اصلی ترین و کلیدي ترین محور ما در
برنامه هاي درسی توجه به محتواي آموزش است؛ طی چند مدت اخیر تغییرات چندانی نداشتیم، بنابراین با وزارت علوم، تحقیقات و

 
فناوري وارد بحث شدیم تا بتوانیم آموزش از ثابت در برنامه جلوگیري کرده و آموزش را بهبود ببخشیم. 

 
بیشتر بخوانید 

 
- دانشگاه فنی و حرفه اي به دنبال تاسیس مراکز نوآوري و شکوفایی است 

- صالحی عمران: دخالت افراد غیرعلمی عامل اصلی عقب ماندگی است/ پورعابدي: اتفاق نظري در زمینه توسعه یافتگی بین مسئولان

 
وجود ندارد 

 
- رسالت دانشگاه فنی و حرفه اي جذب دانشجویان فارغ التحصیل به بازار کار است 

 
- ترم جدید در دانشگاه فنی و حرفه اي مجازي خواهد بود 

- اختراع مچ بند کاهنده تب توسط دانشجویان دانشگاه فنی و حرفه اي



در آمد کولبران چه قدر است؟

منبع: مشرقشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/06/23

 
- سیاست 

 
در آمد کولبران چه قدر است؟ 

به گفته معاون توسعه اشتغال اجتماع محور ستاد اجرایی فرمان امام (ره)
درآمد کولبري اسما بالا است اما این کار به دلیل آسیب هایی که به سلامت

 
افراد وارد می کند. 

به گزارش مشرق، مرتضی نیازي، در خصوص اقداماتی که ستاد اجرایی
فرمان امام (ره) براي اشتغال زایی کولبران انجام می دهد، گفت: ما براي
اشتغالزایی کولبران سال گذشته حدود 3 هزار و 500 طرح خرد که قابلیت
اجرا در مناطق روستایی را داشتند، در 3 استان کردستان، کرمانشاه و

آذربایجان غربی که کولبري بیشتر در آن ها دیده می شود، را انجام دادیم و امسال به هم دنبال اجراي 5 هزار طرح خرد همچون
ایجاد گلخانه، کشاورزي، مشاغل خدماتی، توسعه گردشگري نظیر استفاده از جاذبه هاي کوه اورامان و صنایع دستی هستیم که تمام

 
اعضاي خانواده می توانند در آن ها اشتغال داشته باشند. 

بیشتر بخوانید: جزئیات اعطاي تسهیلات به کولبران اعلام شد وي ضمن اشاره به اینکه همچنین برنامه ما براي امسال این است که از
150 کارگاه حمایت کنیم، اظهار کرد: ما قصد داریم از کارگاه هایی که با حدود 300 تا 500 میلیون تومان می توان آن ها را راه
اندازي کرد، حمایت کنیم و براي مثال کارگاه هاي صنایع چوبی به لیل زیاد بودن چوب در آن مناطق و از آنجایی که استان هاي
غربی کشور مهد عسل هستند، کارگاه تولید کندوي عسل که با راه اندازي هر کدام از آن ها 5 تا 6 صاحب شغل می شوند، را مورد
حمایت قرار می دهیم و به علاو حمایت از 20 بنگاه بزرگ در این استان ها که با مشاغل خرد در ارتباط هستند و سبب قوام این

 
مشاغل می شوند را در برنامه داریم. 

معاون توسعه اشتغال اجتماع محور ستاد اجرایی فرمان امام (ره) در در پاسخ به این سوال در آمد کولبران چه قدر است و مقدار درآمد
مشاغلی که ستاد اجرایی فرمان امام (ره) در طرح هاي استغالزایی خود براي آن ها در نظر گرفته است، بیشتر از درآمد فعلی آن ها
است یا کمتر؟، توضیح داد: درآمد کولبري اسما بالا است و براي مثال ممکن است یک کولبر طی یکبار انجام این کار مبلغی مناسبی
را دریافت کند و بر حسب محاسبات ما اگر فردي 2 روز یکبار کولبري کند، درآمد قابل توجهی به دست آورد و این در حالی است که
این کار به دلیل آسیب هایی که به سلامت افراد وارد می کند و همچنین به دلیل خستگی فراوان که به همراه دارد و گاهی ممکن
زمان رفت و برگشت آن ها به 10 ساعت هم برسد، عملا و رسما درآمد قابل توجهی ندارد و همچنین از آنجایی که این کار از شانیت

 
مناسبی برخوردار نیست، این افراد چندان به دنبال درآمد اسمی آن نیستند. 



وي ضمن اشاره به اینکه ما سعی می کنیم که درآمد معقولی که بتوانند زندگیشان را با آن تامین کنند و همچنین شغلی با جایگاه
اجتماعی مناسب براي آن ها فراهم کنیم، افزود: تلاش ما این است که براي کولبران شغلی ایجاد کنیم که درآمد حداقلی 4 میلیون
تومانی را داشته باشد، البته ممکن است عده اي از آن ها از راه کولبري درآمدي بیشتر و یا کمتر از این مبلغ را داشته باشند، اما
بسیاري از آن ها به دنبال این هستند که شغلی شریفی داشته باشند و از مخاطرات کولبري دور باشند و به همین دلیل مشاغلی را که
ما ایجاد می کنیم را به کولبري ترجیج می دهند چرا که ممکن است کولبري مشکلاتی را براي سلامتی افراد به وجود آورد و کولبر

 
مجبور شود همه درآمد خود را صرف درمان کند. 

منبع: میزان



در آمد کولبران چه قدر است؟

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/06/23

در آمد کولبران چه قدر است؟ به گفته معاون توسعه اشتغال اجتماع محور ستاد اجرایی فرمان امام (ره) درآمد کولبري اسما بالا

 
است اما این کار به دلیل آسیب هایی که به سلامت افراد وارد می کند. 

به گزارش حلقه وصل، مرتضی نیازي، در خصوص اقداماتی که
ستاد اجرایی فرمان امام (ره) براي اشتغال زایی کولبران انجام
می دهد، گفت: ما براي اشتغالزایی کولبران سال گذشته حدود 3
هزار و 500 طرح خرد که قابلیت اجرا در مناطق روستایی را
داشتند، در 3 استان کردستان، کرمانشاه و آذربایجان غربی که
کولبري بیشتر در آن ها دیده می شود، را انجام دادیم و امسال
به هم دنبال اجراي 5 هزار طرح خرد همچون ایجاد گلخانه،
کشاورزي، مشاغل خدماتی، توسعه گردشگري نظیر استفاده از
جاذبه هاي کوه اورامان و صنایع دستی هستیم که تمام اعضاي

 
خانواده می توانند در آن ها اشتغال داشته باشند. 

وي ضمن اشاره به اینکه همچنین برنامه ما براي امسال این است که از 150 کارگاه حمایت کنیم، اظهار کرد: ما قصد داریم از کارگاه
هایی که با حدود 300 تا 500 میلیون تومان می توان آن ها را راه اندازي کرد، حمایت کنیم و براي مثال کارگاه هاي صنایع چوبی به
لیل زیاد بودن چوب در آن مناطق و از آنجایی که استان هاي غربی کشور مهد عسل هستند، کارگاه تولید کندوي عسل که با راه
اندازي هر کدام از آن ها 5 تا 6 صاحب شغل می شوند، را مورد حمایت قرار می دهیم و به علاو حمایت از 20 بنگاه بزرگ در این

 
استان ها که با مشاغل خرد در ارتباط هستند و سبب قوام این مشاغل می شوند را در برنامه داریم. 

معاون توسعه اشتغال اجتماع محور ستاد اجرایی فرمان امام (ره) در در پاسخ به این سوال در آمد کولبران چه قدر است و مقدار درآمد
مشاغلی که ستاد اجرایی فرمان امام (ره) در طرح هاي استغالزایی خود براي آن ها در نظر گرفته است، بیشتر از درآمد فعلی آن ها
است یا کمتر؟، توضیح داد: درآمد کولبري اسما بالا است و براي مثال ممکن است یک کولبر طی یکبار انجام این کار مبلغی مناسبی
را دریافت کند و بر حسب محاسبات ما اگر فردي 2 روز یکبار کولبري کند، درآمد قابل توجهی به دست آورد و این در حالی است که
این کار به دلیل آسیب هایی که به سلامت افراد وارد می کند و همچنین به دلیل خستگی فراوان که به همراه دارد و گاهی ممکن
زمان رفت و برگشت آن ها به 10 ساعت هم برسد، عملا و رسما درآمد قابل توجهی ندارد و همچنین از آنجایی که این کار از شانیت

 
مناسبی برخوردار نیست، این افراد چندان به دنبال درآمد اسمی آن نیستند. 

وي ضمن اشاره به اینکه ما سعی می کنیم که درآمد معقولی که بتوانند زندگیشان را با آن تامین کنند و همچنین شغلی با جایگاه
اجتماعی مناسب براي آن ها فراهم کنیم، افزود: تلاش ما این است که براي کولبران شغلی ایجاد کنیم که درآمد حداقلی 4 میلیون
تومانی را داشته باشد، البته ممکن است عده اي از آن ها از راه کولبري درآمدي بیشتر و یا کمتر از این مبلغ را داشته باشند، اما
بسیاري از آن ها به دنبال این هستند که شغلی شریفی داشته باشند و از مخاطرات کولبري دور باشند و به همین دلیل مشاغلی را که
ما ایجاد می کنیم را به کولبري ترجیج می دهند چرا که ممکن است کولبري مشکلاتی را براي سلامتی افراد به وجود آورد و کولبر



 
مجبور شود همه درآمد خود را صرف درمان کند. 

منبع: میزان



تقویت و ارتقا سطح تعاونی ها از اهداف اصلی بانک توسعه تعاون است

منبع: روزنامه ابتکارشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/06/23

مدیر عامل بانک توسعه تعاون طی بازدید از شرکتهاي استان البرز ، حمایت از تعاونی ها را از اهداف اصلی بانک برشمرد.
حجت االله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون طی بازدید از شرکتهاي تعاونی استان البرز به مناسبت هفته تعاون اظهار

کرد: حمایت، تقویت و ارتقاء سطح تعاونی ها از اهداف اصلی این بانک به عنوان ...

مدیر عامل بانک توسعه تعاون طی بازدید از شرکتهاي استان البرز ، حمایت از تعاونی ها را از اهداف اصلی بانک برشمرد. حجت
االله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون طی بازدید از شرکتهاي تعاونی استان البرز به مناسبت هفته تعاون اظهار کرد: حمایت،

 
تقویت و ارتقاء سطح تعاونی ها از اهداف اصلی این بانک به عنوان تنها بانک دولتی، توسعه اي و تخصصی در بخش تعاونی میباشد. 

حجت االله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون که به همراه نجفی عضو هیئت مدیره بانک به استان البرز سفر کرده از تعاونی هاي

 
فعال و واحدهاي اقتصادي و تولیدي استان البرز بازدید نمود. 

مهدیان طی این بازدید با اشاره به رسالت حمایتی بانک توسعه تعاون گفت: هدف اول و اصلی بانک توسعه تعاون به عنوان تنها بانک
دولتی و توسعه اي در بخش تعاون حمایت، تقویت و ارتقاء سطح تعاونی ها و کمک به اشتغال و تولید در این بنگاه هاي اقتصادي
بوده و به طور کلی و بر اساس اهداف اساسنامه اي، 70 درصد منابع اعتباري این بانک جهت تقویت اشتغال و تولید در اختیار تعاونی

 
ها قرار میگیرد. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون طی جلسه همکاري با مدیران عامل شرکتهاي تعاونی آذین پلاست فناوران آسیا، تعاونی فرابهسازي
صنایع چوب البرز و شرکت آریا دیزل با اشاره به عملکرد بانک توسعه تعاون طی سالهاي بعد از تاسیس تصریح کرد: هرجا که چرخ
تولید کشور بچرخد قطعاً مایه خوشحالی ما بوده و بانک توسعه تعاون در زمینه تقویت سرعت چرخ تولید کشور از هیچ کوششی
فروگذار نخواهد نمود و کلیه خدمات بانکی که سایر بانکهاي شبکه بانکی ارائه مینمایند را با کمترین بروکراسی اداري در اختیار تولید

 
کنندگان و بالاخص تعاونی قرار خواهد داد. 

وي در همین رابطه افزود : محصولات بانکی و فرآیندهاي بانک توسعه تعاون با نگاهی توسعه اي و فراتر از محاسبات متعارف و در
راستاي ایجاد اشتغال پایدار و مولد با محوریت و اولویت حمایت از تعاونی ها به اجرا در می آید و امید است با هم افزایی واحدهاي
تولیدي و شبکه بانکی، شاهد پیشرفت روز افزون کشور در زمینه خودکفایی و مقابله با تحریم هاي ظالمانه باشیم و در این خصوص

 
شبکه شعب بانک توسعه تعاون آماده ارائه خدمات نوین بانکی به صورت یکپارچه و هماهنگ میباشند. 

گفتنی است مهدیان با حضور در شرکت خودروسازي آریا دیزل که با دعوت و استقبال مدیران شرکت فوق صورت پذیرفت به رسم

 
یادبود اقدام به غرس یک اصله درخت در محوطه شرکت نمود. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون به همراه عباس نجفی عضو هیئت مدیره، یونس کلانتري رئیس اداره کل امور مشتریان و توسعه بازار ،
علی غیاثی مدیر شعب استان البرز و حجت اله شمس رئیس اداره کل حوزه مدیریت، از شعب اشتهارد و مهستان کرج بازدید و ضمن
بررسی عملکرد شعب فوق و در خلال گفت وگوي صمیمی با پرسنل شعب رهنمودهاي لازم در زمینه پیشبرد اهداف عالیه بانک را

 
ارائه نمود. 

شایان ذکر است شرکت آریا دیزل نماینده انحصاري کامیون و کشنده هاي سنگین شرکت رنو تراکس فرانسه در ایران با 220 نفر
نیروي شاغل به صورت مستقیم میباشد که اخیراً تفاهم نامه اي بر مبناي ایجاد خط اعتباري 12 هزار میلیارد ریالی توسط بانک
توسعه تعاون استان البرز جهت نوسازي ناوگان حمل و نقل باري کشور منعقد نموده ضمن آنکه شرکت تعاونی آذین پلاست فناوران
آسیا نیز که در زمینه تولید انواع قطعات پلیمري خودرویی و سایر صنایع فعالیت دارد داراي بیش از 385 نفر پرسنل به صورت



مستقیم می باشد و تاکنون بیش از 250 میلیارد ریال تسهیلات از بانک توسعه تعاون اخذ نموده است ، همچنین شرکت تعاونی
فرابهسازي صنایع چوب البرز که در زمینه تولید انواع پارکت و لمینت فعالیت می کند نیز از برندهاي معتبر بازار ایران است که با

بیش از 70 نفر نیروي کار مستقیم مشغول به فعالیت است.



پهلوگیري 2 کشتی حامل روغن و گندم در بندر امیرآباد

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/06/23

 
پهلوگیري 2 کشتی حامل روغن و گندم در بندر امیرآباد 

صدا و سیما/ 2 کشتی حامل روغن و گندم از روسیه در

 
بندر امیرآباد لنگر انداخت. 

عباسعلی وفایی نژاد مدیر کل غله و خدمات بازرگانی
مازندران اظهار کرد: یک کشتی 5 هزار تنی حامل روغن
خام خوراکی و یک کشتی 3 هزارتنی حامل گندم وارد
لنگرگاه بندر آمیرآباد شد که عملیات تخلیه آن پس از

 
پهلوگیري آغاز می شود. 

عباسعلی وفایی نژاد افزود: این کشتی ها به صورت فله از روسیه وارد بندر امیرآباد شد و پس از تخلیه به سمت مراکز ذخیره سازي

 
استان حمل خواهد شد. 

 
افزایش 28 درصدي تخلیه و بارگیري کالا در بندرامیرآباد 

وفایی نژاد با بیان اینکه گندم و روغن خام مورد نیاز کشور به منظور حفظ ذخایر استراتژیک توسط شرکت بازرگانی دولتی ایران
تامین و وارد می شود گفت: از ابتداي امسال تاکنون 80 هزار تن روغن خام خوراکی آفتابگردان 16 کشتی و 184 هزار تن گندم با

 
41 کشتی وارد بنادر مازندران شده است. 

وي ، ایجاد اشتغال و ارزش افزوده در منطقه و فعال سازي کارخانجات و صنایع مرتبط را از جمله مزایاي اجراي عملیـات واردات و

 
ذخیره سازي گندم و روغن خام در استان عنوان کرد. 

 
آخرین خبر مازندران در اینستاگرام : 

https://instagram.com/mazandaran_today



شانزده توصیه حجت الاسلام قرائتی به طلاب حوزه علمیه

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/06/23

حجت الاسلام قرائتی ضمن بیان توصیه هایی خطاب به طلاب و روحانیون تصریح کرد: تبلیغ ما باید بر اساس لسان قوم
باشد. «وَمَا أرَْسَلْنَا مِنْ رَسُولٍ إلاَِّ بلِِسَانِ قَوْمِهِ». همانگونه که معجزه هر پیامبري متناسب با شرایط مردم همان زمان بوده است.

حجت الاسلام قرائتی ضمن بیان توصیه هایی خطاب به طلاب و روحانیون تصریح کرد: تبلیغ ما باید بر اساس لسان قوم باشد.

 
«وَمَا أرَْسَلْنَا مِنْ رَسُولٍ إلاَِّ بلِِسَانِ قَوْمِهِ». همانگونه که معجزه هر پیامبري متناسب با شرایط مردم همان زمان بوده است. 

به گزارش ایکنا، حجت الاسلام قرائتی، معلم و مفسر قرآن کریم
در آستانه آغاز سال تحصیلی جدید حوزه هاي علمیه نامه اي
خطاب به طلاب و روحانیون کشور منتشر کرده است که متن آن

 
از نظر می گذرد؛ 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

الحمدالله ربّ العالمین بعدد ما احاط به علمه، اللّهمّ صلّ علىٰ

 
محمّد و آل محمّد و عجل فرجهم 

 
برادران و خواهران عزیز حوزوي 

 
سلام علیکم 

خبر آغاز سال تحصیلی جدید حوزه ها را شنیدم که هر سال با بیان یکی از مراجع بزگوار و مدیر حوزه هاي علمیه کار خود را شروع
می کنند. خواستم به عنوان معلم قرآن چند نکته را از این کتاب آسمانی براي همکاران و طلاب عزیز بازگو کنم. همه ما نیاز به تذکر
داریم. روز عاشورا، ابوثمامه وقت نماز ظهر را به امام حسین علیه السلام یادآوري کرد، و امام به او دعا کرد. امیدوارم این یادآوري ها

 
نیز ما را مشمول لطف الهی قرار دهد. 

1. از یک سو اکثر مردم دنیا یا اهل تولیدند یا توزیع و یا مصرف! طلبگی نیز از این سه حالت خارج نیست: یا به انسان قدرت اجتهاد،
فقاهت، تحقیق و تألیف کتب علمی می دهد که در این صورت تولید علم است. (مانند علامه امینی ها و علامه طباطبایی ها)؛ یا اگر به
آن مرحله نرسید، زمینه اي براي استفاده از تولیدات بزرگان و توزیع معارف کتاب االله و عترت رسول خدا با قلم و بیان و هجرت و
اسَ لوَْ عَلِمُوا مَحَاسِنَ کَلاَمِنَا لاَتَّبَعُوناَ» (عیون اخبار الرضا علیه تبلیغ است که توزیع علم است. امام رضا علیه السلام فرمود: «فَإِنَّ النَّ

 
السلام، ج1، ص307)؛ یا آشنایی با علوم اسلامی حداقل زمینه و بستري براي عمل خود ماست که مصرف علم است. 

بزرگان گفته اند: توفیق براي کسی است که هم با تحقیق و اجتهاد تولید کند، هم با بیان و قلم توزیع کند و هم در عمل پیشگام

 
باشد. «عَالمٌِ ناَطِقٌ ینَْتَفِعُ بعِِلْمِهِ» که خروجی حوزه هاي علمیه در همین مدار است. 



راستی اگر بدانیم تفقه و تبلیغ توفیق بزرگ الهی و کار انبیاء است، با عشق و علاقه در مسیر آن گام برمی داریم و هرگز راه خود را با
توهمات، تبلیغات سوء و مقایسه هاي نابجا تغییر نمی دهیم و این توفیق براي کسی است که در این راه از کسی جز خدا نهراسد.
ِ وَ یخَْشَوْنهَُ وَ لا یخَْشَوْنَ أحََداً» (احزاب، 39) از سوي دیگر دین خدا در بستر زمان گاهی دچار تحریف می «الَّذینَ یُبَلِّغُونَ رِسالاتِ االلهَّ
رُوا بهِ » (مائده، 14). گاهی با ا ذُکِّ ا مِمَّ فُونَ الکَْلِمَ عَنْ مَواضِعِهِ» (نساء، 46). گاهی دستخوش فراموشی می شود. «فَنَسُوا حَظ شود. «یُحَرِّ
ُ مِنَ الکِْتاب » (بقره، 174). گاهی از آیات الهی غافل قصد و غرض دچار کتمان و پنهان سازي می شود. «إنَِّ الَّذینَ یکَْتُمُونَ ما أنَزَْلَ االلهَّ
می شود. «کَذلکَِ أتَتَْکَ آیاتُنا فَنَسیتَها». گاهی دستخوش سرگرمی و لهو و لعب می شود. «الَّذینَ اتَّخَذُوا دینَهُمْ لهَْواً وَ لعَِباً». گاهی

 
ِ الکَْذِبَ » (نساء، 50).  گرفتار افترا و دروغ سازي می شود. «یفَْتَرُونَ عَلَى االلهَّ

یکی از اهداف تأسیس و توسعه حوزه هاي علمیه آمادگی براي مبارزه و پاسخگویی منطقی به این جریانات و تبلیغ صحیح از دین
است. براي کسب علم حتی پیامبر اولوالعزمی مثل حضرت موسی مأمور می شود که به دنبال حضرت خضر برود و تقاضا کند براي
ا عُلِّمْتَ رُشْدًا» (کهف، 66) بنابراین هیچ وقت خود را فارغ کسب گوشه اي از علوم او، همراه او باشد. «هَلْ أتََّبِعُکَ عَلَىٰ أنَْ تُعَلِّمَنِ مِمَّ

 
التحصیل نپنداریم، که خدا به پیغمبرش می فرماید: «وَ قُلْ رَبِّ زِدْنیِ عِلْماً» (طه، 114). 

2. گرچه امروز مسئله مدرك مطرح شده است، ولی تلاش ما در راستاي گرفتن مدرك نباشد. همان گونه که ما در کلاس درس از
اکسیژن استفاده می کنیم، ولی هرگز براي اکسیژن وارد کلاس نمی شویم. آري مدرك را باید گرفت، ولی نباید براي مدرك درس

 
بخوانیم. 

3. از آغاز تحصیل، از توجه ویژه به قرآن و تفسیر و نهج البلاغه و احادیث اهل بیت علیهم السلام غافل نشویم که بحمداالله در این سال
هاي اخیر توجهاتی شده است، اما کافی نیست. در حوزه به ما آموخته اند که اشتغال یقینی برائت یقینی می خواهد، اگر ما نسبت به
قرآن و عترت اشتغال ذمه داریم، باید به قدري توجه کنیم که مطمئن شویم برائت ذمه پیدا کرده ایم. هدف حوزه ها، تربیت عالم
ربانی است و قرآن، عالم ربانی را کسی می داند که پیوسته به آموزش و تدریس کتاب آسمانی مشغول باشد: «کُونوُا رَبَّانیِِّینَ بمِا کُنْتُمْ

 
تُعَلِّمُونَ الکِْتابَ وَ بمِا کُنْتُمْ تدَْرُسُونَ» (آل عمران، 79). 

 
ةٍ» (مریم، 12).  4. درس هاي حوزه و علوم اسلامی را جدي بخوانیم. قرآن می فرماید: «خُذِ الکِْتابَ بقُِوَّ

5. سعی کنیم از تعطیلات حوزه بکاهیم و یا براي تعطیلات برنامه ویژه اي داشته باشیم. همان گونه که عمده 27 جلد تفسیر نمونه در

 
ایام تعطیلات حوزه مثل پنج شنبه ها و جمعه ها و تابستان و عید و... نوشته شد. 

6. در اسلام فارغ التحصیل نداریم، در قرآن می خوانیم اگر زمانی فارغ شدي، خود را به کار دیگري مشغول کن. «فَإِذا فَرَغتَ فَانصَب»
(شرح، 7). قرآن حتی تعطیلی روز جمعه را به اندازه نماز جمعه سفارش می کند «وَ ذَرُوا البَْیْع » (جمعه، 9) و بعد از نماز جمعه

 
ِ» (جمعه، 10)  لاَةُ فَانتَْشِرُوا فِی الأَْرْضِ وَ ابتَْغُوا مِنْ فَضْلِ االلهَّ دستور به تلاش و حرکت می دهد. «فَإِذَا قُضِیَتِ الصَّ

7. از آنجا که علما وارثان پیغمبراند، باید از همان ابتدا علاوه بر واجبات، حداقلی از مستحبات را انجام دهیم تا به لقب مبارك وارثان
انبیاء نزدیک شویم. در این راستا انتخاب رفیق متقی، دوست و هم مباحثه اي بسیار مهم است. به مسأله اخلاق و تزکیه باید در کنار

 
تعلیم توجه کرد و خود را از جلسات دعا، توسل، موعظه و ارتباط با افراد صالح بی نیاز نپنداریم. 

8. با پیدایش حوادث گوناگون نظیر کرونا باید شرایط را عوض کنیم، نه اینکه کار را تعطیل کنیم. اگر امکان برقراري جلسات حضوري
و تبلیغ چهره به چهره وجود ندارد، می توان از فضاي مجازي و راه هاي دیگر براي تبلیغ استفاده کرد. قرآن می فرماید: «الَّذینَ

َّ



 
َ قِیاماً وَ قُعُوداً وَ عَلی جُنُوبهِِمْ» (آل عمران، 191) یعنی شرایط ما را از اصل کار باز ندارد.  یذَْکُرُونَ االلهَّ

حضرت یعقوب به فرزندانش سفارش کرد که براي رسیدن به هدف و پیدا کردن یوسف از یک در وارد نشوند: «لاَ تدَْخُلُوا مِنْ باَبٍ

 
وَاحِدٍ» (یوسف، 67) چگونه می خواهیم یوسف هاي دنیا را فقط از یک طریق خاص جذب کنیم؟ 

ِّکَ باِلحِْکْمَۀِ وَ المَْوْعِظَۀِ الحَْسَنَۀِ وَ جادِلهُْمْ باِلَّتی قرآن جذب هر گروهی را با شیوه اي بیان کرده است و می فرماید: «ادْعُ إلِی سَبیلِ رَب
هِیَ أحَْسَنُ» (نحل، 125) لذا باید در انتقال پیام هاي اسلام از تجربه ها، هنرها، سلیقه ها و سبک هاي دیگران استفاده کرد و طلاب

 
به زمان، منطقه، نیاز افراد، توطئه هاي دشمن و با شیوه هاي گوناگون آشنا باشند. 

9. آنچه می خوانیم و به دنبالش می رویم باید مفید باشد. یا مشکل فرد را حل کند، یا مشکل جامعه را حل کند، یا تکلیف شرعی
باشد. بسیاري از تحقیقات ممکن است، ارزش علمی داشته باشد ولی کاربردي نباشد و مشکلی از جامعه امروز را حل نکند. در آیات و

 
ا عُلِّمْتَ رُشْدًا»  روایات سخن از علم مفید «علماً نافعا» و رشدآور است. «مِمَّ

10. طلبه باید از همان آغاز روحیه تبلیغ را در خود زنده کند. از همان سال اول طلبگی کتاب داستان راستان را با خود داشته باشد و
همین که به منزل یا مهمانی می رود یکی از آن داستان ها را براي خواهران و برادران خود بازگو کند. و یا روش آموزش قرآن را به

 
دیگران بیاموزد و در اولین تابستان جلسات آموزش داشته باشد. (ناگفته پیداست که برادران براي پسران و خواهران براي دخترها) 

قرآن می فرماید: گروهی از جنیان تلاوت آیات قرآن را از پیامبر شنیدند، توقف کردند و ایمان آوردند و از همان ساعت اول آنچه را
ِ شْدِ» (جن، 1) «یاَ قَوْمَنَا أجَِیبُوا دَاعِیَ االلهَّ شنیده بودند، به هم نوعان خود اطلاع رسانی کردند. «إنَِّا سَمِعْنا قُرْآناً عَجَباً یهَْدي إلِیَ الرُّ

 
وَآمِنُوا بهِِ» (احقاف، 31) 

11. طلبه باید ادبیات عرب را به قدري مسلط باشد که بتواند یک کتاب عربی بدون اعراب را صحیح و سریع بخواند و این مهارتی باشد

 
براي فهم صحیح قرآن و حدیث. 

12. قرآن درباره رسالت حوزه هاي علمیه و علما دو هجرت را سفارش می کند. هجرت اول کوچ کردن براي فقیه شدن. «فَلَولا نفََرَ مِن
ین» (توبه، 122). هجرت دوم بازگشت به وطن براي تبلیغ و ارشاد و هشدار به مردم. «وَلیُِنْذِرُوا هوا فِی الدِّ کُلِّ فِرقَۀٍ مِنهُم طائفَِۀٌ لیَِتَفَقَّ
قَوْمَهُمْ إذَِا رَجَعُوا إلِیَْهِمْ لعََلَّهُمْ یحَْذَرُونَ» (توبه، 122) قرآن می فرماید کسانی که هجرت نمی کنند در آستانه مرگ مورد توبیخ قرار
ِ وَاسِعَۀً فَتُهَاجِرُوا فِیهَا» (نساء، می گیرند و به آن ها گفته می شود آیا زمین خدا وسیع نبود تا در آن هجرت کنید؟ «ألَمَْ تکَُنْ أرَْضُ االلهَّ
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13. هرگز از قلم و کاغذ جدا نشوید که خداوند هم به قلم قسم خورده است و هم به سطرهاي نوشته شده کتاب. «ن وَالقَْلَمِ وَمَا
یسَْطُرُونَ» (قلم، 1) گاهی یک نامه حضرت سلیمان سبب اسلام آوردن یک منطقه و حکومت و حاکمی می شود. اعلامیه هاي امام
خمینی کلید انقلاب شد. نامه هاي سید شرف الدین در کنار هم جمع و کتاب المراجعات شد. بسیاري از نکات کلیدي به خاطر آنکه

 
نوشته نمی شود، از ذهن پاك می شود. 

14. تمرکز در هر کاري کلید توفیق است. امروزه تمام دنیا به هم مرتبط است، و از هر دري خبري می آید، اگر بنا باشد ما بیش از
ضرورت وقتمان را صرف اخبار و حوادث و خطوط سیاسی و تحلیل هاي مخلوط با حب و بغض کنیم، قطعاً باخته ایم. وجود حجت

 
خدا و مجتهد جامع الشرایط چراغ راه ماست و نیازي به دیگران نداریم. 



15. تبلیغ ما باید بر اساس لسان قوم باشد. «وَمَا أرَْسَلْنَا مِنْ رَسُولٍ إلاَِّ بلِِسَانِ قَوْمِهِ» (ابراهیم، 4) همانگونه که معجزه هر پیامبري

 
متناسب با شرایط مردم همان زمان بوده است. 

در دعا می خوانیم که براي هر عضوي یک تقاضایی از خدا داشته باشیم: دستمان از خیانت، زبانمان از یاوه گویی و غیبت، شکم
هایمان از لقمه هاي حرام و شبهه ناك پاك و قلوبمان سرشار از علم و حکمت باشد. و بعد از دعا براي هر عضو، براي هر صنف نیز
دعاي خاصی دارد و چنین می خواهد: بر علماي ما به پارسایی و خیرخواهی و بر دانش آموزان به کوشش و شوق و بر شنوندگان به
پیروي کردن و پند گرفتن تفضل فرما. از این دعا می فهمیم که براي هر مخاطبی مطلبی مخصوص به او لازم است و باید در حوزه

 
هاي علمیه متناسب با نیاز اقشار مختلف جامعه برنامه ریزي کرد. 

 
16. در مسیر راه باید از بهترین الگوها بهره بگیریم. 

انتهاي پیام



102 هزار خانوار لرستانی تحت حمایت بهزیستی هستند

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/06/23

معاون مشارکت هاي مردمی بهزیستی لرستان با اشاره به اینکه 170 واحد مسکونی امسال به مددجویان تحت پوشش واگذار
شده است، گفت: در حال حاضر 102 هزار خانوار لرستانی تحت حمایت بهزیستی هستند.

معاون مشارکت هاي مردمی بهزیستی لرستان با اشاره به اینکه 170 واحد مسکونی امسال به مددجویان تحت پوشش واگذار

 
شده است، گفت: در حال حاضر 102 هزار خانوار لرستانی تحت حمایت بهزیستی هستند. 

رضا وفایی، معاون مشارکت هاي مردمی و اشتغال بهزیستی
لرستان در گفت وگو با ایکنا از لرستان اظهار کرد: در حال حاضر

 
102 هزار خانوار لرستانی تحت حمایت بهزیستی هستند. 

وي با اشاره به اینکه 170 واحد مسکونی امسال به مددجویان
تحت پوشش واگذار شده است، اظهارکرد: در این راستا پنج
میلیارد و 100 میلیون تومان به صورت تسهیلات بلاعوض به این

 
مددجویان پرداخت شده است. 

وفایی با بیان اینکه 10 واحد از این تعداد به خانوارهاي 2 معلول
یا بیشتر واگذار شده است، ادامه داد: تعهد واگذاري مسکن به مددجویان بهزیستی لرستان در سال جاري 580 واحد است که با توجه

 
به اینکه تسهیلات این مهم به تازگی ابلاغ شده است، این روند سرعت می گیرد و بدون شک تعهد استان محقق خواهد شد. 

معاون بهزیستی لرستان در خصوص تسهیلات ساخت مسکن به مددجویان بهزیستی استان، تصریح کرد: بهزیستی به خانوارهاي
داراي 2 معلول روستایی و شهري به ترتیب 85 و 140 میلیون تومان پرداخت می کند و سایر مددجویان عادي شهري و روستایی 50

 
میلیون تومان بلاعوض دریافت می کنند. 

وي با بیان اینکه از آغاز نهضت مسکن، مددجویان بهزیستی در لرستان طی سال 87 تاکنون پنج هزار و 400 واحد تحویل شده است،
افزود: در حال حاضر هفت هزار و 400 نفر در انتظار دریافت بلاعوض مسکن از بهزیستی هستند یا براي دریافت زمین به اداره کل راه

 
و شهرسازي معرفی شده اند. 

انتهاي پیام



مجلس بزرگداشت آیت االله حکیم با حضور نایب رئیس شوراي عالی مجمع

جهانی اهل بیت(ع) برگزار شد

منبع: خبرگزاري اهل بیتشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/06/23

مجلس تکریم و بزرگداشت مرحوم حضرت آیت االله العظمی «سید محمد سعید حکیم» با حضور آیت االله «قربانعلی دري
نجف آبادي» برگزار شد.

به گزارش خبرگزاري اهل بیت(ع) ـ ابنا ـ مجلس تکریم و
بزرگداشت مرحوم حضرت آیت االله العظمی «سید محمد
سعید حکیم» در مسجد الزهراي شهر اراك شامگاه دوشنبه
22 شهریور 1400 با حضور آیت االله «قربانعلی دري نجف
آبادي» نایب رئیس شوراي عالی مجمع جهانی اهل بیت(ع)

 
و نماینده ولی فقیه در استان مرکزي برگزار شد. 

نماینده ولی فقیه در استان مرکزي در این آیین گفت: امروز که شر صدام از سر مردم عراق کوتاه شده فرصت جدیدي براي بازسازي

 
رابطه حوزه مقدس علمیه نجف و قم فراهم شده است. 

آیت االله دري نجف آبادي افزود: علماي بزرگ شیه صدها سال مجاهدت و فداکاري کردند و امانت ائمه اطهار را به دست ما رساندند و
امروز علماي حوزه هاي علمیه وظیفه دارند حفاظت و پاسداشت دانشگاه اهل بیت(ع)، اربعین و عاشوراي حسینی را در دستور کار

 
خود قرار دهند. 

نماینده ولی فقیه در استان مرکزي خاطرنشان کرد: سه هزار و 500 طلبه خواهر و برادر به برکت حوزه علمیه قم در 35 حوزه علمیه
به تحصیل اشتغال دارند. وي ادامه داد: حوزه علمیه مقدس قم به برکت حوزه علمیه مقدس نجف و حوزه علمیه مقدس نجف به برکت

 
حوزه علمیه مقدس قم اکنون فعال است. 

نایب رئیس شوراي عالی مجمع جهانی اهل بیت(ع)، قرآن و اهل بیت را 2 چراغ نورانی پیش روي شیعیان و مسلمانان جهان عنوان

 
کرد. 

 
امام جمعه اراك افزود: اگر فداکاري ها و تحمل شکنجه هاي ضد بشري نبود هرگز درخت اسلام پا نمی کرفت. 

آیت االله دري نجف آبادي یادآور شد: صدام قصد داشت با برگزاري کنفرانس و حضور علماي حوزه علمیه نجف جنایات خود را توجیه

 
کند که علما با وجود تهدید در این کنفرانس شرکت نکردند. 

نایب رئیس شوراي عالی مجمع جهانی اهل بیت(ع) ادامه داد: این مردان بزرگ تاریخ ساز با تمام وجود ایستادگی کردند و آمروز آثار

 
آن در کشورهاي ایران و عراق قابل مشاهده است. 



آیت االله العظمی سید محمدسعید حکیم، از مراجع چهارگانه نجف اشرف روز جمعه 12 شهریور 1400 در سن 87 سالگی در یکی از

 
بیمارستان هاي نجف به دیدار معبود شتافت. 

 
 ...........................
پایان پیام/ 268



انتصاب جدید در دولت با حکم مخبر

منبع: فراروشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/06/23

محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی را به عنوان معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و

 
عشایر ریاست جمهوري منصوب کرد. 

مدیرعاملی بنیادهاي برکت و احسان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره)، شرکت گسترش انفورماتیک ایران، خبرگزاري برنا، عضویت
در هیات مدیره شرکتهاي صانیر و صندوق اشتغال برکت، معاونت بازرگانی شهاب خودرو، ریاست هیات مدیره شرکتهاي آلوپن و
گسترش کارآفرینی ایران، ریاست هیات امناي دانشگاه جامع انفورماتیک ایران و گروه جهادي آل یاسین از جمله سوابق و مسئولیت

 
هاي قبلی مدنی به شمار می رود. 

بنیاد برکت در طول مدت خدمت وي به عنوان مدیرعامل با اجراي بیش از 115 هزار طرح اشتغالزایی و توانمند سازي در بخش ها و

 
بنگاههاي خرد، کوچک و متوسط موفق به ایجاد 350 هزار شغل به ویژه در روستاها و مناطق محروم کشور شده است. 

همچنین اجراي بیش از 25 هزار پروژه زیربنایی محرومیت زدایی در بخش هاي آبرسانی، ساخت مدرسه و مسجد، مراکز فرهنگی، راه
روستایی، مسکن محرومان و بمارستان و مراکز درمانی از جمله خدمات بنیاد برکت در طول مدت مدیرعاملی مدنی در بنیاد برکت

 
بوده است. 

گفتنی است، پیش از این محمد امید مسئولیت معاونت توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري را در دولت
دوازدهم برعهده داشت.



یک انتصاب جدید در دولت ابراهیم رئیسی

منبع: صبجانه پرسشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/06/23

 محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی را به عنوان معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و
عشایر ریاست جمهوري منصوب کرد.  مدیرعاملی بنیادهاي برکت و احسان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره)، شرکت

گسترش انفورماتیک ایران، خبرگزاري برنا، عضویت در هیات مدیره شرکتهاي صانیر و صندوق اشتغال ...

محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی را به عنوان معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و
عشایر ریاست جمهوري منصوب کرد.  مدیرعاملی بنیادهاي برکت و احسان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره)، شرکت گسترش
انفورماتیک ایران، خبرگزاري برنا، عضویت در هیات مدیره شرکتهاي صانیر و صندوق اشتغال برکت، معاونت بازرگانی شهاب خودرو،

 
ریاست (...) 

 محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی را به عنوان معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر

 
ریاست جمهوري منصوب کرد.  

مدیرعاملی بنیادهاي برکت و احسان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره)، شرکت گسترش انفورماتیک ایران، خبرگزاري برنا، عضویت
در هیات مدیره شرکتهاي صانیر و صندوق اشتغال برکت، معاونت بازرگانی شهاب خودرو، ریاست هیات مدیره شرکتهاي آلوپن و
گسترش کارآفرینی ایران، ریاست هیات امناي دانشگاه جامع انفورماتیک ایران و گروه جهادي آل یاسین از جمله سوابق و مسئولیت

 
هاي قبلی مدنی به شمار می رود.  

بنیاد برکت در طول مدت خدمت  وي به عنوان مدیرعامل با اجراي بیش از 115 هزار طرح اشتغالزایی و توانمند سازي در بخش ها و

 
بنگاههاي خرد، کوچک و متوسط موفق به ایجاد 350 هزار شغل  به ویژه در روستاها و مناطق محروم کشور شده است.  

همچنین اجراي بیش از 25 هزار پروژه زیربنایی محرومیت زدایی در بخش هاي آبرسانی، ساخت مدرسه و مسجد، مراکز فرهنگی، راه
روستایی، مسکن محرومان و بمارستان و مراکز درمانی از جمله خدمات بنیاد برکت در طول مدت مدیرعاملی مدنی در بنیاد برکت

 
بوده است. 

گفتنی است، پیش از این محمد امید مسئولیت معاونت توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري را در دولت

 
دوازدهم برعهده داشت. 
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اجراي سیاست ها و اقدامات اساسی حمایت از نشانه هاي اسلامی ایران

منبع: شعار سالشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/06/23

شعارسال: نام ها و نشانه ها به لحاظ تأثیرگذاري در فرهنگ سازي، هویت بخشی، رشد و تکوین شخصیت و ایفاي نقش هاي
تربیتی و احترام به آداب و رسوم، ارزش ها و باور هاي دینی و اجتماعی و فرهنگ بومی از جایگاه ویژه و مهمی برخوردارند. با

عنایت به اهمیت موضوع، به کارگیري نام ها و نشانه هاي اسلامی ـ ایرانی در ...

شعارسال: نام ها و نشانه ها به لحاظ تأثیرگذاري در فرهنگ سازي، هویت بخشی، رشد و تکوین شخصیت و ایفاي نقش هاي
تربیتی و احترام به آداب و رسوم، ارزش ها و باور هاي دینی و اجتماعی و فرهنگ بومی از جایگاه ویژه و مهمی برخوردارند. با عنایت
به اهمیت موضوع، به کارگیري نام ها و نشانه هاي اسلامی ـ ایرانی در تبلیغات، طراحی و بسته بندي کالاها، تولید محصولات فرهنگی
(همچون نوشت افزار، اسباب بازي، بازي هاي رایانه اي و ...) و ثبت علائم تجاري و دیگر زمینه هاي مرتبط از ضرورت بالایی برخوردار
است. بر این اساس، «سیاست ها و اقدامات اساسی حمایت از ترویج نام ها و نشانه هاي اسلامی ـ ایرانی» در چارچوب نقشه مهندسی

 
فرهنگی کشور به تصویب رسید. 

 
متن مصوبه «سیاست ها و اقدامات اساسی حمایت از ترویج نام ها و نشانه هاي اسلامی- ایرانی» به شرح ذیل است: 

 
قوه قضائیه جمهوري اسلامی ایران 

 
ستاد هماهنگی و راهبري اجراي نقشه مهندسی فرهنگی کشور 

 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

 
سازمان صدا و سیماي جمهوري اسلامی ایران 

 
وزارت کشور 

 
وزارت آموزش و پرورش 

 
سازمان تبلیغات اسلامی 

 
وزارت علوم، تحقیقات و فناوري 

 
وزارت صنعت، معدن و تجارت 

 
وزارت امور اقتصادي و دارایی 

 
نیروي انتظامی جمهوري اسلامی ایران 

 
کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان 

مصوبه «سیاست ها و اقدامات اساسی حمایت از ترویج نام ها و نشانه هاي اسلامی- ایرانی» که در جلسه 756 مورخ 4/ 9/ 1393
شوراي عالی انقلاب فرهنگی و بنا به پیشنهاد مورخ 13/ 3/ 1393 دبیرخانه شوراي عالی انقلاب فرهنگی به تصویب رسیده است، به

 
شرح ذیل براي اجرا ابلاغ می شود: 

 
مقدمه: 

نام ها و نشانه ها به لحاظ تأثیرگذاري در فرهنگ سازي، هویت بخشی، رشد و تکوین شخصیت و ایفاي نقش هاي تربیتی و احترام به
آداب و رسوم، ارزش ها و باور هاي دینی و اجتماعی و فرهنگ بومی از جایگاه ویژه و مهمی برخوردارند. با عنایت به اهمیت موضوع،



به کارگیري نام ها و نشانه هاي اسلامی ـ ایرانی در تبلیغات، طراحی و بسته بندي کالاها، تولید محصولات فرهنگی (همچون نوشت
افزار، اسباب بازي، بازي هاي رایانه اي و ...) و ثبت علائم تجاري و دیگر زمینه هاي مرتبط از ضرورت بالایی برخوردار است. بر این
اساس، «سیاست ها و اقدامات اساسی حمایت از ترویج نام ها و نشانه هاي اسلامی ـ ایرانی» در چارچوب نقشه مهندسی فرهنگی

 
کشور به تصویب رسید. 

 
ماده 1: هدف 

ترویج و تثبیت آرمان ها، ارزش ها و فرهنگ اسلامی با بکارگیري نام ها و نشانه هاي اسلامی ـ ایرانی در تمامی زمینه هاي مورد

 
استفاده. 

 
ماده 2: سیاست ها 

1. تبیین، تقویت، ترویج و صیانت از مفاهیم فرهنگی و تمدنی، فرهنگ، هنر و هویت اسلامی، ایرانی و انقلابی، اخلاق اسلامی و ویژگی

 
هاي فطري و زیباشناختی 

 
2. حفظ قوت و اصالت خط و زبان فارسی به عنوان رکن هویت ملی 

3. حمایت از حقوق مادي و معنوي کانون ها و تشکل هاي صنفی، ایده پردازان، طراحان و تولیدکنندگان محصولات داراي نام ها و

 
نشانه هاي اسلامی ـ ایرانی و توزیع کنندگان و مصرف کنندگان آن 

4. ممانعت از ترویج فرهنگ غرب، نام ها و نشانه هاي مغایر و معارض، ترس و اضطراب، خشونت، محرك هاي جنسی، یأس و

 
ناامیدي، مواد مخدر و هرچه که در جهت تضعیف فرهنگ و اخلاق اسلامی است 

5. ممانعت از نقض ارزش ها، احکام و آموزه هاي اسلامی، اهانت به دین مبین اسلام و مذاهب اسلامی و ادیان شناخته شده در قانون

 
اساسی جمهوري اسلامی ایران و ترویج آیین ها و فرقه هاي غیرقانونی و خرافی و گروه هاي مبتذل 

6. حمایت از حقوق مادي و معنوي کانون ها و تشکل هاي صنفی، ایده پردازان، طراحان و تولیدکنندگان محصولات داراي نام ها و

 
نشانه هاي اسلامی ـ ایرانی و توزیع کنندگان و مصرف کنندگان آن 

 
7. هماهنگی و هم افزایی میان دستگاه هاي مسئول و مرتبط با حوزه نام ها و نشانه ها 

 
ماده 3: اقدامات اساسی 

1. تبلیغ، تشویق و حمایت از استفاده از طرح ها، نام ها، نماد ها و نشانه هاي ملهم از فرهنگ اسلامی ـ ایرانی در تولید آثار،

 
محصولات و کالا ها و ارائه خدمات 

2. ساماندهی و گسترش آموزش هاي تخصصی و تربیت نخبگان و نوآوران، پژوهش و مطالعات نظري و کاربردي در حوزه نام ها و

 
نشانه ها 



3. ایجاد و حمایت از مراکز کارآفرینی، تجاري سازي، نمانام ها (برند)، شرکت هاي دانش بنیان و مراکز طراحی و نوآوري صنایع

 
فرهنگی 

4. توسعه و بومی سازي فناوري تولید محصولات فرهنگی و ایجاد خوشه هاي صنعتی، شهرك هاي صنعتی تخصصی و صنایع کوچک

 
و متوسط محصولات فرهنگی 

5. ارائه مشوق هاي مادي و معنوي به ایده پردازان، طراحان، تولیدکنندگان، توزیع کنندگان، مصرف کنندگان، سازمان هاي مردم نهاد

 
و کانون ها و مجامع صنفی مربوط 

6. بهره گیري از ظرفیت هاي منطقه اي، بین المللی و اسلامی براي نهادینه کردن نام ها و نشانه هاي اسلامی در زمینه تولید و توزیع

 
کالا ها و محصولات فرهنگی 

 
7. اجراي برنامه هاي ترویجی همچون جشنواره ها و نمایشگاه هاي ثابت و فصلی و... 

 
8. حمایت از صاحبان ایده ها، طرح ها، نقش ها و پدیدآورندگان آثار فرهنگی پیشنهادي 

 
9. رصد و پایش مستمر و نظارت بر فرآیند طراحی، تولید، واردات، ترویج و مصرف محصولات و صنایع فرهنگی 

 
ماده 4: نظام برنامه ریزي، اجرا و نظارت: 

ستاد هماهنگی و راهبري اجراي نقشه مهندسی فرهنگی کشور با همکاري دستگاه هاي مربوط، مسئولیت برنامه ریزي، هماهنگی اجرا
و نظارت این مصوبه را برعهده دارد و حسب مورد لوایح و آیین نامه هاي مورد نیاز را براي تصویب به مراجع ذي صلاح ارسال می کند.
تبصره: تصمیم گیري درخصوص نحوه فعالیت شوراي نظارت بر ساخت، طراحی، واردات و توزیع اسباب بازي کودکان، موضوع مصوبه
16/ 4/ 1377، شوراي نظارت بر نصب مجسمه و یادمان در اماکن عمومی، موضوع مصوبه 4/ 3/ 1378 و شوراي نظارت بر علائم،
نشانه ها و تصاویر روي البسه و لوازم التحریر و کالا هاي مشابه، موضوع مصوبه 11/ 11/ 1379 شوراي عالی انقلاب فرهنگی با ستاد

 
هماهنگی و راهبري اجراي نقشه مهندسی فرهنگی کشور خواهد بود. 

 
ماده5: 

 
اجراي این مصوبه باید به گونه اي تدبیر شود که بار مالی، تشکیلاتی و مغایرت حقوقی با سایر قوانین و مقررات نداشته باشد 

این مصوبه مشتمل بر یک مقدمه، 5 ماده و یک تبصره در جلسه 756 مورخ 5/ 9/ 1393 شوراي عالی انقلاب فرهنگی به تصویب

 
رسید. 

 
سید ابراهیم رئیسی 

 
رئیس جمهور و رئیس شوراي عالی انقلاب فرهنگی 

شعارسال، بااندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري ایسنا، تاریخ انتشار: 22 شهریور 1400، کدخبر: 1400062216034،
isna.ir



یک انتصاب جدید در دولت ابراهیم رئیسی

منبع: صراط نیوزشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/06/23

 معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی را به عنوان معاون

 
توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري منصوب کرد. 

صراط: محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی را به عنوان معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و

 
عشایر ریاست جمهوري منصوب کرد. 

به گزارش فارس مدیرعاملی بنیادهاي برکت و احسان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره)، شرکت گسترش انفورماتیک ایران،
خبرگزاري برنا، عضویت در هیات مدیره شرکتهاي صانیر و صندوق اشتغال برکت، معاونت بازرگانی شهاب خودرو، ریاست هیات مدیره
شرکتهاي آلوپن و گسترش کارآفرینی ایران، ریاست هیات امناي دانشگاه جامع انفورماتیک ایران و گروه جهادي آل یاسین از جمله

 
سوابق و مسئولیت هاي قبلی مدنی به شمار می رود. 

بنیاد برکت در طول مدت خدمت وي به عنوان مدیرعامل با اجراي بیش از 115 هزار طرح اشتغالزایی و توانمند سازي در بخش ها و

 
بنگاههاي خرد، کوچک و متوسط موفق به ایجاد 350 هزار شغل به ویژه در روستاها و مناطق محروم کشور شده است. 

همچنین اجراي بیش از 25 هزار پروژه زیربنایی محرومیت زدایی در بخش هاي آبرسانی، ساخت مدرسه و مسجد، مراکز فرهنگی، راه
روستایی، مسکن محرومان و بمارستان و مراکز درمانی از جمله خدمات بنیاد برکت در طول مدت مدیرعاملی مدنی در بنیاد برکت

 
بوده است. 

گفتنی است، پیش از این محمد امید مسئولیت معاونت توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري را در دولت

 
دوازدهم برعهده داشت. 



شهرداري تهران باید توجه ویژه اي به سراهاي محله داشته باشد

منبع: میزانشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/06/23

عضو اسبق شوراي اسلامی شهر تهران گفت: شهرداري تهران می تواند با تکیه بر سراهاي محله در شناسایی مشکلات شهر
تهران دقیق تر عمل کند

ابوالفضل قناعتی عضو اسبق شوراي اسلامی شهر تهران در گفت و گو با میزان در مورد توجه به سراهاي محله گفت: در طول
دوسال گذشته که اپیدمی کرونا در کشور وجود دارد سراهاي محله نیز با توجه به این موضوع تعطیل شدند؛ لذا با توجه به قعالیت

 
کارآفرینی و آموزشی که سراهاي محله داشتند تعطیل شد. 

وي افزود: در مدیریت شهري پنجم تهران نیز به سراهاي محله که نقطه قوت محلات بود توجهی نشد و سراهاي محله نقش کمرنگی

 
در فرهنگ سازي محلات ایفا کردند. 

عضو اسبق شوراي اسلامی شهر تهران بیان کرد: شهرداري تهران و شوراي اسلامی شهر تهران باید از ظرفیت سراهاي محله به خوبی

 
استفاده کنند؛ نباید فراموش کنیم که سراهاي محله می توانند ارتباط خوبی بین شهروندان و مدیریت شهري برقرار کنند. 

قناعتی گفت: شهرداري تهران می تواند با تکیه بر سراهاي محله در شناسایی مشکلات شهر تهران دقیق تر عمل کند؛ همچنین

 
سراهاي محله نقش خوبی در نشاط اجتماعی دارند. 

- بیشتر بخوانید: شهردار تهران چه زمانی مشخص می شود؟ انتهاي پیام/



اجراي طرح «سرباز مهارت» در سمنان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/06/23

به گزارش خبرگزاري فارس از سمنان به نقل از روابط
عمومی جهاددانشگاهی استان سمنان، سیدمحمدتقی
علوي در حاشیه بازدید از برگزاري این دوره آموزشی در
مرکز آموزشی پدافند هوایی سمنان اظهار کرد: طرح جامع
مهارت آموزي کارکنان وظیفه نیروهاي مسلح بر اساس
تفاهم نامه اي مشترك بین وزارت ورزش و جوانان و ستاد
کل نیروهاي مسلح با بهره گیري از توان تخصصی

 
جهاددانشگاهی در استان سمنان اجرا می شود. 

وي افزود: در این طرح به منظور استفاده از ظرفیت علمی، فرهنگی، فناوري، آموزشی و کارآفرینی، دوره هاي مهارت آموزي اشتغال و
مهارت هاي زندگی جمعاً به مدت 80 ساعت به صورت غیرحضوري توسط وزارت ورزش و جوانان و با برنامه ریزي جهاددانشگاهی

 
برگزار می شود. 

مدیرکل ورزش و جوانان استان سمنان اضافه کرد: با همکاري مرکز آموزش پدافند هوایی سمنان و برنامه ریزي هاي انجام شده توسط
جهاددانشگاهی استان سمنان، به عنوان مجري دوره هاي آموزشی طرح، تا کنون پنج دوره آموزشی براي  سربازان وظیفه در سمنان

 
برگزار شده است. 

علوي اضافه کرد: دوره هاي مذکور در استان سمنان در هر ماه با سهمیه 267 نفر براي نیروهاي وظیفه آجا اجرا می شود، که تاکنون

 
پنج دوره آموزشی براي یک هزار و 335 سرباز وظیفه در غالب (در هر مرحله دو دوره ) در سمنان برگزار شده است. 

وي تصریح کرد: این دوره را به میزان 80 ساعت مشتمل بر دو بخش شامل «آشنایی با مهارت هاي زندگی به میزان 32 ساعت و
آشنایی با مهارت هاي عمومی اشتغال و کارآفرینی به میزان 48 ساعت» برنامه ریزي شده است، همچنین 2 عنوان کتاب آموزشی با
عناونین کارآفرینی و مهارت هاي کسب و کار و مهارت هاي زندگی که به همت جهاد دانشگاهی تهیه و به چاپ رسیده است، در بازه

 
زمانی در اختیار سربازان قرار گرفته است. 

مدیرکل ورزش و جوانان استان سمنان افزود: سربازان پس از مطالعه کتب در یک کلاس آموزشی به مدت هشت ساعت آموزش به
صورت حضوري جهت مشاوره و رفع اشکال شرکت می کنند و بلافاصله پس از برگزاري آموزش حضوري و با هماهنگی مرکز رزم

 
مقدماتی آزمون پایانی برگزار می شود. 

انتهاي پیام/74007/ز/م/





شرط رقابت خودروهاي تجاري با محصولات خارجی

شماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/06/23
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

نایب رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس با اشاره به ضرورت تامین منابع مالی موردنیاز تولیدکنندگان داخلی، گفت:
خودروهاي سنگین داخلی توان رقابت با تولیدات روز دنیا را دارند، اتوبوس هیبریدي تولیدي مپنا نیز گواهی بر این ادعا است.

نایب رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس با اشاره به ضرورت تامین منابع مالی موردنیاز تولیدکنندگان داخلی، گفت:

 
خودروهاي سنگین داخلی توان رقابت با تولیدات روز دنیا را دارند، اتوبوس هیبریدي تولیدي مپنا نیز گواهی بر این ادعا است. 

جواد حسینی کیا درباره ضرورت رفع مشکلات حمل ونقل جاده اي با توجه به نقش خودرو هاي سنگین در صادرات غیرنفتی گفت:
در شرایط کنونی فرسودگی حمل ونقل جاده اي مشکلات بسیاري براي صادرکنندگان ایجاد کرده در حالی که واحدهاي تولیدي

 
داخلی می توانند نیاز کشور به خودروهاي سنگین را تامین کنند. 

نماینده مردم سنقر در مجلس افزود: در شرایطی که مپنا تجربه ساخت اتوبوس هیبریدي را در کارنامه خود دارد و ایران خودرو دیزل
نیز می تواند همراه با سایر تولیدکنندگان این نیاز را برطرف کند نباید از این ظرفیت غافل شد البته باید به این نکته نیز توجه کرد که

 
تحقق این امر در گرو تامین منابع مالی موردنیاز آنها است. 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم با بیان اینکه باید از تولیدکننده داخلی حمایت کنیم تا علاوه بر موضوع رونق تولید اموري مانند
کارآفرینی، جلوگیري از خروج ارز، افزایش دانش و... نیز محقق شود، اضافه کرد: در صورتی که اعتبارات موردنیاز تولیدکنندگان
داخلی تامین شود، می توانند تمام نیاز خودرویی کشور براي حمل و نقل و کمک به صادرات غیرنفتی را تامین کنند و نیازي به
واردات نیست. نایب رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس تصریح کرد: خودروهاي سنگین تولید داخل توان رقابت با تولیدات روز
دنیا را دارند و اتوبوس هیبریدي تولیدي مپنا نیز گواهی بر این ادعا است البته به شرطی که یک حمایت درست و برنامه ریزي شده

 
در این زمینه را شاهد باشیم. 



تامبن بودجه آموزش هاي مجازي نسبت به حضوري مشکل سازتر است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/06/23

رئیس دانشگاه علم و فرهنگ گفت: براي تامین بودجه آموزش هاي مجازي نسبت به حضوري مشکلات بیشتري داریم.

سعید هاشمی رئیس دانشگاه علم و فرهنگ در گفت وگو با
خبرنگار حوزه دانشگاهی گروه علمی پزشکی باشگاه
خبرنگاران جوان، درباره واکسیناسیون دانشجویان و اعضاي
هیئت علمی و استادان دانشگاه اظهار کرد: تقریبا تمامی
استادان تمام وقت و پرسنل دانشگاه علم و فرهنگ دز اول

 
واکسن کرونا را تزریق کرده اند. 

او افزود: تزریق دز دوم واکسن کرونا بر اساس نوبت دهی به بیشتر استادان و پرسنل دانشگاه علم و فرهنگ تا پایان شهریور انجام

 
خواهد شد، منتهی واکسیناسیون استادان حق التدریسی هم اکنون در دست اجراست و احتمال دارد که زمان بیشتري صرف شود. 

هاشمی تصریح کرد: هم اکنون واکسیناسیون دانشجویان دانشگاه علم و فرهنگ آغاز شده و مطابق گزارشاتی که به دست ما رسیده

 
آن ها هیچ مشکلی از بابت تزریق واکسن ندارند و این روند به خوبی براي محصلان در حال اجراست. 

کاملا آماده حضور دانشجویان در دانشگاه هستیم رئیس دانشگاه علم و فرهنگ درباره آمادگی دانشگاه براي حضوري شدن آموزش ها
بعد از واکسیناسیون دانشجویان گفت: براي حضوري شدن دانشگاه ها آمادگی لازم داریم و براي آن ها برنامه ریزي کرده ایم و هر
زمانی که مجموعه وزارت علوم، تحقیقات و فناوري و ستاد ملی مقابله با کرونا اعلام کند نوع آموزش ها را از مجازي به حضوري تغییر

 
خواهیم داد. 

هاشمی بیان کرد: هم اکنون برنامه ریزي ما این است که از اوایل آبان بتوانیم آموزش هاي ترکیبی یعنی حضوري و مجازي را شروع

 
کنیم و در صورت تایید نظام و ستاد ملی مقابله با کرونا حتما این کار را خواهیم کرد. 



 
 

مشکلی براي تامین بودجه آموزش هاي حضوري نداریم او با اشاره به کفایت بودجه دانشگاه براي حضوري شدن آموزش ها از مهر
اظهار کرد: هیچ مشکلی براي تامین بودجه دانشگاه در صورت حضوري شدن آموزش ها نداریم، قاعدتا اگر دانشگاه ها باز شوند در
خصوص بودجه غذاي دانشجویی باید به صورت جداگانه تصمیم بگیریم. با توجه به اینکه دانشجویان در زمان حضور در دانشگاه با
توجه به ویروس کرونا باید غذا بخورند؛ بنابراین مدنظر داریم تا اطلاع ثانوي در خصوص غذاي دانشجویان دست نگهداریم تا شرایط

 
کرونا بهبود یابد. 

رئیس دانشگاه علم و فرهنگ تاکید کرد: از نظر مالی مشکلی براي تامین بودجه آموزش هاي حضوري نداریم و باید گفت که تامین

 
بودجه آموزش هاي الکترونیکی و مجازي هزینه بیشتري را در قبال آموزش هاي حضوري به ما تحمیل می کند. 

او با بیان اینکه دانشجویان تحصیلات تکمیلی ارشد و دکتري براي فعالیت هاي کارگاهی و آزمایشگاهی می توانند در مناطق زرد و
آبی حضور فیزیکی داشته باشند، تاکید کرد: درس هاي کارگاهی و آزمایشگاهی در حال حاضر در شهر هاي قرمز و نارنجی به شیوه

 
مجازي برگزار می شوند که هم به صورت آفلاین و هم آنلاین در اختیار دانشجویان قرار می گیرد. 

گفتنی است که دانشگاه علم و فرهنگ با بهره گیري از تجارب جهاددانشگاهی در زمینه هاي ایجاد مراکز رشد، پارك هاي علم و
فناوري، شرکت هاي دانش بنیان و تجاري سازي پژوهش موفق شده تا از دانشگاه هاي نسل اول فراتر رفته و با ایجاد بنیاد توسعه
کسب و کار هسته هاي کارآفرینی را با سرپرستی اساتید براي دانشجویان به وجود آورده و در زمره یکی از بهترین دانشگاه هاي نسل

 
سوم(کارآفرین) قرار گیرد. 

 
 



 
بیشتر بخوانید 

 
- احتمال حضوري شدن آموزش هاي دانشگاهی از آبان 

 
- بخشی از دروس دانشگاه فنی در ترم آتی حضوري می شود 

 
- دانشجویان دانشگاه خواجه نصیر براي دریافت دز دوم واکسن کرونا آماده شوند 

 
- آموزش ها بعد از اتمام فرآیند واکسیناسیون دانشجویان حضوري می شوند 

- جزئیات واکسیناسیون دانشجویان دانشگاه هاي تهران اعلام شد



مشاور اتحادیه مرغداران گوشتی کشور: تاخیر سامانه بازارگاه در تأمین نهاده

دامی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/06/23

مشاور اتحادیه مرغداران گوشتی کشور گفت: سامانه بازارگاه نهاده دامی را به موقع به مرغداران نمی رساند.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري صدا و سیما، آقاي محمدعلی کمالی سروستانی در برنامه گفتگوي ویژه خبري شبکه دوم سیما
افزود: سامانه بازارگاه در حال حاضر نهاده دامی را به موقع به مرغداران نمی رساند؛ این سامانه در واقع براي تسهیل امور؛ راه اندازي

 
شده است. 

او با بیان این که حدود 25 هزار مرغدار در حوزه پرورش مرغ گوشتی در سراسر کشور فعال هستند ادامه داد: رصد این میزان بنگاه

 
اقتصادي در حوزه مرغداري؛ سلسله اعصابی قوي می طلبد. 

آقاي کمالی سروستانی گفت: سامانه بازارگاه با پیمانکاري بانک کشاورزي و کارآفرینی جهاد کشاورزي جهت تسهیل امور مدیریت و
تأمین نهاده هاي دامی این تعداد مرغدار راه اندازي شده است، حال آن که بعضاً تأخیر در تأمین و رساندن نهاده هاي طیور به
مرغداران 30 تا 40 روز به طول می انجامد. این در حالی است که جوجه ها در مدت زمان 40 تا 50 روز به مرغ تبدیل می شوند؛ این

 
جاست که مرغداران به سراغ بازار آزاد می روند و براي تأمین نهاده خود یا پول نقد می دهند و یا تهاتر می کنند. 

 
 {sepehr_media_6978683_400_300$}

آقاي عباس معروفان مدیرکل خدمات بازرگانی خارجی وزارت جهاد کشاورزي در سوي دیگر استودیو گفت: سامانه بازارگاه اغلب در
تحویل نهاده به مرغداران تأخیر دارد؛ علت آن است که مرغدار براي ثبت درخواست خرید؛ 10 روز فرصت دارد، بازارگاه هم بایدکالاي
مورد درخواست مرغدار را از بندر ماهشهر حمل کند و به مصرف کننده برساند، حال آن که گرماي هوا، قطعی برق و کرونا سبب

 
کندي تحویل کالا توسط واحد حمل و نقل می شود. 
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آقاي کمالی سروستانی در سوي دیگر استودیو گفت: از زمانی که مرغدار براي تأمین نهاده مورد نیازش به بازار آزاد رجوع می کند؛
کنتور هزینه مازاد بر قیمت گذاري به شماره می افتد. مرغدار در بازار آزاد مجبور است کمیت را فداي کیفیت کرده و هر چه گیرش

 
آمد بخرد تا مرغ هایش تلف نشود. 

او ادامه داد: حمل و نقل یکی از عوامل تأخیر است، بحث ارز هم در تأخیر تأمین کالا بی تأثیر نیست، بعضاً وارد کننده؛ کالاي خود را
تأمین کرده و به گمرك وارد می کند، ترخیص می کند و به دست مصرف کننده می رساند و توزیع انجام می شود، اما هنوز ارز کالاي

 
خود را دریافت نکرده است، این جاست که باید منتظر واریز ارز از سوي بانک مرکزي شود. 

آقاي علیرضا حبیبی درکه معاون اداره نظارت ارز بانک مرکزي در ارتباط زنده تلفنی با این برنامه گفت: در حوزه تأمین و تخصیص
ارز؛ تا امروز پنج میلیارد دلار براي نهاده هاي دامی و طیور؛ تأمین ارز انجام داده ایم، این رقم نسبت به سال گذشته و سال هاي قبل

 
آن حتی رشد داشته حال آن که این تخصیص ها به متولیان مربوطه یعنی وزارت جهاد و وزارت صمت صورت گرفته است. 

 
او ادامه داد: بانک مرکزي تأخیر معناداري در تأمین ارز نداشته است. 
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آقاي معروفان مدیرکل خدمات بازرگانی خارجی وزارت جهاد کشاورزي در پاسخ به گفته هاي حبیبی از بانک مرکزي گفت: آقاي
حبیبی نباید هر وقت که ارز به دستش رسید به تأمین نهاده هاي دامی تخصیص دهد و بگوید تأخیري در تأمین ارز صورت نگرفته،
ایشان باید حداقل ماهانه یک میلیارد دلار ارز تأمین و تخصیص می داد، در ماه هاي قبل بعضاً ماهانه به جاي یک میلیارد دلار، فقط
240 میلیون دلار تأمین و تخصیص داده اند و ماه بعد، یک میلیارد و 900 میلیون دلار تأمین کرده اند. بانک مرکزي نتوانسته سرانه

 
ماهانه تأمین ارز را فراهم نماید. 

آقاي کمالی سروستانی مشاور اتحادیه مرغداران گوشتی کشور گفت: هر تأخیري در تأمین و توزیع نهاده دام و طیور؛ براي چرخه

 
تولید و حتی بازار کالا؛ یک سونامی محسوب می شود. 

 
سامانه بازارگاه به جاي تسهیل، شرایط را بدتر کرده است 

 
رئیس شوراي تأمین کنندگان دام کشور گفت: سامانه بازارگاه؛ اوضاع مرغداران را بدتر کرده است. 

آقاي منصور پویان افزود: بازارگاه به جاي آن که مشکل دامداران و مرغداران را حل کند، اوضاع را بدتر کرده و ضربه جبران ناپذیري

 
به تولید زده است. 

او ادامه داد: با شرایط و عملکرد فعلی سامانه بازارگاه؛ دولت به جاي نظارت؛ تصدي گري تأمین و تخصیص نهاده دامی را عهده دار

 
شده است. در حال حاضر تمام نهاده هاي دامی مورد نیاز از بازار آزاد تأمین می شود. در این بین حواله فروشی هم اتفاق می افتد. 
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آقاي محمدعلی کمالی سروستانی؛ مشاور اتحادیه مرغداران گوشتی کشور گفت: پلتفرم یک سامانه باید با بازار مصرف همخوانی داشته

 
باشد. سامانه بازارگاه باید به نحوي طراحی شود که در آن تصدي گري دولت به حداقل برسد. 

آقاي معروفان مدیرکل خدمات بازرگانی خارجی وزارت جهاد کشاورزي در سوي دیگر استودیو گفت: وقتی مرغ زنده درب کشتارگاه
قیمت 17 هزار و صد تومان قیمت می خورد، مرغدار می گوید این مرغ برایش 19 هزار تومان تمام شده، دام خود را کمتر و ارزانتر از
هزینه تمام شده بفروشد، این جاست که در می یابیم نرخ گذاري فعلی نیازمند اصلاح و بازنگري دارد یعنی قیمت مرغ از 24 هزار و

 
نهصد تومان باید بیشتر شود. 

او افزود: از سوي دیگر مردم انتظار دارند دولت جدید پس از تثبیت، بتواند بازار را به ثبات برساند. با در نظر گرفتن تمام هزینه هاي

 
اعمال شده به مرغ، این کالا در تهران به طور میانگین حدود 30 تا 33 هزار تومان به دست مردم می رسد. 

آقاي مانی جمشیدي کارشناس کشاورزي نیز در ارتباط زنده اینترنتی با این برنامه گفت: سال قبل زمانی که بحث کمبود مرغ و
گرانی کالا راه افتاد، برخی مسئولان اعلام کردند حدود 130 تا 140 میلیون جوجه ریزي انجام شده اما آماري که توسط مرکز آمار
منتشر شد نشان داد که فقط 70 تا 80 میلیون جوجه ریزي صورت گرفته، این جا باید پرسید که نهاده هاي لازم براي 140 میلیون

 
جوجه گرفته شده پس چرا تعداد جوجه ها به 80 میلیون رسیده؟ نهاده دامی مازاد این رقم کجا رفته است؟ 
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آقاي معروفان نسبت به گفته هاي این کارشناس کشاورزي گفت: وجود اختلاف 40 میلیونی میان آمار بیان شده از سوي مسئولین و

 
آمار مرکز آمار، ادعاي بزرگیست که جاي پیگیري و مطالبه قانونی و حقوقی دارد. 

آقاي کمالی سروستانی در سوي دیگر استودیو روش تزریق یارانه به بخش کشاورزي به خصوص تولید مرغ در کشور را غلط عنوان

 
کرد و گفت: در حال حاضر یارانه به گوله برفی می ماند که تا به دست مصرف کننده برسد؛ آب شده و رفته است. 



او ادامه داد: امروز سایر استان ها در ارتباط با مرغ نشسته اند و نسبت به وضعیت استان؛ براي خود حکومتی مستقل تشکیل داده اند.
البته عناصر متعددي در این امر دخالت دارند. قرار بود که یک قرارگاه مرغ تشکیل شود تا اوضاع سامان یابد اما امروز این قرارگاه

تبدیل شده به حکومت هزاران مسئول و البته ناظرین؛ این چنین قرارگاه کارایی خود را از دست داده است.



حوزه فرهنگی و اجتماعی نقش مهمی در ارتباط مردم با شهرداري دارد

منبع: ایمناشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/06/23

سرپرست شهرداري کرمان گفت: حوزه فرهنگی و اجتماعی شهرداري ها، نقش مهمی در ارتباط مردم با شهرداري دارد.

 
سرپرست شهرداري کرمان: حوزه فرهنگی و اجتماعی نقش مهمی در ارتباط مردم با شهرداري دارد 

سرپرست شهرداري کرمان گفت: حوزه فرهنگی و اجتماعی

 
شهرداري ها، نقش مهمی در ارتباط مردم با شهرداري دارد. 

به گزارش ایمنا و به نقل از روابط عمومی شهرداري کرمان،
محسن پور اسماعیلی در نشستی که به منظور تودیع «محمد
جهانشاهی»، معاون شهردار و رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و
ورزشی شهرداري کرمان و معرفی «محمدمهدي حمزه پور» به
عنوان سرپرست جدید سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی
شهرداري کرمان و با حضور برخی از مدیران شهرداري برگزار
شد، اظهار کرد: در برهه اي از زمان، این ضرورت احساس شد که

شهرداري باید از یک نهاد صرفاً خدمت گزار به یک نهاد اجتماعی تبدیل شود و در کنار وظایفی که در طول سال هاي متمادي براي

 
شهرداري تعریف شده بود، به وظایف دیگر خود در حوزه هاي فرهنگی و اجتماعی بپردازد. 

وي خاطرنشان کرد: به تدریج شهرداري ها به سمتی رفتند که در همه زمینه هاي زندگی مردم مشارکت کنند که یکی از این موارد،

 
مسائل فرهنگی و اجتماعی است. 

سرپرست شهرداري کرمان اضافه کرد: خوشبختانه شهرداري کرمان که قبلاً معاونت فرهنگی اجتماعی را براي اجرا و پیگیري امور

 
فرهنگی داشت، به دلیل ضرورت موجود، تغییر ساختار داد تا بتواند با قدرت بیشتري در مسائل فرهنگی و اجتماعی گام بردارد. 

پور اسماعیلی ادامه داد: به همین دلیل سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداري کرمان تشکیل شد تا مسائل مربوط به این

 
حوزه ها به صورت گسترده و مطابق نیاز و ضرورت موجود، بررسی شده و تصمیم گیري شود. 

وي تاکید کرد: «محمد جهانشاهی» که از همکاران خوب اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري بودند، از ابتداي تشکیل
سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداري کرمان، مسئولیت این سازمان را به عهده گرفتند و به عنوان رئیس سازمان فرهنگی،

 
اجتماعی و ورزشی شهرداري کرمان فعالیت هاي بسیار خوبی داشتند که جا دارد از ایشان و همکاران شان تشکر کنم. 

سرپرست شهرداري کرمان تصریح کرد: به هر صورت رویکرد شهرداري به سمتی می رود که تغییر و تحول در ساختار را ضروري می
سازد و این تغییرات نه به معنی نفی توانایی هاي خاص همکاران است و نه بر اساس مواردي است که امروز در جامعه مطرح می شود.



پور اسماعیلی ادامه داد: تغییر و تحول اداري و مدیریتی در هر دستگاهی ضروري است و تغییر نگرش ها در کنار ضرورت هم سو

 
بودن و همراهی نیروها ایجاب می کند که تغییراتی در دستگاه ها ایجاد شود. 

وي اضافه کرد: در این راستا، ضرورت داشت تغییر و تحولاتی در مدیریت سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداري هم ایجاد

 
شود. 

سرپرست شهرداري کرمان، ضمن تشکر و قدردانی مجدد از زحمات «محمد جهانشاهی»، گفت: تا تعیین تکلیف شهردار کرمان، یکی

 
از همکاران قدیمی سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداري به عنوان سرپرست این سازمان منصوب می شود. 

پور اسماعیلی یادآور شد: دوره سرپرستی، دوره دشواري است؛ با این حال، امیدوارم آقاي «محمدمهدي حمزه پور»، در دوران

 
سرپرستی خود بتوانند با پشتکار و تلاش، اقدامات خوبی انجام دهند. 

در ادامه نشست، محمد جهانشاهی، رئیس سابق سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداري کرمان گفت: قبل از ورود به شهرداري
نیز تعاملات خوبی با همکاران شهرداري داشتم و در این دوره که به عنوان رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداري

 
کرمان، از سازمان میراث فرهنگی به شهرداري آمدم و فعالیت کردم، هیچ گاه احساس تنهایی نکردم. 

وي ادامه داد: در این دوره، در سخت ترین و اندوه بارترین شرایط که شهادت سردار دل ها بود تا شرایط دشوار بحران کرونا، با تمام

 
توان خدمت گزاري کردیم و توانستیم بخشی از آرزوهاي خود را در مورد شهر کرمان محقق کنیم که از این بابت خداوند را شاکرم. 

جهانشاهی افزود: اگر نقص و کم کاري بوده، عذرخواهی می کنم، اما خداوند را شاهد می گیرم که من و همه همکارانم در سازمان

 
فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداري کرمان، تمام تلاش خود را براي خدمت به شهر کرمان به کار گرفتیم. 

وي خاطرنشان کرد: در بدو ورود به شهرداري کرمان، 40 پروژه فرهنگی، اجتماعی و ورزشی را هدف گذاري کرده بودم که با همت
همکاران خوبم، به جز تعداد اندکی از پروژه ها، بقیه اجرا شدند و با توجه به شرایط کرونا در یک سال و نیم اخیر، سعی شد تمام

 
برنامه ها در چارچوب پروتکل هاي بهداشتی اجرا شود. 

معاون سابق شهردار کرمان با اشاره به تکمیل فروشگاه و مرکز توسعه کسب وکارهاي خانگی با مشارکت صندوق کارآفرینی امید،
تصریح کرد: با افتتاح این پروژه، شهر کرمان بعد از تهران، صاحب دومین فروشگاه و اولین مرکز توسعه کسب وکارهاي خانگی خواهد

 
شد. 

جهانشاهی با اشاره به پروژه اتوبوس ویژه گردشگري شهر کرمان و طراحی 11 ایستگاه به این منظور در مقاصد فرهنگی، تاریخی و
مذهبی شهر کرمان، افزود: دومین دستگاه اتوبوس ویژه گردشگري توسط سازمان حمل ونقل بار و مسافر شهرداري کرمان در حال

 
آماده سازي است. 

وي همچنین با اشاره به تکمیل مراحل اولیه جهت پیوستن شهر کرمان به شبکه جهانی شهرهاي یادگیرنده یونسکو، از کاندیدا شدن

 
شهر کرمان براي دریافت جایزه ملی «مدیریت شهري اسلامی-ایرانی» خبر داد. 

وي تاکید کرد: خوشحالم که «محمدمهدي حمزه پور»، سرپرست جدید سازمان، از بدنه سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی



 
شهرداري هستند و خودشان نیز در پروژه ها نقش داشته و با روال کار آشنا هستند. 

معاون سابق شهردار کرمان در پایان گفت: از همه همکارانم در شهرداري به خصوص در معاونت فرهنگی اجتماعی شهرداري کرمان و

 
سایر مدیران شهري تشکر می کنم و براي شهردار آینده و تیم جدید مدیریت شهري آرزوي موفقیت دارم. 

سپس، محمدمهدي حمزه پور، سرپرست جدید سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداري کرمان خاطرنشان کرد: از سرپرست

 
شهرداري کرمان به دلیل اعتمادي که به من کردند، سپاسگزارم. 

وي ادامه داد: به نمایندگی از تمام کارکنان سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداري کرمان، از زحمات آقاي جهانشاهی طی دو

 
سال اخیر در مجموعه فرهنگی اجتماعی شهرداري کرمان، تشکر ویژه دارم. 

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداري کرمان افزود: امیدوارم از این به بعد نیز بتوانیم از تجربیات و دانش ایشان

 
بهره ببریم. 

حمزه پور تصریح کرد: امروز امانتی را از آقاي جهانشاهی تحویل می گیرم و امیدوارم تا سپردن این امانت به فرد بعدي، امانت دار
خوبی باشم و بتوانیم به جایگاه مطلوبی که مورد نظر شورا و شهرداري این دوره است، برسیم.



بررسی اقدامات انجام شده در مزارع و باغ هاي سیل زده الموت شرقی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/06/22

معاون اقتصادي جهادکشاورزي استان قزوین اقدامات انجام شده در مزارع و باغ هاي سیل زده 55 روستاي الموت شرقی را
تشریح کرد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما؛ مرکز قزوین، تبسمی در گفتگو با بخش خبري 20 گفت: سیل اخیر در الموت شرقی 55
میلیارد تومان به اراضی، مزارع و باغات 55 روستا خسارت وارد

 
کرد. 

وي افزود: در 48 ساعت اولیه بعد از سیل خسارت ها مستند
سازي شد و هم اکنون براي سازمان مدیریت بحران ارسال شده

 
است. 

معاون اقتصادي جهادکشاورزي استان با اشاره به اقدامات انجام
شده گفت: در نامه اي براي 10 واحد آبزي پروري به منظور

 
استفاده از تسهیلات ارزان قیمت طبق تفاهم نامه بین استانداري و صندوق کارآفرینی امید درخواست شده است. 

 
تبسمی افزود: همچنین تا کنون لایروبی 20 کیلومتر انهار سنتی در این مناطق انجام شده است. 

به گفته وي، بیش از 32 کیلومتر از لوله هاي انتقال آب دچار خسارت شده بودند که 20 کیلومتر از آن ها ترمیم و 4 هزار و 450

 
کیلومتر هم خریداري و بازسازي شده است. 

 
معاون اقتصادي جهادکشاورزي استان گفت: در حال حاضر 9 هزار کیلومتر لوله گذاري براي 13 روستا هم باقی مانده است. 

 
تبسمی افزود: 124 سردهنه سنتی 55 روستا هم بازسازي و ترمیم شده است. 

{sepehr_media_6978430_565_316$}



از سالک و کرونا تا صادرات و رونق اقتصادي/ سالک در سرپل ذهاب جوانه زد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/06/22

از ابتداي امسال تاکنون 14 مورد ابتلا به بیماري سالک در شهرستان سرپلذهاب شناسایی شده است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از کرمانشاه، سیروس صادقی معاون فرمانداري سرپل
ذهاب گفت : جمع آوري و دفن صحیح زباله ها، نخاله هاي
ساختمانی و کود هاي حیوانی، بهسازي محیط و ترمیم
شکاف ها و حفره هاي موجود در دیوار هاي مناطق
مسکونی و محل نگهداري دام، استفاده از پماد یا قلم دفع
کننده حشرات از جمله راه هاي پیشگیري از ابتلا به سالک
است که شهرداري، جهاد کشاورزي، شبکه بهداشت و

 
درمان، بخشداران و دهیاران شهرستان موظف هستند با همکاري یکدیگر این برنامه ها را عملیاتی کنند. 

او گفت : متاسفانه تاکنون 14 مورد ابتلا به بیماري سالک در شهرستان شناسایی شده و در حال حاضر اقدام مهمی که براي مبارزه با

 
این بیماري انجام شده سم پاشی ابقائی برعلیه مهمترین حلقه انتقال یعنی پشه ناقل بیماري است. 

قصرشیرین ظرفیت بسیار خوبی براي صادرات و رونق اقتصادي دارد فرماندار قصرشیرین گفت: منطقه آزاد تجاري قصرشیرین ظرفیت
بسیار خوبی براي صادرات و رونق اقتصادي و کمک به توسعه هرچه بیشتر شهرستان مرزي قصرشیرین است که می تواند منجر به

 
ایجاد اشتغال پایدار شود. 

مراد علی تاتار افزود: با وجود 2 مرز راهبردي خسروي و پرویزخان در منطقه آزاد قصرشیرین، این منطقه از ظرفیت هاي بسیار خوبی

 
براي صادرات برخوردار است. 

او ادامه داد: قصرشیرین در سال هاي بعد از انقلاب اسلامی به دلیل خسارت هاي ناشی از جنگ تحمیلی و خرابی هاي زلزله دچار
مشکلات عدیده اي بوده است که یکی از راه هاي برون رفت از این مشکلات ایجاد محرك و مشوق هاي اقتصادي اساسی از جمله

 
مناطق ازاد تجاري است. 

نماینده عالی دولت در قصرشیرین گفت: تصویب منطقه آزاد تجاري قصرشیرین هدیه اي ارزنده به مرزنشینان این شهرستان بود که

 
امید است باعث رونق و آبادانی هر چه بیشتر آن شود. 

 
تاتار خواستار تصویب هر چه سریعتر اساسنامه منطقه آزاد تجاري قصرشیرین و انتخاب هیات مدیره آن شد. 



او گفت: تا زمان تصویب و طی مراحل قانونی این امور، نماینده منطقه ارس در این شهرستان مستقر و نسبت به تسهیل امورات

 
اجرایی منطقه آزاد قصرشیرین اقدام کند. 

مراحل تدوین و تصویب اساسنامه منطقه آزاد تجاري قصرشیرین جانشین مدیرعامل منطقه آزاد ارس ضمن توضیحاتی در خصوص

 
مراحل تدوین و تصویب اساسنامه منطقه آزاد تجاري قصرشیرین گفت: اساسنامه این منطقه تدوین و در فرایند تصویب است. 

 
صفر شاه سفند افزود: دبیرخانه مناطق آزاد کشور در تلاش است تا هر چه سریعتر اساسنامه مناطق آزاد هفتگانه جدید تصویب شود. 

او افزود: هدف برنامه امروز بازدید از منطقه آزاد تجاري قصرشیرین و بررسی وضع موجود جهت برنامه ریزي بلندمدت این منطقه
است که ما در حال جمع آوري پتانسیل هاي منطقه و نیز دیدگاه مردم، مسوولان و سرمایه گذاران هستیم تا برنامه کاري منطقه آزاد

 
تجاري قصرشیرین براساس مزیت ها و امکانات و مطالبات منطقه برابري و تعادل داشته باشد. 

واکسیناسیون 26 هزار نفر در گیلانغرب رئیس شبکه بهداشت و درمان گیلانغرب گفت: در نتیجه تلاش مجموعه کادر بهداشت و
درمان و همکاري خوب مردم، در حال حاضر 26 هزار نفر از جمعیت شهرستان معادل 63 درصد جامعه هدف در مرحله اول و 33

 
درصد نیز در مرحله دوم علیه بیماري کرونا واکسینه شده اند. 

فریدون نوري افزود: این شهرستان رتبه نخست در امر اجراي طرح واکسیناسیون عمومی مقابله با کرونا را در استان کرمانشاه کسب

 
کرد. 

او ادامه داد: این موضوع باعث شده تا شهرستان طی سه هفته اخیر از وضعیت سه قرمز به وضعیت یک قرمز تغییر کند که نوید خوبی

 
در راستاي بازگشت به وضعیت عادي است. 

رئیس شبکه بهداشت و درمان گیلانغرب با دعوت از مردم جهت واکسیناسیون گفت: تمامی مراکز شهري و روستایی آمادگی لازم در

 
این زمینه را دارند و از نظر واکسن و نیروي انسانی به اندازه کافی شهرستان تامین است. 

او به شهروندان افزود: حتی پس از تزریق واکسن رعایت تمام دستورالعمل هاي بهداشتی را ضروري بدانند تا جامعه خانواده و فرزندان

 
سالمی داشته باشیم. 

نوري ادامه داد: تمام افراد حتی کسانی که واکسینه شده اند باید دستورالعمل هاي بهداشتی را رعایت و در بیرون از منزل حتما
ماسک بزنند .



17 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی به مهریز اختصاص یافت

منبع: صبجانه پرسشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/06/22

امیرعباس دهقانی زاده عصر دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار افزود: با این تسهیلات مناسب با همکاري دهیاران و شوراهاي
اسلامی زمینه اشتغال بیش از 2 هزار نفر در روستاهاي بخش مرکزي شهرستان فراهم می شود. وي به اهمیت اشتغال و رونق

تولید براي مردم به خصوص براي جوانان و بانوان ساکن در روستاها به عنوان اولویت ...

امیرعباس دهقانی زاده عصر دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار افزود: با این تسهیلات مناسب با همکاري دهیاران و شوراهاي
اسلامی زمینه اشتغال بیش از 2 هزار نفر در روستاهاي بخش مرکزي شهرستان فراهم می شود. وي به اهمیت اشتغال و رونق تولید

 
براي مردم به خصوص براي جوانان و بانوان ساکن در روستاها به عنوان اولویت (...) 

امیرعباس دهقانی زاده عصر دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار افزود: با این تسهیلات مناسب با همکاري دهیاران و شوراهاي اسلامی

 
زمینه اشتغال بیش از 2 هزار نفر در روستاهاي بخش مرکزي شهرستان فراهم می شود. 

وي به اهمیت اشتغال و رونق تولید براي مردم به خصوص براي جوانان و بانوان ساکن در روستاها به عنوان اولویت به دلیل نامگذاري

 
امسال و همکاري دولت اشاره کرد و بر تداوم این امر مهم بیش از گذشته تاکید کرد . 

این مسئول اظهار کرد: پرداخت تسهیلات براي مشاعل خانگی و فعالیت هاي تولیدي و اقتصادي کوچک در کنار امور فرهنگی،

 
خدماتی و گردشگري جزو برنامه هاي مهمی است که در مناطق روستایی پیگیري و اقدام می شود. 

دهقانی زاده یادآور شد: با ایجاد اشتغال پایدار و رونق تولید از مهاجرت روستاییان به شهرهار و حاشیه نشینی و بسیاري از ناهنجاري

 
ها و آسیب هاي مختلف اجتماعی به جد پیشگیري می شود و باید تسهیلات افزایش یابد.  

مرکز شهرستان 55 هزار نفري مهریز در 30 کیلومتري جنوب شهر یزد قرار دارد.



پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی، "رویان فرهنگی" جهاد دانشگاهی است

منبع: صبجانه پرسشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/06/22

دبیر شوراي هنر شوراي عالی انقلاب فرهنگی در آیین اختتامیه نخستین جشنواره ایده هاي برتر فناوري هاي نرم و صنایع
خلاق فرهنگی گفت: جهاد دانشگاهی با تأسیس پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی، گام مهمی در حوزه

فرهنگی برداشته است که می تواند "رویان فرهنگی" و چشمه جوشان ایده هاي فرهنگی در سال ...

دبیر شوراي هنر شوراي عالی انقلاب فرهنگی در آیین اختتامیه نخستین جشنواره ایده هاي برتر فناوري هاي نرم و صنایع
خلاق فرهنگی گفت: جهاد دانشگاهی با تأسیس پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی، گام مهمی در حوزه فرهنگی

 
برداشته است که می تواند "رویان فرهنگی" و چشمه جوشان ایده هاي فرهنگی در سال هاي آینده باشد. به گزارش (...) 

دبیر شوراي هنر شوراي عالی انقلاب فرهنگی در آیین اختتامیه نخستین جشنواره ایده هاي برتر فناوري هاي نرم و صنایع خلاق
فرهنگی گفت: جهاد دانشگاهی با تأسیس پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی، گام مهمی در حوزه فرهنگی برداشته

 
است که می تواند "رویان فرهنگی" و چشمه جوشان ایده هاي فرهنگی در سال هاي آینده باشد. 

به گزارش صبحانه پرس، آیین اختتامیه نخستین جشنواره ایده هاي برتر فناوري هاي نرم و صنایع خلاق فرهنگی، عصر امروز (22
شهریورماه) با حضور دکتر محمدحسین ایمانی خوشخو، دبیر شوراي هنر شوراي عالی انقلاب فرهنگی و رییس پارك ملی علوم و
فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی (جهاد دانشگاهی)، دکتر سیاوش ملکی فر، معاون توسعه صندوق نوآوري و شکوفایی ریاست
جمهوري، دکتر سید مهدي سادات، مشاور دبیر برنامه توسعه زیست بوم شرکت هاي خلاق معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري،
دکتر اصغر نوراالله زاده، مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید، دکتر علی اکبر عبدالملکی، رئیس کمیسیون گردشگري و کسب و کارهاي
وابسته اتاق بازرگانی صنایع و معادن کشاورزي ایران، دکتر سید سعید هاشمی، رییس دانشگاه علم و فرهنگ، داوران و برگزیدگان این

 
جشنواره در سالن همایش هاي بین المللی دانشگاه علم و فرهنگ برگزار شد.  

 
سند توسعه فناوري هاي نرم و هویت ساز، چراغ راه فعالان و برنامه ریزان این حوزه  

در ابتداي این نشست، پیام دکتر سعیدرضا عاملی، دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگی توسط دکتر ایمانی خوشخو قرائت شد در متن
پیام دکتر عاملی آمده است: گسترش فناوري و رشد تقسیم کار اجتماعی، جلوه هاي نوینی از اقتصاد را نمایان کرده که از اقتصاد
صنعتی به اقتصاد جامعه اطلاعاتی و سپس اقتصاد دانش بنیان و اکنون اقتصاد صنایع خلاق و فناوري هاي نرم را شاهد هستیم که

 
درحال افزایش سهم این نوع از اقتصاد از تولید ناخالص داخلی است که در سال هاي اخیر گسترش جهشی داشته است.  

فناوري  هاي نرم، مجموعه اي از هنجارها، رویه ها، مقررات، نهادها و سامانه هاي دانشی را در برمی گیرد که رفتار انسان و نیازهاي
روحی-روانی، فرهنگی و اجتماعی او را هدف قرار داده و موجبات کارایی و اثربخشی مطلوب  تر فناوري  هاي سخت را فراهم می 
سازد. ویژگی بارز فناوري  هاي نرم آن است که به جاي بهره  گیري از مواد اولیه طبیعی و معدنی از بروندادهاي فکري و خلاقیت انسان
که ماهیت نوآورانه، فرهنگی و هنري دارد استفاده می  کند. فناوري  هاي نرم، فناوري خلاقیت و نوآوري است که در اندیشه، احساس،
ارزش  ها، رفتارهاي فردي و سازمانی و تمامی جنبه  هاي غیرمادي جامعه  بشري تاثیرگذاري دارد. فناوري  هاي نرم رابطه  عمیق  تر و
نزدیک  تري با انسان و فرهنگ دارد و رفتار، کنش، واکنش و برهمکنش  هاي انسان را به مثابه موضوع عملیاتی خود مورد توجه قرار



می  دهد. درحقیقت رشد شتابان اقتصاد در حوزه فناوري هاي جدید، هوش مصنوعی، علوم شناختی و گام نهادن در مسیر ایجاد
جامعه  دانش بنیان موجب شده است که فناوري  هاي نرم در بهبود کیفیت زندگی و ارتقاي سطح تعاملات اجتماعی، جایگاه در خور
توجهی بیابد. اقتصاد و صنعت ارتباطات همزمان با توسعه شبکه هاي ارتباطی و رسانه اي موجب شکل گیري فناوري هاي جدید و
ایجاد ظرفیت هاي فرامکانی و فرازمانی شده است و بسیاري از پیشرفت هاي تکنولوژي کنونی در عصر ارتباطات را به ارمغان آورده و

 
پایه جهانی شدن به معناي تجربه نوینی از سبک زندگی جدید محسوب می شود. 

امروز ما با دو فضایی شدن فرهنگ مواجه شده ایم و بخش مهمی از فرهنگ جامعه در فضاي مجازي شکل می گیرد و محتواي فضاي
مجازي منبع مهمی براي فرهنگی شدن جامعه است. فضاي مجازي به موازات جهان واقعی، مؤلفه و متغیر و دامنه عملکردي پیدا
کرده است. دانش دوفضایی نگاه تکمیلی به دانش فضاي اول و دانش فضاي دوم دارد و براي آن یک گستره بزرگی فراهم کرده است
که تجربه جهان کرونایی به این تجربه دامن زد و ما ناگزیر شاهد آموزش هاي ترکیبی خواهیم بود که بخش قابل توجهی از آموزش از
کیفیت بسیار بالا برخوردار خواهد بود. با توجه به گسترش این حوزه، دامنه دانش و جامعه اطلاعاتی و ارتباطی  کنونی از نظر روش

 
حکمرانی تغییر کرده و مدل حکمرانی جدیدي به وجود آمده است. 

در نظام حکمرانی جدید روش حکمرانی دولت حتماً به صورت دولت الکترونیک و مبتنی بر مدیریت هوشمند در عرصه هاي گوناگون
ظهور خواهد کرد و به نوعی حکمرانی دولت تبدیل به الگوهاي خط مشی گذاري از قبیل نوع کار  شوراي هاي عالی و نظام تنظیم

 
گري می  شود و نه دولت اجرائی، در واقع اجرائیات دولت همه در عرصه دولت الکترونیک هوشمند اجرا می شود. 

فضاي مجازي فضاي مکملی بود که توانست متناظر فضاي واقعی درابعاد گوناگون زندگی ایجاد ظرفیت کند و این صنعت به سمت
فناوري یگانه (Technological Singularity) حرکت می کند که در واقع تجمیع تمامی فناوري ها نرم و هوش مصنوعی
محسوب می شود. استفاده از ایده  هاي حقوقی اسلام می  تواند زمینه ساز تحول در نظام واره هاي اسلامی در سبک زندگی و حوزه

 
هاي تعلیم و تربیت اسلامی شود که بنیان آن بر توحید و ارزش هاي انسانی و اسلامی است. 

در فناوري هاي جدید و خلاق با رویکرد هستی شناسانه اي مواجه هستیم که با نگاه به توحید و زیباترین وجه آفرینش پروردگار،
انسان به عنوان یک کاربر فعال و خودانتخابگر مسیر پیش روي خود را برمی گزیند و خدمات فردي و اجتماعی متناسب با سطح اختیار
انسان نظامند می  شود و در این نظام کرامت و حقوق انسانی ظرفیت جدید پیدا می کند. ما باید  در بستر فضاي نوین فناوري ها با
ایده هاي خلاق و سوژه هاي برتر مبتنی بر فرهنگ اسلامی-ایرانی فضایی را ایجاد کنیم تا جامعه براساس ارزش هاي الهی و

 
هنجارهاي قابل قبول، انسان هواي پاك و طیب را استنشاق کند و از سبک زندگی بالنده و نوآورانه اي بهره مند شود. 

توجه به بنیان هاي فرهنگی مان در تولید فناوري  هاي نرم موجب اقتدار و ارتقاي سطح توانایی و دانش فنی ما خواهد شد. اگر بتوانیم
فناوري هاي نرم را بر اساس سازه هاي تعلیم و تربیت اسلامی بسازیم، ظرفیت هاي جامعه  را به سمت تولید محتواها و صنایع خلاق
پاك هدایت  کرده ایم. فناوري هاي جدید براساس منبع تغذیه و آبشخور آن، قدرت بازتولید ارزش ها و هنجارهاي مناسب و نامناسب
در جامعه را دارند چرا که نمی توان فناوري را به عنوان یک امر خنثی و ابزاري تلقی کرد. فناوري ها که خود محصولی انسانی هستند،
می توانند با نوآوري هاي خلاقانه و مبتنی بر مؤلفه هاي اسلامی و بومی در جهت تولید همان هواي پاك و براساس نیازهاي جامعه

 
محصولات و تولیداتی ارزشمند و هویت محور ارایه دهند. 

فناوري هاي جدید، آینده جدیدي را طراحی می کنند که باید تلاش کرد تا مؤلفه هاي هویت ایرانی و اسلامی را در فناوري  هاي

 
جدید لحاظ کنیم و در عرصه جامعه مخاطبان خود را حفظ و متناسب با الگوهاي دینی تربیت کنیم.  



شوراي عالی انقلاب فرهنگی در راستاي اقتداربخشی به جوانان خلاق و ایده پرداز حوزه فناوري هاي نرم و فرهنگی، علاوه بر حمایت
هاي مستمر از پیشرفت فناوري هاي صنایع خلاق و فرهنگی تلاش نموده است تا زمینه ها و تمهیدات لازم قانونی و ساختاري را نیز
فراهم نماید. بدون شک تلاش حاصل از مفهوم پردازي و ایده پردازي در حوزه هاي فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی، باید موجب
ارتقاء سطح توانمندي و رونق اقتصاد فرهنگ  و تعمیق بینش جامعه فرهیخته ایرانی شود. البته توانمند سازي جامعه براي مواجهه

 
عقلانی با آسیب ها فضاي مجازي که بعضا بر سرجامعه آوارهاي بزرگ ایجاد می کنند، اهمیت زیادي دارد. 

با توجه به تأکیدات مقام معظم رهبري، اهمیت راهبردي و اقتصادي فناوري هاي فرهنگی و نرم، پیچیدگی این حوزه، متولیان متعدد
و لزوم همگرا کردن آنها و همچنین با توجه به اینکه «فناوری هاي نرم و فرهنگی» جزو اولویت هاي نقشه جامع علمی و نقشه مهندسی
فرهنگی کشور قرار گرفته و  همچنین در راستاي جهت گیري کلان کشور در بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی، «سند توسعه فناوري

 
هاي نرم و هویت ساز» توسط شوراي عالی انقلاب فرهنگی به تصویب رسیده و اکنون چراغ راه فعالان و برنامه ریزان این حوزه است.  

این سند مشتمل بر یک مقدمه، 9 ماده و 9 تبصره در جلسه 810 مورخ 1397/4/26 شوراي عالی انقلاب فرهنگی به تصویب رسید و
براساس آن تعاریف، ارزشها، چشم انداز، اصول، اهداف، 10 راهبرد کلان و اقدامات ملی ذیل آنها و مسائل اجرایی اجراي سند تبیین
شده است. 18 نفر از مقامات کشوري در شوراي ستاد اجرایی سازي این سند عضو هستند و جهاد دانشگاهی که برگزار کننده این

 
جشنواره فاخر و اثرگذار است، از جمله اعضاي تأثیرگذار آن می باشد. 

در پایان لازم می دانم از جناب آقاي دکتر ایمانی خوشخو ریاست محترم پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی و
همکاران جهادگر و دانشمند ایشان براي برگزاري این جشنواره تقدیر و تشکر کرده و امیدوارم به فضل الهی جوانان هوشمند، کوشا و
خلاق ایرانی متناسب با نیازها و اولویت هاي کشور به خلق و راه اندازي اکوسیستم هاي صنایع خلاق فرهنگی مبادرت کرده و با

 
استعانت از درگاه احدیت در گام دوم انقلاب اسلامی بیش از پیش بدرخشند. 

 
 پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی، چشمه جوشان ایده هاي فرهنگی 

به گزادس صبحانه پرس، دکتر محمدحسین ایمانی خوشخو، دبیر شوراي هنر شوراي عالی انقلاب فرهنگی نیز در این دیدار گفت:
بیش از 3 سال از عمر پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی (وابسته به جهاد دانشگاهی) می گذرد و با حمایت همه
نهادهاي مرتبط در این حوزه، پیشرفت هاي بسیار خوبی حاصل شده و به جایگاه مناسبی در حوزه فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی

 
دست پیدا کرده ایم.  

رییس پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی (جهاد دانشگاهی) در خصوص اهداف شکل گیري نخستین جشنواره ایده
هاي برتر فناوري هاي نرم و صنایع خلاق فرهنگی افزود: افرادي زیادي هستند که در کشور ناشناخته هستند، اما به صورت بالقوه در
حوزه فناوري هاي نرم، صاحب ایده هستند. تلاش کردیم به سراغ افرادي برویم که یا نمی دانند که از این ظرفیت برخوردار هستند یا

 
زمینه مناسب براي آنها فراهم نشده است و این جشنواره با این هدف شکل گرفت و خوشبختانه با استقبال خوبی نیز مواجه شد.  

دکتر ایمانی خوشخو خاطر نشان کرد: بحث صنایع خلاق در ادبیات برنامه ریزي کشور وارد شده است و در پیام دکتر عاملی نیز به
این نکته اشاره شده بود. در عصر شکوفایی انقلاب اسلامی و پیشرفت کشور باید آمادگی لازم را داشته باشیم تا به شکل ساختارمند به
بحث شناسایی ایده ها نگاه کنیم و تلاش کرده ایم که این نگاه ساختارمند را در پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و صنایع

 
فرهنگی (جهاد دانشگاهی) نیز داشته باشیم.  



دبیر شوراي هنر شوراي عالی انقلاب فرهنگی تأکید کرد: جهاد دانشگاهی در کنار فعالیت هاي بزرگ و شاخصی که در حوزه هاي
مختلف از جمله پزشکی و فنی- مهندسی داشته است، با تأسیس پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی، گام مهمی در
حوزه فرهنگی برداشته است که می تواند "رویان فرهنگی" و چشمه جوشان ایده هاي فرهنگی در سال هاي آینده باشد. جا دارد از

 
تلاش ها و حمایت هاي دکتر حمیدرضا طیبی، رییس جهاد دانشگاهی در این مسیر قدردانی کنیم.  

رییس پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی افزود: در حوزه برخورداري از استعدادها و منابع فرهنگی جزو کشورهاي

 
برتر محسوب می شویم، اما این توانایی و استعدادها باید بالفعل شوند.  

انتهاي پیام



گلستان، پیشرو در اجراي طرح گردشگري کشاورزي

منبع: رکناشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/06/22

رکنا: مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گلستان با اشاره به ظرفیت هاي استان گلستان درخصوص توسعه
گردشگري گفت: در زمینه گردشگري کشاورزي که در سال هاي اخیر مورد توجه قرار گرفته جزو استان هاي پیشرو هستیم

و 8 مجوز جدید هم صادر شده است.

احمد تجري در گفت وگو با خبرنگار رکنادر گرگان، اظهار
داشت: در دومین جلسه کمیسیون فنی گردشگري
کشاورزي استان 8 پرونده گردشگري کشاورزي در سطح
استان تائید شد و در حال تکمیل پرونده براي صدور پروانه

 
بهره برداري است. 

وي با اشاره به این که آغاز گردشگري کشاورزي به عنوان
یکی از انواع جدید گردشگري با همکاري فعالان بخش
خصوصی از استان گلستان رقم خورد، گفت: به دلیل
برخورداري گلستان از اقلیم مناسب، زمین هاي مستعد و

ظرفیت تولید 92 گونه محصول کشاورزي می تواند به یکی از راهکارهاي مؤثر افزایش درآمد فعالان بخش کشاورزي و گردشگري این

 
استان شمالی تبدیل شود. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان افزود: استان گلستان با برخورداري از پتانسیل هاي بسیار در حوزه هاي
گردشگري و کشاورزي زمینه توسعه مزارع گردشگري را دارا است و از سال گذشته که به نوعی این شکل از گردشگري با صدور اولین

 
مجوز بهره برداري در گلستان رقم خورد، شاهد استقبال براي فعالیت هم استانی ها در بخش مزارع گردشگري هستیم. 

وي ادامه داد: در حال حاضر 74 متقاضی دریافت مجوز گردشگري کشاورزي در استان در مرحله تکمیل پرونده هستند و در دومین
جلسه کمیسیون فنی گردشگري کشاورزي استان در سال جاري نیز 8 پرونده گردشگري کشاورزي در سطح استان تائید شد و در

 
حال تکمیل پرونده براي صدور پروانه بهره برداري است. 

تجري با اشاره به پیشرو بودن گلستان در زمینه گردشگري کشاورزي، از صدور 8 پروانه بهره برداري مزرعه گردشگري در سطح استان
خبر داد و یادآور شد: در حدود یک سال گذشته مجوز بهره برداري و فعالیت این تعداد مزرعه گردشگري با حجم سرمایه گذاري بالغ

 
بر 77 میلیارد ریال در سطح استان صادر شد و زمینه اشتغال براي حدود 126 نفر را فراهم ساخته است. 

وي بیان داشت: گردشگري کشاورزي فرصتی براي توسعه روستاها، رونق کشاورزي و ایجاد فرصت هاي تفریحی سالم و آموزنده براي



گردشگران داخلی و خارجی است. توسعه این نوع جدید از گردشگري در گلستان که از ظرفیت هایی نظیر اقلیم هاي گوناگون، تنوع
محصولات کشاورزي و اقامتگاه هاي بوم گردي متنوع برخوردار است می تواند زمینه اشتغال زایی و رونق اقتصادي به ویژه در سطح

 
روستاها را فراهم سازد. 

گرگان/میلاد زواریی



استفاده از ظرفیت مناطق روستایی براي ایجاد اشتغال

منبع: شعار سالشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/06/22

شعار سال: محمد جواد عسکري با اشاره به ضرورت توجه مسوولین به بحث محرومیت زدایی در کشور، اظهار کرد: فلسفه
وجودي محرومیت زدایی بسیار ارزشمند است، اما براي حل مشکل محرومیت و ارسال ظرفیت ها و قابلیت ها به حوزه مناطق

محروم، باید داراي نقشه راه و برنامه باشیم. متاسفانه به دلیل خشکسالی هاي پیاپی، عدم ...

شعار سال: محمد جواد عسکري با اشاره به ضرورت توجه مسوولین به بحث محرومیت زدایی در کشور، اظهار کرد: فلسفه
وجودي محرومیت زدایی بسیار ارزشمند است، اما براي حل مشکل محرومیت و ارسال ظرفیت ها و قابلیت ها به حوزه مناطق محروم،
باید داراي نقشه راه و برنامه باشیم. متاسفانه به دلیل خشکسالی هاي پیاپی، عدم نظارت بر بازار و نبود قیمت ثابت براي خرید
محصولات کشاورزي که عمدتا تولیدکنندگان آن ها ساکن مناطق روستایی هستند، هیچ برنامه اي نداشتیم و اگر برنامه داشتیم،

 
نظارت خوبی را لحاظ نکردیم. 

 
وزارت خانه ها به دستگاه هاي متولی براي محرومیت زدایی کمک کنند 

او ادامه داد: بسیج سازندگی و سپاه پاسداران براي محرومیت زدایی اقدامات خوبی انجام دادند، اما تنها هستند و حتما دستگاه هاي
متولی مثل وزارت جهاد کشاورزي، نیرو، وزارت راه و شهرسازي و.. باید به کمک بسیج سازندگی بیایند و در راستاي حل مشکل مردم
کار کنند. جاده، آب، مدرسه، خانه بهداشت و ... از جمله مشکلات این مناطق است که اگر در قالب برنامه باشد حتما نتیجه بخش

 
خواهد بود. 

 
استفاده از ظرفیت مناطق روستایی براي ایجاد اشتغال 

او در پایان خاطرنشان کرد: ما در کمیسیون برنامه اي دنبال می کنیم که بتوانیم براي محرومیت زدایی، اشتغالزایی کنیم که اگر
اشتغال پایداري را ایجاد کنیم، از مهاجرت جلوگیري کرده و حتی شاهد مهاجرت معکوس از شهر به روستا ها خواهیم بود. با
اشتغالزایی حتما مشکلات معیشتی مردم حل خواهد شد لذا در حوزه تولید مواد پروتئینی، لبنی، گیاهان دارویی و تولیدات بخش
کشاورزي نگاه من این است که از این ظرفیت ها استفاده و حوزه فعالیت دستگاه هاي متولی را مشخص کنیم تا هم اشتغال و تولید

 
داشته باشیم و هم درآمدزدایی و محرومیت زدایی ایجاد شود. 

fa.shafaqna.com ،1223335 :شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از شفقنا، تاریخ انتشار:22 شهریور 1400، کدخبر



آمادگی مجلس براي کمک به شهرداري تهران

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/06/22

آمادگی مجلس براي کمک به شهرداري تهران تعدادي از نمایندگان مجلس در دیدار با علیرضا زاکانی، شهر تهران را به عنوان

 
الگویی براي دیگر شهرها دانسته و از شهردار تهران خواستند تا اجراي الگوي معماري ایرانی - اسلامی را در دستور کار قرار دهد. 

به گزارش حلقه وصل، عصر امروز- دوشنبه 22 شهریور 1400-
تعدادي دیگر از نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در نشستی با
علیرضا زاکانی، شهردار تهران در خصوص مسایل مربوط به شهر

 
و شهرداري تهران به گفت و گو نشستند. 

حجت الاسلام سیدرضا تقوي، نماینده تهران در مجلس شوراي
اسلامی با بیان اینکه زاکانی چه در مجلس و چه در شهرداري
باشد در خدمت نظام است، گفت: این تفاوت ها فقط به دلیل

 
مسئولیت هاست و هدف، خدمت به مردم و نظام است. 

وي از دعوت مجمع نمایندگان تهران در مجلس از شهردار تهران خبر داد و گفت: ما آمادگی همکاري در تمام زمینه ها را داریم و به
زودي از شهردار تهران دعوت خواهیم کرد که گزارشی به مجمع نمایندگان تهران ارائه شود تا بررسی کنیم که چه کمک هایی در

 
ارتباط با شهرداري می توانیم داشته باشیم. 

به گفته حجت الاسلام تقوي؛ این نگاه را هم از نمایندگان شهرستان ها باید تعدیل کنیم که می گویند تهران امکانات زیادي دارد و
دیگر نیازي به کمک ندارد. اما باید به این نکته توجه کرد که تهران مرکز کشور بوده و براي کل کشور است، بهداشت، زیبایی و
سلامت تهران مربوط به کل کشور می شود و بار بسیاري از خدمات کشوري را تهران به دوش می کشد. خدمت به تهران خدمت به

 
یک نظام است نه به یک شهر. 

رییس مجمع نمایندگان استان تهران، ارزش یک شهر را به انسان هاي آن شهر نه به پارك و بانک و … دانست و توضیح داد: شهر
اسلامی باید نمادها و نمودهاي اسلامی در آن جلوه کند، متاسفانه تهران هویت اسلامی ندارد و بیشتر ساختمان ها غربی است

 
معماري و شهرسازي اش اسلامی نیست. 

ناصر حسینی پور، نماینده گچساران در مجلس شوراي اسلامی هم در این نشست، گفت: پیشنهاد می کنم بر اساس فونداسیون دفاع
مقدس که مردم محور بود، امروز مدیریت کلانشهر تهران در تمام موضوعات با همان نگاه مردم محور و استفاده از نخبگان اداره شود،

 
بخش بزرگی از بدنه جوانان براي کمک به مدیریت شهري، براي رسیدن به نسخه هاي عملیاتی به میدان می آید. 

صدیف بدري، نماینده اردبیل در مجلس شوراي اسلامی در ادامه این نشست بیان کرد: تهران یکسري مشکلاتی دارد؛ اما داراي

 
ظرفیت هاي بسیار بالایی است که ممکن است در برخی از شهرها این امکانات نباشد. 



وي ادامه داد: معماري اسلامی- ایرانی تهران در کنار پایتخت بودنش باید مورد توجه قرار بگیرد تا براي دیگر شهرها در معماري

 
اسلامی هم الگو شود. 

بدري همچنین بر نگهداشت شهر و رسیدگی به فضاي سبز و تشویق شهروندان به نگهداري از این فضا، لزوم زمان بندي اجراي پروژه

 
ها و استفاده از مدیران انقلابی و جوان بدنه شهرداري تاکید کرد. 

کیوان مرادیان، نماینده قائمشهر در مجلس هم از تهران و شهرداري این کلانشهر به عنوان الگوي شهرهاي دیگر و نماد کارآمدي نظام

 
صحبت و بر لزوم رفع آلودگی هوا مشکلات پسماند و ترافیک تاکید کرد. 

 
پست قائم مقامی احیا شود 

در ادامه این نشست، امیرحسین بانکی پورفرد نماینده اصفهان در مجلس شوراي اسلامی، با بیان اینکه تا به امروز در تهران کالبدي
کار شده اما در بحث محتوایی کاري نشده است، گفت: یک دوراهی وجود دارد که براي شهر بزرگی مانند تهران با این همه بحران،

 
مدیري می خواهیم که کالبدي باشد یا مدیر فکري. 

وي گفت: اگر مدیر فکري باشد و اگر درگیر اجرا شود نمی تواند فکر کند، بنابراین از شوراي شهر می خواهیم که جایگاه قائم مقام

 
دوباره احیا شود تا اقدامات کالبدي را انجام دهد و بحث هاي محتوایی را شهردار به پیش ببرد. 

بانکی پور فرد ادامه داد: جوانان متعهد انقلابی خیلی محجوب هستند و در لابی هاي سیاسی قرار نمی گیرند از شهردار تهران تقاضا

 
دارم یک نفر را براي شناسایی این افراد انتخاب و به نمایندگان مجلس معرفی کنید. 

وي با بیان اینکه عنوان «شهر اسلامی» واژه درستی نیست، توضیح داد: ما زمانی به دنبال الگوي جهانی بودیم و به عنوان «بلد طیب»

 
رسیدیم که بهترین عنوان براي شهر است. 

نماینده اصفهان این را هم گفت که برنامه کوتاه مدت، جلوگیري از بحران هاست و از زاکانی خواست تا در دوسال نخست کار، دست

 
به ساختار نزند. 

 
برخی بدهکاران شهرداري، گردن کلفت هستند 

فریدون حسنوند، نماینده اندیمشک هم در این نشست مشترك با زاکانی، با بیان اینکه قانون شهرداري یکی از قدیمی ترین قانون

 
هاست که استقلال سه قوه در آن تعریف شده است، گفت: یکی از قوانینی که کمتر نیاز به تفسیر دارد قانون شهرداري هاست. 

به گفته وي؛ در حوزه ساختار، شهرداري تهران نمی تواند پاسخگوي ماموریت ها و وظایفش باشد و بنابراین نیاز به تغییر ساختار

 
وجود دارد. 

حسنوند به سرمایه گذاري داخلی و خارجی اشاره کرد و توضیح داد: در بسیاري از شهرهاي دنیا، سرمایه گذاران کار می کنند نه
شهرداري، اما در ایران فروش تراکم و درآمدهاي ناپایدار رایج است. از طرف دیگر کمیته منابع مالی و منابع پایدار باید تشکیل شود

 
نمی شود شهرداري کلانشهري مثل تهران را با مالیات و عوارض اداره کرد. 



وي ادامه داد: شهرداري تهران در کنار بدهی ها، هزاران میلیارد تومان مطالبه دارد که در سال هاي گذشته وصول نشده که برخی از
اینها گردن کلفت ها هستند. همچنین سازمان ها و وزارتخانه ها به تعهداتشان عمل نکردند و مسئولیت دارند بخشی از درآمدشان را

 
به شهرداري بدهند. 

حسنوند بیان کرد: درباره متدکیان و کودکان کار و زباله گردها همه نهادهاي مرتبط وظایف خود را به درستی انجام نمی دهد با این

 
حال باید شهرداري اقدامات بیشتري انجام دهد. 

مصطفی میرسلیم، نماینده تهران هم در این نشست با بیان اینکه در 40 سال گذشته چند هزار، میلیارد تومان در تهران هزینه شده
است، از شهردار تهران خواست تا گزارشی تهیه کند و در اختیار نمایندگان قرار دهد تا به گفته او؛ نکات مثبت و منفی را بیابیم و از

 
نکات منفی پرهیز کنیم. 

وي گفت: در بسیاري از شهرهاي دنیا میان ساختمان ها فاصله 10 تا 15 متري ایجاد می شود تا در زمان بروز حادثه خسارت کمتري

 
در برابر زلزله وارد شود اما در تهران اینگونه نیست. 

میرسلیم به زلزله شهرري اشاره کرد و گفت: هیچ کس نمی تواند آینده را پیش بینی کند، در تهران ساختمان هایی وجود دارد که

 
دقیقا روي خط گسل است اما آیندگان خواهند گفت که شما باعث و بانی آن بودید و چرا اجازه ساخت و ساز دادید. 

 
وضعیت فرهنگی و سیاسی تهران نباید این باشد 

در ادامه این نشست، ابراهیم رضایی، نماینده بوشهر در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه ثروت کشور عمدتا در تهران و به صورت
ناعادلانه هزینه می شود، گفت: تهران برخوردارترین شهر کشور است و 80 درصد منابع مالی بوشهر در تهران هزینه می شود. شهري
که نظام جمهوري اسلامی ایران هزینه زیادي براي آن میکند وضعیت سیاسی و فرهنگی اش نباید این باشد آنهایی که بردند و

 
خوردند طلبکار هم هستند. 

 
تهران الگوي مبارزه با فساد باشد 

ناصر موسوي لارگانی نماینده فلاورجان در مجلس شوراي اسلامی در ادامه، با بیان اینکه شوراي شهر تهران انتخاب شایسته اي داشته
است، گفت: در ملاقات هاي مردمی 60 درصد مردم کمک مالی و اشتغال می خواهند بخشی از 40 درصد هم کسانی هستند که با

 
شهرداري ها مشکل دارند. 

به گفته وي؛ یکی از دلایل مهم این نارضایتی این است که برخی از کارکنان شهرداري ها چون تعارض منافع دارند براي مردم

 
مشکلاتی ایجاد می کنند. 

موسوي لارگانی همچنین بر لزوم تسهیل قوانین دست و پا گیر و مبارزه با فساد و رانت ها و رانت خواري ها تاکید کرد و افزود: با این

 
اقدامات تهران می تواند الگوي مبارزه با فساد براي سایر شهرها و کلانشهرها باشد. 

منبع: ایسنا





10 هزار و 500 مگاوات برق براي صنایع معدنی اختصاص یافت

منبع: بیرونیتشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/06/22

معاون امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: 10 هزار و 500 مگاوات برق براي معادن و صنایع
معدنی کشور اختصاص یافته ا...

 
معاون امور معادن و صنایع معدنی وزارت صمت: 

 
10 هزار و 500 مگاوات برق براي صنایع معدنی اختصاص یافت 

معاون امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: 10 هزار و 500 مگاوات برق براي معادن و صنایع معدنی

 
کشور اختصاص یافته است. 

به گزارش بیرونیت، اسداالله کشاورز روز دوشنبه در سفر به بروجرد در
حاشیه بازدید از پروژه سیلیکون متال این شهرستان افزود: براي ایجاد
هر فرصت شغلی 500 میلیون تومان اعتبار نیاز است که با افزایش

 
قیمت ها، این هزینه ها بیشتر شده است. 

وي با اشاره به اینکه ایجاد فعالیت اقتصادي براي اولین بار ریسک پذیر
است، اضافه کرد: با توجه به شرایط اقلیمی در چند دهه آینده مشکل
تامین انرژي داریم که تاسیس شهرك سیلیکون متال و تولید سلول

 
هاي خورشیدي پسندیده است و می توان در این راستا موثر باشد. 

معاون وزیر صمت بیان کرد: 10 هزار و 500 مگاوات برق براي صنایع معدنی در نظر گرفته شده که با احداث نیروگاه، برق مصرفی را

 
تامین کنند. 

 
کشاورز افزود: در کنار احداث نیروگاه، مصرف گاز بالا می رود که برنامه هایی براي این موضوع نیز اندیشیده شده است. 

بر اساس این گزارش پروژه سیلیکون متال بروجرد با ظرفیت 34 هزار تن در سال و با پیش بینی اشتغال بیش از هزار نفر در صورت

 
تامین اعتبار به بهره برداري خواهد رسید. 

در حال حاضر فاز اول این پروژه در دستور کار است و این پروژه در پنج فاز تعریف شده که فاز اول آن 22 بهمن امسال به بهره

 
برداري می رسد. 



هم اکنون نیاز کشور به سیلیکون متال 16 هزار تن است که از خارج کشور وارد می شود و با بهره برداري از این پروژه می توان نیاز
کشور را تامین کرد.



پیشنهاد نماینده گچساران و باشت به شهردار تهران

منبع: تابناكشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/06/22

 
پیشنهاد نماینده گچساران و باشت به شهردار تهران 

تعدادي از نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در دیدار با علیرضا زاکانی، شهر تهران را به عنوان الگویی براي دیگر شهرها و کلان

 
شهرهاي کشور دانسته و از شهردار تهران خواستند تا اجراي الگوي معماري ایرانی - اسلامی را در دستور کار قرار دهد. 

عصر امروز- دوشنبه 22 شهریور 1400- تعدادي دیگر از
نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در نشستی با علیرضا زاکانی،
شهردار تهران در خصوص مسایل مربوط به شهر و شهرداري

 
تهران به گفت و گو نشستند. 

به گزارش تابناك کهگیویه و بویراحمد ، ناصر حسینی پور،
نماینده گچساران در مجلس شوراي اسلامی هم در این نشست،
گفت: پیشنهاد می کنم بر اساس فونداسیون دفاع مقدس که
مردم محور بود، امروز مدیریت کلانشهر تهران در تمام موضوعات
با همان نگاه مردم محور و استفاده از نخبگان اداره شود، بخش
بزرگی از بدنه جوانان براي کمک به مدیریت شهري، براي

 
رسیدن به نسخه هاي عملیاتی به میدان می آید. 

صدیف بدري، نماینده اردبیل در مجلس شوراي اسلامی در ادامه این نشست بیان کرد: تهران یکسري مشکلاتی دارد؛ اما داراي

 
ظرفیت هاي بسیار بالایی است که ممکن است در برخی از شهرها این امکانات نباشد. 

وي ادامه داد: معماري اسلامی- ایرانی تهران در کنار پایتخت بودنش باید مورد توجه قرار بگیرد تا براي دیگر شهرها در معماري

 
اسلامی هم الگو شود. 

بدري همچنین بر نگهداشت شهر و رسیدگی به فضاي سبز و تشویق شهروندان به نگهداري از این فضا، لزوم زمان بندي اجراي پروژه

 
ها و استفاده از مدیران انقلابی و جوان بدنه شهرداري تاکید کرد. 

کیوان مرادیان، نماینده قائمشهر در مجلس هم از تهران و شهرداري این کلانشهر به عنوان الگوي شهرهاي دیگر و نماد کارآمدي نظام

 
صحبت و بر لزوم رفع آلودگی هوا مشکلات پسماند و ترافیک تاکید کرد. 

 
پست قائم مقامی احیا شود 

در ادامه این نشست، امیرحسین بانکی پورفرد نماینده اصفهان در مجلس شوراي اسلامی، با بیان اینکه تا به امروز در تهران کالبدي
کار شده اما در بحث محتوایی کاري نشده است، گفت: یک دوراهی وجود دارد که براي شهر بزرگی مانند تهران با این همه بحران،

 
مدیري می خواهیم که کالبدي باشد یا مدیر فکري. 

وي گفت: اگر مدیر فکري باشد و اگر درگیر اجرا شود نمی تواند فکر کند، بنابراین از شوراي شهر می خواهیم که جایگاه قائم مقام

 
دوباره احیا شود تا اقدامات کالبدي را انجام دهد و بحث هاي محتوایی را شهردار به پیش ببرد. 

بانکی پور فرد ادامه داد: جوانان متعهد انقلابی خیلی محجوب هستند و در لابی هاي سیاسی قرار نمی گیرند از شهردار تهران تقاضا

 
دارم یک نفر را براي شناسایی این افراد انتخاب و به نمایندگان مجلس معرفی کنید. 

وي با بیان اینکه عنوان «شهر اسلامی» واژه درستی نیست، توضیح داد: ما زمانی به دنبال الگوي جهانی بودیم و به عنوان «بلد طیب»



 
رسیدیم که بهترین عنوان براي شهر است. 

نماینده اصفهان این را هم گفت که برنامه کوتاه مدت، جلوگیري از بحران هاست و از زاکانی خواست تا در دوسال نخست کار، دست

 
به ساختار نزند. 

 
برخی بدهکاران شهرداري، گردن کلفت هستند 

فریدون حسنوند، نماینده اندیمشک هم در این نشست مشترك با زاکانی، با بیان اینکه قانون شهرداري یکی از قدیمی ترین قانون

 
هاست که استقلال سه قوه در آن تعریف شده است، گفت: یکی از قوانینی که کمتر نیاز به تفسیر دارد قانون شهرداري هاست. 

به گفته وي؛ در حوزه ساختار، شهرداري تهران نمی تواند پاسخگوي ماموریت ها و وظایفش باشد و بنابراین نیاز به تغییر ساختار

 
وجود دارد. 

حسنوند به سرمایه گذاري داخلی و خارجی اشاره کرد و توضیح داد: در بسیاري از شهرهاي دنیا، سرمایه گذاران کار می کنند نه
شهرداري، اما در ایران فروش تراکم و درآمدهاي ناپایدار رایج است. از طرف دیگر کمیته منابع مالی و منابع پایدار باید تشکیل شود

 
نمی شود شهرداري کلانشهري مثل تهران را با مالیات و عوارض اداره کرد. 

وي ادامه داد: شهرداري تهران در کنار بدهی ها، هزاران میلیارد تومان مطالبه دارد که در سال هاي گذشته وصول نشده که برخی از
اینها گردن کلفت ها هستند. همچنین سازمان ها و وزارتخانه ها به تعهداتشان عمل نکردند و مسئولیت دارند بخشی از درآمدشان را

 
به شهرداري بدهند. 

حسنوند بیان کرد: درباره متدکیان و کودکان کار و زباله گردها همه نهادهاي مرتبط وظایف خود را به درستی انجام نمی دهد با این

 
حال باید شهرداري اقدامات بیشتري انجام دهد. 

مصطفی میرسلیم، نماینده تهران هم در این نشست با بیان اینکه در 40 سال گذشته چند هزار، میلیارد تومان در تهران هزینه شده
است، از شهردار تهران خواست تا گزارشی تهیه کند و در اختیار نمایندگان قرار دهد تا به گفته او؛ نکات مثبت و منفی را بیابیم و از

 
نکات منفی پرهیز کنیم. 

وي گفت: در بسیاري از شهرهاي دنیا میان ساختمان ها فاصله 10 تا 15 متري ایجاد می شود تا در زمان بروز حادثه خسارت کمتري

 
در برابر زلزله وارد شود اما در تهران اینگونه نیست. 

میرسلیم به زلزله شهرري اشاره کرد و گفت: هیچ کس نمی تواند آینده را پیش بینی کند، در تهران ساختمان هایی وجود دارد که

 
دقیقا روي خط گسل است اما آیندگان خواهند گفت که شما باعث و بانی آن بودید و چرا اجازه ساخت و ساز دادید. 

 
وضعیت فرهنگی و سیاسی تهران نباید این باشد 

در ادامه این نشست، ابراهیم رضایی، نماینده بوشهر در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه ثروت کشور عمدتا در تهران و به صورت
ناعادلانه هزینه می شود، گفت: تهران برخوردارترین شهر کشور است و 80 درصد منابع مالی بوشهر در تهران هزینه می شود. شهري
که نظام جمهوري اسلامی ایران هزینه زیادي براي آن میکند وضعیت سیاسی و فرهنگی اش نباید این باشد آنهایی که بردند و

 
خوردند طلبکار هم هستند. 

 
تهران الگوي مبارزه با فساد باشد 

ناصر موسوي لارگانی نماینده فلاورجان در مجلس شوراي اسلامی در ادامه، با بیان اینکه شوراي شهر تهران انتخاب شایسته اي داشته
است، گفت: در ملاقات هاي مردمی 60 درصد مردم کمک مالی و اشتغال می خواهند بخشی از 40 درصد هم کسانی هستند که با

 
شهرداري ها مشکل دارند. 

به گفته وي؛ یکی از دلایل مهم این نارضایتی این است که برخی از کارکنان شهرداري ها چون تعارض منافع دارند براي مردم

 
مشکلاتی ایجاد می کنند. 

موسوي لارگانی همچنین بر لزوم تسهیل قوانین دست و پا گیر و مبارزه با فساد و رانت ها و رانت خواري ها تاکید کرد و افزود: با این
اقدامات تهران می تواند الگوي مبارزه با فساد براي سایر شهرها و کلانشهرها باشد.



بار چرخه معیوب قیمت گذاري دستوري روي دوش مردم

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/06/22

وجود برخی تحرکات براي اجراي سیاست قیمت گذاري دستوري در دولت سیزدهم بسیاري از فعالان اقتصادي و
تولیدکنندگان را نگران کرده است. در شرایطی که دولت سیزدهم با شعار مقابله با رانت و فساد وارد میدان عمل شده و

رییس جمهور نیز بارها بر مشورت و تعامل با فعالان صنعت و کارشناسان به منظور اتخاذ تصمیمات مهم، ...

اقتصادگردان- در این راستا رضا محتشمی پور، قائم مقام بورس کالاي ایران با بیان اینکه سیاست قیمت گذاري توسط دولت
براي کالاهایی که در بورس هاي کالایی معامله می شوند در ماده 18 قانون توسعه ابزارها و نهادهاي مالی جدید منع شده است، اظهار
کرد: مجلس شوراي اسلامی در سال 1388 براساس تجربیاتی که کشور تا آن زمان در حوزه قیمت گذاري داشته است به این نتیجه
درست رسید که دولت را از مداخله در قیمت کشف شده در بورس هاي کالایی منع نماید اما متاسفانه در دوره هاي زمانی مختلف
علی رغم نص صریح قانون همچنان قیمت گذاري به عنوان یکی از سیاست هاي حمایت از مصرف کننده و کنترل کننده تورم دنبال

 
شده است. 

 
نتیجه قیمت گذاري دستوري کاهش تولید و افزایش مصرف است 

وي ادامه داد: دیگر بر کسی پوشیده نیست تورم ناشی از افزایش نقدینگی و افزایش نقدینگی ناشی از کسري هاي ساختاري در بودجه
دولت است و عملا استفاده از سیاست قیمت گذاري براي کنترل تورم یا حمایت از مصرف کننده دادن آدرس غلط به مردم و فرافکنی
است. کشورهاي مختلف دنیا مشکل تورم را دهه هاست که توانسته اند با کنترل رشد نقدینگی کنترل کنند و حتی بسیاري از
کشورهاي در حال توسعه نیز که یک دهه پیش دچار نرخ هاي بالاي تورم بوده اند در سال هاي اخیر با کنترل نقدینگی بر مشکل

 
بروز تورم در اقتصاد خود فائق آمده اند. 

قائم مقام بورس کالاي ایران با تاکید بر اینکه سیاست قیمت گذاري علاوه بر این که نمیتواند مشکل تورم را حل کند، آسیب هاي
جبران ناپذیري را بر تخصیص بهینه منابع در اقتصاد وارد می کند، توضیح داد: به عبارتی از یک طرف تولید را دچار مشکل می کند و
از طرف دیگر مصرف را در کوتاه مدت افزایش می دهد ولی در میان مدت به دلیل این که تولید از بین رفته است، عملا مصرف
کنندگان را نیز با مشکل دسترسی به کالا و کمیابی مواجه می کند. در این میان در سالی که توسط مقام معظم رهبري، سال تولید،
مانع زدایی ها و پشتیبانی ها نام گذاري شده است، پیگیري سیاست قیمت گذاري توسط هرشخصی عملا نه تنها موانع تولید را
برطرف نمی کند بلکه عملا به ایجاد موانع اساسی و ساختاري در فرآیند تولید منجر می شود، زیرا سیاست قیمت گذاري یعنی ایجاد

 
بزرگترین مانع و به نابودي کشاندن تولید کشور. 

 
تبعات قیمت گذاري دستوري 

محتشمی پور در ادامه درمورد تبعات قیمت گذایر دستوري گفت: نتیجه این سیاست در برهه هاي مختلفی ایران را از صادرکننده
محصولات طیور به واردکننده آن تبدیل کرده است. اجراي این سیاست قطعی هاي مکرر برق در کشور را ایجاد کرده و ایران را به
برترین کشور از نظر شدت مصرف انرژي تبدیل کرده است. اجراي این سیاست آسیب جدي به ذخایر ارزي و طلاي بانک مرکزي در
سال 1397 و در دوره هاي دیگر وارد کرده است؛ نمونه هاي متعددي از شکست این سیاست در دهه هاي اخیر وجود دارد که فعالان

اقتصادي و تولیدکنندگان با آن ها دست و پنجه نرم کرده اند. 



وي به این سوال که با وجود شکست هاي متعدد قیمت گذاري دستوري، چرا همچنان اجراي این سیاست طرفدار دارد؟، پاسخ داد:
پاسخ بسیار روشن است؛ کاملاً طبیعی است که با انجام قیمت گذاري دستوري شکاف قیمتی قابل توجهی بین قیمت اعلامی و قیمت
بازار سیاه شکل می گیرد که این مابه التفاوت قیمت، عملا نصیب گروه هایی می شود که هیچ ارتباطی به تولید و تولید کننده ندارند.
در این میان برخی از دلسوزان نیز با تصور حمایت از مصرف کنندگان و جلوگیري از افزایش ظاهري سطح عمومی قیمت ها عملاً آب

 
در آسیاب این گروه ها می ریزند. 

قائم مقام بورس کالاي ایران افزود: در شرایط فعلی بهترین رفتار در مقابل مردم، توضیح منشاء اصلی نرخ تورم و افزایش سطح عمومی
قیمت ها و راهکار مشخص حل این مشکل است. راهکار خروج کشور از بحران تورم، کنترل رشد نقدینگی و کمک به افزایش تولید در
اقتصاد است اما سیاست قیمت گذاري با آسیبی که به تولید و کاهش درآمدهاي مالیاتی دولت می زند، دقیقا در مقابل سیاست

 
حمایت از مصرف کننده و افزایش قیمت است. 

وي با اشاره به اینکه در طرح جهش تولید مسکن به پوشش ریسک ساخت مسکن در بورس کالا با امکان پیش خرید مصالح
ساختمانی اشاره شده است، گفت: در شرایط کنونی کشور، این ابزارها می توانند براي پوشش ریسک در بازه هاي زمانی کوتاه مدت
موثر باشند. به طور کلی بورس کالا علاوه بر ارائه مزایاي قابل توجهی در فروش نقدي کالا در یک بازار شفاف و رقابتی، این امکان را
فراهم می کند که با استفاده از ابزارهاي نوین مالی از جمله ابزارهاي مشتقه و نیز گواهی سپرده کالایی، بازار کالایی آرامش و ثبات

 
بهتري داشته باشد. 

 
قیمت گذاري دستوري بهاي تمام شده مسکن را کاهش نمیدهد 

قائم مقام بورس کالاي ایران همچنین درمورد اینکه به تازگی اعلام شده که تحقق پروژه ویژه دولت براي تولید و ساخت یک میلیون
مسکن در سال به مصالح ارزان نیاز دارد و در این زمینه، بر لزوم رسیدن قیمت سیمان به 21 هزار تومان در هر کیسه و فولاد به 10
هزار تومان تاکید شده است و آیا این رویکرد مصداق بارز قیمت گذاري نیست، توضیح داد: ساخت مسکن انبوه قطعا یکی از نیازهاي
اساسی کشور در شرایط کنونی است. طرح ساخت انبوه مسکن هم اقدامی لازم محسوب می شود که بورس کالا نیز می تواند در بخش

 
هایی با ارائه راهکارهاي تامین مالی به پیش برد آن کمک کند. 

محتشمی پور ادامه داد: اما باید به این نکته توجه کرد که با قیمت گذاري دستوري روي کالاها نمی توان بهاي تمام شده مسکن را
کاهش داد. تبعات سیاست قیمت گذاري براي هر کالایی غیر از نابود کردن تولید و اشتغال و ایجاد فرصت هاي رانتی ناشی از شکل
گیري قیمت هاي بازار سیاه و منتفع شدن عده اي خاص نیست. زیرا در یک سیکل معیوب سیاست قیمت گذاري در میان مدت با
آسیب رساندن به تولید و کاهش آن باعث افزایش قیمت در دوره بعد و دوره هاي بعد تر می شود و از طرف دیگر چون مشکل تورم
ناشی از کسري بودجه دولت است و این مشکل حل نمی شود، فشار تقاضاي ناشی از افزایش نقدینگی، رشد قیمت ها در دوره هاي

بعدي را با شتاب بیشتري ایجاد می کند و بازنده نهایی این سیاست، تولید کننده و مصرف کننده یعنی مردم هستند.



سهم تعاونی ها از اقتصاد دقیقا چقدر است؟

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/06/22

دبیرکل خانه تعاونگران می گوید براي اینکه بدانیم تعاونی ها کجاي اقتصاد ایران قرار دارند، اجراي طرح سرشماري تعاونی
هاي کشور براي تعیین سهم بخش تعاون در اقتصاد و محاسبه ارزش افزوده تعاونی ها باید در دستور کار وزارت تعاون، کار و

رفاه اجتماعی قرار گیرد.

اقتصادگردان- موضوع آمارهاي بخش تعاون و تعیین سهم دقیق تعاونی ها در اقتصاد از جمله دغدغه هایی است که همواره

 
متولیان بخش تعاون بر آن تاکید داشته و دارند. 

محاسبه اشتغال بخش تعاون و سهم آن در اشتغال کل کشور، محاسبه سرمایه گذاري و درآمد ایجاد شده و سهم تسهیلات اعطایی

 
بخش تعاون در اقتصاد ملی از مهمترین دلایلی است که سرشماري از تعاونی هاي کشور را ضروري می سازد. 

به اعتقاد کارشناسان سرشماري تعاونی ها باعث می شود که چارچوب هاي آماري بخش تعاون با نوع فعالیت هاي آنها به شکل دقیقی

 
مشخص شود و استخراج آمارهاي مورد نیاز، به تعیین سهم و جایگاه بخش تعاون در اقتصاد ملی کمک کند. 

بررسی ها نشان می دهد که این طرح چند سال قبل با اهتمام اتاق تعاون به اجرا درآمد تا از این طریق پایش وضعیت بخش تعاون و

 
سهم دقیق تعاونیها در اقتصاد ملی مشخص شود، هرچند که از نتایج اجراي آن گزارشی منتشر نشد. 

کارشناسان با انتقاد از نبود توجه کافی به بخش تعاون، نادیده گرفتن فرصت ها و ظرفیتهاي بالاي تعاونی ها را دلیل عقب ماندگی و

 
عدم رسیدن بخش تعاون به جایگاه واقعی می دانند. 

بر اساس آمارها سهم بخش تعاون بین 3.5 تا 5 درصد پیش بینی می شود در حالی که این سهم تا پایان برنامه ششم باید به 25

 
درصد می رسید. 

رضا محمودي کارشناس تعاون، می گوید: دلایل تحقق نیافتن سهم 25 درصدي بخش تعاون از اقتصاد باید به صورت دقیق بررسی و

 
واکاوي شود. 

او می افزاید: اگرچه بخش تعاون باید مطابق برنامه توسعه به این سهم دست پیدا می کرد ولی عدم اجراي قوانین و برخی سیاستها

 
مانع تحقق این سهم شده است. 

به گفته محمودي بیش از 70 درصد اقتصاد ایران دولتی است و طبعا فضاي چندانی براي رشد و توسعه بخش خصوصی و تعاونی

 
وجود ندارد. 

پیش از این حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از طراحی شاخص کسب و کار بخش تعاون با کمک نخبگان بخش
خبر داده و گفته بود "همانگونه که در معاونت اشتغال کمیته امداد شاخص کسب و کارهاي امداد را طراحی کردیم، براي بخش تعاون
هم شاخص کسب و کار مستقلی طراحی و هر سه ماه یکبار گزارش عملکرد این شاخص را اعلام می کنیم تا قضاوت شود که فضاي

کسب و کار بخش تعاون چه تغییري کرده است. "



ارائه راهکارهاي علمی افزایش فروش آنلاین صنایع در کشور

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/06/22

رییس اولین کنگره و نمایشگاه بین المللی صنعت و بازارسازهاي نوین از ارائه راهکارهاي علمی پژوهشی جهت افزایش فروش
آنلاین صنایع مختلف در کشور و کمک به رونق اقتصادي آنها در سهم بازار در فضاي دیجیتال مارکتینگ خبر داد.

اقتصادگردان- دکتر حسین پور بشاش، رئیس کنگره در آئین رونمایی از پوستر کنگره و نمایشگاه صنعت و بازارسازهاي نوین
اظهار کرد: به دلیل شرایط ایجاد شده ناشی از شیوع کرونا، تحریم ها و رکود اقتصادي، بسیاري از صنایع در کشور با مشکل فروش
مواجه شده اند که ما تلاش کرده ایم با استفاده از پژوهشهاي کاربردي و راهکارهاي عملیاتی در زمینه فضاي دیجیتال مارکتینگ

 
اقداماتی را جهت کمک به صنایع مختلف و توسعه اشتغال دانش آموختگان دانشگاهی انجام دهیم. 

دکتر کامران کیانی منش، دبیر علمی کنگره نیز با بیان این نکته که فعالان حدود 15 رشته از صنایع کوچک، متوسط و بزرگ به طور
کلی از اهداف و مخاطبان در کنگره صنعت و بازارسازهاي نوین هستند، گفت: صنایع پزشکی، کشاورزي، معدنی، فلزي و غیرفلزي،

 
صنعت بانک و بیمه، ساختمان و ... از جمله رشته صنایع هدف محسوب می شوند. 

رییس دانشگاه عالی انفورماتیک ایران خاطرنشان کرد: برخی از صنایع گام هایی را جهت افزایش فروش خود با استفاده از فضاي
دیجیتال آغاز کرده اند و برخی از صنایع نیز همچنان به صورت سنتی، تدریجاً به سمت فروش هاي آنلاین رفته اند؛ لذا هدف ما این
است که از طریق کنگره، کارگاه هاي آموزشی و نمایشگاه جنبی این کنگره در حوزه دیجیتال به صورت علمی و عملی کمک کنیم تا

 
صنایع بتوانند در این شرایط رکود اقتصادي، فروش خود را افزایش دهند. 

دکتر سارا شفیعی، دبیر اجرایی کنگره نیز با اشاره به اینکه نخستین کنگره و نمایشگاه صنعت و بازارسازهاي نوین 15 تا 18 اسفند
ماه سال جاري برگزار خواهد شد، گفت: این کنگره به صورت بین المللی و با حضور فعالانی از صنایع کشورهاي همسایه و همچنین

 
کشورهاي اروپایی به صورت مجازي و حضوري برپا خواهد شد. 

مهندس شروین مسگرها، دبیر کنگره نیز خاطرنشان کرد: این کنگره با حمایت وزارتخانه هاي صنعت، معدن و تجارت، وزارت علوم،
وزارت امور خارجه، اتاق بازرگانی ایران و همچنین دانشگاه هاي علوم پزشکی، شرکت شهرك هاي صنعتی و سازمان هایی مانند

 
سازمان محیط زیست و توسط دانشگاه جامع علمی کاربردي انفورماتیک ایران در جزیره کیش برگزار می شود. 

به نقل از دبیرخانه کنگره صنعت و بازارسازهاي نوین، دکتر مرتضی اسلام زاده، عضو شوراي عالی کنگره و نمایشگاه بین المللی صنعت
و بازارسازهاي نوین نیز دستاورد این کنگره را توسعه و رونق تولید، جهش صادرات دانست و نتیجه آن را گامی موثر در تبدیل علم به

ثروت با اثربخشی ارتباط صنعت و دانشگاه عنوان کرد.



معاون توسعه روستایی و مناطق محروم دولت سیزدهم منصوب شد

منبع: پول نیوزشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/06/22

معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی را به عنوان معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست
جمهوري منصوب کرد.

معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی را به عنوان معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست

 
جمهوري منصوب کرد. 

محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی را به
عنوان معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري

 
منصوب کرد. 

مدیرعاملی بنیاد هاي برکت و احسان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره)،
شرکت گسترش انفورماتیک ایران، خبرگزاري برنا، عضویت در هیات مدیره شرکت هاي صانیر و صندوق اشتغال برکت، معاونت
بازرگانی شهاب خودرو، ریاست هیات مدیره شرکت هاي آلوپن و گسترش کارآفرینی ایران، ریاست هیات امناي دانشگاه جامع

 
انفورماتیک ایران و گروه جهادي آل یاسین از جمله سوابق و مسئولیت هاي قبلی مدنی به شمار می رود. 

بنیاد برکت در طول مدت خدمت وي به عنوان مدیرعامل با اجراي بیش از 115 هزار طرح اشتغالزایی و توانمند سازي در بخش ها و

 
بنگاه هاي خرد، کوچک و متوسط موفق به ایجاد 350 هزار شغل به ویژه در روستا ها و مناطق محروم کشور شده است. 

همچنین اجراي بیش از 25 هزار پروژه زیربنایی محرومیت زدایی در بخش هاي آبرسانی، ساخت مدرسه و مسجد، مراکز فرهنگی، راه
روستایی، مسکن محرومان و بمارستان و مراکز درمانی از جمله خدمات بنیاد برکت در طول مدت مدیرعاملی مدنی در بنیاد برکت

 
بوده است. 

گفتنی است، پیش از این محمد امید مسئولیت معاونت توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري را در دولت

 
دوازدهم برعهده داشت. 

منبع: پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوري



بهره وري موقوفات از اهداف اصلی اوقاف و امور خیریه است

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/06/22

رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه در خصوص رویکرد جدید این سازمان گفت: حفظ موقوفات، افزایش بهره وري و به بار
نشستن موقوفات از جمله تصمیماتی است که در دوره جدید اتخاذ شده است.

رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه در خصوص رویکرد جدید این سازمان گفت: حفظ موقوفات، افزایش بهره وري و به بار

 
نشستن موقوفات از جمله تصمیماتی است که در دوره جدید اتخاذ شده است. 

به گزارش ایکنا از آذربایجان شرقی، حجت الاسلام والمسلمین
سید مهدي خاموشی، رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه، امروز،
22 شهریورماه، در دیدار با مدیرعامل تراکتورسازي تبریز، در
خصوص رویکرد جدید این سازمان گفت: حفظ موقوفات، افزایش
بهره وري و به بار نشستن موقوفات از جمله تصمیماتی است که

 
در دوره جدید اتخاذ شده است. 

وي اظهار کرد: حفظ و نگهداري کارخانه تراکتورسازي بعنوان

 
یک خانواده بزرگ صنعتی کار بسیار بزرگی است که باید از مدیریت این کارخانه تقدیر و تشکر کنیم. 

وي ادامه داد: بسیاري از صنایع در اکثر مواقع حرکت سینوسی داشته اند اما حفظ سیر جریان و حرکت این مجموعه نشان دهنده ي

 
رشد و پیشرفت کار است. 

خاموشی خاطرنشان کرد: ما نمی توانیم با رها کردن موقوفه ها، آنها را به یک متروکه تبدیل کنیم؛ اکنون بیش از 25 درصد از شبکه
درمانی کشور و بیش از 6 هزار مدرسه موقوفی است و طبق بررسی هایی که کرده ایم، بیش از 2 میلیون و 400 هزار هکتار زمین

 
زراعی داریم که حتی 20 درصد از این مقدار وقفی باشد، کارهاي بسیار بزرگی را می توان انجام داد. 

رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه ادامه داد: ما براي اصلاح و بهره وري این زمین ها نیازمند ابزار هستیم و در صورتی که متولیان

 
باغات دیگر ببیند که رسیدگی خوبی می شود، داوطلبانه به ما وکالت می دهند. 

وي تاکید کرد: ما در حال تکمیل زون هاي کشاورزي هستیم و برداشت ما این است که بستر و فضاي زیادي براي کار وجود دارد که

 
می توانیم در تولید دام و خوراك نقش ایفا کنیم. 

خاموشی متذکر شد: ما در بسیاري از موقوفه ها مانند قبرستان ها کاربري هاي تجاري و کارآفرینی ایجاد کرده ایم و واقعا تعجب آور
است که نتوانیم از این مقدار زمین زراعی به صورت بهینه استفاده کنیم. 



رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه با بیان اینکه سازمان اوقاف قصد رد کردن شرکاي خود را ندارد، افزود: باید با افراد امین قرارداد

 
ببیندیم و اگر ابزار لازم را در اختیار داشته باشیم، شرکا خودشان پیشقدم به بهره وري می شوند. 

ابوالفتح ابراهیمی، مدیرعامل شرکت تراکتورسازي تبریز نیز در این دیدار گفت: از زحمات مدیرکل اوقاف و امورخیریه استان تشکر می

 
کنیم که با پیگیري هاي خود سعی می کنند موقوفات را در دست گرفته و در راستاي بهره وري آنها در داخل استان قدم بردارند. 

 
وي ادامه داد: نیت سازمان اوقاف خیر و مربوط به آبادي کشور است و ما نیز اعلام آمادگی می کنیم که در این کار خیر سهیم باشیم. 

ابراهیمی، تاکید کرد: مجموعه تراکتورسازي هر زمان که براي ارتقاي تولید و انجام کارهاي خیر نیاز بوده، از هیچ کمکی دریغ نکرده
است و اکنون نیز آماده ایم هر کمکی که لازم باشد در انجام این کار که قطعا یک کار دینی و مفید براي کشور است، کمک خواهیم

 
کرد. 

انتهاي پیام



افزایش حمایت ها از ایده هاي نوآورانه کارآفرین در چهارمحال و بختیاري

منبع: ایرناشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/06/22

شهرکرد -ایرنا - نرخ بالاي بیکاري در چهارمحال وبختیاري و ضرورت ایجاد کسب وکارهاي خلاقانه و ماندگار باعث شده
است تا بیش از گذشته جاي خالی ایده هاي نوآورانه کارآفرین در این استان احساس شود،ایده هایی که حمایت از آن ها در

دستور کار تعدادي از متولیان علمی و فناوري و دستگاه هاي اجرایی استان قرار گرفته است.

شهرکرد -ایرنا - نرخ بالاي بیکاري در چهارمحال وبختیاري
و ضرورت ایجاد کسب وکارهاي خلاقانه و ماندگار باعث
شده است تا بیش از گذشته جاي خالی ایده هاي نوآورانه
کارآفرین در این استان احساس شود،ایده هایی که حمایت
از آن ها در دستور کار تعدادي از متولیان علمی و فناوري

 
و دستگاه هاي اجرایی استان قرار گرفته است. 

به گزارش ایرنا، خلق محصولات و خدمات جدید با توجه به
شتاب بی وقفه تحول و تغییر در عصر حاضر، ضرورتی است
که بر نوآوري و کارآفرینی و ایجاد کسب وکارهاي ماندگار
تاکید دارد. در این میان، رقابت ها در بازار عرضه و تقاضا

نیز به شدت افزایش یافته است و اگر ابتکار در عمل و استفاده از اندیشه هاي نو و ایده هاي بدیع مد نظر قرار نگیرد، حیات

 
تولیدکنندگان و ادامه اشتغال با چالش رو به رو خواهد شد. 

بر همین اساس از سال 97 اجراي طرح مرکز نوآوري و شکوفایی «مَنش» با همکاري دفتر طرح هاي ملی وزارت ورزش و جوانان و
مرکز جهاد دانشگاهی به صورت آزمایشی در استان زنجان آغاز شد و در سه سال اخیر دیگر استان ها از جمله چهارمحال و بختیاري

 
نیز به جمع مجریان این طرح پیوستند. 

طرح منش که اجراي آن در چندین مرحله برنامه ریزي شده است، حالا با راه اندازي مرکز نوآوري و شتاب ده ي در واحد جهاد
دانشگاهی چهارمحال و بختیاري، شرایط جدیدي را براي پذیرش، پردازش و حمایت از ایده هاي نوآورانه و رسیدن آن ها به محصول

 
فراهم کرده است. 

در رویداد دمودي که روز دوشنبه در بخش هاي گردشگري، فناوري اطلاعات و صنایع وابسته در مرکز نوآوري و شتاب ده ي واحد
جهاد دانشگاهی استان برگزار شد، چهار تیم استارتاپی توانستند با ارائه ایده و دفاع از آن به جمع تیم هاي پذیرفته شده در این مرکز

 
اضافه شوند و در مجموع تعداد تیم هاي فعال در مرکز نوآوري و شتابدهی استان به 10 تیم افزایش یافت. 

در این رویداد دومودي و نمایشگاه دستاوردهاي مرکز نوآوري و شتاب دهی واحد جهاد دانشگاهی استان علاوه بر صاحبان ایده و
سرگروه هاي طرح هاي پذیرفته شده، جمعی از مسوولان استانی نیز حضور داشتند که هر یک از آن ها با ارائه برخی نظرات و



پیشنهادها و بیان فرصت هاي حمایتی بر جهت دهی ایده هاي نوآورانه براي رفع مشکلات بیکاري در چهارمحال و بختیاري تاکید

 
کردند. 

 
حمایت ها در بخش جذب سرمایه گذار و رسیدن ایده به محصول متمرکز شود 

رییس جهاد دانشگاهی واحد چهارمحال و بختیاري در این رویداد دمودي با اشاره به آغاز فعالیت مرکز نوآوري و شتابدهی این واحد از
اوایل سال 99 گفت: 350 مترمربع فضا با در نظر گرفتن فضاي کاري مشترك، سایت کامپیوتري و کتابخانه براي فعالیت این مرکز
ایجاد شده است تا با جذب جوانان و گروه هاي ایده پرداز زمینه ترویج فرهنگ کارآفرینی و ایجاد استارتاپ هاي نوآورانه با شتاب

 
بیشتري دنبال شود. 

سیروس رضایی با بیان اینکه استفاده از ظرفیت هاي آموزشی، فرهنگی و رسانه اي براي توسعه این گونه فعالیت هاي نوآورانه نیز در
دستور کار قرار داد، افزود: تاکنون 22 برنامه مختلف ایده پردازي، 20 کارگاه آموزشی، سه برنامه ایده شو، یک استارتاپ و بیش از

 
200 نفر ساعت مشاوره در مرکز نوآوري و شتاب دهی اجرایی شده است. 

وي به حمایت از 10 تیم استارتاپی از سوي مرکز نوآوري و شتاب دهی نیز اشاره و تصریح کرد: به زودي نماینده پارك و علم و
فناوري استان نیز به جمع اعضاي شوراي پذیرش مرکز نوآوري و شتاب دهی افزوده خواهد شد تا بتوان با جذب حمایت هاي علمی و

 
همچنین تسهیل سرمایه گذاري، ایده هاي پذیرفته شده در مسیر تولید و کاربردي شدن هدایت شوند. 

 
رسالت اصلی مرکز نوآوري و شتاب دهی، کارآفرینی است 

مدیرکل ورزش و جوانان چهارمحال و بختیاري در ادامه این رویداد با اشاره به اینکه مهم ترین دغدغه وزارت ورزش و جوانان به ویژه
در حوزه جوانان ایجاد فرصت هاي اشتغال و کاهش آمار بیکاري است، گفت: طرح ایجاد مرکز نوآوري و شتاب دهی یکی از طرح هایی
در نظر گرفته شده براي اجرا در این حوزه به شمار می رود که فعالیت آن با همکاري اداره ورزش و جوانان و مرکز جهاد دانشگاهی

 
چهارمحال و بختیاري آغاز شده است و با اولویت دنبال می شود. 

حمید کریمی افزود: تاکنون 33 طرح نوآورانه به این مرکز ارائه شده است که از این میان 10 تیم استارتاپی موفق به کسب امتیاز

 
پذیرش در مرکز نوآوري و شتاب دهی شده اند. 

وي همفکري هاي شکل گرفته در قالب تیم هاي استارتاپی را زمینه ساز رسیدن به نتایج اثربخش تر در حوزه کارآفرینی دانست و
یادآور شد: تلاش براي پردازش و کاربردي شدن ایده هایی پذیرفته شده نیز آغاز شده است و مرکز نوآوري و شتابدهی همچنان

 
پذیراي ایده هاي جدید و خلاقانه جوانان و دانش آموختگان دانشگاهی است. 

کریمی در ادامه با اشاره به حمایت 50 میلیارد ریالی اداره کل ورزش و جوانان از فعالیت هاي کارآفرینی جوانان در طی پنج سال
اخیر تصریح کرد: این حمایت ها در قالب تسهیلات کم بهره در اختیار تشکل هاي مردم نهاد زیر مجموعه معاونت جوانان این اداره

 
کل قرار گرفته و همچنین 20 طرح اشتغال زا با اعتبار هفت میلیارد ریال نیز در این بخش تصویب و اجرا شده است. 

 
اداره کل ارتباطات و فناوري به دنبال حمایت از استارتاپ هاي کارآفرینی است 



مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات چهارمحال و بختیاري نیز در ادامه به حمایت هاي این دستگاه از کسب وکارهاي نوپا در بخش
ICT اشاره کرد و گفت: با راه اندازي سامانه ملی ایران نوآفرین، افراد حقیقی و حقوقی می توانند از تسهیلات مختلفی براي توسعه

 
کسب وکار بهره مند شوند. 

مرتضی بلالی با تاکید بر حمایت هاي این دستگاه از ایده هاي نوآورانه کارآفرین یادآور شد: برخی ایده هاي به ثمر نشسته در کشور
همچون مراکز اینترنتی فروش کالا و سامانه هاي هوشمند ارائه خدمات حمل ونقل توانسته اند زمینه اشتغال افراد بسیاري را فراهم

 
کنند و این همان ایده هاي نوآورانه اي است که در بخش اشتغال اثرگذاري مثبتی را به همراه دارد. 

وي با بیان اینکه نرخ بالاي بیکاري در چهارمحال و بختیاري نگران کننده است، افزود: اگر جوانان تحصیل کرده و خلاق وارد عرصه

 
ایده پردازي شوند می توان قدم هاي موثري براي کاهش بیکاري در استان برداشت. 

 
براي گسترش فعالیت هاي نوآورانه کارآفرین در استان به فرهنگ سازي نیاز است 

رییس پارك علم و فناوري چهارمحال و بختیاري نیز به عنوان یکی دیگر از سخنرانان رویداد دومودي و نمایشگاه دستاوردهاي مرکز
نوآوري و شتابدهی شهرکرد گفت: در سال هاي اخیر رویکردهاي جدید در بازار کار و اشتغال به وجود آمده است به گونه اي که دانش
آموختگان مقاطع بالاي تحصیلی دیگر چندان به دنبال کارمندي و استخدام در دستگاه هاي دولتی نبوده و به عنوان افراد کارآفرین

 
در تلاش هستند فرصت هاي جدیدي را در فضاي تولید و اشتغال به وجود بیاورند. 

اسماعیل پیرعلی افزود: پذیرش خطرات بازار کسب وکار و همچنین اعتماد به تعامل و کار گروهی از ویژگی هاي برجسته و قابل تامل

 
افرادي است که براي تبدیل ایده هاي خود به محصول، سختی هاي این مسیر را پذیرفته اند. 

وي با اشاره به اینکه مجموعه کارآفرینی کاملی در استان با حضور مراکز رشد، شتاب دهنده ها، استارتاپ ها و منتور و مربی شکل

 
گرفته است، تصریح کرد: این مجموعه می تواند جمع بسیاري از جوانان ایده پرداز و خلاق را پذیرفته، حمایت و هدایت کند. 

پیرعلی کمبود سرمایه گذار در چهارمحال و بختیاري را به عنوان یکی از مشکلات پیش روي ایده پردازان براي رسیدن به محصول
دانست و یادآور شد: تلاش می شود با همکاري چندین دستگاه اجرایی و جذب خیرین فناور که به سرمایه گذاري خطرپذیر تمایل

 
دارند، مشکلات این بخش تا حدودي رفع شود. 

وي با تاکید بر تولید محتوا در عرصه کارآفرینی اظهار داشت: براي تداوم چرخه ارائه ایده تا محصول لازم است که محتواي جدید

 
همواره به مجموعه تزریق شود تا بتوان مدل کاربردي را در استان بنا نهاد. 

رییس پارك علم و فناوري چهارمحال و بختیاري همچنین آمار افراد فعال در مراکز رشد، هسته ها و شرکت هاي فناور و شرکت هاي
دانش بنیان زیر مجموعه پارك را حدود 900 نفر اعلام کرد و گفت: در مجموع می توان افراد فعال در حوزه ایده پردازي و کارآفرینی
در استان را بیش از یک هزار و 200 نفر برشمرد و این نشان می دهد که بستر لازم براي پذیرش و حمایت از ایده پردازان و

 
کارآفرینان در چهارمحال و بختیاري فراهم شده است. 

 
ایده هاي کارآفرین در بخش مشاغل خانگی مورد حمایت کمیته امداد امام خمینی (ره) قرار می گیرند 



مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) چهارمحال و بختیاري نیز در بخش دیگري از این رویداد با اشاره به اولویت هاي کاري این نهاد
بر ایجاد اشتغال و توانمندسازي مددجویان تحت پوشش گفت: بیش از 50 درصد از خانواده ها و افراد تحت پوشش این نهاد را زنان
سرپرست خانوار تشکیل می دهند که لازم است براي توانمندسازي آن ها ایجاد مشاغل خانگی و کسب وکارهاي خرد با دقت و توجه

 
بیشتري دنبال شود. 

جاسم محمدي افزود: نحوه ایجاد اشتغال در کمیته امداد امام خمینی (ره) به سه شیوه برنامه ریزي شده است که هدایت شغلی،

 
راهبري شغلی و کاریابی و کارآفرینی از آن جمله به شمار می رود. 

وي به همسو بودن برنامه هاي اجرایی این نهاد با ایده هاي نوآورانه کارآفرینی اشاره و تصریح کرد: کمیته امداد امام خمینی (ره)

 
آماده همکاري با ایده پردازان و کارآفرینان جوان براي ایجاد فرصت هاي شغلی و توانمندسازي خانواده هاي تحت پوشش است. 

محمدي یادآور شد: اگر ایده پردازان وارد عرصه راهبري شغلی مددجویان شوند می توانند علاوه بر اجراي ایده خود به نوعی از

 
پشتیبانی کمیته امداد امام خمینی (ره) نیز منتفع شوند. 

وي همچنین افزود: کارآفرینان نیز می توانند با به کارگیري نیروهاي انسانی معرفی شده از سوي این نهاد علاوه بر ایجاد اشتغال براي

 
مددجویان از حمایت هاي کمیته امداد نیز بهره مند شوند. 

به گزارش ایرنا، در رویداد دومودي و نمایشگاه دستاوردهاي مرکز نوآوري و شتاب دهی واحد جهاد دانشگاهی چهارمحال و بختیاري

 
10 تیم ایده پرداز، طرح هاي خود را معرفی کردند. 

ارائه خدمات تلفن ابري و دفتر کار مجازي، تولید محصولات فناوري شده بادام، طراحی و پیاده سازي سایت گردشگري سه بعدي بر
بستر وب، سامانه نظارت و ارزیابی کشاورزان، فروش آنلاین محصولات حوزه دام و اجراي تورهاي گردشگري، بادام تکان دستی با
قابلیت مکانیزه شدن، استفاده از ضایعات بادام، ایجاد وب سایت حرفه اي جهت صادرات بادام، گردشگري غذا در طبیعت و اکوکمپ

 
توریستی و طرح ایجاد ابزارهاي تجارت الکترونیک از جمله این طرح ها به شمار می رود. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان جهاد دانشگاهی 

 
- استارتاپ 

 
- کار آفرینی 

 
- چهارمحال وبختیاري 

 
- اشتغال زایی 

 
- وزارت ورزش و جوانان 

- کمیته امداد امام خمینی



بیش از 400 فقره پرونده تخلفاتی درتعزیرات حکومتی زاهدان تشکیل شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1400/06/22

میرزایی گفت: 423 فقره پرونده با موضوع تخلفات کالا و خدمات، قاچاق کالا و ارز و بهداشت و درمان در مدت یک هفته
گذشته براي رسیدگی در شعب زاهدان تشکیل شده است.

حیدر میرزایی مدیرکل تعزیرات حکومتی سیستان و
بلوچستان در گفت وگو با خبرنگار گروه استان هاي باشگاه
خبرنگاران جوان از زاهدان ، اظهارداشت: اداره کل تعزیرات
حکومتی سیستان و بلوچستان در مبارزه قاطع با فساد و
مفسد به خصوص در زمینه احتکار نیازمندي هاي مردم
طی یک هفته گذشته با 30 اکیپ گشت مشترك 165

 
واحد را مورد بازرسی قرار داده است. 

وي گفت: 370 فقره پرونده با موضوعات تخلفات کالا و خدمات، قاچاق کالا و ارز و بهداشت و درمان در مدت یک هفته در شعب

 
مربوطه رسیدگی و مختومه شده است. 

مدیرکل تعزیرات حکومتی سیستان و بلوچستان افزود: میزان صدور جرایم در این مدت 40 میلیارد و 744 میلیون و 103 هزار ریال

 
بوده است. 

وي بیان کرد: بهمراه نماینده دادستان و دیگر ارگان هاي تابعه در گشت هاي مشترك طی یک هفته گذشته تعداد هشت واحد صنفی
به دلیل تخلفاتی چون رعایت نکردن دستورالعمل هاي بهداشتی و گرانفروشی پلمب و متصدیان واحدهاي متخلف جهت اعمال قانون

 
به تعزیرات حکومتی معرفی شدند. 

میرزایی گفت: تعزیرات حکومتی استان در زمینه کمک به رفع موانع تولید و ایجاد اشتغال و تولید ملی نیز با حضور در نشست هاي
مستمر استانداري درصدد ایجاد راه حلی براي حل مشکلات مرغداري هاي سطح شهر و رفع موانع تولید در چارچوب قانون بوده و از

 
هیچ کمکی در این زمینه کوتاهی نخواهد کرد. 

وي افزود: در همین راستا با حضور در جلسه تنظیم بازار براي از بین بردن موانع تولید و کمک به متصدیان مرغداري ها، تعزیرات
حکومتی با ارائه فرصت و عدم اقدامات در خصوص تعطیلی این واحدها می تواند سهم چشم گیري داشته باشد.



انتصاب معاون توسعه روستایی و مناطق محروم

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/06/22

پیش از این محمد امید مسئولیت معاونت توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري را در دولت دوازدهم
برعهده داشت.

پیش از این محمد امید مسئولیت معاونت توسعه روستایی،
مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري را در دولت

 
دوازدهم برعهده داشت. 

معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی
را به عنوان معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر

 
ریاست جمهوري منصوب کرد. 

به گزارش فارس، مدیرعاملی بنیادهاي برکت و احسان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره)، شرکت گسترش انفورماتیک ایران،
خبرگزاري برنا، عضویت در هیات مدیره شرکتهاي صانیر و صندوق اشتغال برکت، معاونت بازرگانی شهاب خودرو، ریاست هیات مدیره
شرکتهاي آلوپن و گسترش کارآفرینی ایران، ریاست هیات امناي دانشگاه جامع انفورماتیک ایران و گروه جهادي آل یاسین از جمله

 
سوابق و مسئولیت هاي قبلی مدنی به شمار می رود. 

بنیاد برکت در طول مدت خدمت وي به عنوان مدیرعامل با اجراي بیش از 115 هزار طرح اشتغالزایی و توانمند سازي در بخش ها و

 
بنگاههاي خرد، کوچک و متوسط موفق به ایجاد 350 هزار شغل به ویژه در روستاها و مناطق محروم کشور شده است. 

همچنین اجراي بیش از 25 هزار پروژه زیربنایی محرومیت زدایی در بخش هاي آبرسانی، ساخت مدرسه و مسجد، مراکز فرهنگی، راه
روستایی، مسکن محرومان و بمارستان و مراکز درمانی از جمله خدمات بنیاد برکت در طول مدت مدیرعاملی مدنی در بنیاد برکت

 
بوده است. 

گفتنی است، پیش از این محمد امید مسئولیت معاونت توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري را در دولت

 
دوازدهم برعهده داشت. 

asriran.com/003MsF :لینک کوتاه
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1میلیون مسکن چقدر برق نیاز دارد؟ 

در شرایطی که مدل ساخت 1 میلیون واحد مسکونی بر اساس خانه 1 طبقه در دستور کار قرار گیرد، می توان نیاز به برق 1150

 
مگاواتی این واحدها را از طریق برق تجدیدپذیر تامین کرد. 

به گزارش اقتصادسرآمدازفارس، وعده ساخت 1 میلیون مسکن در سال واکنش هاي بسیاري را در فضاي رسانه اي و کارشناسی کشور

 
به همراه داشته و اظهارات متفاوتی پیرامون این وعده بزرگ مطرح می شود. 

با توجه به اهمیت جزئیات ساخت 1 میلیون واحد مسکونی در سال، بررسی این مسئله در پرونده "یک میلیون سرپناه" در دستور کار
خبرگزاري فارس است. بر این اساس در هفتمین شماره از پرونده مذکور به سراغ پاسخ این سوال می رویم که انرژي برق یک میلیون

 
مسکن در سال چگونه تامین می شود؟ 

در گام اول پاسخ به سوال نحوه تامین برق یک میلیون واحد مسکونی در سال، باید بدانیم این تعداد واحد مسکونی پس از ساکن

 
شدن خانوارها به چه میزان برق نیاز دارند. 

بر اساس برآورد آماري صورت گرفته از میزان مصرف واحدهاي مسکونی کشور، مصرف برق یک واحد مسکونی معمولا براي مصارف
عادي با کولر آبی برابر حداکثر 5 کیلووات ساعت است ولی براي خانه هاي با کولر هاي گازي بین 7 تا 10 کیلووات مصرف برق ثبت

 
می شود. 

در نظر داشته باشید که این میزان مصرف براي ساعات اوج مصرف و استفاده همزمان است وگرنه در خیلی از ساعات روز ممکن است

 
مصرف شما به کیلووات هم نرسد. 

در شرایطی که اتلاف 15 درصدي شبکه توزیع به میزان مصرف برق واحدهاي مسکونی اضافه شود، به طور کلی براي ساخت 1
میلیون خانه بالغ بر 1150 مگاوات توان تولید برق نیاز است. به عبارت دیگر 1 میلیون واحد مسکونی در سال معادل تولید برق

 
نیروگاه اتمی بوشهر مصرف برق دارند. 

در همین راستا، مصطفی رجبی مشهدي، سخنگوي صنعت برق با اشاره به سرمایه گذاري لازم به منظور تولید برق مورد نیاز 1
میلیون خانوار در واحدهاي مسکونی جدید گفت:« قطعا براي تامین برق واحد هاي مسکونی تامین اعتبار نیاز است که طبق برآورد

 
هاي اولیه تامین برق 1 میلیون مسکن چیزي بالغ بر 15 هزار میلیارد تومان برآورد شده، سرمایه نیاز دارد. 

در نگاه اول اضافه کردن 1150 مگاوات توان اسمی به ظرفیت 80 هزار مگاواتی شبکه برق کشور مسئله قابل توجهی تلقی نمی شود
اما اگر بدانیم در تابستان سال جاري شبکه برق با کسري نزدیک به 15 هزار مگاواتی مواجه شده و در صورت عدم توجه به این مسئله
1150 مگاوات دیگر نیز به ناترازي تولید و مصرف اضافه می شود، مسئله تامین برق واحدهاي مسکونی اهمیت پیدا می کند.با اطلاع
از هزینه و نیاز به برق 1 میلیون واحد مسکونی به نظر می رسد توجه به این مسئله باید در دستور کار وزراي راه و شهرسازي و نفت و

 
انرژي قرار گیرد. 

فارغ از نیاز به توان 1150 مگاواتی براي تامین برق 1 میلیون واحد مسکونی، این مسئله می تواند معادل یک فرصت بی نظیر و

 
تاریخی در صنعت برق کشور لحاظ شود. 

به منظور آگاهی از این فرصت بی نظیر، پیش از پرداختن به راهکار باید بدانیم، این مسئله تنها در واحدهاي مسکونی یک طبقه



 
قابلیت اجرایی دارد. 

یک طبقه شدن واحد مسکونی می تواند به سبب ایجاد امنیت بیشتر خانواده و ایجاد فضاي کافی زمینه استقرار واحدهاي تولیدکننده
انرژي نظیر صفحه هاي خورشیدي براي تولید برق و آب گرم را مهیا کرده و در صورت توجه دولت به این حوزه زمینه خود تامین

 
شدن این واحدها از منظر انرژي را فراهم می شود. 

خبرگزاري فارس پیشتر در گزارشی تحت عنوان "همه مزایاي ساخت واحد مسکونی 1 طبقه/ بهترین مدل براي تولید انبوه مسکن

 
چیست؟ " ساخت واحدهاي مسکونی یک طبقه را به عنوان بهترین مدل تولید انبوه مسکن معرفی کرده بود. 

بر همین اساس، در شرایطی که فضاي لازم در واحدهاي مسکونی یک طبقه مهیا شود، می توان بخش اعظمی از 1150 مگاوات توان

 
مورد نیاز تامین برق 1 میلیون مسکن را از طریق انرژي تجدیدپذیر تامین کرد. 

به گزارش فارس، در حال حاضر ظرفیت نصب شده انرژي تجدید پذیر ایران 903 مگاوات برآورد می شود، این یعنی استفاده از انرژي
تجدیدپذیر در تامین برق 1 میلیون واحد مسکونی می تواند زمینه افزایش 2 برابري تولید برق تجدیدپذیر در کشور را به وجود بیاورد.
تقاضاي ایجاد شده به سبب استفاده از انرژي تجدیدپذیر در ساخت 1 میلیون مسکن به اندازه اي است که می تواند زمینه توسعه قابل

 
توجه این حوزه در کشور را به وجود آورد و اشتغال قابل توجهی در نوآورانه ترین صنایع کشور را شکل بدهد. 

در شرایطی که ساخت 1 میلیون واحد مسکونی با توسعه 1150 مگاوات انرژي تجدیدپذیر در واحدهاي مسکونی یک طبقه دنبال
شود، سالانه دست کم انرژي معادل 8.7 میلیون بشکه نفت خام صرفه جویی خواهد شد. علاوه بر این، از انتشار 4.5 میلیون تن

گازهاي آلاینده به جو نیز جلوگیري می شود.
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آمادگی مجلس براي کمک به شهرداري تهران 

تعدادي از نمایندگان مجلس در دیدار با علیرضا زاکانی، شهر تهران را به
عنوان الگویی براي دیگر شهرها دانسته و از شهردار تهران خواستند تا

 
اجراي الگوي معماري ایرانی - اسلامی را در دستور کار قرار دهد. 

به گزارش مشرق، عصر امروز- دوشنبه 22 شهریور 1400- تعدادي دیگر از
نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در نشستی با علیرضا زاکانی، شهردار
تهران در خصوص مسایل مربوط به شهر و شهرداري تهران به گفت و گو

 
نشستند. 

حجت الاسلام سیدرضا تقوي، نماینده تهران در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه زاکانی چه در مجلس و چه در شهرداري باشد در

 
خدمت نظام است، گفت: این تفاوت ها فقط به دلیل مسئولیت هاست و هدف، خدمت به مردم و نظام است. 

وي از دعوت مجمع نمایندگان تهران در مجلس از شهردار تهران خبر داد و گفت: ما آمادگی همکاري در تمام زمینه ها را داریم و به
زودي از شهردار تهران دعوت خواهیم کرد که گزارشی به مجمع نمایندگان تهران ارائه شود تا بررسی کنیم که چه کمک هایی در

 
ارتباط با شهرداري می توانیم داشته باشیم. 

به گفته حجت الاسلام تقوي؛ این نگاه را هم از نمایندگان شهرستان ها باید تعدیل کنیم که می گویند تهران امکانات زیادي دارد و
دیگر نیازي به کمک ندارد. اما باید به این نکته توجه کرد که تهران مرکز کشور بوده و براي کل کشور است، بهداشت، زیبایی و
سلامت تهران مربوط به کل کشور می شود و بار بسیاري از خدمات کشوري را تهران به دوش می کشد. خدمت به تهران خدمت به

 
یک نظام است نه به یک شهر. 

رییس مجمع نمایندگان استان تهران، ارزش یک شهر را به انسان هاي آن شهر نه به پارك و بانک و … دانست و توضیح داد: شهر
اسلامی باید نمادها و نمودهاي اسلامی در آن جلوه کند، متاسفانه تهران هویت اسلامی ندارد و بیشتر ساختمان ها غربی است

 
معماري و شهرسازي اش اسلامی نیست. 

ناصر حسینی پور، نماینده گچساران در مجلس شوراي اسلامی هم در این نشست، گفت: پیشنهاد می کنم بر اساس فونداسیون دفاع
مقدس که مردم محور بود، امروز مدیریت کلانشهر تهران در تمام موضوعات با همان نگاه مردم محور و استفاده از نخبگان اداره شود،



 
بخش بزرگی از بدنه جوانان براي کمک به مدیریت شهري، براي رسیدن به نسخه هاي عملیاتی به میدان می آید. 

صدیف بدري، نماینده اردبیل در مجلس شوراي اسلامی در ادامه این نشست بیان کرد: تهران یکسري مشکلاتی دارد؛ اما داراي

 
ظرفیت هاي بسیار بالایی است که ممکن است در برخی از شهرها این امکانات نباشد. 

وي ادامه داد: معماري اسلامی- ایرانی تهران در کنار پایتخت بودنش باید مورد توجه قرار بگیرد تا براي دیگر شهرها در معماري

 
اسلامی هم الگو شود. 

بدري همچنین بر نگهداشت شهر و رسیدگی به فضاي سبز و تشویق شهروندان به نگهداري از این فضا، لزوم زمان بندي اجراي پروژه

 
ها و استفاده از مدیران انقلابی و جوان بدنه شهرداري تاکید کرد. 

کیوان مرادیان، نماینده قائمشهر در مجلس هم از تهران و شهرداري این کلانشهر به عنوان الگوي شهرهاي دیگر و نماد کارآمدي نظام

 
صحبت و بر لزوم رفع آلودگی هوا مشکلات پسماند و ترافیک تاکید کرد. 

 
پست قائم مقامی احیا شود 

در ادامه این نشست، امیرحسین بانکی پورفرد نماینده اصفهان در مجلس شوراي اسلامی، با بیان اینکه تا به امروز در تهران کالبدي
کار شده اما در بحث محتوایی کاري نشده است، گفت: یک دوراهی وجود دارد که براي شهر بزرگی مانند تهران با این همه بحران،

 
مدیري می خواهیم که کالبدي باشد یا مدیر فکري. 

وي گفت: اگر مدیر فکري باشد و اگر درگیر اجرا شود نمی تواند فکر کند، بنابراین از شوراي شهر می خواهیم که جایگاه قائم مقام

 
دوباره احیا شود تا اقدامات کالبدي را انجام دهد و بحث هاي محتوایی را شهردار به پیش ببرد. 

بانکی پور فرد ادامه داد: جوانان متعهد انقلابی خیلی محجوب هستند و در لابی هاي سیاسی قرار نمی گیرند از شهردار تهران تقاضا

 
دارم یک نفر را براي شناسایی این افراد انتخاب و به نمایندگان مجلس معرفی کنید. 

وي با بیان اینکه عنوان «شهر اسلامی» واژه درستی نیست، توضیح داد: ما زمانی به دنبال الگوي جهانی بودیم و به عنوان «بلد طیب»

 
رسیدیم که بهترین عنوان براي شهر است. 

نماینده اصفهان این را هم گفت که برنامه کوتاه مدت، جلوگیري از بحران هاست و از زاکانی خواست تا در دوسال نخست کار، دست

 
به ساختار نزند. 

 
برخی بدهکاران شهرداري، گردن کلفت هستند 

فریدون حسنوند، نماینده اندیمشک هم در این نشست مشترك با زاکانی، با بیان اینکه قانون شهرداري یکی از قدیمی ترین قانون

 
هاست که استقلال سه قوه در آن تعریف شده است، گفت: یکی از قوانینی که کمتر نیاز به تفسیر دارد قانون شهرداري هاست. 

به گفته وي؛ در حوزه ساختار، شهرداري تهران نمی تواند پاسخگوي ماموریت ها و وظایفش باشد و بنابراین نیاز به تغییر ساختار



 
وجود دارد. 

حسنوند به سرمایه گذاري داخلی و خارجی اشاره کرد و توضیح داد: در بسیاري از شهرهاي دنیا، سرمایه گذاران کار می کنند نه
شهرداري، اما در ایران فروش تراکم و درآمدهاي ناپایدار رایج است. از طرف دیگر کمیته منابع مالی و منابع پایدار باید تشکیل شود

 
نمی شود شهرداري کلانشهري مثل تهران را با مالیات و عوارض اداره کرد. 

وي ادامه داد: شهرداري تهران در کنار بدهی ها، هزاران میلیارد تومان مطالبه دارد که در سال هاي گذشته وصول نشده که برخی از
اینها گردن کلفت ها هستند. همچنین سازمان ها و وزارتخانه ها به تعهداتشان عمل نکردند و مسئولیت دارند بخشی از درآمدشان را

 
به شهرداري بدهند. 

حسنوند بیان کرد: درباره متدکیان و کودکان کار و زباله گردها همه نهادهاي مرتبط وظایف خود را به درستی انجام نمی دهد با این

 
حال باید شهرداري اقدامات بیشتري انجام دهد. 

مصطفی میرسلیم، نماینده تهران هم در این نشست با بیان اینکه در 40 سال گذشته چند هزار، میلیارد تومان در تهران هزینه شده
است، از شهردار تهران خواست تا گزارشی تهیه کند و در اختیار نمایندگان قرار دهد تا به گفته او؛ نکات مثبت و منفی را بیابیم و از

 
نکات منفی پرهیز کنیم. 

وي گفت: در بسیاري از شهرهاي دنیا میان ساختمان ها فاصله 10 تا 15 متري ایجاد می شود تا در زمان بروز حادثه خسارت کمتري

 
در برابر زلزله وارد شود اما در تهران اینگونه نیست. 

میرسلیم به زلزله شهرري اشاره کرد و گفت: هیچ کس نمی تواند آینده را پیش بینی کند، در تهران ساختمان هایی وجود دارد که

 
دقیقا روي خط گسل است اما آیندگان خواهند گفت که شما باعث و بانی آن بودید و چرا اجازه ساخت و ساز دادید. 

 
وضعیت فرهنگی و سیاسی تهران نباید این باشد 

در ادامه این نشست، ابراهیم رضایی، نماینده بوشهر در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه ثروت کشور عمدتا در تهران و به صورت
ناعادلانه هزینه می شود، گفت: تهران برخوردارترین شهر کشور است و 80 درصد منابع مالی بوشهر در تهران هزینه می شود. شهري
که نظام جمهوري اسلامی ایران هزینه زیادي براي آن میکند وضعیت سیاسی و فرهنگی اش نباید این باشد آنهایی که بردند و

 
خوردند طلبکار هم هستند. 

 
تهران الگوي مبارزه با فساد باشد 

ناصر موسوي لارگانی نماینده فلاورجان در مجلس شوراي اسلامی در ادامه، با بیان اینکه شوراي شهر تهران انتخاب شایسته اي داشته
است، گفت: در ملاقات هاي مردمی 60 درصد مردم کمک مالی و اشتغال می خواهند بخشی از 40 درصد هم کسانی هستند که با

 
شهرداري ها مشکل دارند. 

به گفته وي؛ یکی از دلایل مهم این نارضایتی این است که برخی از کارکنان شهرداري ها چون تعارض منافع دارند براي مردم

 
مشکلاتی ایجاد می کنند. 



موسوي لارگانی همچنین بر لزوم تسهیل قوانین دست و پا گیر و مبارزه با فساد و رانت ها و رانت خواري ها تاکید کرد و افزود: با این

 
اقدامات تهران می تواند الگوي مبارزه با فساد براي سایر شهرها و کلانشهرها باشد. 

منبع: ایسنا



''ري'' خاكِ قهرمان پروري که در امکانات ورزشی فقیر است!

منبع: داناشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/06/22

شهرستان ري همواره کانون پرورش قهرمانان ورزشی بوده که بسیاري از آن ها اسطوره ورزش دنیا هستند اما ضعف
زیرساخت هاي ورزشی آنان را به انزوا کشانده است.

 شهرستان ري همواره کانون پرورش قهرمانان ورزشی بوده

 
که بسیاري از آن ها اسطوره ورزش دنیا هستند اما ضعف زیرساخت هاي ورزشی آنان را به انزوا کشانده است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا، از شبکه خبري تهران نیوز، اعضاي فراکسیون ورزش و تربیت بدنی مجلس شوراي اسلامی به
همراه مدیرکل ورزش و جوانان استان تهران و رئیس اداره تربیت بدنی شهرستان ري با همراهی جمعی از پیشکسوتان، مدال آوران و

 
ورزشکاران در بازدید پنج ساعته از مجموعه هاي ورزشی شهرستان ري بازدید کردند. 

بازید از ورزشگاه شهداي دولت آباد، ورزشگاه طالقانی و شهداي شهر ري و زمین فوتبال تیم سیمان ري و حضور در جمع ورزشکاران
و فوتبالیست ها و کشتی گیران آینده دار این شهرستان و بیان مشکلات این باشگاه هاي ورزشی از جمله نبود زیرساخت هاي لازم در
ورزشگاه ها، عدم حضور بخش خصوصی در سرمایه گذاري بخش ورزشی، لزوم واگذاري ورزشگاه ها به بخش خصوصی به منظور انجام
زیرسازي هاي لازم و حمایت از ورزشکاران آینده ساز و مدال آوران المپیک، پارالمپیک و تورنومنت هاي آسیایی و جهانی از جمله

 
موضوعات مطرح شده در روند این بازدید بود. 



 
 

 
ضرورت توجه به مشکلات ورزشکاران 

محمد مهدي فروردین، رئیس فراکسیون ورزش مجلس شوراي اسلامی در جمع کشتی گیران مجموعه ورزشی طالقانی با اشاره به
قدمت تاریخی شهر ري اظهار داشت: شهرستان ري قهرمانان ورزشی نام آوري را در تاریخ کشورمان تربیت کرده که هریک از آنها

 
اسطوره جوانمردي و ورزش قهرمانی در دنیا بوده اند و اینک نیز بسیاري از مدال آوران بازي هاي جهانی از این شهرستان هستند. 

وي با اشاره به ظرفیت هاي ورزشی شهرستان ري به کشتی گیران نوجوان و نونهال این ورزشگاه توصیه کرد در ورزش قهرمانی از
جهان پهلوان تختی اسطوره ورزش ایران الگو برداري کنند تا بتوانند در زندگی شخصی و محیط جامعه و خانواده خود موفق و صاحب

 
نام و اثر باشند. 

این نماینده مجلس با بیان اینکه آنچه باعث تربیت یک قهرمان و رسیدنش به قله قهرمانی می شود توجه به بحث هاي روانی است،
خاطرشان کرد: حسن یزدانی ورزشکار خوب کسورمان در آخرین لحظات کشتی خود مقابل کشتی گیر آمریکایی در حالی که بازي را
برده بود به دلیل عدم تمرکز ناشی از مشکلات شخصی خود این مسابقه را واگذار کرد و به نمدال نقره رسید بنابراین باید بیش از

 
بیش به سبک زندگی ورزشکاران توجه شود. 

نبود حمایت از ورزشکاران و تیم هاي ورزش، وجود مشکل در مالکیت اراضی ورزشی وورزشگاه هایی که مشکل وقفی دارند و تاکید

 
نمایندگان مجلس بر رفع تعارض هاي موجود از دیگر موضوعات این بازدید 7 ساعته بود. 

پایان بخش برنامه هاي بازدید امروز کمیته ورزش مجلس شوراي اسلامی، بازدید از زورخانه شهرستان ري بود که در این زورخانه
اجراي برنامه هاي ورزشی زورخانه اي توسط نونهالان و نوجوانان ورزشکار در این رشته ورزشی و بیان فلسفه هریک از ابزار ورزشی در

 
این رشته باستانی ایرانی از جمله موضوعاتی بود که در این بازدید مطرح شد. 



 
 

 
اعتبارات اندك در حوزه ورزش شهرستان ري 

یوسف زاده، رئیس اداره ورزش و جوانان شهرري با اشاره به بازدید امروز از مجموعه هاي ورزشی به بیان مشکلات این مجموعه ها
پرداخت و گفت: از میان 27 مجموعه ورزشی در شهرستان ري بیشتر آن ها با مشکلات فراوانی روبرو هستند که بسیاري از آن ها

 
حتی با اعتبارات اندك قابل رفع است. 

وي با انتقاد از این که چندین سال است اعتباراتی در خصوص تعمیرات مجموعه هاي ورزشی دیده نشده است، افزود: برخی ورزشگاه
ها با ادارات اوقاف و شهرداري تعارض مالکیت دارند و به جهت معارضان، متولی موقوفات حکم قلع و قمع گرفته و می طلبد دستورات

 
ویژه اي در خصوص معارضین مجموعه ها صادر شود. 

رئیس اداره ورزش و جوانان شهرري با بیان این که شهرستان ري اولین شهر طلایی المپیک کشور است، بیان کرد: این شهرستان
امسال بیش از 10 ورزشکار المپیکی داشته در حالی که بسیاري از شهرها و استان هاي کشور حتی یک ورزشکار هم نداشته اند و
اولین مدال طلاي امسال را ورزشکاري از این شهرستان کسب کرده که با وجود این همه امکانات و هیئت هاي ورزشی سرانه ورزشی

 
فعلی در این شهرستان فقط 38 سانتیمتر براي هر نفر است که از میزان استاندارد آن بسیار کمتر است. 

وي به نبود خوابگاه ورزشی براي پذیرایی از هیئت هاي ورزشی میهمان این شهرستان اشاره کرد و گفت: خانه جوان و خانه تخصصی
ورزشی و استادیوم ورزشی 15 هزار نفري، استادیوم ورزشی براي پاکدشت، اسلامشهر و شهر قدس نداریم و این شهرستان با جمعیت

 
یک میلیون نفري از این امکانات ورزشی بی بهره است. 

یوسف زاده دیگر مشکل حوزه ورزش و جوانان این شهرستان را نامعلوم بودن وضعیت نیروهاي قراردادي این اداره دانست و گفت:
درآمدهاي فعلی این اداره کفاف پرداخت حقوق پرسنل این اداره را نمی دهد براي همین همه برگشت درآمدهاي ما صرف پرداخت

 
حقوق این نیروها می شود در حالی که این خلاف قانون است و باید براي نخبه پروري و هزینه هاي مربوط به ورزشکاران صرف شود. 



 
 

وي با اشاره به پیشتازي ورزشکاران این شهرستان در عرصه هاي دفاع مقدس و دیگر میادین بین المللی خواستار توجه ویژه مسئولان
به ورزش قهرمانی در این شهرستان و رفع مشکلات ورزشکاران، تعین تکلیف نیروهاي قراردادي، احداث خوابگاه ورزشی، خانه تکواندو

 
و رفع معارضین اراضی ورزشی و ایجاد پایگاه هایی براي درآمد پایدار شد. 

در ادامه این برنامه دو تن از مدال آوران عرصه هاي ورزش بین المللی کشور که از ورزشکاران این شهرستان هستند به بیان مشکلات
خود پرداختند. وحید نوري جودوکار دارنده دومین مدال طلاي کاروان ورزشی پارالمپیک ایران در بازي هاي امسال توکیو با اشاره به
سختی ملاقات با نمایندگان تهران در مجلس گفت: با وجود تشریفات اداري یک سال زمان می برد تا بتوانیم نماینده شهرمان را
ببینیم و با آنها در مورد مشکلات خود صحبت کنیم این در حالی است که ملاقات مردم با نمایندگان دیگر شهرهاي کشور بسیار

 
آسانتر است. 

 
بی توجهی به مشکلات ورزشکاران شهرستان ري 

وي از عدم توجه و تشویق قهرمانان مدال آور توسط مسئولان مختلف انتقاد کرد و افزود: با وجود اینکه یک ماه است بازي هاي
المپیک به اتمام رسیده اما هیچ مسئولی براي تقدیر و ملاقات با ما برنامه اي نداشته است اما رهبر انقلاب به عنوان بالاترین مقام
مسئول در این کشور یک ملاقات صمیمانه براي ورزشکاران المپیک و پارالمپیک در روز شنبه ترتیب داده اند که این جاي بسیار

 
خرسندي است که ایشان با همه مشغله خود این مقوله را بسیار مهم می دانند. 

مهدي فلاح، کشتی گیر فرنگی کار تیم ملی کشتی ایران و دارنده مدال هاي مختلف بازي هاي آسیایی و بین المللی نیز از دغدغه
خود براي نداشتن شغل گفت و بیان کرد: در بازي هاي بلغارستان بودیم که در آنجا براي شغل آتشنشانی که مراحل ثبت نامی آن را
با سختی طی کرده بودم براي مرحله نهایی پیامک دادند اما به دلیل اینکه در اردو و بازي بودم نتوانستم مراجعه کنم و به این ترتیب

 
این شغل را از دست دادم و در حال حاضر هم بیکار هستم. 

وي از مسئولان خواست به دغدغه اشتغال قهرمانان ورزشی توجه کنند تا آنها بتوانند با فراغ فکر در بازي هاي بین المللی براي کشور

 
خود افتخار آفرینی کنند. 



 
 

به گزارش تهران نیوز، سخنرانی مدیرکل سازمان ورزش و جوانان استان تهران که جزئیات آن در بخش دیگري از اخبار به اطلاعتان
می رسد بخش پایانی این بازدید بود تا میهمانان به اتفاق دیگر کمیته هاي تشکیل شده در این بازدید به زیارت آستان مقدس

 
حضرت عبدالعظیم الحسنی علیه السلام مشرف شوند. 

انتهاي پیام/



تاثیر مثبت ثبت جهانی هورامان

منبع: اقتصاد بازارشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/06/22

زهرا چوپانکاره: اوایل مرداد ماه در چهل و چهارمین نشست
کمیته میراث فرهنگی یونسکو پرونده منظر فرهنگی و
تاریخی هورامان روي میز بررسی نشست و بعد با نظر مثبت
اکثر کارشناسان این نشست به عنوان میراث جهانی ثبت
شد؛ خطه زیبایی که دامنش را روي کردستان و کرمانشاه
گسترانیده، تبدیل شد به بیست و ششمین اثر ثبت شده
جهانی ایران. آن شور و شوق تیتر خبرها چند روزي ماند و

بعد لابه لاي اوج گرفتن دردناك خبرهاي کرونا کمرنگ شد. حالا چه؟ بعد از مدت ها تلاش براي ثبت جهانی این پاره تن کردستان و
کرمانشاه، قدم هاي بعدي چیست؟ در روزگار شیوع که گردشگري یکی از بزرگ ترین ضربه ها را خورده است، تکلیف برنامه ریزي
براي بهره برداري این ثبت جهانی چه می شود؟ چند روز قبل استاندار کرمانشاه در کارگروه اشتغال استان که با حضور معاون
اقتصادي استاندار کرمانشاه و دیگر مدیران عضو این کارگروه برگزار شد؛ موضوع ثبت جهانی را یک فرصت براي توسعه منطقه خواند و
گفت: «مردم اورامانات بحق انتظار دارند رویداد ثبت جهانی در زندگی و معیشت آنها تاثیر مثبتی داشته باشد و این وظیفه اداره

 
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی است که یک پیوست اشتغال مناسب براي این حوزه تهیه کند.» 

پویا طالب نیا، مدیر پایگاه جهانی منظر فرهنگی و تاریخی اورامانات یکی از کسانی است که در سال هاي اخیر به صورت مدام پیگیري
پرونده ثبت جهانی هورامان بوده و حالا که از این خوان گذشته، می گوید دارند روي برنامه هایی کار می کنند که این ثبت جهانی
منجر به توسعه پایدار به خصوص در مناطق روستایی هورامان شود. او به «اعتماد» توضیح می دهد که این ثبت جهانی اگر برنامه ها
آن گونه که باید پیش بروند، چه تاثیري بر زندگی و معیشت ساکنان منطقه خواهد داشت. تاکید او بر این است که همه چیز طبق

 
ضوابط پیش برود چون به باور او گردشگري باید سبب رونق شود نه تغییرات ناخواسته و ناخوانده بافت و فرهنگ منطقه. 

سال ها کار و برنامه ریزي براي تشکیل پرونده ثبت جهانی هورامان جواب داد. حالا که ثبت جهانی انجام شده قدم بعدي چیست؟ در

 
حال حاضر با توجه به اینکه شرایط شیوع کرونا هم ضربه سختی به گردشگري زده چه برنامه اي در دست دارید؟ 

کرونا هم تهدید است و هم فرصت. از آن لحاظ می توان آن را فرصت دانست که فعلا گردشگر کمتري به منطقه می آید و می توانیم
برایشان یک سري برنامه ریزي و زیرساخت ها را آماده کنیم. از قبل البته امکاناتی بوده که می توانیم آنها را بهینه تر کنیم. در حال
حاضر چند کار مهم در دست داریم. یکی اینکه داریم ضوابط عرصه و حریم منظر هورامان را می نویسیم؛ هم ضوابط در حوزه بافت ها
و هم کلیت منطقه. ما مشغول کار روي پوشش جانوري، پوشش گیاهی، مناطق حفاظت شده، بافت هاي روستایی و حتی میراث
ناملموس هستیم تا در قالب ضوابط و به صورت نظام مند بتوانیم از آنها حفاظت کنیم. امیدوارم با همکاري معاونت میراث وزارتخانه و
دفتر امور پایگاه ها و هم معاونت میراث کردستان و کرمانشاه و خود پایگاه اورامانات این ضوابط را تدوین کنیم. کار دیگري که در
حال انجامش هستیم بحث نظامنامه گردشگري منطقه است که می خواهیم روي آن کار کنیم تا بتوانیم در حوزه گردشگري هم یک



سري قوانین و مقررات وضع کنیم. می دانید که توسعه گردشگري اگر یک سري ضوابط نداشته باشد؛ به خصوص در مناطقی که به

 
عنوان مناطق فرهنگی به آنها نگاه می کنیم، می تواند بیشتر از توسعه، سبب آسیب رساندن شود. 

کار دیگري که در حال انجامش هستیم، این است که انجمن هاي میراث فرهنگی را در روستاها فعال کنیم. این انجمن ها در خود
وزارت میراث ساختار تعریف شده اي دارد و می خواهیم اگر بشود با حضور شوراها و دهیاران و معتمدین و تحصیلکرد گان، این

 
انجمن هاي روستایی را راه بیندازیم تا فرهنگ سازي از طریق خودشان انجام شود. 

بعد از خبر ثبت جهانی، بین خود مردم تفاوتی ایجاد شده؟ این خبر در آنها انتظار و افق جدیدي ایجاد کرده که مثلا منتظر باشند
آثارش را در زندگی روزمره شان ببینند؟ بحث شور و نشاط و حس خوشایندي که در مردم به وجود آمده کاملا قابل لمس است. یعنی
از زمانی که ثبت انجام شد جلسات متعددي را با فعالان منطقه داشته ام. منتها اینکه از ما چه انتظاري دارند بحثش کمی پیچیده
است. وقتی این اثر ثبت می شود یک سري قوانین و مقررات هم برایش وضع می شود و بر این اساس شاید لازم باشد از یک سري
ساخت و سازها و فعالیت هاي عمرانی جلوگیري شود اما قطعا بازتاب اصلی (ثبت) را در آینده نزدیک، شاید دو یا سه سال دیگر
بتوانند ببینند. اورامان خودش هم قبل از این ثبت معرفی شده بود اما حالا که ثبت جهانی شده باعث می شود به عنوان یک مقصد
مهم گردشگري مطرح و دید بیشتري متوجهش شود. تمام تلاش ما هم این است که با یک سري اصول و قوانین این توسعه را به

 
سمت توسعه پایدار ببریم نه اینکه یک اتفاق مقطعی باشد و بعد باعث آسیب دیدن بافت و فرهنگ منطقه شود. 

فکر می کنید ثبت جهانی روي میزان بودجه اي که می توانید به سمت کردستان و کرمانشاه هدایت کنید، تفاوتی ایجاد می کند؟
قطعا تفاوت ایجاد می کند. سایت هاي جهانی به نوعی آبروي کشور ایران هستند و باید هم نظارت و هم اعتبارات بیشتري براي آنها
در نظر گرفته شود. خیلی از ارگان ها چه در کردستان و چه در کرمانشاه، بعد از ثبت جهانی دارند اعداد و ارقامی در برنامه هاي شان

 
می گذارند که با قبل بسیار تفاوت دارد. 

یکی از مشکلات مردم منطقه اشتغال است و مساله کولبري. خیلی وقت ها وعده داده می شود که توسعه گردشگري سبب سوق دادن

 
مردم به سمت مشاغل رسمی می شود اما فکر می کنید ثبت جهانی چقدر می تواند روي واقعیت این موضوع تاثیر داشته باشد؟ 

در واقعیت امر در کردستان این اتفاق افتاده. خوشبختانه همکاران ما در حوزه معاونت گردشگري توانسته اند چند نفر از کولبرانی که
در آن منطقه کار می کردند را ترغیب کنند، یک سري تسهیلات در اختیارشان قرار دهند و راهنمایی شان کنند و حالا اینها دارند
بومگردي هاي شان را فعال می کنند. این اتفاق خوشایندي است؛ شاید عددشان فعلا به تعداد انگشتان دست باشد اما در آینده قطعا
می توانیم توسعه اش بدهیم. فقط هم بحث بومگردي نیست. در حال حاضر طرح دیگري که داریم پیش می بریم و در این خصوص با
یکی، دو نماینده مجلس هم در موردش صحبت کرده ایم، راه اندازي تعاونی هاي روستایی گردشگري است. این تعاونی ها اگر راه
بیفتند با این هدف است که سعی کنیم نفع گردشگري تنها به چند بومگردي یا چند نفر که در این زمینه دارند فعالیت می کنند

 
محدود نشود؛ یک حوزه گسترده تري از روستا را شامل شود و در واقع نفعش به تمام روستا برسد. 

این تعاونی ها قرار است چه کاري بکنند که نفع شان به تمام روستا برسد؟ طرح هنوز خام است اما طبق برنامه اي که به دو استان
داده ام، هدف این است که به عنوان مثال وقتی در یک روستا خانه بومگردي دارید، اگر قرار است یک تور گردشگري براي اقامت به
روستاي شما بیاید باید یک سري امتیازات و درصدي از درآمدتان را به دهیاري روستا بدهید. باید دهیاري در قبالش موظف شود که
مثلا چند مورد از خانه ها یا مغازه هاي روستا را که دارند تخریب می شوند یا وضعیت خوبی ندارند با استفاده از اعتبارات دهیاري و
میراث و با مشارکت مردم، آنها را تبدیل کند به مکان هایی براي عرضه محصولات صنایع دستی یا ایجاد کارگاه. براي موزه ها باید
موزه تاسیس شود. به این ترتیب وقتی گردشگر به روستا می آید یک نفع عمومی با خود می آورد و نه فقط منفعت براي خانه



بومگردي. این گونه می توان مشخص کرد که مثلا اگر یک روستا در حوزه گیاهان دارویی قوي عمل می کند آنها را تشویق به تاسیس
عطاري مرتب براي جلب گردشگر و درآمد کرد. می توان حتی برایش برندسازي کرد که محصولاتش را به استان ها و شهرهاي دیگر
بفرستد. به صورت ویژه می توانیم براي صادرات از ظرفیت هاي کردستان عراق خیلی استفاده کنیم. وقتی درصدي از همه این فعالیت

 
ها به شوراي روستا تعلق بگیرد، تبدیل می شود به بودجه اي که براي توسعه خدمات عمومی به کل روستا مصرف خواهد شد. 

بیشتر به نظر می رسد تلاش ها براي تقویت گردشگري داخلی است. حالا فارغ از وضعیت موجود گردشگري به خاطر کرونا، آیا بعد از

 
ثبت جهانی تلاشی براي معرفی بیشتر هورامانات به عنوان مقصد گردشگري جهانی هم دارید؟ 

امسال ظاهرا اکسپوي دوبی برگزار می شود که هر چهار سال یک بار است. امسال خوشبختانه در دوبی است و هم رفتنش راحت تر
است و هم معرفی و بردن کارها. با توجه به ارتباطاتی که داریم می دانم که هم اداره میراث کردستان و هم اداره میراث کرمانشاه تمام
تمرکزشان را روي این گذاشته اند که در اکسپوي دوبی بیشترین معرفی را از هورامان داشته باشند چون در غرب کشور و در این دو
استان واقعا هورامان برند گردشگري ماست. گذشته از این خود ثبت جهانی یعنی اینکه هورامان در سایت یونسکو قرار گرفته است.
براي اکثر گردشگران خارجی این سایت به عنوان مورد اعتمادترین منبع براي انتخاب مقصد سفر است و این خودش به نوعی معرف
است. اما خب سیاست هاي کلان وزارتخانه هم در دو، سه ماه آینده مشخص خواهد شد. باید ببینیم که وزیر محترم چه رویکردي
دارند و برنامه شان چیست. ممکن است خیلی تمایلی به گردشگري خارجی نداشته باشیم، یا اگر تمایل داریم باید مشخص شود که
کشورهاي مقصدمان بیشتر کدام کشورها هستند. هنوز اینها مشخص نیست که بتوانیم رویش برنامه ریزي مشخصی بکنیم. فعلا تنها

موارد قطعی همین معرفی موجود روي سایت یونسکو است و حضور در اکسپوي دوبی.



بیش از 3 میلیون رقبه موقوفی در کشور وجود دارد

منبع: ایسناشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/06/22

رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه در تشریح میزان رقبات موقوفه در کشور گفت: در حال حاضر 197 هزار وقف و بیش از 3
میلیون رقبه موقوفی در کشور وجود دارد که داراي تقسیم بندي متفاوت شامل نیات درمان، آموزش، فرهنگی، دانش بنیان،

مساجد هستند.

حجت الاسلام و المسلمین سید مهدي خاموشی عصر روز
دوشنبه 22 شهریور ماه در بازدید از موقوفات شهرستان
مراغه اظهار کرد: هدف ما از سرکشی مستمر به موقوفات
بررسی چگونگی روند اجرا و مدیریت موقوفات به لحاظ

 
حقوقی و میزان افرایش بهره وري موقوفات است. 

وي، چگونگی عمل به نیت واقفین را یکی دیگر اهداف
سرکشی به موقوفات عنوان کرد و افزود: پتانسیل زیادي در
آذربایجان شرقی وجود دارد و یکی از بحث هاي مهم
موقوفات مربوط به باغات است که از طریق معاونت بهره
وري سازمان شهر به شهر سرکشی می کنیم تا میزان بهره

 
وري و بهینه سازي موقوفات مشخص شود. 

رئیس سازمان اوقاف و امورخیریه تاکید کرد: اوقاف می تواند در بحث مسکن، با رعایت ضوابط شرعی و قانونی با قراردادن زمین در
اختیار وزارت راه و شهرسازي پیشران مسکن باشد و همچنین در بحث اشتغال، مواد غذایی و خوراك نیز می توانیم بعنوان پیشران،

 
دولت را کمک کند. 

وي در پایان گفت: در بحث شرکت هاي دانش بنیان، هر شرکتی که تجاري باشد می تواند مشکلی از کشور را حل و ارز بري را حدف

 
کند و تحریم را دور بزند و در حال حاضر با 35 شرکت دانش بنیان در حال همکاري هستیم. 

انتهاي پیام



آزادسازي واردات خودرو منتفی شد؟

شماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/06/22
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

عضو کمیسیون صنایع مجلس گفت: طرح مجلس یازدهم براي ساماندهی بازار خودرو که یکی از بحث هاي اصلی آن عرضه
خودرو در بورس کالاست، در یک سال اخیر در کمیسیون صنایع مورد بررسی قرار گرفته و متن آن هم اکنون آماده ارائه به

صحن است.

عضو کمیسیون صنایع مجلس گفت: طرح مجلس یازدهم براي ساماندهی بازار خودرو که یکی از بحث هاي اصلی آن عرضه
خودرو در بورس کالاست، در یک سال اخیر در کمیسیون صنایع مورد بررسی قرار گرفته و متن آن هم اکنون آماده ارائه به صحن

 
است. 

روح االله ایزدخواه، عضو کمیسیون صنایع مجلس با اشاره به برنامه مجلس یازدهم براي ساماندهی بازار خودرو، گفت: طرح مجلس
یازدهم براي ساماندهی بازار خودرو که یکی از بحث هاي اصلی آن عرضه خودرو در بورس کالاست، در یک سال اخیر در کمیسیون
صنایع مورد بررسی قرار گرفته و متن آن هم اکنون آماده ارائه به صحن است. مضاف بر اینکه بر خلاف وزیر سابق صمت که تمایلی به
اجرایی شدن این طرح نداشت، طی صحبت هایی که با آقاي فاطمی امین در این مدت داشتیم، ایشان آمادگی خود را براي همراهی با

 
این طرح اعلام کرده است. 

فاطمی امین، وزیر صنعت، معدن و تجارت پیش تر در این مورد گفته بود: صنعت خودرو از جمله بخش هاي پیشران اقتصادي است و

 
برنامه ریزي براي ایجاد تحرك در پیشران هاي اقتصادي موجب اشتغال زایی خواهد شد. 

وي از هدف گذاري تولید یک میلیون دستگاه خودرو تا پایان سال و سه میلیون خودرو تا سال 1404 خبر داد و گفت: ما باید این
تعداد خودرو تولید کنیم، چرا که تولید تعداد کم خودرو صرفه اقتصادي ندارد و اگر بخواهیم خودروساز باشیم یا باید بالاي 2 میلیون

 
دستگاه تولید کنیم و یا اصلا تولید نکنیم. 

 
آزادسازي واردات خودرو منتفی شد؟ 

وي تاکید کرد: اگر بخواهیم قیمت و کیفیت در صنعت خودرو به حد قابل قبول برسد باید توجه به مقیاس تولید، رقابتی کردن صنعت

 
خودرو و در کنار آنها اصلاح ساختارهاي مدیریتی و اقتصادي به صورت همزمان انجام شود تا اهداف صنعت خودرو محقق شود. 

فاطمی امین به ایده مجموعه سازها در ساختار مدیریتی حوزه خودرو اشاره کرد و با بیان اینکه در این طرح به جاي کار با تعداد زیاد
قطعه ساز با تعداد کمتري مجموعه سازگار می شود، اصلاح ساختار مدیریتی را موجب کاهش شدید قیمت ها و ارتقاء کیفیت خودرو

 
هاي تولیدي دانست. 

در مقابل، علیرضا رزم حسینی، وزیر سابق صنعت یکی از مخالفان عرضه خودرو در بورس بود. وي در این مورد گفته بود: با اجراي

 
طرح عرضه خودرو در بورس کالا موافق نیستم، زیرا اجراي این طرح کار کارشناسی شده اي نیست. 



رزم حسینی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه براي متعادل سازي قیمت خودرو وزارت صمت چه پیشنهادي بهتر از عرضه خودرو در
بورس را دارد، گفته بود: همکاري خوبی بین وزارت صنعت، معدن و تجارت و کمیسیون صنایع مجلس شوراي اسلامی وجود دارد، لذا
طرحی وزارت صمت براي قیمت گذاري خودروها به مجلس ارائه داده است که کمیسیون اقتصادي مجلس هم با آن طرح موافقت

 
کرده است. بنابراین در انتظار فرصتی براي اجراي این طرح هستیم و امیدواریم با اجراي این طرح قیمت ها بهتر شود. 



«سیدامیرحسین مدنی» معاون توسعه روستایی و مناطق محروم دولت سیزدهم

شد

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/06/22

معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی را به عنوان معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست
جمهوري منصوب کرد. The post «سیدامیرحسین مدنی» معاون توسعه روستایی و مناطق محروم دولت سیزدهم شد

appeared first on پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا.

معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی
را به عنوان معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر

 
ریاست جمهوري منصوب کرد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، محمد مخبر،
معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی
را به عنوان معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر

 
ریاست جمهوري منصوب کرد. 

مدیرعاملی بنیادهاي برکت و احسان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره)، شرکت گسترش انفورماتیک ایران، خبرگزاري برنا، عضویت
در هیات مدیره شرکتهاي صانیر و صندوق اشتغال برکت، معاونت بازرگانی شهاب خودرو، ریاست هیات مدیره شرکتهاي آلوپن و
گسترش کارآفرینی ایران، ریاست هیات امناي دانشگاه جامع انفورماتیک ایران و گروه جهادي آل یاسین از جمله سوابق و مسئولیت

 
هاي قبلی مدنی به شمار می رود. 

بنیاد برکت در طول مدت خدمت وي به عنوان مدیرعامل با اجراي بیش از 115 هزار طرح اشتغالزایی و توانمندسازي در بخش ها و

 
بنگاههاي خرد، کوچک و متوسط موفق به ایجاد 350 هزار شغل به ویژه در روستاها و مناطق محروم کشور شده است. 

همچنین اجراي بیش از 25 هزار پروژه زیربنایی محرومیت زدایی در بخش هاي آبرسانی، ساخت مدرسه و مسجد، مراکز فرهنگی، راه
روستایی، مسکن محرومان و بمارستان و مراکز درمانی از جمله خدمات بنیاد برکت در طول مدت مدیرعاملی مدنی در بنیاد برکت

 
بوده است. 

گفتنی است، پیش از این محمد امید مسئولیت معاونت توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري را در دولت
دوازدهم برعهده داشت.



پیگیري براي ایجاد منطقه ویژه اقتصادي شهر سامن

منبع: ایسناشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/06/22

استاندار همدان از ایجاد منطقه ویژه اقتصادي سامن خبر داد و بیان کرد: در صورت ایجاد این منطقه، تحول عظیمی در
جنوب شهرستان ایجاد می شود و اعتباري براي شروع عملیات آماده سازي منطقه تخصیص یافته است.

سید سعید شاهرخی شامگاه روز دوشنبه 22 شهریور ماه
در دیدار با علماء و روحانیون شهرستان ملایر ضمن قول
پیگیري مشکلات حوزه هاي علمیه در شهرستان، اظهار
کرد: هر سال حدود سه تا چهار میلیارد تومان از محل
اعتبارات استانی در اختیار حوزه هاي علمیه سطح استان
قرار می گیرد ضمن اینکه ما از مشکلات و وضعیت سخت
حوزه ها مطلع هستیم و تا جایی که امکان داشته باشد،

 
این مشکلات را پیگیري و رفع خواهیم کرد. 

شاهرخی ادامه داد: ظرف یک هفته تا 10 روز آینده نیز مبلغ 100 میلیون تومان براي هزینه هاي جاري بین حوزه هاي علمیه

 
شهرستان ملایر متناسب با نیازشان توزیع خواهد شد. 

وي در بخش دیگري ایجاد فضایی براي حرکت به نفع مردم را مهم ترین اولویت در سراسر استان دانست و مطرح کرد: طبق
فرمایشات مقام معظم رهبري، ما همیشه به دنبال ایجاد فضایی بودیم که با همدلی و دوري از حواشی بتوان به مردم خدمت کرد و در

 
انتخاب فرمانداران شهرستان ها نیز دوري از حواشی و خدمت خالصانه را اولویت قرار دادیم. 

شاهرخی ضمن اشاره به انتخاب فرماندار ویژه ملایر بعنوان فرماندار برتر کشوري، گفت: حاشیه هایی که سودي براي مردم ندارد را

 
دنبال نکردیم تا سرمایه و وقت مردم تلف نشود و خوشبختانه نتیجه آن ایجاد همدلی بین مسئولان استانی و شهرستانی بود. 

وي تصریح کرد: با اقدامات صورت گرفته در حوزه هاي عمرانی و اشتغال در سطح استان و نیز در شهرستان ملایر، استان همدان

 
نسبت به دیگر استان ها، شاخص هاي رو به رشدي داشته است. 

استاندار همدان به سند سه ساله راهبردي تدوین شده استان اشاره و خاطرنشان کرد: در حال حاضر نیز تیمی مشغول تدوین اهداف

 
راهبردي پنج سال آینده استان همدان هستند چرا که تدوین برنامه راهبردي به ما کمک می کند دچار روزمرگی نشویم. 

 
شاهرخی اضافه کرد: خوشبختانه اغلب شاخص هاي سند راهبردي سه ساله با درصد بالا در شهرستان ملایر محقق شده است. 

وي ضمن اشاره به دو برند جهانی انگور و مبلمان منبت شهرستان ملایر، مطرح کرد: شهرستان ملایر در سه سال گذشته موفق به
کسب دو برند جهانی شد که به کمتر شهري در دنیا این برندها تعلق می گیرد اما در کنار آنها باید صنایع جانبی و توسعه این صنایع



 
به خوبی ایجاد شود. 

شاهرخی اجراي طرح فراز را از دیگر اقداماتی برشمرد که با تکمیل آن میزان برداشت محصول از باغات به چندین برابر خواهد رسید و

 
گفت: همچنین 118 هکتار کشت گلخانه اي با هدف افزایش بازده محصولات کشاورزي در سطح شهرستان ایجاد شده است. 

استاندار همدان سیاست سند راهبردي سه ساله استان را بهره وري بیشتر از منابع آب، خاك و معدن دانست و اظهار کرد: روي آوردن
25 هزار نفر از مردم ملایر به منبت کاري و 20 هزار نفر به کار خیاطی، نشان دهنده غیرت و سخت کوشی این مردم است که در

 
تمدن آنها ریشه دارد. 

وي یادآور شد: در شهرك امام رضا(ع) شهر جوکار، چهار هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري انجام شده که علاوه بر اشتغال، ارزش

 
افزوده براي شهرستان خواهد داشت. 

شاهرخی از ایجاد منطقه ویژه اقتصادي سامن خبر داد و بیان کرد: در صورت ایجاد این منطقه، تحول عظیمی در جنوب شهرستان

 
ایجاد می شود و اعتباري براي شروع عملیات آماده سازي منطقه تخصیص یافته است. 

این مقام مسئول ایجاد شهرك خیاطان ازندریان، فاز دوم شهرك مبل و منبت و ایجاد شهرك صنعتی ازندریان را از دیگر پروژه هاي
در حال اجراي شهرستان برشمرد و افزود: چالش عمده ما در شهرستان ملایر تامین برق بود که خوشبختانه با احداث نیروگاه 500

 
مگاواتی، تا مدت زیادي برق واحدهاي صنعتی این شهرستان تامین می شود. 

وي با اشاره به مشکل آب شرب بعنوان دغدغه اصلی مردم شهرستان ملایر از سال ها پیش، گفت: امروز طبق تایید وزرات نیرو،
کیفیت آب منتقل شده از سد کلان به ملایر از آب معدنی هم بیشتر است و فاز اول آن وارد مدار شده و فاز دوم نیز به زودي وارد

 
مدار خواهد شد. 

شاهرخی با بیان اینکه نگاه ما ایجاد زیر ساخت هاي لازم مانند ساخت نیروگاه یا منطقه ویژه اقتصادي بوده است، تصریح کرد: سعی

 
کردیم برنامه هاي توسعه استان و نیز شهرستان ملایر را در افق بلند مدت ببینیم. 

استاندار همدان خاطرنشان کرد: با اخذ 100 میلیارد تومان اعتبار، اتصال راه آهن ملایر به همدان در حال انجام است و امیدواریم این

 
خط ریلی از ملایر به بروجرد، درود و سپس خوزستان وصل شود. 

شاهرخی یادآور شد: همیشه به اعضاي شوراي شهر و شهرداران تاکید می کنم که کاري کنید نام و یادتان براي مردم ماندگار شود و

 
همه از اقدامی که انجام دادید، بهره مند شوند. 

 
بودجه هاي اختصاص یافته به حوزه هاي علمیه پاسخگوي نیازها نیست 

امام جمعه ملایر نیز در این مراسم با تاکید بر وجود اتحاد و همدلی در بین مسئولان شهرستانی، اظهار کرد: اختلاف سلیقه ها همیشه

 
وجود دارد اما خوشبختانه در شهرستان ملایر مسئله نگران کننده اي نداریم. 

حجت الاسلام محمد باقر برقراري با بیان اینکه باید به مسائل فرهنگی توجه بیشتري شود، گفت: این مهم همکاري اعضاي شوراي



 
تامین با مسئولان فرهنگی شهرستان را می طلبد. 

برقراري با اشاره به وضعیت اقتصادي شهرستان، تصریح کرد: خوشبختانه شهرستان ملایر ظرفیت اقتصادي خوبی دارد و قدم هاي
موثري در این زمینه برداشته شده است. دارا بودن دو برند جهانی انگور و مبلمان منبت، پایه کار است که باید در کنار آن با ایجاد

 
صنایع تبدیلی، این برندها را رونق بخشیم. 

وي ادامه داد: در صورت ایجاد زیر ساخت هاي مناسب براي انجام صفر تا صد ساخت مبلمان یا صنایع تبدیلی انگور، تحول عظیمی در

 
حوزه اشتغال ایجاد خواهد شد. 

برقراري در بخش دیگري از وجود 9 حوزه علمیه در شهرستان خبر داد و افزود: یکی از ویژگی هاي شاخص شهرستان ملایر این است

 
که ما به تعداد دانشگاه حوزه علمیه داریم، حوزه هایی ارزشمند و پرکار که از امتیازات خوبی برخوردار هستند. 

امام جمعه ملایر ضمن تقدیر از اقدامات ارزشمند اساتید حوزه و دانشگاه، تاکید کرد: وحدت بین مدیران، کادر و اساتید حوزه هاي
علمیه با وجود اختلاف سلیقه ها، ارزشمند است و بسیاري از شبهات مردم در سطح شهر با تشکیل جلساتی توسط این اساتید پاسخ

 
داده می شود. 

وي با اشاره به اینکه بودجه هاي اختصاص یافته به حوزه هاي علمیه پاسخگوي نیازهاي این حوزه ها نیست، خواستار رفع مشکلات
خرید و فروش زمین هاي اهالی روستاي ده میانه، حل مشکلات مسکن دژ چنار و انتصاب نماینده اي از طرف استاندار براي احصاء

 
مشکلات عمرانی و دیگر مشکلات حوزه ها و انتقال آنها به استاندار به منظور پیگیري و رفع شد. 

انتهاي پیام



تلاش معاونت امور زنان و خانواده براي حرکت در مسیر عدالت فراگیر در

حوزه زنان

منبع: تسنیمشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/06/22

معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده گفت: هدف ما آن است که تا حد امکان به سمت عدالت فراگیر در حوزه زنان و
خانواده حرکت کنیم و از طریق همراهی، مشارکت و هم افزایی با افراد فعال، از تمام توانمندي ها در این حوزه بهره مند

شویم.

معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده گفت: هدف ما
آن است که تا حد امکان به سمت عدالت فراگیر در حوزه
زنان و خانواده حرکت کنیم و از طریق همراهی، مشارکت
و هم افزایی با افراد فعال، از تمام توانمندي ها در این حوزه

 
بهره مند شویم. - اخبار فرهنگی - 

به گزارش خبرنگار فرهنگی خبرگزاري تسنیم، اولین
نشست انسیه خزعلی، معاون ریاست جمهوري در امور زنان
و خانواده، با فعالان اصلاح طلب ظهر امروز 22 شهریور ماه

 
در ساختمان این معاونت برگزار شد. 

معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده طی سخنانی بر لزوم پرهیز از سیاست زدگی در انجام فعالیت هاي این معاونت تأکید و
ابراز امیدواري کرد این جلسه آغاز خوبی براي استفاده از نظرات و تجربیات افرادي باشد که در زمینه مسائل سیاسی و اجتماعی زنان

 
فعالیت داشته اند. 

او با اشاره به پنج نشست گذشته در راستاي همفکري با فعالان حوزه زنان و خانواده، ابراز داشت: نشست هایی با نخبگان، سمن ها،
فعالان اجتماعی برگزار شده و امید است انتقال این تجربیات در طی مسیر کمک کننده بوده و با نمایش کمبودها و کاستی ها، امکان

 
فعالیت هرچه بهتر معاونت امور زنان و خانواده را فراهم کند. 

خزعلی با اشاره به اینکه هنوز پرداختن به امور زنان و خانواده جایگاه مناسب و درخور خود را نیافته، ابراز داشت: متأسفانه تاکنون
جنبه تشریفاتی در این معاونت و حوزه فعالیت در امور زنان و خانواده بسیار واضح تر بوده و جلوه بیشتري پیدا کرده است، درحالی که

 
لازم بود حوزه تأثیرگذاري در این بخش فعال باشد. 

او با اشاره به وجود نگاه سیاسی در تمام دوران به جایگاه معاونت امور زنان و خانواده، گفت: همین رویکرد سیاسی موجب شده از

 
کارآیی آن کم شده و تأثیرگذاري اجتماعی در حرکت به سوي عدالت کمرنگ شود. 

خزعلی تصریح کرد: هدف ما آن است که تا حد امکان به سمت عدالت فراگیر هم در زمینه زنان و هم در حوزه خانواده حرکت کنیم و

 
بتوانیم با همراهی، مشارکت و هم افزایی با افراد فعال و همفکر، از تمام توانمندي ها در این حوزه بهره مند شویم. 



معاون ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده از فعالان اصلاح طلب در حوزه زنان و خانواده خواست تا نظرات خود را در پیشبرد
اهداف این معاونت ابراز کنند و ادامه داد: بسیاري از افراد حاضر در جلسه، در هشت سال گذشته مشارکت نزدیکی با معاونت داشتند و

 
بسیاري از مسائل را مشاهده و تجربه کرده اند. لذا شنوده نظرات بوده تا نقدها، آسیب شناسی ها و پیشنهادها را دریافت کنیم. 

اولین نشست عمومی معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده با سازمان هاي مردم نهاد/ آمادگی همراهی دولت مردمی با سمن ها

 
گفتگو با آیت االله تحریري| تنها مسیر راه یابی به زندگی سالم/ چگونه از سبک زندگی پیامبر(ص) و اهل بیت(ع) الگو بگیریم؟ 

 
بازخوانی جریان سازي فرهنگی در آموزه هاي امام حسین (ع) / حرام خواري مانع از شکل گیري سبک زندگی دینی است 

 
نمونه کامل سبک زندگی در کربلا رقم خورد/ ماجراي فرزندانی که پدران خود را تا اوج سعادت یاري کردند 

 
ضرورت اصلاح ساختار اداري معاونت براي پاسخگویی به مسائل زنان و خانواده 

شهناز سجادي، حقوقدان و فعال حقوق زنان، در این نشست با اشاره به لایحه «حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت» ابراز
داشت: این لایحه در دولت قبل تصویب شده و به مجلس شوراي اسلامی ارسال شد اما در حال حاضر به حمایت دولت سیزدهم

 
نیازمند است. 

سجادي تصریح کرد: لایحه «حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت» کار مشترك زنان اصلاح طلب و اصول گرا در حوزه زنان
و خانواده بود. به این صورت که در دوره دولت یازدهم شروع شد و در دوران ملاوردي و ابتکار و همچنین در دوره ریاست آقاي در قوه

 
قضائیه مورد کارشناسی قرار گرفت. 

 
او تصریح کرد: انتظار جامعه زنان این است که این لایحه با پیگیري معاونت امور زنان و خانواده به سرانجام برسد. 

این فعال حقوق زنان همچنین به فعالیت هاي خود در شوراي مشورتی فقهی و حقوقی معاونت امور زنان و خانواده دولت دوازدهم
اشاره کرد و اظهار داشت: بخشی از قوانین با شرایط روز جامعه همخوانی ندارد و مشکل زنان جامعه ما اعم از نخبگان و زنان عامی
همین مورد است که موجب شده این قشر مهم جامعه در امور خانواده با چالش هاي جدي مواجه شوند. به همین علت در معاونت
زنان دولت دوازدهم به بازخوانی قوانین موجود در حوزه زنان پرداخته و آن را در دستور کار قرار دادیم و پیشنهاداتی براي اصلاح ارائه

 
شد. 

سجادي با بیان اینکه در حوزه اداري و ساختاري معاونت امور زنان و خانواده مشکلاتی وجود دارد که پاسخگوي جامعه زنان نیست،

 
گفت: اگر این معاونت به صورت سازمانی درآید و بودجه لازم را در اختیار داشته باشد، بهتر می تواند جوابگوي نیاز جامعه باشد. 

 
مطالبات اصلی حوزه زنان و خانواده؛ امنیت، رفع بیکاري و تبعیض 

زهرا نژاد بهرام، فعال حوزه زنان و سیاستمدار اصلح طلب، یکی دیگر از سخنرانان در این جلسه بود که به معضل بیکاري در میان زنان
تحصیلکرده اشاره کرد و اظهار داشت: گاهی تصور می شود هر وقت صحبت از فقر زنانه می کنیم منظورمان زنان سرپرست خانوار

 
است. این در حالی است که بیش از 25 درصد زنان تحصیل کرده بیکار هستند. 

او یادآوري کرد: زنانه شدن فقر یعنی زنان با حداقل دستمزد بیشترین کار را انجام می دهند و زنان نیروي ارزان کارفرمایان به حساب



 
می آیند. 

این فعال حوزه زنان به آمار سال گذشته اشاره کرد و ادامه داد: طبق آمار سال 1399، تقریبا70ً درصد از زنان در مشاغل خدماتی و

 
20 تا 25 درصد آنها در مشاغل صنعتی مشغول به کار بوده اند. 

او افزود: در چنین شرایطی موضوع و مسائل مربوط به زنان در چالش هاي سیاسی بازي گیر افتاده و اگر بخواهیم حرکت مؤثري در

 
زمینه زنان انجام بدهیم باید تمام دیدگاه ها را در مسئله زنان تعدیل کنیم. 

نژاد بهرام به معاونت امور زنان و خانواده در دولت سیزدهم پیشنهاد داد: به مطالعه و بررسی نظرسنجی انجام شده پیرامون مطالبات
زنان طی سال 96 اقدام کنند، چراکه این نظرسنجی در هشت کلان شهر ازجمله تهران، مشهد، اهواز، شیراز و... در زمینه مطالبات

 
زنان ایرانی انجام شده و مطالبات زنان در ده حوزه تعیین شده است. 

 
او تصریح کرد: بر اساس این نظرسنجی اولین مطالبات زنان مسئله امنیت، اشتغال و بیکاري و رفع تبعیض بوده است. 

او در سخنان خود تأکید کرد: اگر معاونت امور زنان و خانواده دولت سیزدهم طلب کند، دست کمک ما در کنار شما قرار دارد و با

 
طیب خاطر و افتخار و آرامش حاضریم براي حوزه زنان فارع از تعلقات سیاسی کمک هاي خود را ارائه دهیم. 

 
دختران جوان در جامعه دیده نمی شوند 

هانیه گرائیلی، دبیر سابق فراکسیون زنان مجلس، نیز در این نشست به دیدگاه قالب در معاونت امور جوانان وزارت ورزش و جوانان
نسبت به دختران جوان اشاره کرد و گفت: نگاه قالب این است که جوان را تنها «پسر جوان» تعریف می کنند و توجهی به «دختر

 
جوان» ندارند. 

او تصریح کرد: متأسفانه در این بخش، نگاه افراد به جوانان یعنی مردان و پسران جوان و این واقعا دردناك است که اگر زن باشی و

 
جوان هم باشی، در انزوا قرار خواهی گرفت. 

دبیر سابق فراکسیون زنان مجلس از معاون امور زنان و خانواده درخواست کرد: با توجه به فعالیت و ارتباط نزدیک با هیئت دولت، از
وزیر جوان بخواهید براي معاونت امور جوانان یک زن منصوب کنند. چراکه زنان به علت ویژگی هاي ذاتی که خداوند به او هبه کرده

 
و به دلیل ویژگی مادر بودن، نگاه یکسانی به دختر و پسر دارد. 

گرائیلی تأکید کرد: شاهد این مسئله در تمام همایش ها، جلسات و کارگروه ها بوده ام و از این رو مطرح می کنم که با توجه به
وسعت عمل و نگاه کلان معاونت جوانان باید دختران جوان کشور دیده شوند.



آغاز 4 دوره آموزشی فنی و حرفه اي مددجویان در زندان زاهدان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/06/22

مسئول اشتغال و حرفه آموزي زندان زاهدان از شروع چهار دوره جدید آموزش فنی و حرفه اي براي زندانیان این زندان خبر
داد.

حسن بزي مسئول اشتغال و حرفه آموزي زندان زاهدان در
گفت وگو با خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از زاهدان ، گفت: با همکاري اداره فنی و حرفه اي
زاهدان چهار رشته «جوشکاري با فرآیند قوس الکتریکی»،
«کاربر رایانه»، «مونتاژ کار و نصاب تابلو هاي برق» و «برق
کار ساختمان» براي مهارت آموزي مددجویان این زندان
در مرکز فنی و حرفه اي سیدالشهدا (ع) که در زندان

 
زاهدان مستقر است آغاز شده است . 

 
او افزود: 60 نفر از مددجویان در این کلاس ها به مهارت آموزي خواهند پرداخت. 

دو رشته آموزشی «تون آپ» و «تعمیرکار اتومبیل هاي سواري بنزینی» نیز از قبل در زندان زاهدان در حال اجرا می باشد.



اشتغال افزون بر 3 هزار نفر در کارگاه هاي راه سازي سیستان و بلوچستان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/06/22

مدیر کل راه و شهرسازي استان سیستان و بلوچستان گفت: در حال حاضر افزون بر سه هزار نفر در 25 کارگاه راه سازي
حوزه تحت پوشش این اداره اشتغال دارند.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
زاهدان ، عطاء اله اکبري مدیر کل راه و شهرسازي استان
سیستان و بلوچستان در حاشیه بازدید از روند احداث
بزرگراه هاي زاهدان- زابل و زاهدان- بیرجند اظهار داشت:
با اتفاقات کم نظیر در دو سال اخیر شاهد جهش در احداث
بزرگراه در استان بودیم بطوري که در حاضر 147 کیلومتر
بزرگراه در حوزه تحت پوشش این اداره کل در حال ساخت
است که50 کیلومتر آن تا پایان سال جاري به بهره برداري

 
می رسد. 

وي با بیان اینکه احداث مسیرهاي ارتباطی به ویژه بزرگراه ها یکی از مهمترین شاخص هاي توسعه یافتگی مناطق مختلف محسوب
می شود که بهبود مناسبات اقتصادي و تجاري را در کنار افزایش ایمنی تردد مسافران به همراه دارد، ادامه داد: با توجه به نیاز
سیستان و بلوچستان در نظر داریم سال آینده عملیات احداث حدود 90 کیلومتر بزرگراه را در استان عملیاتی کنیم این در حالی

 
است که بخش قابل توجهی از مطالبه پیمانکاران پرداخت نشده است. 

مدیر کل راه و شهرسازي سیستان و بلوچستان گفت: در مجموع تاکنون در حوزه راههاي تحت پوشش این اداره کل 250 کیلومتر
بزرگراه به بهره برداري رسیده است که امیدواریم باقی مانده مسیرهاي در یک برنامه زمان بندي سه ساله در صورت اختصاص به

 
موقع اعتبارات آماده افتتاح شود. 

اکبري تاکید کرد: وجود راه هاي متعدد، مسیرهاي تاریخی باستانی مانند جاده ابریشم گواه بر این موضوع است که سیستان و
بلوچستان به دلیل برخورداري ذاتی اش از جایگاه استراتژیک در عرصه بین المللی همواره به راه و زیر ساخت هاي ارتباطی به عنوان

 
پتانسیلی براي توسعه نیاز داشته و دارد. 

وي ادامه داد: در این راستا با توجه به اینکه این استان به دلیل برخورداري از مزیت ترانزیتی و قرار گرفتن در شاهراه اقتصاد بین
المللی که به سبب موقعیت جغرافیایی و همجواري با دو کشور پاکستان و افغانستان و آب هاي آزاد ایجاد شده نیازمند توسعه بزرگراه

ها است این اداره کل در دو سال اخیر بر این مهم اهتمام ویژه اي داشته تا مسیر توسعه استان هر چه سریعتر هموار گردد.



امکانات البرز به پاي مهاجرت و رشد جمعیت نمی رسد

منبع: صبجانه پرسشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/06/22

ایسنا/البرز مدیرکل حوزه استاندار و روابط عمومی استانداري البرز گفت: رشد جمعیت این استان از امکانات موجود در آن
پیشی گرفته و همین امر سبب بروز مشکلاتی شده است . پرویز زرگر روز دوشنبه 22 شهریور در نشست با تعدادي از رسانه

هاي البرز با بیان اینکه طی چند سال اخیر و در دولت تدبیر و (...) نوشته ...

ایسنا/البرز مدیرکل حوزه استاندار و روابط عمومی استانداري البرز گفت: رشد جمعیت این استان از امکانات موجود در آن پیشی
گرفته و همین امر سبب بروز مشکلاتی شده است . پرویز زرگر روز دوشنبه 22 شهریور در نشست با تعدادي از رسانه هاي البرز با

 
بیان اینکه طی چند سال اخیر و در دولت تدبیر و (...) 

ایسنا/البرز مدیرکل حوزه استاندار و روابط عمومی استانداري
البرز گفت: رشد جمعیت این استان از امکانات موجود در آن

 
پیشی گرفته و همین امر سبب بروز مشکلاتی شده است . 

پرویز زرگر روز دوشنبه 22 شهریور در نشست با تعدادي از
رسانه هاي البرز با بیان اینکه طی چند سال اخیر و در دولت تدبیر و امید اتفاقات خوبی براي استان البرز رقم خورده است، گفت: دو
برابر شدن حق آبه البرز از دو سد امیرکبیر و طالقان، انجام پروژه هاي گازرسانی، اجراي پروژه هاي راهسازي از جمله جاده هشتگرد-

 
طالقان، کمربندي چرمشهر-آبیک و ... از جمله این اتفاقات بوده است. 

به گزارش ایسنا، زرگر در ادامه افزود: استاندار البرز در این مدت براي پیشبرد امور پیگیري مداومی داشت. ثمره این پیگیري ها باعث

 
شد البرز در طول این سه سال نخستین استان در پرداخت تسهیلات به واحدهاي تولیدي باشد که به رشد صادرات منجر شده است. 

وي ادامه داد: طی کمتر از شش ماه گذشته علاوه بر دیدار با وزرا، معاونین وزرا و مسئولان کشوري، 521 مورد دیدار مردمی با
شهروندان، سرمایه گذاران، خانواده شهدا و ... از سوي استاندار البرز صورت گرفته که براي کسانی که مشکلاتی داشته اند هم حتی

 
المقدور تلاش هایی صورت گرفته است. 

زرگر به پروژه هایی که در هفته دولت افتتاح شد هم اشاره و اعلام کرد: در هفته دولت امسال 216 پروژه با 2594 میلیارد تومان
سرمایه افتتاح و براي 1052 نفر شغل ایجاد شد. این نشان می دهد که البرز به دلیل موقعیت استراتژیک خود براي سرمایه گذاران

 
جذاب است. 

وي در خصوص اینکه چرا با وجود اقدامات صورت گرفته همچنان در استان مشکل اشتغال وجود دارد، گفت: یکی از دلایل این
موضوع بالا بودن نرخ مهاجرت به استان است چون وقتی فردي به همراه خانواده خود به این استان مهاجرت می کند امکانات استان

 
کوچکی مثل البرز پاسخگوي این نیاز نیست. 



زرگر افزود: امیدواریم با راهکارهاي دولت جدید روند مهاجرت به استان هاي مهاجرپذیر به خصوص البرز کمتر و معکوس شود چون با

 
این روند مهاجرت به استان، ایجاد امکانات و ارزاق و ... بسیار سخت است. 

انتهاي پیام



نبود صنایع تبدیلی، آفتی ویرانگر در جان کشاورزي کهگیلویه و بویراحمد

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/06/22

سرویس ایران جوان آنلاین: خام فروشی بلایی است که به جان منابع و معادن و محصولات ایرانی افتاده. اتفاقی که بیش از هر
چیز گریبان تولیدات کشاورزي را گرفته و با برداشت هر محصول، ابتدا بخشی از آن هدر رفته و باقیمانده هم یا سهم دلال می شود یا
باید با کمترین قیمت ممکن به بازاري عرضه شود که مصرف کننده اش همه چیز را گران می خرد. در این میان جاي خالی صنعت
فرآوري به خوبی مشخص بوده و با اینکه مسئولان امر وعده هاي زیادي در رابطه با ایجاد آن می دهند، اما در عمل کاري صورت نمی
گیرد. کهگیلویه و بویراحمد از جمله استان هایی است که چوب نبود صنایع تبدیلی و فرآوري را می خورد و در حال حاضر به خاطر
جاي خالی این صنایع، محصولات عمده اش مثل سیب، انگور، گردو و حتی عسل، ابتدا از استان خارج و بعد به نام دیگر به فروش می

 
رسد. 

اکنون صنایع تبدیلی و تکمیلی در بخش کشاورزي یکی از مهم ترین و شاید اولین اولویت براي این بخش به شمار می آیند. صنایع
تبدیلی و فرآوري می توانند محصولات زراعی، باغی، شیلاتی، دام و طیور، جنگل و مرتع را عمل آوري کنند. وقتی این اتفاق بیفتند
عملاً یک محصول با ارزش افزوده، سود بیشتري به تولید کننده رسانده و نیاز هاي بیشتري از مصرف کننده را تأمین می کند. ضمن
اینکه ایجاد و توسعه صنایع تبدیلی و تکمیلی کشاورزي و صنایع روستایی یکی از بهترین روش هاي توسعه اشتغال و افزایش درآمد

 
هاي غیر کشاورزي در مناطق روستایی است. 

 
خام فروشی تنها انتخاب کشاورزان 

وقتی از رشد در تولید محصولات کشاورزي سخن به میان می آید، حتماً باید برنامه ریزي دقیقی براي استفاده بهینه از این محصولات

 
ارائه شود. ابتداي سال جاري بود که اعلام شد آمار ها بیانگر افزایش 40 درصدي در تولیدات کشاورزي کهگیلویه و بویراحمد است. 

بر همین اساس میزان تولید گل رز از 6 میلیون و500 هزار شاخه به 21 میلیون و 370 هزار شاخه، گوشت قرمز از 13هزار و 500 به
15هزار و 602 تن، گوشت مرغ از 7 هزار به 13هزار و 500تن و دانه هاي روغنی کلزا از 315 به بیش از 10 هزار تن در کهگیلویه و
بویراحمد افزایش یافته است. در مجموع حالا میزان تولید محصولات کشاورزي استان سالیانه به 973هزار تن رسیده که تنها یک گام
تا رسیدن به عدد یک میلیون تن فاصله دارد. با این تفاسیر و در شرایطی که کهگیلویه و بویراحمد با تولید محصولات متنوع در بخش
کشاورزي روبه روست، صنایع تبدیلی و فرآوري آن همچنان در ابتداي راه قرار داشته و کماکان خام فروشی اولین گزینه براي آن
است. تابستان و پاییز فصل برداشت اکثر محصولات است و درست زمانی که همه چیز به بار رسیده و کشاورز به برداشت و فروش و
سود فکر می کند، دوباره می شنویم، کهگیلویه و بویراحمد با تولید سالانه بیش از 100 هزار تن انواع محصولات کشاورزي با کمبود

 
صنایع تبدیلی روبه رو است. 

به عنوان مثال، سیب یکی از محصولات باغی در این استان که به خاطر کیفیت بالایش طرفداران زیادي دارد. با این حال براي

 
نگهداري این محصول مشکلات زیادي از جمله سردخانه وجود دارد. 

به گفته معاون اقتصادي استانداري کهگیلویه و بویراحمد، در حال حاضر ظرفیت سردخانه هاي استان 17 هزار تن و میزان سیب

 
تولیدي نیز 130 هزار تن است که در راستاي افزایش ظرفیت سردخانه میوه سه سردخانه احداث خواهد شد. 

حشمت االله صمیمی با تأکید بر اینکه این سردخانه ها در شهرستان دنا و بویراحمد ساخته خواهد شد و با راه اندازي آن ها 10 هزار
تن به ظرفیت سردخانه اي استان اضافه می شود، می گوید: «یکی از مناطق مهم تولید سیب در استان، دهستان کاکان در شهرستان
بویراحمد است که سیب تولیدي در این منطقه بسیار با کیفیت بوده و در راستاي کمک به باغداران سردخانه اي 3 هزار تنی در این



 
دهستان احداث می شود.» 

 
به نام کهگیلویه و بویراحمد به کام دیگران 

یکی از بزرگ ترین مشکلات کهگیلویه و بویراحمد این است که بسیاري از محصولات زراعی و باغی آن با نام دیگر استان ها به فروش

 
می رسد. 

موضوعی که رئیس جهاد کشاورزي استان آن را به عنوان درد کشاورزان اعلام کرده و معتقد است، ایجاد صنایع تبدیلی می تواند با
حفظ و نگهداري محصولات و تغییر و تبدیل آن ها امکان مصرف شان در طی سال را فراهم کند. الیاس تاج الدینی با تأکید بر اینکه
ایجاد و گسترش صنایع تبدیلی داراي اثرات بسیار اقتصادي همچون ایجاد ارزش افزوده براي محصولات است، ادامه می دهد: «تغییر
در ترکیب محصولات صادراتی، رهایی از صادرات تک محصولی، حرکت در راستاي صنعتی شدن، کاهش واردات محصولات مشابه

 
خارجی و ایجاد اشتغال و درآمد در مناطق شهري و روستایی از اثرات ایجاد صنایع تبدیلی است.» 

در کنار ایجاد صنایع تبدیلی نباید از مکانیزه کردن و تجهیز زمین هاي کشاورزي به سیستم هاي نوین کاشت، داشت و برداشت غافل
شد. مکانیزاسیون عمده ترین مسیر گذر از کشاورزي کارگرمحور و خودمعیشتی به سوي کشاورزي صنعتی است که در این مسیر
افزایش تولید و کسب سود بیشتر از دیگر مزایا محسوب می شود به طوري که افزایش تولیدات کشاورزي با افزایش سطح زیر کشت و

 
حجم تولید در واحد سطح امکانپذیر می شود. 

مهدي پورحسن، دانش آموخته کارشناسی رشته کشاورزي با بیان اینکه مرسوم شدن آبیاري قطره اي و بارانی یکی از نشانه هاي
کشاورزي نوین در کهگیلویه و بویراحمد است، می گوید: «کم شدن زحمت کشاورز، کاهش هزینه تمام شده محصول و پایدار بودن
درآمد از مزیت هاي این نوع آبیاري است. ضمن اینکه استفاده از ماشین هاي کشاورزي در سال هاي اخیر منجربه کاهش دوره

 
برداشت و کاهش نیاز به کار و تلاش بیشتر از توان بهره برداران شده است.» 

وي با اشاره به اینکه با آبی شدن زمین هاي کشاورزي امکان دو دوره کشت در مناطق مختلف فراهم شده است، تصریح می کند:

 
«تبدیل مزارع دیم به آبی منجر به افزایش درآمد کشاورزان می شود.» 

به گفته رئیس سازمان جهاد کشاورزي کهگیلویه و بویراحمد، طی سال هاي اخیر 2 هزار و 100 هکتار شبکه آبیاري و زهکشی در
استان انجام شده در حالی که تا قبل از آن یک هزار و 200 هکتار شبکه آبیاري و زهکشی در استان انجام شده بود. این مسئول ادامه
می دهد: «همچنین طرح هاي آبیاري نوین در 15هزار هکتار از زمین کشاورزي استان اجرا شده و مجموع مساحت آبیاري نوین در

 
اراضی کشاورزي کهگیلویه و بویراحمد به بیش از 36 هزار هکتار رسیده است.» 

با تواهمیت کشاورزي در کهگیلویه و بویراحمد و تأمین نیاز هاي این بخش وقتی بیشتر مشخص می شود که بدانیم، این بخش با
پوشش جمعیت 50 هزار خانواري مهم ترین حوزه درآمدي مردم استان محسوب می شود. بدون شک افزایش تولید در این حوزه

نقش مهمی در بهبود وضعیت معیشتی جمعیت قابل توجهی از مردم دارد.



پانزدهمین مرحله رزمایش کمک هاي مؤمنانه در البرز آغاز شد

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/06/22

پانزدهمین مرحله از رزمایش همدلی و کمک هاي مؤمنانه از روز گذشته با توزیع 40 هزار بسته معیشتی در استان البرز آغاز

 
شد. 

مهران طیران رئیس بسیج سازندگی البرز گفت: پانزدهمین مرحله از مواسات و همدلی و کمک هاي مؤمنانه با محوریت طرح شهید
حاج قاسم سلیمانی که از روز گذشته در این استان آغاز شده است تا پایان هفته دفاع مقدس ادامه دارد. وي با بیان اینکه در این
رزمایش نزدیک 40 هزار بسته معیشتی بین افراد کم برخوردار توزیع می شود، افزود: لوازم التحریر 10 هزار بسته، پوشاك یک هزار و
800 دست و 75 هزار پرس غذاي گرم با رعایت پروتکل هاي بهداشتی بین نیازمندان و جامعه هدف توزیع می شود. رئیس بسیج
سازندگی استان البرز ادامه داد: در کنار اقداماتی که در این طرح در حوزه مراقبت، واکسیناسیون و نظارت که در حال انجام است،
توسط تیم هاي سیار امدادرسان با استفاده از ظرفیت یگان موتوري سپاه و بسیج و آحاد مردمی شکل گرفته و به صورت قرارگاه هاي

 
محلی با محوریت مسجد انجام می شود. 

طیران با اشاره به سایر اقدامات هم گفت: در بحث آزادسازي زندانیان جرائم غیرعمد با برنامه ریزي از سوي سازمان زندان ها و خیرین

 
انجام شده 20 نفر از زندانیان آزاد و به کانون خانواده برگردند. 

وي با بیان اینکه در حوزه اشتغال نیز، سه کارگاه در هفته چهار مقدس به بهره برداري می رسد، افزود: بر این اساس با افتتاح دو
کارگاه تولیدي پوشاك و یک کارگاه صنایع دستی، زمینه اشتغال 100 نفر به صورت پایدار فراهم خواهد شد. رئیس بسیج سازندگی
استان البرز تصریح کرد: جهادگران بسیج سازندگی سپاه استان البرز در حوزه مسکن محرومین سه خانه به صورت کامل ساخته و 25

 
مسکن را نیز مرمت کردند که این روند تا پایان سال ادامه خواهد داشت. 

طیران با اشاره به اینکه در این دوره علاوه بر ظرفیت هاي سپاه و بسیج، ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) پاي کار آمدند و بخش
عمده اي از کمک ها توسط ستاد انجام می شود، گفت: همچنین مراکز نیکوکاري کمیته امداد امام خمینی (ره) هم در این مرحله
نقش پررنگی دارند و سایر نهاد ها مانند اوقاف، کانون مسجد و آستان قدس رضوي برنامه هایی در خصوص رزمایش کمک هاي

 
مؤمنانه به انجام می رسانند. 

وي افزود: تلاش ما این است که این برنامه ها تا پایان سال در فاصله هاي زمانی و موقعیت هاي مشخص انجام شود و بتوانیم در
خدمت مردم شهیدپرور استان البرز باشیم. رئیس بسیج سازندگی استان البرز ادامه داد: تمام شعب بسیج سازندگی، پایگاه هاي
مقاومت، حوزه هاي مقاومت و نواحی مقاومت این آمادگی را دارند که کمک هاي مردم را جمع آوري و در کوتاه ترین زمان به دست

نیازمندان برسانند.



نبود صنایع تبدیلی، آفتی ویرانگر در جان کشاورزي کهگیلویه و بویراحمد

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1400/06/22

خام فروشی بلایی است که به جان منابع و معادن و محصولات ایرانی افتاده. اتفاقی که بیش از هر چیز گریبان تولیدات
کشاورزي را گرفته و با برداشت هر محصول، ابتدا بخشی از آن هدر رفته و باقیمانده هم یا سهم دلال می شود یا باید با

کمترین قیمت ممکن به بازاري عرضه شود که مصرف کننده اش همه چیز را گران می خرد

سرویس ایران جوان آنلاین: خام فروشی بلایی است که به جان منابع و معادن و محصولات ایرانی افتاده. اتفاقی که بیش از هر
چیز گریبان تولیدات کشاورزي را گرفته و با برداشت هر محصول، ابتدا بخشی از آن هدر رفته و باقیمانده هم یا سهم دلال می شود یا
باید با کمترین قیمت ممکن به بازاري عرضه شود که مصرف کننده اش همه چیز را گران می خرد. در این میان جاي خالی صنعت
فرآوري به خوبی مشخص بوده و با اینکه مسئولان امر وعده هاي زیادي در رابطه با ایجاد آن می دهند، اما در عمل کاري صورت نمی
گیرد. کهگیلویه و بویراحمد از جمله استان هایی است که چوب نبود صنایع تبدیلی و فرآوري را می خورد و در حال حاضر به خاطر
جاي خالی این صنایع، محصولات عمده اش مثل سیب، انگور، گردو و حتی عسل، ابتدا از استان خارج و بعد به نام دیگر به فروش می

 
رسد. 

اکنون صنایع تبدیلی و تکمیلی در بخش کشاورزي یکی از مهم ترین و شاید اولین اولویت براي این بخش به شمار می آیند. صنایع
تبدیلی و فرآوري می توانند محصولات زراعی، باغی، شیلاتی، دام و طیور، جنگل و مرتع را عمل آوري کنند. وقتی این اتفاق بیفتند
عملاً یک محصول با ارزش افزوده، سود بیشتري به تولید کننده رسانده و نیاز هاي بیشتري از مصرف کننده را تأمین می کند. ضمن
اینکه ایجاد و توسعه صنایع تبدیلی و تکمیلی کشاورزي و صنایع روستایی یکی از بهترین روش هاي توسعه اشتغال و افزایش درآمد

 
هاي غیر کشاورزي در مناطق روستایی است. 

 
خام فروشی تنها انتخاب کشاورزان 

وقتی از رشد در تولید محصولات کشاورزي سخن به میان می آید، حتماً باید برنامه ریزي دقیقی براي استفاده بهینه از این محصولات

 
ارائه شود. ابتداي سال جاري بود که اعلام شد آمار ها بیانگر افزایش 40 درصدي در تولیدات کشاورزي کهگیلویه و بویراحمد است. 

بر همین اساس میزان تولید گل رز از 6 میلیون و500 هزار شاخه به 21 میلیون و 370 هزار شاخه، گوشت قرمز از 13هزار و 500 به
15هزار و 602 تن، گوشت مرغ از 7 هزار به 13هزار و 500تن و دانه هاي روغنی کلزا از 315 به بیش از 10 هزار تن در کهگیلویه و
بویراحمد افزایش یافته است. در مجموع حالا میزان تولید محصولات کشاورزي استان سالیانه به 973هزار تن رسیده که تنها یک گام
تا رسیدن به عدد یک میلیون تن فاصله دارد. با این تفاسیر و در شرایطی که کهگیلویه و بویراحمد با تولید محصولات متنوع در بخش
کشاورزي روبه روست، صنایع تبدیلی و فرآوري آن همچنان در ابتداي راه قرار داشته و کماکان خام فروشی اولین گزینه براي آن
است. تابستان و پاییز فصل برداشت اکثر محصولات است و درست زمانی که همه چیز به بار رسیده و کشاورز به برداشت و فروش و
سود فکر می کند، دوباره می شنویم، کهگیلویه و بویراحمد با تولید سالانه بیش از 100 هزار تن انواع محصولات کشاورزي با کمبود

 
صنایع تبدیلی روبه رو است. 

به عنوان مثال، سیب یکی از محصولات باغی در این استان که به خاطر کیفیت بالایش طرفداران زیادي دارد. با این حال براي

 
نگهداري این محصول مشکلات زیادي از جمله سردخانه وجود دارد. 

به گفته معاون اقتصادي استانداري کهگیلویه و بویراحمد، در حال حاضر ظرفیت سردخانه هاي استان 17 هزار تن و میزان سیب

 
تولیدي نیز 130 هزار تن است که در راستاي افزایش ظرفیت سردخانه میوه سه سردخانه احداث خواهد شد. 

حشمت االله صمیمی با تأکید بر اینکه این سردخانه ها در شهرستان دنا و بویراحمد ساخته خواهد شد و با راه اندازي آن ها 10 هزار



تن به ظرفیت سردخانه اي استان اضافه می شود، می گوید: «یکی از مناطق مهم تولید سیب در استان، دهستان کاکان در شهرستان
بویراحمد است که سیب تولیدي در این منطقه بسیار با کیفیت بوده و در راستاي کمک به باغداران سردخانه اي 3 هزار تنی در این

 
دهستان احداث می شود.» 

 
به نام کهگیلویه و بویراحمد به کام دیگران 

یکی از بزرگ ترین مشکلات کهگیلویه و بویراحمد این است که بسیاري از محصولات زراعی و باغی آن با نام دیگر استان ها به فروش

 
می رسد. 

موضوعی که رئیس جهاد کشاورزي استان آن را به عنوان درد کشاورزان اعلام کرده و معتقد است، ایجاد صنایع تبدیلی می تواند با
حفظ و نگهداري محصولات و تغییر و تبدیل آن ها امکان مصرف شان در طی سال را فراهم کند. الیاس تاج الدینی با تأکید بر اینکه
ایجاد و گسترش صنایع تبدیلی داراي اثرات بسیار اقتصادي همچون ایجاد ارزش افزوده براي محصولات است، ادامه می دهد: «تغییر
در ترکیب محصولات صادراتی، رهایی از صادرات تک محصولی، حرکت در راستاي صنعتی شدن، کاهش واردات محصولات مشابه

 
خارجی و ایجاد اشتغال و درآمد در مناطق شهري و روستایی از اثرات ایجاد صنایع تبدیلی است.» 

در کنار ایجاد صنایع تبدیلی نباید از مکانیزه کردن و تجهیز زمین هاي کشاورزي به سیستم هاي نوین کاشت، داشت و برداشت غافل
شد. مکانیزاسیون عمده ترین مسیر گذر از کشاورزي کارگرمحور و خودمعیشتی به سوي کشاورزي صنعتی است که در این مسیر
افزایش تولید و کسب سود بیشتر از دیگر مزایا محسوب می شود به طوري که افزایش تولیدات کشاورزي با افزایش سطح زیر کشت و

 
حجم تولید در واحد سطح امکانپذیر می شود. 

مهدي پورحسن، دانش آموخته کارشناسی رشته کشاورزي با بیان اینکه مرسوم شدن آبیاري قطره اي و بارانی یکی از نشانه هاي
کشاورزي نوین در کهگیلویه و بویراحمد است، می گوید: «کم شدن زحمت کشاورز، کاهش هزینه تمام شده محصول و پایدار بودن
درآمد از مزیت هاي این نوع آبیاري است. ضمن اینکه استفاده از ماشین هاي کشاورزي در سال هاي اخیر منجربه کاهش دوره

 
برداشت و کاهش نیاز به کار و تلاش بیشتر از توان بهره برداران شده است.» 

وي با اشاره به اینکه با آبی شدن زمین هاي کشاورزي امکان دو دوره کشت در مناطق مختلف فراهم شده است، تصریح می کند:

 
«تبدیل مزارع دیم به آبی منجر به افزایش درآمد کشاورزان می شود.» 

به گفته رئیس سازمان جهاد کشاورزي کهگیلویه و بویراحمد، طی سال هاي اخیر 2 هزار و 100 هکتار شبکه آبیاري و زهکشی در
استان انجام شده در حالی که تا قبل از آن یک هزار و 200 هکتار شبکه آبیاري و زهکشی در استان انجام شده بود. این مسئول ادامه
می دهد: «همچنین طرح هاي آبیاري نوین در 15هزار هکتار از زمین کشاورزي استان اجرا شده و مجموع مساحت آبیاري نوین در

 
اراضی کشاورزي کهگیلویه و بویراحمد به بیش از 36 هزار هکتار رسیده است.» 

با تواهمیت کشاورزي در کهگیلویه و بویراحمد و تأمین نیاز هاي این بخش وقتی بیشتر مشخص می شود که بدانیم، این بخش با
پوشش جمعیت 50 هزار خانواري مهم ترین حوزه درآمدي مردم استان محسوب می شود. بدون شک افزایش تولید در این حوزه

نقش مهمی در بهبود وضعیت معیشتی جمعیت قابل توجهی از مردم دارد.



پانزدهمین مرحله رزمایش کمک هاي مؤمنانه در البرز آغاز شد

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1400/06/22

پانزدهمین مرحله از رزمایش همدلی و کمک هاي مؤمنانه از روز گذشته با توزیع 40 هزار بسته معیشتی در استان البرز آغاز
شد.

پانزدهمین مرحله از رزمایش همدلی و کمک هاي مؤمنانه از روز گذشته با توزیع 40 هزار بسته معیشتی در استان البرز آغاز

 
شد. 

مهران طیران رئیس بسیج سازندگی البرز گفت: پانزدهمین مرحله از مواسات و همدلی و کمک هاي مؤمنانه با محوریت طرح شهید
حاج قاسم سلیمانی که از روز گذشته در این استان آغاز شده است تا پایان هفته دفاع مقدس ادامه دارد. وي با بیان اینکه در این
رزمایش نزدیک 40 هزار بسته معیشتی بین افراد کم برخوردار توزیع می شود، افزود: لوازم التحریر 10 هزار بسته، پوشاك یک هزار و
800 دست و 75 هزار پرس غذاي گرم با رعایت پروتکل هاي بهداشتی بین نیازمندان و جامعه هدف توزیع می شود. رئیس بسیج
سازندگی استان البرز ادامه داد: در کنار اقداماتی که در این طرح در حوزه مراقبت، واکسیناسیون و نظارت که در حال انجام است،
توسط تیم هاي سیار امدادرسان با استفاده از ظرفیت یگان موتوري سپاه و بسیج و آحاد مردمی شکل گرفته و به صورت قرارگاه هاي

 
محلی با محوریت مسجد انجام می شود. 

طیران با اشاره به سایر اقدامات هم گفت: در بحث آزادسازي زندانیان جرائم غیرعمد با برنامه ریزي از سوي سازمان زندان ها و خیرین

 
انجام شده 20 نفر از زندانیان آزاد و به کانون خانواده برگردند. 

وي با بیان اینکه در حوزه اشتغال نیز، سه کارگاه در هفته چهار مقدس به بهره برداري می رسد، افزود: بر این اساس با افتتاح دو
کارگاه تولیدي پوشاك و یک کارگاه صنایع دستی، زمینه اشتغال 100 نفر به صورت پایدار فراهم خواهد شد. رئیس بسیج سازندگی
استان البرز تصریح کرد: جهادگران بسیج سازندگی سپاه استان البرز در حوزه مسکن محرومین سه خانه به صورت کامل ساخته و 25

 
مسکن را نیز مرمت کردند که این روند تا پایان سال ادامه خواهد داشت. 

طیران با اشاره به اینکه در این دوره علاوه بر ظرفیت هاي سپاه و بسیج، ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) پاي کار آمدند و بخش
عمده اي از کمک ها توسط ستاد انجام می شود، گفت: همچنین مراکز نیکوکاري کمیته امداد امام خمینی (ره) هم در این مرحله
نقش پررنگی دارند و سایر نهاد ها مانند اوقاف، کانون مسجد و آستان قدس رضوي برنامه هایی در خصوص رزمایش کمک هاي

 
مؤمنانه به انجام می رسانند. 

وي افزود: تلاش ما این است که این برنامه ها تا پایان سال در فاصله هاي زمانی و موقعیت هاي مشخص انجام شود و بتوانیم در
خدمت مردم شهیدپرور استان البرز باشیم. رئیس بسیج سازندگی استان البرز ادامه داد: تمام شعب بسیج سازندگی، پایگاه هاي
مقاومت، حوزه هاي مقاومت و نواحی مقاومت این آمادگی را دارند که کمک هاي مردم را جمع آوري و در کوتاه ترین زمان به دست

نیازمندان برسانند.



استتار سیمانی آشفته بازار زمین

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1400/06/22

قیمت هر پاکت سیمان که در فروردین 99 تنها 12 هزار تومان بود، در روز هاي اخیر در خرده فروشی ها به در روز هاي
اخیر 40 تا 45 هزار تومان هم رسید و برخی از تولیدکنندگان سیمان باز هم از ارزانی سیمان گلایه دارند. در صورتی که تنها

در یک سال و نیم گذشته نرخ سیمان بیش از 300 درصد رشد کرده است

سرویس اقتصادي جوان آنلاین: قیمت هر پاکت سیمان که در فروردین 99 تنها 12 هزار تومان بود، در روز هاي اخیر در خرده
فروشی ها به در روز هاي اخیر 40 تا 45 هزار تومان هم رسید و برخی از تولیدکنندگان سیمان باز هم از ارزانی سیمان گلایه دارند.
در صورتی که تنها در یک سال و نیم گذشته نرخ سیمان بیش از 300 درصد رشد کرده است. با این وضعیت نرخ مصالح ساختمانی،
برخی از کارشناسان اقتصادي معتقدند که دولت بهتر است در کنار ساخت مسکن صرفاً به آزاد سازي سنگین زمین براي ساخت وساز

 
اقدام کند تا زمین به عنوان گران ترین نهاد در تولید مسکن، نرخش کاهش یابد. 

در صورتی که نرخ یک پاکت سیمان 50 کیلویی در ابتداي سال 99 حدود 12 هزار تومان بود، اواخر سال این کالا به بیش از 20 هزار
تومان رسید و در سال جاري نیز به شکل اسمی این کالا در بازار بیش از 100 هزار تومان هم گزارش شد، ولی به شکل واقعی در چند
روز به بیش از 65 هزار تومان رسید و در خرده فروشی ها حدود 40 تا 45 هزار تومان شد. در حقیقت اگر به روند رشد قیمتی نگاه
کنیم، می بینیم که نرخ سیمان تنها در یک و نیم سال اخیر بیش از 300 درصد رشد داشته است. اگرچه با عرضه در بورس قیمت آن

 
در هفته جاري کاهش یافت. 

از سوي دیگر سایر نهاد هاي تولید مسکن نیز به نسبت رشد نرخ سیمان با نوسان قیمت روبه رو بوده اند. وضعیت در بازار مصالح
ساختمانی به شکلی شده که بسیاري از مردم براي تعمیرات جزیی ساختمان نیاز به وام بانکی دارند. در چنین شرایطی مصرف کننده

 
واقعی که بتواند خانه بخرد، بسیار کم پیدا می شود. 

اگر چه مانور خبري روي ساخت یک میلیون واحد مسکونی در سال، در بازار اثر گذاشته است و حالا زمان اقدام و عمل براي ساخت
است، اما کارشناسان اقتصادي معتقدند تنها اقدامی که می تواند در بازار مسکن اثر دفعتی داشته باشد، آزاد سازي گسترده زمین هاي
دولتی و عمومی می باشد، زیرا طی دهه هاي اخیر به دلیل آمایش سرزمین، بودجه ریزي هاي اشتباه، مسائل زیست محیطی و آب و

 
اشتغال ده ها هزار روستا خالی از سکنه شده اند و امروز بیش از 22 میلیون نفر در حاشیه شهر ها در وضعیت نامناسبی اسکان دارند. 
سفته بازي گسترده مجموعه هاي مختلف روي قیمت زمین و همچنین وثیقه قراردادن زمین براي اخذ تسهیلات کلان بانکی و تمایل
بدهکاران بانکی و همچنین برخی از مجموعه هاي اقتصادي براي رشد نرخ زمین با هدف بالانس شدن ترازنامه هاي نزدیک به
ورشکستگی و همچنین افزایش بار جمعیتی در شهر ها و حاشیه شهر ها نرخ مسکن را به شدت در مناطق شهري افزایش داده است،

 
به شکلی که اجاره نشینی در این مناطق هم به سرمایه قابل ملاحظه اي نیاز دارد. 

در 10 سال گذشته مسکن در تهران سالانه 6/31 درصد افزایش قیمت داشته و 5/15 برابر شده است، این در حالی است که دلیل
رشد نرخ عموماً افزایش نرخ زمین بوده است. از این رو حل مسئله گرانی زمین و کنترل بار جمعیت براي تعادل بخشی به بازار از

 
اهمیت زیادي برخوردار است. 

در این میان اگرچه انتظار می رفت مجلس و دولت توجه ویژه اي روي کاهش نرخ زمین به عنوان مهم ترین و گران ترین نهاده تولید
مسکن داشته باشد، متأسفانه برهم زنندگان بازار سیمان این روز ها توجه دولت و مجلس را به خود جلب کرده اند. این در حالی است

 
که نرخ سیمان همانطور که گفته شد در 18 ماه اخیر بیش از 300 درصد افزایش داشته است. 

در این میان برخی از کارشناسان اقتصادي معتقدند، یکی از مشکلات بازار مسکن کمبود عرضه مسکن است که با ساخت 4 میلیون



واحد مسکونی در دولت سیزدهم بخشی از این مشکل حل می شود، مشکل دیگر بازار مسکن نیز این است که عمده مسکن موجود در
کشور به ثروتمندان که کمترین مالیات را می دهند، تعلق دارد. از این رو دولت سیزدهم مالیات سنگینی را باید روي زمین و
ساختمان هاي مسکونی کم استفاده و بلااستفاده وضع کند، زیرا ثروتمندان روي بسیاري از سند هاي دارایی هاي زمین و مستغلات

 
تاکنون تسهیلات کلانی هم از سیستم بانکی ایران و از این محل نیز امتیاز پول ارزان در اقتصاد تورمی ایران را 

 
دریافت کرده اند. 

محمدرضا رضایی کوچی، رئیس کمیسیون عمران مجلس با بیان اینکه یکی از علل افزایش قیمت مسکن، عدم تعادل بین عرضه و
تقاضاست، گفت: باید سالی یک میلیون واحد مسکونی می ساختیم که متأسفانه 300هزار واحد ساخته شد که افزایش قیمت مسکن

 
را در پی داشت. 

وي افزود: در قانون جهش تولید مسکن پیش بینی شده است ظرف چهار سال 4 میلیون مسکن ساخته شود؛ زمین رایگان، مصالح

 
مناسب و تسهیلات با نرخ سود 10 تا 12 درصدي از مواد این قانون است که شرایط را براي ساخت مسکن مهیا می کند. 

رئیس کمیسیون عمران مجلس شوراي اسلامی تأکید کرد: در راستاي اجراي این قانون، مهم این است که نه تنها وزارت راه و
شهرسازي، بلکه کل دولت پاي کار باشند. همچنین جانمایی ها براي ساخت وساز باید در مناطقی باشد که زیرساخت ها فراهم بوده و

 
کیفیت ساخت وساز نیز به نحوي باشد که در برابر زلزله مقاوم باشند. 

رضایی کوچی درباره قیمت مصالح ساختمانی گفت: جلساتی با وزیر صمت برگزار کرده ایم. وي متعهد شد مصالح مورد نیاز براي

 
ساخت یک میلیون واحد را تأمین کند. 

وي افزود: در چند ماه اخیر با کمبود سیمان مواجه بودیم که از جمله دلایل آن، علاوه بر قطعی برق کارخانجات سیمان، صادرات
سیمان بود. وزیر صمت قول داد اولویت عرضه سیمان را به نیاز داخل اختصاص دهد. به خصوص که سیمانی ها از یارانه پنهان

 
استفاده می کنند. 

رئیس کمیسیون عمران مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه نرخ تعیین شده براي سیمان در جلسات با وزیر صمت کیسه اي زیر 30
هزار تومان است، گفت: قیمت هاي فعلی بازار کاذب است و دلالان دخالت کرده اند.



حکم مخبر به امیرحسین مدنى

منبع: نواندیششماره خبر:  54  |  تاریخ: 1400/06/22

معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی را به عنوان معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست
جمهوري منصوب کرد.

معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی را به عنوان معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست

 
جمهوري منصوب کرد. 

به گزارش خبرگزاري فارس، محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی را به عنوان معاون توسعه

 
روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري منصوب کرد. 

مدیرعاملی بنیادهاي برکت و احسان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره)، شرکت گسترش انفورماتیک ایران، خبرگزاري برنا، عضویت
در هیات مدیره شرکتهاي صانیر و صندوق اشتغال برکت، معاونت بازرگانی شهاب خودرو، ریاست هیات مدیره شرکتهاي آلوپن و
گسترش کارآفرینی ایران، ریاست هیات امناي دانشگاه جامع انفورماتیک ایران و گروه جهادي آل یاسین از جمله سوابق و مسئولیت

 
هاي قبلی مدنی به شمار می رود. 

بنیاد برکت در طول مدت خدمت وي به عنوان مدیرعامل با اجراي بیش از 115 هزار طرح اشتغالزایی و توانمند سازي در بخش ها و

 
بنگاههاي خرد، کوچک و متوسط موفق به ایجاد 350 هزار شغل به ویژه در روستاها و مناطق محروم کشور شده است. 

همچنین اجراي بیش از 25 هزار پروژه زیربنایی محرومیت زدایی در بخش هاي آبرسانی، ساخت مدرسه و مسجد، مراکز فرهنگی، راه
روستایی، مسکن محرومان و بمارستان و مراکز درمانی از جمله خدمات بنیاد برکت در طول مدت مدیرعاملی مدنی در بنیاد برکت

 
بوده است. 

گفتنی است، پیش از این محمد امید مسئولیت معاونت توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري را در دولت
دوازدهم برعهده داشت.



معاون توسعه روستایی و مناطق محروم دولت سیزدهم منصوب شد

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1400/06/22

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم دولت سیزدهم منصوب شد معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی را

 
به عنوان معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري منصوب کرد. 

به گزارش حلقه وصل، محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور در
حکمی سیدامیرحسین مدنی را به عنوان معاون توسعه روستایی،

 
مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري منصوب کرد. 

مدیرعاملی بنیادهاي برکت و احسان ستاد اجرایی فرمان حضرت
امام(ره)، شرکت گسترش انفورماتیک ایران، خبرگزاري برنا،
عضویت در هیات مدیره شرکتهاي صانیر و صندوق اشتغال
برکت، معاونت بازرگانی شهاب خودرو، ریاست هیات مدیره

شرکتهاي آلوپن و گسترش کارآفرینی ایران، ریاست هیات امناي دانشگاه جامع انفورماتیک ایران و گروه جهادي آل یاسین از جمله

 
سوابق و مسئولیت هاي قبلی مدنی به شمار می رود. 

بنیاد برکت در طول مدت خدمت وي به عنوان مدیرعامل با اجراي بیش از 115 هزار طرح اشتغالزایی و توانمند سازي در بخش ها و

 
بنگاههاي خرد، کوچک و متوسط موفق به ایجاد 350 هزار شغل به ویژه در روستاها و مناطق محروم کشور شده است. 

همچنین اجراي بیش از 25 هزار پروژه زیربنایی محرومیت زدایی در بخش هاي آبرسانی، ساخت مدرسه و مسجد، مراکز فرهنگی، راه
روستایی، مسکن محرومان و بمارستان و مراکز درمانی از جمله خدمات بنیاد برکت در طول مدت مدیرعاملی مدنی در بنیاد برکت

 
بوده است. 

گفتنی است، پیش از این محمد امید مسئولیت معاونت توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري را در دولت

 
دوازدهم برعهده داشت. 

منبع: پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوري



امیرحسین مدنی معاون توسعه روستایی و مناطق محروم شد + سوابق

منبع: ایسکاشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1400/06/22

معاون اول رئیس جمهور، «سیدامیرحسین مدنی» را به عنوان معاون توسعه روستایی ریاست جمهوري منصوب کرد.

معاون اول رئیس جمهور، «سیدامیرحسین مدنی» را به
عنوان معاون توسعه روستایی ریاست جمهوري منصوب

 
کرد. 

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري ایسکانیوز، محمد مخبر،
معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی
را به عنوان معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر

 
ریاست جمهوري منصوب کرد. 

مدیرعاملی بنیادهاي برکت و احسان ستاد اجرایی فرمان
حضرت امام(ره)، شرکت گسترش انفورماتیک ایران، خبرگزاري برنا، عضویت در هیات مدیره شرکتهاي صانیر و صندوق اشتغال برکت،
معاونت بازرگانی شهاب خودرو، ریاست هیات مدیره شرکتهاي آلوپن و گسترش کارآفرینی ایران، ریاست هیات امناي دانشگاه جامع

 
انفورماتیک ایران و گروه جهادي آل یاسین از جمله سوابق و مسئولیت هاي قبلی مدنی به شمار می رود. 

بنیاد برکت در طول مدت خدمت وي به عنوان مدیرعامل با اجراي بیش از 115 هزار طرح اشتغالزایی و توانمند سازي در بخش ها و

 
بنگاههاي خرد، کوچک و متوسط موفق به ایجاد 350 هزار شغل به ویژه در روستاها و مناطق محروم کشور شده است. 

همچنین اجراي بیش از 25 هزار پروژه زیربنایی محرومیت زدایی در بخش هاي آبرسانی، ساخت مدرسه و مسجد، مراکز فرهنگی، راه
روستایی، مسکن محرومان و بمارستان و مراکز درمانی از جمله خدمات بنیاد برکت در طول مدت مدیرعاملی مدنی در بنیاد برکت

 
بوده است. 

گفتنی است، پیش از این محمد امید مسئولیت معاونت توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري را در دولت

 
دوازدهم برعهده داشت. 

انتهاي پیام/



سید امیر حسین مدنی معاون توسعه روستایی رییس جمهور شد

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1400/06/22

معاون اول رئیس جمهور، «سیدامیرحسین مدنی» را به سمت معاون توسعه روستایی ریاست جمهوري منصوب کرد.

 
معاون اول رئیس جمهور، «سیدامیرحسین مدنی» را به سمت معاون توسعه روستایی ریاست جمهوري منصوب کرد. 

 
 

محمد مخبر ، معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی را به عنوان معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر

 
ریاست جمهوري منصوب کرد. 

مدیرعاملی بنیادهاي برکت و احسان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره)، شرکت گسترش انفورماتیک ایران، خبرگزاري برنا، عضویت
در هیات مدیره شرکتهاي صانیر و صندوق اشتغال برکت، معاونت بازرگانی شهاب خودرو، ریاست هیات مدیره شرکتهاي آلوپن و
گسترش کارآفرینی ایران، ریاست هیات امناي دانشگاه جامع انفورماتیک ایران و گروه جهادي آل یاسین از جمله سوابق و مسئولیت

 
هاي قبلی مدنی به شمار می رود. 

بنیاد برکت در طول مدت خدمت وي به عنوان مدیرعامل با اجراي بیش از 115 هزار طرح اشتغالزایی و توانمند سازي در بخش ها و

 
بنگاههاي خرد، کوچک و متوسط موفق به ایجاد 350 هزار شغل به ویژه در روستاها و مناطق محروم کشور شده است. 

 
 

همچنین اجراي بیش از 25 هزار پروژه زیربنایی محرومیت زدایی در بخش هاي آبرسانی، ساخت مدرسه و مسجد، مراکز فرهنگی، راه
روستایی، مسکن محرومان و بمارستان و مراکز درمانی از جمله خدمات بنیاد برکت در طول مدت مدیرعاملی مدنی در بنیاد برکت



 
بوده است. 

گفتنی است، پیش از این محمد امید مسئولیت معاونت توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري را در دولت
دوازدهم برعهده داشت.



اجازه نمی دهیم براي یک امضاء، امروز و فردا کنند

منبع: جهان اخبار نیوزشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1400/06/22

به گزارش جهان اخبارنیوز به نقل از خبرفوري صادق خلیلیان در نخستین گفت وگوي تلویزیونی خود با مردم خوزستان
اظهار کرد: خوزستان استان ویژه اي است، 40 تا 50 درصد منابع و بودجه عمومی کشور از خوزستان تامین می شود و رتبه

نخست را در بخش کشاورزي دارد و 13 تا 14 درصد منابع غذایی کشور را تامین می کند. (...)

استاندار خوزستان گفت: مدیرانی که در خوزستان زندگی
نمی کنند، هر جا سکونت دارند دنبال شغل مدیریت
بگردند، نمی شود از مزایاي استان خوزستان استفاده کنند

 
و لذت آن را جاي دیگر ببرند. 

به گزارش جهان اخبارنیوز به نقل از خبرفوري صادق
خلیلیان در نخستین گفت وگوي تلویزیونی خود با مردم
خوزستان اظهار کرد: خوزستان استان ویژه اي است، 40 تا

50 درصد منابع و بودجه عمومی کشور از خوزستان تامین می شود و رتبه نخست را در بخش کشاورزي دارد و 13 تا 14 درصد منابع

 
غذایی کشور را تامین می کند. 33 درصد منابع آبی کشور نیز در خوزستان است. 

 
وي افزود: چنین استانی با ظرفیت هاي زیاد و تنوع قومی گسترده، ویژه است و استاندار این استان نیز ویژه است. 

استاندار خوزستان بیان کرد: در دولت تصمیم گرفته شده است که استاندار خوزستان در مواقع لازم به طور مثال ماهانه، در جلسات
دولت شرکت کند. در عین حال تصمیم نظام و دولت در همه ابعاد و رده ها، کمک براي حل مشکلات خوزستان است و طبیعتا

 
خوزستان حالت ویژه اي پیدا کرده است. 

وي در خصوص ملاك هاي انتخاب مدیران در خوزستان، گفت: متناسب با بزرگی خوزستان و نقش آن در اقتصاد ملی باید مدیران
پاك دست و دلسوز براي انجام کار و هم تراز با این استان داشته باشیم. مدیران این استان باید با تخصص لازم و مدیریت شایسته کار

 
خود را انجام دهند. 

خلیلیان افزود: ملاك انتخاب مدیران، شایسته سالاري است و در عین حال باید از ظرفیت هاي بومی استان خوزستان استفاده شود.
در خوزستان افرادي داریم که توانسته اند در سطح ملی به مقامات بالایی دست یابند بنابراین زمانی که خوزستان منبعی براي

 
نیروهاي مدیریتی کشور دارد، چگونه نمی توان از این ظرفیت هاي استان استفاده کرد؟ 

وي تصریح کرد: باید از این منابع انسانی با استفاده از تنوع قومی به بهترین شکل ممکن استفاده کرد. افراد توانمند، دلسوز، در تراز

 
خوزستان، پاك دست و بدون رانت منصوب خواهند شد. 

استاندار خوزستان با اشاره به معضل بیکاري، بیان کرد: راهکارهاي حل معضل بیکاري مشخص هستند و تنها باید اراده اي براي انجام
این راهکارها داشته باشیم. در شرایط رکود اقتصادي، یک سري واحدهاي تولیدي تعطیل شده یا به حالت نیمه تعطیل درآمده اند. 50
درصد واحدهاي صنعتی متوسط و کوچک خوزستان که بخش عمده اي از تولیدات و اشتغال خوزستان را تامین می کنند، فعال

 
هستند و اگر مشکل این واحدهاي تعطیل نیز رفع شود و فعال شوند؛ از راه میان بر اشتغال ایجاد کرده ایم. 

وي افزود: استفاده از ظرفیت بخش کشاورزي و صنایع تبدیلی نیز ارزش افزوده بیشتري براي کشاورزان و کشور ایجاد می کند.

 
استفاده از این ظرفیت، با هدف بازارهاي صادراتی موجب افزایش ثروت و ایجاد اشتغال در استان خوزستان می شود. 

خلیلیان گفت: سیاست دولت علاوه بر ایجاد اشتغال به ویژه براي جوانان، توسعه مسکن است. در سفر اخیر وزیر کشور مقرر شد در
این راستا در استان خوزستان اقدام شود که زمین را دولت تامین می کند و بدین ترتیب هزینه هاي مسکن 50 درصد کاهش می



 
یابد. 

 
بنابراین با مقداري آورده و تسهیلات بانکی، ساخت و ساز مسکن در خوزستان به سرعت توسعه می یابد. 

وي بیان کرد: توسعه ساخت و ساز، منجر به ایجاد اشتغال و کنترل قیمت مسکن می شود؛ این کار به بیش از 100 صنعت متصل به

 
ساختمان کمک می کند. 

استاندار خوزستان تصریح کرد: الزام خواهیم کرد در مدیریت ها و استخدام ها، اولویت با نیروهاي بومی باشد مگر اینکه یک نیروي با

 
تخصص ویژه در استان خوزستان موجود نباشد. 

استاندار خوزستان بیان کرد: صنایعی در استان خوزستان مستقر هستند که گاه آلودگی ایجاد می کنند اما مدیران این صنایع در
تهران زندگی می کنند و حساب ها و پرداخت مالیات این شرکت ها در تهران است که دیگر اجازه چنین کاري را نخواهیم داد. این

 
شرکت ها مسئولیت هاي اجتماعی خود را نیز به خوبی انجام نمی دهند. 

وي افزود: سهمی از مالیات این شرکت ها متعلق به توسعه خوزستان است و باید این مالیات ها در خود استان خوزستان پرداخت
شود. حساب این شرکت ها نیز باید در بانک هاي خوزستان نگهداري شود تا منابع براي پشتیبانی از صنعت و کشاورزي خوزستان

 
وجود داشته باشد. 

خلیلیان تصریح کرد: مدیرانی که در خوزستان زندگی نمی کنند، هر جا سکونت دارند دنبال شغل مدیریت بگردند؛ نمی شود از

 
مزایاي استان خوزستان استفاده کنند و لذت آن را جاي دیگر ببرند. 

استاندار خوزستان با بیان اینکه با کسی شوخی نداریم، افزود: اجازه نمی دهیم کسی براي یک امضاء، امروز و فردا کند. زمانی که

 
تصمیمی گرفته می شود که یک شرکت به وضعیتی برگردد و سر و سامان بگیرد، باید این کار انجام شود. 

وي گفت: در یکی از پروژه هاي طرح فاضلاب اهواز، شرکت نفت اجازه کار را نمی دهد. معناي این کار چیست؟ مگر می شود فاضلاب

 
یک شهر به مجوز یک سازمان موکول شود؟ اگر این گونه است، خود آن سازمان مساله فاضلاب را رفع کند. 

خلیلیان تصریح کرد: شرکت ها و موسسات موظف هستند به تعهدات خود عمل کنند. دیگر نمی توانیم سرنوشت مردم و توسعه

 
خوزستان را به برخی از سهل انگاري ها و خودخواهی ها موکول کنیم. 

استاندار خوزستان در پایان گفت: در حال حاضر سینماهایی که در وضعیتی مانند دوران بچگی ما هستند، منسوخ شده اند بنابراین
باید با استفاده از ظرفیت بخش خصوصی، سینماها با آخرین فناوري روز مجهز شوند.



10 هزار و 500 مگاوات برق براي صنایع معدنی اختصاص یافت

شماره خبر:  59  |  تاریخ: 1400/06/22
منبع: وزارت صنعت معدن و

تجارت

 
 

معاون امور معادن و صنایع معدنی وزارت صمت: 10 هزار و 500 مگاوات برق براي صنایع معدنی اختصاص یافت معاون امور معادن و
صنایع معدنی وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: 10 هزار و 500 مگاوات برق براي معادن و صنایع معدنی کشور اختصاص یافته

 
است. 

به گزارش شاتا، اسداالله کشاورز روز دوشنبه در سفر به بروجرد در حاشیه بازدید از پروژه سیلیکون متال این شهرستان افزود: براي

 
ایجاد هر فرصت شغلی 500 میلیون تومان اعتبار نیاز است که با افزایش قیمت ها، این هزینه ها بیشتر شده است. 

وي با اشاره به اینکه ایجاد فعالیت اقتصادي براي اولین بار ریسک پذیر است، اضافه کرد: با توجه به شرایط اقلیمی در چند دهه آینده
مشکل تامین انرژي داریم که تاسیس شهرك سیلیکون متال و تولید سلول هاي خورشیدي پسندیده است و می توان در این راستا

 
موثر باشد. 

معاون وزیر صمت بیان کرد: 10 هزار و 500 مگاوات برق براي صنایع معدنی در نظر گرفته شده که با احداث نیروگاه، برق مصرفی را

 
تامین کنند. 

 
کشاورز افزود: در کنار احداث نیروگاه، مصرف گاز بالا می رود که برنامه هایی براي این موضوع نیز اندیشیده شده است. 

بر اساس این گزارش پروژه سیلیکون متال بروجرد با ظرفیت 34 هزار تن در سال و با پیش بینی اشتغال بیش از هزار نفر در صورت

 
تامین اعتبار به بهره برداري خواهد رسید. 

در حال حاضر فاز اول این پروژه در دستور کار است و این پروژه در پنج فاز تعریف شده که فاز اول آن 22 بهمن امسال به بهره



 
برداري می رسد. 

هم اکنون نیاز کشور به سیلیکون متال 16 هزار تن است که از خارج کشور وارد می شود و با بهره برداري از این پروژه می توان نیاز

 
کشور را تامین کرد. 
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اجراي طرح پایش واحدهاي صنعتی غیرفعال/ احیاي 2000 هزار واحد

تولیدي راکد تا پایان سال

شماره خبر:  60  |  تاریخ: 1400/06/22
منبع: وزارت صنعت معدن و

تجارت

اجراي طرح پایش واحدهاي صنعتی غیرفعال/ احیاي
2000 هزار واحد تولیدي راکد تا پایان سال  معاون وزیر
صنعت، معدن و تجارت از اجراي طرح پایش واحدهاي
صنعتی غیرفعال با استفاده از ظرفیت مشاوران و کلینیک
هاي کسب و کار در داخل و خارج شهرك ها و نواحی

 
صنعتی کشور خبر داد. 

به گزارش شاتا به نقل از روابط عمومی سازمان صنایع
کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران، علی رسولیان در
نشست هماهنگی اجراي طرح پایش واحدهاي صنعتی

راکد که به صورت ارتباط تصویري برخط با رؤساي سازمان هاي صنعت، معدن و تجارت و مدیران عامل شرکت شهرك هاي صنعتی
استان ها برگزار شد، اظهار داشت: براي تحول بنیادین بخش صنعت، معدن و تجارت، 36 پروژه تحولی توسط وزیر صنعت، معدن و
تجارت تعریف شده است که سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران، مدیریت دو پروژه "تأمین زیرساخت هاي شهرك ها

 
و نواحی صنعتی" و "احیاء واحدهاي راکد و نیمه راکد" را برعهده دارد. 

وي افزود: براي اجراي این پروژه هاي تحولی، طرح پایش واحدهاي صنعتی غیرفعال در داخل و خارج شهرك ها و نواحی صنعتی با به
کارگیري ظرفیت مشاوران و ارائه دهندگان خدمات توسعه کسب و کار با هدف حل مشکلات بنگاه ها و توانمندسازي آن ها به منظور

 
ارتقاء بهره وري، کاهش قیمت تمام شده، افزایش رقابت پذیري و ... انجام می شود. 

رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران اضافه کرد: در این طرح با شناسایی و پایش
واحدهاي غیرفعال، بررسی علل رکود و مشکلات آن ها، ارائه خدمات مشاوره اي تخصصی، فنی، حقوقی و مدیریتی و رفع موانع
پیرامون فضاي کسب و کار واحدهاي صنعتی، نسبت به بازفعال سازي واحدهاي راکد و تعطیل در داخل و خارج شهرك ها و نواحی

 
صنعتی استان ها اقدام می شود. 

رسولیان ادامه داد: در فاز نخست اجراي این طرح، واحدهایی که پروانه بهره برداري فعال دارند، اما راکد هستند، هدف گذاري شده
اند، که بر اساس این پایش و با توافق این سازمان و معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت، برنامه هاي عارضه یابی و

 
پروژه بهبود با استفاده از منابع، امکانات و ظرفیت هایی که در شهرك هاي صنعتی وجود دارد، به اجرا درمی آید. 

وي همچنین بازفعال سازي واحدهاي راکد خارج از اولویت گذاري فاز اول را دومین فاز اجراي طرح پایش واحدهاي صنعتی غیرفعال



 
در داخل و خارج شهرك ها و نواحی صنعتی اعلام کرد. 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به این که طرح پایش واحدهاي صنعتی غیرفعال در تکمیل برنامه هاي احیاء و بازفعال
سازي سال هاي گذشته به اجرا درمی آید، یادآور شد: از سال 1391 تا پایان سال 1399 جمعاً 10 هزار و 193 واحد صنعتی به بهره

 
برداري رسیده غیرفعال به چرخه تولید بازگشتند که براي 182 هزار و 563 نفر فرصت شغلی جدید فراهم شد. 

رسولیان گفت: در سال جاري نیز راه اندازي مجدد 1600 واحد صنعتی غیرفعال در داخل شهرك هاي صنعتی و 400 واحد در خارج
از آن ها در دستور کار این سازمان قرار گرفته است که طی 5 ماهه نخست امسال، تعداد 499 واحد احیاء و در نتیجه آن براي 12

 
هزار و 478 نفر اشتغالزایی یا تثبیت شغل شده است. 

وي واگذاري به سرمایه گذار جدید، تأمین منابع مالی، اخذ شریک سرمایه گذار، تأمین مواد اولیه، اجاره به شرط تملیک، حل مشکل
اختلاف شرکاء، انتقال فناوري و بهینه کردن خط تولید، رفع مشکلات حقوقی و زیرساختی، تولید محصول جدید و رفع مشکل بازار با
همکاري دستگاه قضایی، شبکه بانکی، استانداري و کارگروه هاي تسهیل و رفع موانع تولید را از جمله روش هاي راه اندازي مجدد

 
واحدهاي صنعتی به بهره برداري رسیده غیرفعال در استان ها اعلام کرد. 

رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران همچنین با بیان این که بیش از 48 هزار واحد
تولیدي در شهرك ها و نواحی صنعتی کشور به بهره برداري رسیده است، افزود: 8 هزار و 132 واحد صنعتی در داخل شهرك ها و
نواحی صنعتی و 8 هزار و 110 واحد در خارج از آن ها راکد هستند، که جامعه هدف طرح پایش واحدهاي صنعتی غیرفعال را تشکیل

 
می دهند. 

رسولیان در ادامه به چرخه عمر فناوري و محصول در صنعت بخصوص در صنایع کوچک و متوسط نیز اشاره و خاطرنشان کرد: چرخه
محصول نمایان گر دوره عمر فناوري و نمودار رشد بازار آن است؛ به طوري که از مرحله ایده پردازي در قالب یک طرح مهندسی تا
تولید و رشد محصول و نحوه واکنش بازار نسبت به انتشار محصول، کسب و کارها با تحولات مختلفی در مراحل جنینی، رشد، بلوغ و

 
زوال مواجه می باشند. 

وي اضافه کرد: از این رو باید توجه داشت که یک محصول یک چرخه عمر مشخصی دارد و یک بنگاه همیشه نمی تواند فعال باشد،
زیرا شاید درگیر تغییر فناوري، تغییر روش تولید، تغییر نوع محصول و … شود و مدتی راکد و سپس فعال شود، که در این راستا ارائه
مشاوره و خدمات توسعه کسب و کار به متقاضیان ـ پیش از سرمایه گذاري و پس از آن ـ در مانایی و پایایی محیط و شرایط متغیر

 
کسب و کارها تأثیرگذار خواهد بود. 

در این نشست، هریک از رؤساي سازمان هاي صنعت، معدن و تجارت و مدیران عامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان ها به ارائه
گزارشی از آخرین وضعیت راه اندازي مجدد واحدهاي صنعتی راکد و بیان دیدگاه هاي خود درخصوص نحوه اجراي طرح پایش

 
واحدهاي صنعتی غیرفعال و مسائل و مشکلات پیش روي آن پرداختند. 

سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران و شرکت هاي استانی تابعه آن اکنون با دارا بودن 505 شهرك و 324 ناحیه
صنعتی و سه منطقه ویژه اقتصادي درحال بهره برداري، 81 شهرك و ناحیه صنعتی تخصصی، 6 شهرك فناوري، 40 مرکز خدمات
فناوري و کسب و کار، 2 مجتمع فناوري اطلاعات و خدمات نرم افزاري، 93 هزار و 923 قرارداد منعقده و بهره برداري از 48 هزار و
12 واحد صنعتی و سه هزار و 145 واحد کارگاهی، زمینه اشتغال مستقیم 962 هزار و 243 نفر را در سراسر کشور فراهم کرده است.
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چادرملو در صدر 

 
شرکت هاي معدنی 

بررسی آمار فروش شرکت هاي بزرگ معدنی و صنعتی نشان می دهد که تولیدکنندگان بزرگ معدنی کشور همچون اقتصاد
گویا:شرکت معدنی و صنعتی چادرملو (232 درصد)، فولاد مبارکه (147 درصد)، سنگ آهن گل گهر(178درصد)گهرزمین (146
درصد)، ذوب آهن اصفهان و شرکت ملی صنایع مس ایران (هریک 119 درصد) در پنج ماهه سال جاري نسبت به مدت مشابه سال
گذشته افزایش فروش داشته اند.عملکرد فروش شرکت معدنی و صنعتی چادرملو با (نماد کچاد)، در مرداد ماه امسال با عبور تولید
کنسانتره آهن از مرز چهار میلیون تن، برابر 40 میلیون و 621 هزار و 148 ریال بوده و از میزان، سهم فروش در بازار داخلی 32
میلیون و 935 هزار و 100 ریال و در بازار صادراتی نیز برابر با هفت میلیون و 686 هزار و 48 ریال بوده است. بیشترین محصول به
فروش رفته در بازار داخلی کنسانتره آهن (خشک) و در بازارهاي صادراتی فولاد بوده است. شرکت معدنی و صنعتی چادرملو از ابتداي
سال مالی جاري تا انتهاي مردادماه فروشی برابر 170 میلیون و 123 هزار و 452 ریال داشته است که نسبت به مدت مشابه سال
گذشته افزایش 232 درصدي داشته است . طی پنج ماهه سال 1399 فروش 51 میلیون و 158 هزار و 788 ریالی ثبت شده است. از
میزان فروش طی پنج ماهه ابتدایی امسال 148 میلیون و 567 هزار و 202 ریال سهم بازارهاي داخلی و 21 میلیون و 556 هزار و
202 ریال نیز از بازار صادراتی بدست آمده است. شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در این مدت (پنج ماهه امسال) چهار میلیون و
682 هزار و 533 تن کنسانتره آهن (خشک)، یک میلیون و 345 هزار و 372 تن گندله، 392هزار و 458 تن فولاد و 695 هزار و

 
452 تن آهن اسفنجی تولید کرده است. 

 
ایمیدرو مواد اولیه 

 
2 کارخانه روي بندرعباس وقشم را تامین می کند 

استاندار هرمزگان گفت: این 2 واحد صنعتی از مدتها پیش مشکل تامین مواد اولیه داشتند که با پیگیري هاي فراوان از طریق سازمان
ایمیدرو سهمیه مواد اولیه افزایش یافت و زمینه اشتغال 700نفر فراهم می شود.مواد اولیه 2 کارخانه روي بندرعباس وقشم پس از
رفع مشکل هزینه از طریق معدن انگوران زنجان می شود.فریدون همتی شنبه شب درنشست کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید
استان هرمزگان افزود: با اشاره به پیگیري تامین برق مورد نیاز واحدهاي صنعتی بزرگ استان، در فصل تابستان، قطعی هاي برق
زیادي براي این واحدها اعمال شد، تا برق خانگی به شکل مناسب تامین شود که با توجه به بهتر شدن شرایط آب و هوایی در نیمه
دوم سال، باید هم سهمیه برق شش ماه دوم سال و هم کسري شش ماه نخست این واحدها، تامین شود تا بتوانند تولید کامل را طبق
برنامه ریزي محقق کنند.استاندار هرمزگان اظهار داشت: همکاري شرکت برق استان و برنامه ریزي مناسب توسط واحدهاي صنعتی
بزرگ به خصوص شرکت هاي تولید فولاد در استان براي این کار ضروري است.همتی خواستار اجراي طرح جامع تولید انرژي برق
براي صنایع غرب بندرعباس شد و افزود: شرکت توسعه زیرساخت که با سهامداري صنایع غرب بندرعباس تشکیل شده، با کمک
واحدهاي تولید فولاد در استان باید در این راستا اقدام و در زمینه احداث نیروگاه هاي جدید تولید برق و همچنین ایجاد واحد بخار
در نیروگاه سیکل ترکیبی ایسین، سرمایه گذاري کند تا برق مورد نیاز واحدهاي صنعتی غرب بندرعباس، به صورت پایدار تامین



شود.وي به بررسی مسائل و مشکلات منطقه آزاد قشم در زمینه پرورش متمرکز میگو اشاره کرد و گفت: مقرر شد براي رفع مشکلات

 
این سازمان با شیلات و سازمان نظام مهندسی، موضوع در نشستی به طور دقیق کارشناسی و نتیجه ابلاغ شود. 

 
طرح «جهش تولید در دیمزارها» تدوین شد 

رییس موسسه تحقیقات کشاورزي دیم کشور از تدوین برنامه بذري و پشتیبانی فنی طرح پنج ساله براي جهش تولید در مزارع دیم
خبر داد.به گزارش وزارت جهاد کشاورزي، خشنود علیزاده افزود: در این برنامه پنج ساله سطح قابل توجهی از مزارع دیم زیر کشت
ارقام جدید با دستورالعمل هاي زراعی مؤسسه تحقیقات کشاورزي دیم می رود.وي گفت: ما براي اجراي این برنامه نیاز بذري و
طبقات مختلف بذر در اراضی دیم را پیش بینی کرده ایم.علیزاده اضافه کرد: بر اساس پیش بینی هاي مؤسسه تحقیقات کشاورزي
دیم در این برنامه کشت 4 میلیون هکتار گندم دیم هدفگذاري شده که براي پوشش بذري حداقل 40 درصد از این سطح به حدود
324 هزار تن بذر گواهی شده نیاز است.وي ادامه داد: طبقات بذري پرورشی 1 و 3 و مادري مورد نیاز براي این منظور در گندم، جو و
محصولات جایگزین نیز پیش بینی و برنامه ریزي شده که با مشارکت بخش خصوصی قابل تأمین است.وي با بیان این که تولید هسته
هاي بذر دیم نیاز به آبیاري مطمئن دارد، بر ضرورت تکمیل و توسعه زیرساخت ها در ستاد و مراکز همکار این مؤسسه تاکید
ورزید.رئیس مؤسسه تحقیقات کشاورزي دیم کشور در همین حال گفت: عملیات اجرایی جهش تولید در دیمزارها با مشارکت ستاد
اجرایی فرمان حضرت امام (ره) و وزارت جهاد کشاورزي از سال زراعی 1400-1399 در شش استان آغاز شده و به تمام استان هاي

دیم خیز کشور تسري می یابد.
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صدف در دستان شماست؛ جوهره ي این وام گرانبهاست 

بانک ملی ایران با ارائه تسهیلات و خدمات متنوع بار دیگر در کنار مردم و فعالان اقتصادي جهت رونق اقتصادي کشور گام بر می

 
دارد. 

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، همزمان با سالروز تاسیس این بانک طرح "صدف" با هدف پاسخگویی مناسب جهت رفع
تمامی نیازهاي مالی مشتریان و تسهیل و تسریع در فرآیند خدمات اعتباري، در تمامی شعب امکان پذیر شد. این طرح در قالب عقد
مرابحه و بر اساس میزان ماندگاري منابع نزد بانک در قبال سپرده هاي 6 ماهه، 9 ماهه و یک ساله به هموطنان گرامی پرداخت می
شود. از این رو تمامی اقشار جامعه و مشتریان بانک می توانند با سپرده گذاري نزد بانک با توجه به نوع نیاز و توانمندي خود در
پرداخت اقساط از تسهیلات متنوع این طرح بهره مند شوند. در این طرح تمامی اقشار جامعه اعم از پزشکان، وکلا، کارگران،
کارمندان، رانندگان، قضات، اعضاي هیات علمی دانشگاه ها، مهندسان، کارآفرینان، خانم ها و سرپرستان خانواده ها، مکانیک ها و ...
می توانند با افتتاح حساب و سپرده گذاري نزد بانک از تسهیلات این طرح بهره مند شوند. نرخ سود تسهیلات موضوع این طرح از یک
درصد تا 18 درصد و مدت بازپرداخت تسهیلات اعطایی از 12 ماه تا 60 ماه می باشد و متقاضیان می توانند با مراجعه حضوري به
شعب سراسر کشور و یا از طریق نشان بانک؛ اولین شعبه دیجیتال بانک ملی ایران و سامانه هاي بانکداري الکترونیک این بانک نظیر
بام به صورت غیر حضوري نسبت به افتتاح حساب اقدام کنند و با سپرده گذاري نزد بانک بعد از 6 ماه از تاریخ افتتاح حساب براي
دریافت تسهیلات از طرح یاد شده به شعبه مراجعه و با توجه به شرایط و نیاز خود با انتخاب یکی از تسهیلات متنوع طرح از مزایاي
آن استفاده نمایند. گفتنی است در این طرح امتیاز اخذ تسهیلات ، قابل انتقال به افراد درجه یک خانواده شامل پدر، مادر، فرزندان،
خواهر، برادر و همسر نیز می باشد. مشتریان گرامی جهت کسب اطلاعات بیشتر براي استفاده از تسهیلات فوق می توانند به یکی از
شعب بانک ملی ایران در سراسر کشور مراجعه و یا با کارشناسان واحد ارتباط مردمی ما با خطوط ویژه تلفن 64140-021 و
66733880-021 تماس حاصل نمایند و سؤالات خود را با کارشناسان این بانک در میان گذاشته و راهنمایی هاي لازم را اخذ نمایند.

 
مدیرعامل بانک توسعه تعاون اعلام کرد: 

 
اهداف اصلی بانک توسعه تعاون،ارتقا سطح تعاونی ها است 

حمایت، تقویت و ارتقاء سطح تعاونی ها از اهداف اصلی این بانک به عنوان تنها بانک دولتی، توسعه اي و تخصصی در بخش تعاونی

 
میباشد. 

به گزارش روابط عمومی، حجت اله مهدیان،مدیرعامل بانک توسعه تعاون که به همراه نجفی عضو هیئت مدیره بانک به استان البرز

 
سفر کرده از تعاونی هاي فعال و واحدهاي اقتصادي و تولیدي استان البرز بازدید نمود. 

مهدیان طی این بازدید با اشاره به رسالت حمایتی بانک توسعه تعاون گفت: هدف اول و اصلی بانک توسعه تعاون به عنوان تنها بانک
دولتی و توسعه اي در بخش تعاون حمایت، تقویت و ارتقاء سطح تعاونی ها و کمک به اشتغال و تولید در این بنگاههاي اقتصادي بوده
و به طور کلی و بر اساس اهداف اساسنامه اي، 70 درصد منابع اعتباري این بانک جهت تقویت اشتغال و تولید در اختیار تعاونی ها



 
قرار میگیرد. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون طی جلسه همکاري با مدیران عامل شرکتهاي تعاونی آذین پلاست فناوران آسیا، تعاونی فرابهسازي
صنایع چوب البرز و شرکت آریا دیزل با اشاره به عملکرد بانک توسعه تعاون طی سالهاي بعد از تاسیس تصریح نمود: هرجا که چرخ
تولید کشور بچرخد قطعاً مایه خوشحالی ما بوده و بانک توسعه تعاون در زمینه تقویت سرعت چرخ تولید کشور از هیچ کوششی
فروگذار نخواهد نمود و کلیه خدمات بانکی که سایر بانکهاي شبکه بانکی ارائه مینمایند را با کمترین بروکراسی اداري در اختیار تولید

 
کنندگان و بالاخص تعاونی قرار خواهد داد. 

وي در همین رابطه افزود : محصولات بانکی و فرآیندهاي بانک توسعه تعاون با نگاهی توسعه اي و فراتر از محاسبات متعارف ، و در
راستاي ایجاد اشتغال پایدار و مولد با محوریت و اولویت حمایت از تعاونی ها به اجرا در می آید و امید است با هم افزایی واحدهاي
تولیدي و شبکه بانکی، شاهد پیشرفت روز افزون کشور در زمینه خودکفایی و مقابله با تحریم هاي ظالمانه باشیم و در این خصوص

 
شبکه شعب بانک توسعه تعاون آماده ارائه خدمات نوین بانکی به صورت یکپارچه و هماهنگ میباشند. 

گفتنی است مهدیان با حضور در شرکت خودروسازي آریا دیزل که با دعوت و استقبال مدیران شرکت فوق صورت پذیرفت به رسم

 
یادبود اقدام به غرس یک اصله درخت در محوطه شرکت نمود. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون به همراه عباس نجفی عضو هیات مدیره، یونس کلانتري رئیس اداره کل امور مشتریان و توسعه بازار ،
علی غیاثی مدیر شعب استان البرز و حجت اله شمس رئیس اداره کل حوزه مدیریت، از شعب اشتهارد و مهستان کرج بازدید و ضمن
بررسی عملکرد شعب فوق و در خلال گفتگوي صمیمی با پرسنل شعب رهنمودهاي لازم در زمینه پیشبرد اهداف عالیه بانک را ارائه

 
نمود. 

شایان ذکر است شرکت آریا دیزل نماینده انحصاري کامیون و کشنده هاي سنگین شرکت رنو تراکس فرانسه در ایران با 220 نفر
نیروي شاغل به صورت مستقیم میباشد که اخیراً تفاهم نامه اي بر مبناي ایجاد خط اعتباري 12 هزار میلیارد ریالی توسط بانک
توسعه تعاون استان البرز جهت نوسازي ناوگان حمل و نقل باري کشور منعقد نموده ضمن آنکه شرکت تعاونی آذین پلاست فناوران
آسیا نیز که در زمینه تولید انواع قطعات پلیمري خودرویی و سایر صنایع فعالیت دارد داراي بیش از 385 نفر پرسنل به صورت
مستقیم می باشد و تاکنون بیش از 250 میلیارد ریال تسهیلات از بانک توسعه تعاون اخذ نموده است ، همچنین شرکت تعاونی
فرابهسازي صنایع چوب البرز که در زمینه تولید انواع پارکت و لمینت فعالیت می کند نیز از برندهاي معتبر بازار ایران است که با

 
بیش از 70 نفر نیروي کار مستقیم مشغول به فعالیت میباشد. 

 
کالاکارت با طرح هاي مشابه خود چه تفاوتی دارد؟ 

کارت اعتباري از سوي بسیاري از بانک ها ارائه می شود، اما کالاکارت بانک مهر ایران مشخصاتی دارد که آن را از طرح هاي مشابه

 
خود متمایز می کند. 

به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ایران، کالاکارت یک کارت اعتباري خرید کالا و خدمات است که براي افزایش قدرت
خرید مردم و تا سقف 500 میلیون ریال طراحی شده است. شاید در نگاه نخست این گونه به نظر برسد که تعداد دیگري از بانک ها
نیز کارت اعتباري ارائه می کنند و این طرح چیز جدیدي براي ارائه ندارد؛ اما کالاکارت ویژگی هاي منحصر به فردي دارد که آن را از
طرح هاي مشابه خود متفاوت می کند. کارمزد؛ فقط 4 درصد!/ نرخ کارمزد سالانه کالاکارت فقط 4 درصد است. یعنی اگر کسی یک
کالاکارت 30 میلیون تومانی با اقساط 12ماهه دریافت کند، تنها یک میلیون و200هزار تومان کارمزد پرداخت می کند و اقساط
ماهانه وي 2میلیون و 600هزار تومان می شود. در صورتی که همین فرد اگر قرار بود کارت اعتباري 18 درصدي با همین مبلغ و
تعداد اقساط دریافت کند، باید 5میلیون و 400هزار تومان کارمزد پرداخت می کرد و مبلغ هر قسط او نیز 2میلیون و 950هزار تومان
می شد. تنوع در تعداد اقساط؛ از 6 تا 36 ماه/ براي اینکه مشتري بتواند بر اساس توان بازپرداخت خود تصمیم گیري کند و دست وي
در برنامه ریزي مالی باز باشد، کالاکارت بانک مهر ایران با دوره هاي بازپرداخت متنوع طراحی شده است. این طرح در بازه هاي زمانی
6، 9، 12، 18، 24 و 36ماهه قابل بازپرداخت است. نیازي به سپرده گذاري نیست/ برخی از بانک ها براي ارائه کارت هاي اعتباري به
مشتریان، ایجاد معدل حساب را ملاك قرار می دهند. یعنی مشتري باید در یک بازه زمانی مشخص، مبلغ تعیین شده اي را در



حساب خود داشته باشد تا در نهایت معدل حساب لازم براي وي ایجاد شده و بتواند نسبت به دریافت کارت اعتباري اقدام کند. این
در حالی است که براي دریافت کالاکارت بانک مهر ایران چنین شرطی وجود ندارد. هر شخصی قادر است بدون نیاز به ایجاد هر گونه
گردش حساب، کالاکارت مورد نیاز خود را دریافت کند. دوره تنفس و مهلت استفاده/ کارت هاي اعتباري موجود در شبکه بانکی دوره
تنفس اندکی دارد؛ مثلاً در یک نمونه تنها 7 روز دوره تنفس براي یک کارت اعتباري در نظر گرفته شده است. این در شرایطی است
که کالاکارت بانک مهر ایران یک ماه دوره تنفس دارد. افزون بر این، مهلت استفاده از کارت در طرح هاي مشابه محدودیت دارد؛ اما
این موضوع در رابطه با کالاکارت صدق نمی کند و مشتري می تواند هر زمان که تمایل داشت نسبت به استفاده از کارت و خرید
اعتباري کالا اقدام کند. البته پس از یک ماه دوره تنفس، دریافت اقساط از سوي بانک آغاز می شود. پذیرندگان متعدد/ برخی از کارت
هاي اعتباري که از سوي بانک هاي مختلف ارائه می شود، پذیرندگان مشخص و محدودي دارد. این موضوع مشتري را ناگزیر به خرید
از یک یا چند پذیرنده خاص می کند و به این صورت قدرت انتخاب وي محدود می شود. این در حالی است که تا لحظه تنظیم این
گزارش بیش از 22هزار پذیرنده در شهرهاي مختلف کشور طرف قرارداد کالاکارت بانک مهر ایران شده اند و این تعداد به طور مستمر
در حال افزایش است. این پذیرندگان از نظر نوع کالایی که می فروشند و خدمتی که ارائه می کنند نیز تنوع بالایی دارند. لوازم
خانگی، فروشگاه هاي اینترنتی، کالاي دیجیتال، فرش، مبلمان، پوشاك، آموزشگاه هاي مختلف، مراکز درمانی، بیمه ها، لوازم یدکی
خودرو، لوازم آرایشی و بهداشتی و... همگی جزو پذیرندگان کالاکارت به شمار می روند و مشتریان قادرند بنا به نیاز خود از آن ها کالا
یا خدمت دریافت کنند. استقبال گسترده مردم/ مجموعه آنچه ذکر شد باعث می شود تا کالاکارت یک کارت اعتباري کاربردي با
مزایاي مختلف باشد که تفاوت هاي چشمگیري نسبت به کارت هاي اعتباري سایر بانک ها دارد. همین دلایل نیز باعث استقبال

 
گسترده مردم از این طرح شده؛ به طوري که تا کنون بیش از یک میلیون و 860هزار کالاکارت به متقاضیان ارائه شده است 

 
در حاشیه بازدید از پایگاه واکسیناسیون حضرت ولیعصر(عج) بانک صورت گرفت 

 
قدردانی فرمانده قرارگاه عملیاتی مدیریت بیماري کرونا تهران از بانک رفاه کارگران 

به دنبال عملکرد مناسب و تعیین کننده بانک رفاه کارگران در واکسیناسیون کارکنان شبکه بانکی و اعلام آمادگی این بانک به منظور
همکاري در واکسیناسیون عمومی شهروندان تهرانی، فرمانده قرارگاه عملیاتی مدیریت بیماري کرونا در کلانشهر تهران ضمن بازدید از

 
پایگاه واکسیناسیون حضرت ولیعصر(عج)، از اقدامات و مشارکت این بانک در طرح هاي واکسیناسیون کلانشهر تهران قدردانی کرد. 

به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، دکتر علیرضا زالی در راس هیاتی از مدیران و کارشناسان فرمانده قرارگاه عملیاتی
مدیریت بیماري کرونا در کلانشهر تهران ضمن بازدید از بخش هاي مختلف پایگاه واکسیناسیون حضرت ولیعصر(عج) بانک رفاه
کارگران، با کادر پزشکی و کارکنان اجرایی مستقر گفت و گو کرد و در جریان جزئیات عملکرد پایگاه و برنامه هاي اجرایی آن قرار

 
گرفت. 

بر اساس این گزارش، رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی در حاشیه این بازدید بانک رفاه کارگران را بانکی سلامت محور
توصیف و از توسعه اقدامات این بانک در طرح هاي واکسیناسیون در کلانشهر تهران خبر داد و گفت: ظرفیت هاي بانک رفاه کارگران
در ابتدا به منظور واکسیناسیون کارکنان شبکه بانکی به کار گرفته شد و با عملکرد بسیار مناسبی که بانک در این زمینه از خود نشان
داد، از مدیران عالی بانک درخواست کردیم که دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی را در راستاي واکسیناسیون عمومی شهروندان

 
تهرانی یاري رسانی کنند و خوشبختانه درخواست دانشگاه مورد موافقت قرار گرفت که جاي قدردانی ویژه دارد. 

 
درخشش بیمه تجارت نو در جایگاه سه شرکت نخست بیمه اي تولید کننده حق بیمه رشته کشتی 

مدیر بیمه هاي باربري، کشتی و هواپیما شرکت بیمه تجارت نو، با بیان اینکه بیمه تجارت نو «یکی از سه شرکت اول صنعت بیمه در
صدور بیمه نامه کشتی است.»اظهار کرد که این شرکت بیمه اي همچون سال هاي گذشته آماده ادامه صدور بیمه نامه بدنه و ماشین

 
آلات و P&Iبراي کشتی هاي خارجی که در آب هاي ایران فعالیت می کنند هست. 

پرگل پناهی، بااشاره به اهمیت امکان تردد آزاد و امن کشتی ها در آب هاي یک کشور، گفت: این مساله یکی از ارکان نشان دهنده ي
امنیت تجارت و داد و ستد با آن کشور است که ضمن ترغیب شرکاي تجاري به شروع و ادامه ي همکاري با هر کشور، از طریق ایجاد



تعادل در بهاي تمام شده و در نتیجه قیمت کالاهاي تجاري، به ایجاد اقتصادي پویا و سالم و گسترش رضایت و آرامش در جامعه

 
کمک قابل توجهی می کند. 

مدیر بیمه هاي باربري، کشتی و هواپیما شرکت بیمه تجارت نو، افزود: پوشش بیمه اي کشتی هاي خارجی، هنگامی که وارد آب هاي
ایران می شوند کاور لازم را به دلیل وجود تحریم هاي ظالمانه ندارد و این کشتی ها باید مسئولیت خسارت هاي وارده را به صورت

 
کامل برعهده می گرفتند. 

پناهی، اذعان داشت که نبود پوشش هاي مناسب بیمه اي، براي کشتی هاي خارجی که به آب هاي ایران وارد می شوند باعث خواهد
شد که امنیت ایران درنظر آنها کم رنگ شده و از ورود خودداري کنند و یا اینکه اجاره اي که بابت ارائه خدمات می گیرند را افزایش

 
داده تا ریسک خود را پوشش دهند، که این مساله در نهایت برروي قیمت تمام شده کالاها خود را نشان می داد. 

وي، بیان کرد: شرکت بیمه تجارت نو از همان سال هاي ابتداي تاسیس خود که هم زمان با ازسرگیري تحریم هاي ظالمانه علیه
کشور بود، ضمن درك اهمیت موضوع، نسبت به آگاه سازي مالکان کشتی هاي خارجی از عدم امکان برخورداري از پوشش هاي بیمه

 
اي خارجی خود در آب هاي ایران اقدام کرد و به ارائه ي بیمه نامه هاي متنوع بیمه اي متناسب با نیاز هر کشتی پرداخته است. 

مدیر بیمه هاي باربري، کشتی و هواپیما شرکت بیمه تجارت نو، اظهار داشت:سازمان بنادر و دریانوردي نیز چندي پیش در اقدامی
شایسته، به منظور حفظ منافع ملی، خرید و ارائه ي پوشش بیمه اي P&I براي کشتی هاي خارجی که وارد آب هاي ایران می شوند

 
را الزامی کرد و در دستورالعملی در ماه جاري این مهم، به تمامی شرکت هاي کشتیرانی و سایر مراجع ذیربط ابلاغ شد. 

P&I پناهی، از جمله پوشش هاي برقرار شده براي کشتی هاي خارجی را، بیمه نامه بدنه،ماشین آلات و مسئولیت مالکان کشتی
برشمرد و گفت: بی تردید نام شرکت بیمه تجارت نو در میان شرکت هاي بیمه اي که مجوز صدور اینگونه پوشش ها را از سازمان

 
بنادر و دریانوردي اخذ کرده اند می درخشد. 

وي، اعلام کرد که شرکت بیمه تجارت نو با صدور بیش از 365 فقره بیمه نامه ي کشتی، در جایگاه سه شرکت نخست بیمه اي در
زمینه حق بیمه تولیدي در رشته کشتی قرار دارد که در کنار ارائه ي پوشش هاي بیمه اي لازم براي کشتی هاي ایرانی، آماده ادامه
صدور بیمه نامه بدنه و ماشین آلات و P&I براي کشتی هاي خارجی که در آب هاي ایران فعالیت می کنند هست تا از این طریق

 
گامی مثبت در جهت ایجاد رفاه و آرامش براي مردم کشور بردارد. 

مدیر بیمه هاي باربري، کشتی و هواپیما شرکت بیمه تجارت نو، با اشاره به شبکه گسترده ارزیابی خسارت این شرکت، گفت:در این
سال ها، تعدادي از کشتی هایی که تحت پوشش شرکت بیمه تجارت نو قرار داشتند و در اقصی نقاط جهان از جمله پاکستان، هند،
چین، مالزي، سنگاپور و آب هاي مدیترانه دچار خسارت شدند که پس از ارزیابی هاي لازم خسارت آنها پرداخت شد، بنابراین درایران

هم امکان ارزیابی خسارت ها به بهترین شکل ممکن وجود دارد.



ضرورت تلاش براي جذب خیران کارآفرین

منبع: شبستانشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1400/06/22

خلیلیان گفت: همانگونه که براي جذب سرمایه گذار تلاش می شود باید شرایط را براي خیران کارآفرین در خوزستان نیز
فراهم کرد تا براي ایجاد اشتغال در استان ورود کرده و خوزستان را از معضل بیکاري نجات دهند.

خلیلیان گفت: همانگونه که براي جذب سرمایه گذار تلاش
می شود باید شرایط را براي خیران کارآفرین در خوزستان
نیز فراهم کرد تا براي ایجاد اشتغال در استان ورود کرده و

 
خوزستان را از معضل بیکاري نجات دهند. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان در اهواز، «صادق
خلیلیان» عصر امروز (دوشنبه 22 شهریور) در نشست شوراي اجتماعی و فرهنگی استان خوزستان اظهار کرد: نرخ بیکاري در

 
خوزستان بالاتر از متوسط کشوري است و هرگونه اقدام در کاهش این نرخ در توسعه استان و کشور بسیار تاثیرگذار است. 

استاندار خوزستان افزود: همانگونه که براي جذب سرمایه گذار تلاش می شود باید شرایط را براي خیران کارآفرین در خوزستان نیز

 
فراهم کرد تا براي ایجاد اشتغال در استان ورود کرده و خوزستان را از معضل بیکاري نجات دهند. 

وي با بیان اینکه باید تمامی بخش هایی که باعث توسعه خوزستان می شوند به صورت متوازن رشد و حرکت کنند ادامه داد:

 
خوزستان باید از نظر فرهنگی و اجتماعی یک استان پیشرفته باشد. 

خلیلیان تصریح کرد: توسعه و ارتقاي موضوعات فرهنگی در جامعه باعث پیشرفت یک جامعه می شوند بنابراین از اهمیت بسیار بالایی
برخوردار هستند.



بار چرخه معیوب قیمت گذاري دستوري روي دوش مردم

منبع: صبجانه پرسشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1400/06/22

وجود برخی تحرکات براي اجراي سیاست قیمت گذاري دستوري در دولت سیزدهم بسیاري از فعالان اقتصادي و
تولیدکنندگان را نگران کرده است. در شرایطی که دولت سیزدهم با شعار مقابله با رانت و فساد وارد میدان عمل شده و

رییس جمهور نیز بارها بر مشورت و تعامل با فعالان صنعت و کارشناسان به منظور اتخاذ (...) نوشته ...

وجود برخی تحرکات براي اجراي سیاست قیمت گذاري دستوري در دولت سیزدهم بسیاري از فعالان اقتصادي و تولیدکنندگان
را نگران کرده است. در شرایطی که دولت سیزدهم با شعار مقابله با رانت و فساد وارد میدان عمل شده و رییس جمهور نیز بارها بر

 
مشورت و تعامل با فعالان صنعت و کارشناسان به منظور اتخاذ (...) 

وجود برخی تحرکات براي اجراي سیاست قیمت گذاري دستوري در دولت سیزدهم بسیاري از فعالان اقتصادي و تولیدکنندگان را
نگران کرده است. در شرایطی که دولت سیزدهم با شعار مقابله با رانت و فساد وارد میدان عمل شده و رییس جمهور نیز بارها بر
مشورت و تعامل با فعالان صنعت و کارشناسان به منظور اتخاذ تصمیمات مهم، تاکید داشته است اما بار دیگر اظهاراتی در مورد
کنترل قیمت کالاها و حمایت از مردم به گوش می رسد. این روند حتی تابلوي بازار سهام را قرمز پوش کرد تا مشخص شود

 
سهامداران نیز به خوبی با اثرات زیان بار قیمت گذاري بر فعالیت شرکت هاي تولیدي آشنا هستند. 

در این راستا رضا محتشمی پور، قائم مقام بورس کالاي ایران در گفت و گو با ایسنا، با بیان اینکه سیاست قیمت گذاري توسط دولت
براي کالاهایی که در بورس هاي کالایی معامله می شوند در ماده 18 قانون توسعه ابزارها و نهادهاي مالی جدید منع شده است، اظهار
کرد: مجلس شوراي اسلامی در سال 1388 براساس تجربیاتی که کشور تا آن زمان در حوزه قیمت گذاري داشته است به این نتیجه
درست رسید که دولت را از مداخله در قیمت کشف شده در بورس هاي کالایی منع نماید اما متاسفانه در دوره هاي زمانی مختلف
علی رغم نص صریح قانون همچنان قیمت گذاري به عنوان یکی از سیاست هاي حمایت از مصرف کننده و کنترل کننده تورم دنبال

 
شده است. 

 
نتیجه قیمت گذاري دستوري کاهش تولید و افزایش مصرف است 

وي ادامه داد: دیگر بر کسی پوشیده نیست تورم ناشی از افزایش نقدینگی و افزایش نقدینگی ناشی از کسري هاي ساختاري در بودجه
دولت است و عملا استفاده از سیاست قیمت گذاري براي کنترل تورم یا حمایت از مصرف کننده دادن آدرس غلط به مردم و فرافکنی
است. کشورهاي مختلف دنیا مشکل تورم را دهه هاست که توانسته اند با کنترل رشد نقدینگی کنترل کنند و حتی بسیاري از
کشورهاي در حال توسعه نیز که یک دهه پیش دچار نرخ هاي بالاي تورم بوده اند در سال هاي اخیر با کنترل نقدینگی بر مشکل

 
بروز تورم در اقتصاد خود فائق آمده اند. 

قائم مقام بورس کالاي ایران با تاکید بر اینکه سیاست قیمت گذاري علاوه بر این که نمیتواند مشکل تورم را حل کند، آسیب هاي
جبران ناپذیري را بر تخصیص بهینه منابع در اقتصاد وارد می کند، توضیح داد: به عبارتی از یک طرف تولید را دچار مشکل می کند و
از طرف دیگر مصرف را در کوتاه مدت افزایش می دهد ولی در میان مدت به دلیل این که تولید از بین رفته است، عملا مصرف



کنندگان را نیز با مشکل دسترسی به کالا و کمیابی مواجه می کند. در این میان در سالی که توسط مقام معظم رهبري، سال تولید،
مانع زدایی ها و پشتیبانی ها نام گذاري شده است، پیگیري سیاست قیمت گذاري توسط هرشخصی عملا نه تنها موانع تولید را
برطرف نمی کند بلکه عملا به ایجاد موانع اساسی و ساختاري در فرآیند تولید منجر می شود، زیرا سیاست قیمت گذاري یعنی ایجاد

 
بزرگترین مانع و به نابودي کشاندن تولید کشور. 

 
 تبعات قیمت گذاري دستوري 

محتشمی پور در ادامه درمورد تبعات قیمت گذایر دستوري گفت: نتیجه این سیاست در برهه هاي مختلفی ایران را از صادرکننده
محصولات طیور به واردکننده آن تبدیل کرده است. اجراي این سیاست قطعی هاي مکرر برق در کشور را ایجاد کرده و ایران را به
برترین کشور از نظر شدت مصرف انرژي تبدیل کرده است. اجراي این سیاست آسیب جدي به ذخایر ارزي و طلاي بانک مرکزي در
سال 1397 و در دوره هاي دیگر وارد کرده است؛   نمونه هاي متعددي از شکست این سیاست در دهه هاي اخیر وجود دارد که

 
فعالان اقتصادي و تولیدکنندگان با آن ها دست و پنجه نرم کرده اند. 

وي به این سوال که با وجود شکست هاي متعدد قیمت گذاري دستوري، چرا همچنان اجراي این سیاست طرفدار دارد؟، پاسخ داد:
پاسخ بسیار روشن است؛ کاملاً طبیعی است که با انجام قیمت گذاري دستوري شکاف قیمتی قابل توجهی بین قیمت اعلامی و قیمت
بازار سیاه شکل می گیرد که این مابه التفاوت قیمت، عملا نصیب گروه هایی می شود که هیچ ارتباطی به تولید و تولید کننده ندارند.
در این میان برخی از دلسوزان نیز با تصور حمایت از مصرف کنندگان و جلوگیري از افزایش ظاهري سطح عمومی قیمت ها عملاً آب

 
در آسیاب این گروه ها می ریزند. 

قائم مقام بورس کالاي ایران افزود: در شرایط فعلی بهترین رفتار در مقابل مردم، توضیح منشاء اصلی نرخ تورم و افزایش سطح عمومی
قیمت ها و راهکار مشخص حل این مشکل است. راهکار خروج کشور از بحران تورم، کنترل رشد نقدینگی و کمک به افزایش تولید در
اقتصاد است اما سیاست قیمت گذاري با آسیبی که به تولید و کاهش درآمدهاي مالیاتی دولت می زند، دقیقا در مقابل سیاست

 
حمایت از مصرف کننده و افزایش قیمت است. 

وي با اشاره به اینکه در طرح جهش تولید مسکن به پوشش ریسک ساخت مسکن در بورس کالا با امکان پیش خرید مصالح
ساختمانی اشاره شده است، گفت: در شرایط کنونی کشور، این ابزارها می توانند براي پوشش ریسک در بازه هاي زمانی کوتاه مدت
موثر باشند. به طور کلی بورس کالا علاوه بر ارائه مزایاي قابل توجهی در فروش نقدي کالا در یک بازار شفاف و رقابتی، این امکان را
فراهم می کند که با استفاده از ابزارهاي نوین مالی از جمله ابزارهاي مشتقه و نیز گواهی سپرده کالایی، بازار کالایی آرامش و ثبات

 
بهتري داشته باشد. 

 
قیمت گذاري دستوري بهاي تمام شده مسکن را کاهش نمیدهد 

قائم مقام بورس کالاي ایران  همچنین درمورد اینکه به تازگی اعلام شده که تحقق پروژه ویژه دولت براي تولید و ساخت یک میلیون
مسکن در سال به مصالح ارزان نیاز دارد و در این زمینه، بر لزوم رسیدن قیمت سیمان به 21 هزار تومان در هر کیسه و فولاد به 10
هزار تومان تاکید شده است و آیا این رویکرد مصداق بارز قیمت گذاري نیست، توضیح داد: ساخت مسکن انبوه قطعا یکی از نیازهاي
اساسی کشور در شرایط کنونی است. طرح ساخت انبوه مسکن هم اقدامی لازم محسوب می شود که بورس کالا نیز می تواند در بخش

 
هایی با ارائه راهکارهاي تامین مالی به پیش برد آن کمک کند. 



محتشمی پور ادامه داد: اما باید به این نکته توجه کرد که با  قیمت گذاري دستوري روي کالاها نمی توان بهاي تمام شده مسکن را
کاهش داد. تبعات سیاست قیمت گذاري براي هر کالایی غیر از نابود کردن تولید و اشتغال و ایجاد فرصت هاي رانتی ناشی از شکل
گیري قیمت هاي بازار سیاه و منتفع شدن عده اي خاص نیست. زیرا در یک سیکل معیوب سیاست قیمت گذاري در میان مدت با
آسیب رساندن به تولید و کاهش آن باعث افزایش قیمت در دوره بعد و دوره هاي بعد تر می شود و از طرف دیگر چون مشکل تورم
ناشی از کسري بودجه دولت است و این مشکل حل نمی شود، فشار تقاضاي ناشی از افزایش نقدینگی، رشد قیمت ها در دوره هاي

 
بعدي را با شتاب بیشتري ایجاد می کند و بازنده نهایی این سیاست، تولید کننده و مصرف کننده یعنی مردم هستند. 

انتهاي پیام



قیمت گذاري دستوري، انحراف از کنترل تورم است

منبع: فراسوشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1400/06/22

قائم مقام بورس کالاي ایران با تاکید بر اینکه سیاست قیمت گذاري علاوه بر این که نمی تواند مشکل تورم را حل کند،
آسیب هاي جبران ناپذیري را بر تخصیص بهینه منابع در اقتصاد وارد می کند، گفت: نتیجه این سیاست در برهه هاي

مختلف، ایران را از صادرکننده محصولات طیور به واردکننده آن و برترین کشور از نظر شدت ...

قیمت گذاري دستوري، انحراف از کنترل تورم استقائم مقام
بورس کالاي ایران با تاکید بر اینکه سیاست قیمت گذاري
علاوه بر این که نمی تواند مشکل تورم را حل کند، آسیب
هاي جبران ناپذیري را بر تخصیص بهینه منابع در اقتصاد
وارد می کند، گفت: نتیجه این سیاست در برهه هاي
مختلف، ایران را از صادرکننده محصولات طیور به واردکننده
آن و برترین کشور از نظر شدت مصرف انرژي تبدیل کرده

است. اجراي این سیاست آسیب جدي به ذخایر ارزي و طلاي بانک مرکزي در سال 1397 و در دوره هاي دیگر وارد کرده است که

 
این موارد تنها چند نمونه از تبعات بزرگ اجراي این سیاست در دهه هاي اخیر است. 

 
نتیجه قیمت گذاري دستوري کاهش تولید و افزایش مصرف است 

به گزارش فراسو به نقل از ایسنا، وجود برخی تحرکات براي اجراي سیاست قیمت گذاري دستوري در دولت سیزدهم بسیاري از
فعالان اقتصادي و تولیدکنندگان را نگران کرده است. در شرایطی که دولت سیزدهم با شعار مقابله با رانت و فساد وارد میدان عمل
شده و رییس جمهور نیز بارها بر مشورت و تعامل با فعالان صنعت و کارشناسان به منظور اتخاذ تصمیمات مهم، تاکید داشته است اما
بار دیگر اظهاراتی در مورد کنترل قیمت کالاها و حمایت از مردم به گوش می رسد. این روند حتی تابلوي بازار سهام را قرمز پوش

 
کرد تا مشخص شود سهامداران نیز به خوبی با اثرات زیان بار قیمت گذاري بر فعالیت شرکت هاي تولیدي آشنا هستند. 

در این راستا رضا محتشمی پور، قائم مقام بورس کالاي ایران، با بیان اینکه سیاست قیمت گذاري توسط دولت براي کالاهایی که در
بورس هاي کالایی معامله می شوند در ماده 18 قانون توسعه ابزارها و نهادهاي مالی جدید منع شده است، اظهار کرد: مجلس شوراي
اسلامی در سال 1388 براساس تجربیاتی که کشور تا آن زمان در حوزه قیمت گذاري داشته است به این نتیجه درست رسید که
دولت را از مداخله در قیمت کشف شده در بورس هاي کالایی منع نماید اما متاسفانه در دوره هاي زمانی مختلف علی رغم نص صریح

 
قانون همچنان قیمت گذاري به عنوان یکی از سیاست هاي حمایت از مصرف کننده و کنترل کننده تورم دنبال شده است. 

محتشمی پور ادامه داد: دیگر بر کسی پوشیده نیست تورم ناشی از افزایش نقدینگی و افزایش نقدینگی ناشی از کسري هاي ساختاري
در بودجه دولت است و عملا استفاده از سیاست قیمت گذاري براي کنترل تورم یا حمایت از مصرف کننده دادن آدرس غلط به مردم
و فرافکنی است. کشورهاي مختلف دنیا مشکل تورم را دهه هاست که توانسته اند با کنترل رشد نقدینگی کنترل کنند و حتی بسیاري
از کشورهاي در حال توسعه نیز که یک دهه پیش دچار نرخ هاي بالاي تورم بوده اند در سال هاي اخیر با کنترل نقدینگی بر مشکل



 
بروز تورم در اقتصاد خود فائق آمده اند. 

قائم مقام بورس کالاي ایران با تاکید بر اینکه سیاست قیمت گذاري علاوه بر این که نمیتواند مشکل تورم را حل کند، آسیب هاي
جبران ناپذیري را بر تخصیص بهینه منابع در اقتصاد وارد می کند، توضیح داد: به عبارتی از یک طرف تولید را دچار مشکل می کند و
از طرف دیگر مصرف را در کوتاه مدت افزایش می دهد ولی در میان مدت به دلیل این که تولید از بین رفته است، عملا مصرف
کنندگان را نیز با مشکل دسترسی به کالا و کمیابی مواجه می کند. در این میان در سالی که توسط مقام معظم رهبري، سال تولید،
مانع زدایی ها و پشتیبانی ها نام گذاري شده است، پیگیري سیاست قیمت گذاري توسط هرشخصی عملا نه تنها موانع تولید را
برطرف نمی کند بلکه عملا به ایجاد موانع اساسی و ساختاري در فرآیند تولید منجر می شود، زیرا سیاست قیمت گذاري یعنی ایجاد

 
بزرگترین مانع و به نابودي کشاندن تولید کشور. 

 
تبعات قیمت گذاري دستوري 

محتشمی پور در ادامه درمورد تبعات قیمت گذایر دستوري گفت: نتیجه این سیاست در برهه هاي مختلفی ایران را از صادرکننده
محصولات طیور به واردکننده آن تبدیل کرده است. اجراي این سیاست قطعی هاي مکرر برق در کشور را ایجاد کرده و ایران را به
برترین کشور از نظر شدت مصرف انرژي تبدیل کرده است. اجراي این سیاست آسیب جدي به ذخایر ارزي و طلاي بانک مرکزي در
سال 1397 و در دوره هاي دیگر وارد کرده است؛ نمونه هاي متعددي از شکست این سیاست در دهه هاي اخیر وجود دارد که فعالان

 
اقتصادي و تولیدکنندگان با آن ها دست و پنجه نرم کرده اند. 

وي به این سوال که با وجود شکست هاي متعدد قیمت گذاري دستوري، چرا همچنان اجراي این سیاست طرفدار دارد؟، پاسخ داد:
پاسخ بسیار روشن است؛ کاملاً طبیعی است که با انجام قیمت گذاري دستوري شکاف قیمتی قابل توجهی بین قیمت اعلامی و قیمت
بازار سیاه شکل می گیرد که این مابه التفاوت قیمت، عملا نصیب گروه هایی می شود که هیچ ارتباطی به تولید و تولید کننده ندارند.
در این میان برخی از دلسوزان نیز با تصور حمایت از مصرف کنندگان و جلوگیري از افزایش ظاهري سطح عمومی قیمت ها عملاً آب

 
در آسیاب این گروه ها می ریزند. 

قائم مقام بورس کالاي ایران افزود: در شرایط فعلی بهترین رفتار در مقابل مردم، توضیح منشاء اصلی نرخ تورم و افزایش سطح عمومی
قیمت ها و راهکار مشخص حل این مشکل است. راهکار خروج کشور از بحران تورم، کنترل رشد نقدینگی و کمک به افزایش تولید در
اقتصاد است اما سیاست قیمت گذاري با آسیبی که به تولید و کاهش درآمدهاي مالیاتی دولت می زند، دقیقا در مقابل سیاست

 
حمایت از مصرف کننده و افزایش قیمت است. 

وي با اشاره به اینکه در طرح جهش تولید مسکن به پوشش ریسک ساخت مسکن در بورس کالا با امکان پیش خرید مصالح
ساختمانی اشاره شده است، گفت: در شرایط کنونی کشور، این ابزارها می توانند براي پوشش ریسک در بازه هاي زمانی کوتاه مدت
موثر باشند. به طور کلی بورس کالا علاوه بر ارائه مزایاي قابل توجهی در فروش نقدي کالا در یک بازار شفاف و رقابتی، این امکان را
فراهم می کند که با استفاده از ابزارهاي نوین مالی از جمله ابزارهاي مشتقه و نیز گواهی سپرده کالایی، بازار کالایی آرامش و ثبات

 
بهتري داشته باشد. 

 
قیمت گذاري دستوري بهاي تمام شده مسکن را کاهش نمی دهد 

قائم مقام بورس کالاي ایران  همچنین درمورد اینکه به تازگی اعلام شده که تحقق پروژه ویژه دولت براي تولید و ساخت یک میلیون



مسکن در سال به مصالح ارزان نیاز دارد و در این زمینه، بر لزوم رسیدن قیمت سیمان به 21 هزار تومان در هر کیسه و فولاد به 10
هزار تومان تاکید شده است و آیا این رویکرد مصداق بارز قیمت گذاري نیست، توضیح داد: ساخت مسکن انبوه قطعا یکی از نیازهاي
اساسی کشور در شرایط کنونی است. طرح ساخت انبوه مسکن هم اقدامی لازم محسوب می شود که بورس کالا نیز می تواند در بخش

 
هایی با ارائه راهکارهاي تامین مالی به پیش برد آن کمک کند. 

محتشمی پور ادامه داد: اما باید به این نکته توجه کرد که با  قیمت گذاري دستوري روي کالاها نمی توان بهاي تمام شده مسکن را
کاهش داد. تبعات سیاست قیمت گذاري براي هر کالایی غیر از نابود کردن تولید و اشتغال و ایجاد فرصت هاي رانتی ناشی از شکل
گیري قیمت هاي بازار سیاه و منتفع شدن عده اي خاص نیست. زیرا در یک سیکل معیوب سیاست قیمت گذاري در میان مدت با
آسیب رساندن به تولید و کاهش آن باعث افزایش قیمت در دوره بعد و دوره هاي بعد تر می شود و از طرف دیگر چون مشکل تورم
ناشی از کسري بودجه دولت است و این مشکل حل نمی شود، فشار تقاضاي ناشی از افزایش نقدینگی، رشد قیمت ها در دوره هاي

بعدي را با شتاب بیشتري ایجاد می کند و بازنده نهایی این سیاست، تولید کننده و مصرف کننده یعنی مردم هستند.



معاون توسعه روستایی و مناطق محروم دولت سیزدهم منصوب شد

منبع: مشرقشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1400/06/22

 
- سیاست 

 
معاون توسعه روستایی و مناطق محروم دولت سیزدهم منصوب شد 

معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی را به عنوان معاون

 
توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري منصوب کرد. 

به گزارش مشرق، محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور در حکمی
سیدامیرحسین مدنی را به عنوان معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و

 
عشایر ریاست جمهوري منصوب کرد. 

مدیرعاملی بنیادهاي برکت و احسان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره)، شرکت گسترش انفورماتیک ایران، خبرگزاري برنا، عضویت
در هیات مدیره شرکتهاي صانیر و صندوق اشتغال برکت، معاونت بازرگانی شهاب خودرو، ریاست هیات مدیره شرکتهاي آلوپن و
گسترش کارآفرینی ایران، ریاست هیات امناي دانشگاه جامع انفورماتیک ایران و گروه جهادي آل یاسین از جمله سوابق و مسئولیت

 
هاي قبلی مدنی به شمار می رود. 

بنیاد برکت در طول مدت خدمت وي به عنوان مدیرعامل با اجراي بیش از 115 هزار طرح اشتغالزایی و توانمند سازي در بخش ها و

 
بنگاههاي خرد، کوچک و متوسط موفق به ایجاد 350 هزار شغل به ویژه در روستاها و مناطق محروم کشور شده است. 

همچنین اجراي بیش از 25 هزار پروژه زیربنایی محرومیت زدایی در بخش هاي آبرسانی، ساخت مدرسه و مسجد، مراکز فرهنگی، راه
روستایی، مسکن محرومان و بمارستان و مراکز درمانی از جمله خدمات بنیاد برکت در طول مدت مدیرعاملی مدنی در بنیاد برکت

 
بوده است. 

گفتنی است، پیش از این محمد امید مسئولیت معاونت توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري را در دولت

 
دوازدهم برعهده داشت. 

منبع: پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوري



جوان کارآفرین میبدي تجلیل شد

منبع: ایرناشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1400/06/22

یزد- ایرنا- فرماندار میبد از یک جوان دهه هفتادي موفق و کارآفرین که شاخص هاي آلایندگی هوا را در واحد صنعتی دایر
شده توسط خودش رعایت کرده و براي تعدادي از هم سن و سالان خود نیز ایجاد اشتغال کرده است، تجلیل کرد.

یزد- ایرنا- فرماندار میبد از یک جوان دهه هفتادي موفق و
کارآفرین که شاخص هاي آلایندگی هوا را در واحد صنعتی
دایر شده توسط خودش رعایت کرده و براي تعدادي از هم
سن و سالان خود نیز ایجاد اشتغال کرده است، تجلیل

 
کرد. 

به گزارش عصر روز دوشنبه روابط عمومی فرمانداري میبد،
حسین فلاح با حضور در شهرك صنعتی جهان آباد میبد و
واحد تولیدي یاد شده روحیه باانگیزه این جوان میبدي را
تحسین کرد و گفت: فرمانداري شهرستان از ایده هاي

 
خلاقانه در ایجاد زمینه هاي اقتصادي و اشتغال آن هم در صنایع پاك حمایت می کند. 

 
علیرضا صفدري زاده جوان دهه هفتادي است تاکنون زمینه اشتغال بیش از یک صد نفر را در این واحد صنعتی فراهم کرده است. 

صفدري زاده گفت: درصدد است در 2 طرح اقتصادي و اشتغال زاي صنعت پاك از جمله در تولید برق و ادکلن و لوازم بهداشتی

 
سرمایه گذاري کند. 

وي همچنین افزود: یکی دیگر از اهدافش در تولید ورود به فنّاوري جدید صنعت کاشی و سرامیک است که به زودي آن را براي

 
نخستین بار وارد استان و میبد می کند. 

شهرستان 106 هزار نفري میبد 3 شهرك صنعتی و صنفی شامل شهرك صنعتی جهان آباد، تلاشگران و شمس آباد دارد و شهرك

 
صنعتی چهارم این شهرستان نیز با رویکرد صنایع پاك در حال راه اندازي است. 

 
بیش از 350 کارخانه و کارگاه صنعتی زمینه اشتغال حدود 17 هزار را نفر را در شهرستان میبد فراهم کرده اند. 

 
برچسب ها 

 
- واحد تولیدي 

 
- میبد 

- حسین فلاح 



 
- یزد 

- کارآفرینی



«سیدامیرحسین مدنی»، مدیر عامل بنیاد برکت، معاون توسعه روستایی و

مناطق محروم ریاست جمهوري شد

منبع: انتخابشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1400/06/22

محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی را به عنوان معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و
عشایر ریاست جمهوري منصوب کرد.

محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور در حکمی
سیدامیرحسین مدنی را به عنوان معاون توسعه روستایی،

 
مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري منصوب کرد. 

مدیرعاملی بنیادهاي برکت و احسان ستاد اجرایی فرمان
حضرت امام(ره)، شرکت گسترش انفورماتیک ایران،
خبرگزاري برنا، عضویت در هیات مدیره شرکتهاي صانیر و
صندوق اشتغال برکت، معاونت بازرگانی شهاب خودرو،

ریاست هیات مدیره شرکتهاي آلوپن و گسترش کارآفرینی ایران، ریاست هیات امناي دانشگاه جامع انفورماتیک ایران و گروه جهادي

 
آل یاسین از جمله سوابق و مسئولیت هاي قبلی مدنی به شمار می رود. 

بنیاد برکت در طول مدت خدمت وي به عنوان مدیرعامل با اجراي بیش از 115 هزار طرح اشتغالزایی و توانمند سازي در بخش ها و

 
بنگاههاي خرد، کوچک و متوسط موفق به ایجاد 350 هزار شغل به ویژه در روستاها و مناطق محروم کشور شده است. 

همچنین اجراي بیش از 25 هزار پروژه زیربنایی محرومیت زدایی در بخش هاي آبرسانی، ساخت مدرسه و مسجد، مراکز فرهنگی، راه
روستایی، مسکن محرومان و بمارستان و مراکز درمانی از جمله خدمات بنیاد برکت در طول مدت مدیرعاملی مدنی در بنیاد برکت

 
بوده است. 

گفتنی است، پیش از این محمد امید مسئولیت معاونت توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري را در دولت
دوازدهم برعهده داشت.



پرداخت 32 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال به مددجویان تایبادي

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1400/06/22

از ابتداي امسال تاکنون 32 میلیارد ریال تسهیلات به مددجویان کمیته امداد امام خمینی (ره) تایباد پرداخت شده است.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خراسان رضوي، مدیر کمیته امداد امام خمینی (ره) تایباد گفت: از ابتداي امسال
تاکنون 32 میلیارد ریال تسهیلات به مددجویان این شهرستان
پرداخت شده که زمینه اشتغال 120 مددجو را در قالب 72 طرح

 
فراهم آورده است. 

رضا جهان پور افزود: این تسهیلات اشتغالزایی که در حوزه هاي
دامپروي، کشاورزي، صنایع دستی، صنفی و صنعتی پرداخت
شده، نسبت به مدت زمان مشابه پارسال 50 درصد افزایش

 
داشته است. 

وي توانمندسازي مددجویان را یکی از مهمترین اولویتهاي کمیته
امداد امام خمینی (ره) دانست و ادامه داد: 34 درصد زنان
سرپرست خانوار تحت پوشش این نهاد در تایباد از ابتداي امسال

 
تا کنون از تسهیلات پرداخت شده استفاده کرده اند. 

مدیر کمیته امداد امام خمینی ( ره ) تایباد گفت: در مجموع امسال براي حوزه اشتغال مددجویان تحت پوشش این نهاد در تایباد
170 میلیارد ریال اعتبار از محل اعتبارات بانکی. اشتغال روستایی و صندوق امداد ولایت پیش بینی شده که این مبلغ نیز نسبت به

 
سال گذشته 20 درصد افزایش را نشان می دهد. 

جهان پور افزود: در حال حاضر 130 پرونده از متقاضیان واجدالشرایط تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) در تایباد براي

 
دریافت تسهیلات در مرحله معرفی به بانکهاي عامل است. 

 
وي اضافه کرد: نحوه بازپرداخت تسهیلات پرداخت شده هفت ساله با سود چهار ساله می باشد. 

هم اکنون 13 هزار نفر از جمعیت شهرستان تایباد در قالب چهار هزار و 800 خانوار تحت پوشش خدمات کمیته امداد امام خمینی

 
(ره) هستند. 

شهرستان 138 هزار نفري تایباد در فاصله 225 کیلومتري جنوب شرقی مشهد قرار دارد.



تحمیل کالاي بنجل و بی کیفیت به مردم

منبع: روزنامه شروعشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1400/06/22

گروه صنعت- حمایت از تولید داخل در شرایط مساوي یا حتی با 10 درصد تفاوت قیمت و تفاوت اندك کیفیت نیز قابل اجرا
است. قاچاق کالا در هیچ شرایطی پذیرفته نیست، اما واردات با برنامه ریزي می تواند به ارتقاي کیفیت کالاهاي تولید

کنندگان داخلی کمک کند.

به گزارش شروع آنلاین اگر تولید کنندگان کالاهاي با کیفیت تولید کنند، بازار مصرف خواهند داشت، اما من مخالف ممنوعیت
واردات و حمایت بی حد و حصر از تولیدکننده داخلی براي تحمیل کالاي بنجل و بی کیفیت به مردم هستم. در چنین شرایطی بار
اصلی بر دوش مصرف کنندگان قرار می گیرد که ناچارند از کالاي بی کیفیت استفاده کنند.سیاستگذاري و اجرا وظیفه مجلس نیست.
وظیفه مجلس تصویب قوانین و نظارت است. مجلس طی یک سال اخیر سعی کرده در حوزه صنعت لوازم خانگی در کمیسیون هاي
مختلف واردات را نظام مند کند یا به حداقل برساند. همچنین در سال گذشته با تنش در تامین ورق یا مواد اولیه کارخانجات تولید
لوازم خانگی مواجه بودیم که مجلس به تنظیم و برنامه ریزي براي تحویل ورق مورد نیاز کارخانه هاي تولید لوازم خانگی ورود و
واحدهاي تولید فولادي و آلیاژي را مکلف به سهمیه بندي بر اساس نیاز کارخانه ها کرد. بر اساس گفته هاي معاون امور صنایع وزارت
صنعت، معدن و تجارت (صمت)، طبق مصوبه اولیه شوراي هماهنگی سران سه قوه در سال 1397 و تمدید آن، ممنوعیت واردات
لوازم خانگی تا پایان سال 1400 ادامه دارد و بعد از آن مجددا درباره این موضوع تصمیم گیري می شود.در پی انتشار اخباري از
احتمال ترخیص محموله بوش، سخنگوي انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی، رییس کمیسیون اقتصادي مجلس، معاون امور صنایع
وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت) و معاون فنی امور گمرك براي بررسی ضرورت حمایت از تولید لوازم خانگی داخلی در برنامه

 
گفت وگوي ویژه خبري حاضر شدند. 

 
ممنوعیت موقت واردات لوازم خانگی تا پایان امسال ادامه دارد 

در ادامه برنامه مهدي صادقی نیارکی، معاون امور صنایع وزارت صمت با اشاره به اینکه ممنوعیت واردات لوازم خانگی موقت است،
اظهار کرد: ممنوعیت واردات طبق احکام دائمی امکان پذیر نیست. دولت فقط می تواند در راستاي حمایت از تولید داخل فقط موانع
تعرفه اي و ضوابط فنی داشته باشد.بنابراین به گفته وي ممنوعیت واردات برخی کالاها از جمله لوازم خانگی براساس مصوبه اولیه
شوراي هماهنگی سران سه قوه در سال 1397 ابلاغ شده و تا پایان سال 1400 ممنوعیت تداوم دارد اما آن چیزي که باید در حال
حاضر تعیین تکلیف شود، حمایت از این صنعت در حوزه قانونی است.معاون امور صنایع وزارت صمت با اشاره به اینکه بورس کالا
پلتفرم شفافی دارد و هرکسی که در آن خرید انجام دهد مشخص است که چه مقدار خرید انجام داده، گفت: ورق هاي فولادي صنعت
لوازم خانگی به صورت عرضه اختصاصی براي لوازم خانگی اختصاص داده شده که صرفا مختص تولیدکنندگان لوازم خانگی
است.صادقی نیارکی با اشاره به ظرفیت تولید 20 میلیون دستگاه لوازم خانگی در کشور، گفت: طی چهارماهه ابتداي سال جاري
درمقایسه با سال گذشته میزان تولید در این صنعت با رشدي 42 درصدي همراه بوده و در سال گذشته نیزاین صنعت رشد 70
درصدي را رقم زده است. سال 1397 نسبت به سال 1398 رشد 70 درصدي داشتیم و همچنین نسبت به سال 1396 رشد 32
درصدي داریم. امسال برنامه تولید ما 16 میلیون و 500 هزار دستگاه لوازم خانگی بزرگ و کوچک است.صادقی نیارکی پیش تر به
ایسنا گفته بود که چیزي که تاکنون براي ممنوعیت واردات الزام ایجاد کرده مجوز شوراي هماهنگی سران قوا بوده و به عنوان یک
کارشناس خواسته بود نه براي بلندمدت، بلکه تا زمانی که سرمایه گذاري هاي در حال انجام به نتیجه برسد، یعنی یک دوره حدود
چهار سال بهتر هست از صنعت لوازم خانگی صیانت شود و البته در قبال این حمایت، از تولیدکنندگان تضمین هایی تضمین خواسته
شود.گفتنی است که ابتداي سال جاري ممنوعیت واردات کالاهاي غیرضروري براي حمایت از تولید داخل از جمله لوازم خانگی براي
یک سال دیگر از سوي شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا تمدید شده و براي سال بعد باید مجددا در این رابطه تصمیم گیري



 
شود. 

 
فقدان راهبرد مشخص در حوزه استراتژي صنعتی 

غزنوي سخنگوي انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی و پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس با حضور در برنامه گفت و گوي
ویژه خبري 21 شهریور ماه به بررسی ضرورت حمایت از تولید لوازم خانگی داخلی پرداختند.محمدرضا پورابراهیمی رئیس کمیسیون
اقتصادي مجلس با با اشاره به عدم وجود سند استراتژیک توسعه در کشور اظهار کرد: صنعت لوازم خانگی از مزیت خوبی برخوردار
است. طی سال هاي اخیر دانش تخصصی بومی شده است، باید بتوانیم در این عرصه استاندارد هاي منطقه اي را کسب کنیم و به
عنوان تولید کننده مهم مطرح شویم.وي با اشاره به اینکه کشور هاي اطراف ما از ظرفیت هایمان استفاده می کنند افزود: شاهد
واردات قاچاق گونه لوازم خانگی هستیم که به تولید کشور ضربه وارد می کند لذا فقدان راهبرد مشخص در حوزه استراتژي صنعتی را
شاهد هستیم.پور ابراهیمی ادامه داد: از طریق ایجاد رویکرد هاي مشترك با کشور هاي همسایه و شرکت هاي مشترك می توانیم به
توانمندي هایی دست پیدا کنیم.رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس با اشاره به اینکه متاسفانه شاهد قاچاق کالا هستیم که این مسئله
می تواند به تولید ملی ضربه وارد کند گفت: علیرغم همه اقدامات انجام شده اصلی ترین ما قاچاق است. قانون جدید قاچاق کالا و ارز
مصوب صحن علنی است و ایرادات آن حدود 20 مورد بود که اکنون دو الی سه مورد آن مانده که در هفته کاري به طور کلی مصوب
خواهد شد لذا چالش اصلی قاچاق است که با اصلاح قانون برطرف خواهد شد.وي با اشاره به اینکه ما آثار قیمت هاي دستوري را در
کشور دیده ایم افزود: اگر قواعد را قبول نداریم نمی توانیم بازار سرمایه و بورس کالا را جمع کنیم. اگر کسی به این بازار اعتقاد دارد

 
باید الزامات و چارچوب هاي آن را بپذیرد که هم چارچوب هاي قانونی و هم اصلی هستند. 

 
از امسال شرایط براي صادرات کالاي لوازم خانگی فراهم است 

در ادامه غزنوي سخنگوي انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی با اشاره به اینکه دولت باید تسهیلات ارزان قیمت به مردم دهد تا تقاضا
اثر مولد داشته باشد ادامه داد: امیدواریم دولت در این رابطه فکري کند، زیرا مردم در مضیقه هستند. باید از لوازم خانگی حمایت کرد،
اگر بانک تسهیلات ارزان قیمت بدهد، شرایط براي مردم مهیا می شود.وي با اشاره به اینکه مردم با شرایط راحت تر می توانند اقدام
به خرید لوازم خانگی کنند افزود: مردم با تسهیلات ارزان قیمت براي فرزندشان می توانند جهیزیه تهیه کنند، تولید کننده باید در
فضاي رقابتی اقدام به افزایش کیفیت کند.سخنگوي انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی با اشاره به اینکه باید براي حق انتخاب مردم
احترام قائل شویم گفت: نظریه دیگري وجود دارد که باید جلوي واردات را بگیریم تا از تولید داخل حمایت کنیم تا بتوانیم به کشوري
صنعتی تبدیل شویم، دنیا خیلی جلوتر از ماست الان باید به فکر تولید باشیم.غزنوي با اشاره به اینکه تا قبل از سال 97 رقابت در کالا
هاي خارجی هم وجود داشت افزود:، اما تولیدکنندگان لوازم خانگی کشور ضعیف و ضعیف تر شدند و نهایتاً واردات تحریم شد و لوازم
خانگی خارجی از کشور رفتند لذا این تجربه هیچ دستاوردي نداشت. در سه سال اخیر اشتغال ده ها هزار نفري پیدا کردیم و کالاي
مورد نیاز مردم را توانستیم تامین کنیم، باید به فکر صادرات باشیم، از امسال شرایط براي صادرات کالاي لوازم خانگی فراهم است.وي
با تاکید بر اینکه فرایند ها دچار اشکال است عنوان کرد: سامانه بهین یاب مشکل دارد در بحث ورق هاي فولادي مکانیزم ها دچار
مشکل است. باید بر فرآیند ها نظارت صورت بگیرد.غزنوي بیان کرد: ما موافق سرمایه گذار خارجی هستیم، سرمایه گذار خارجی باید
در حوزه هایی که ما سرمایه گذاري نکرده ایم کار را دنبال کند و یا اگر توان آن را از لحاظ مالی نداریم و یا تکنولوژي مربوطه را
نداریم ورود پیدا کند. نباید براي کالا هاي اساسی و یا صنایع تکمیلی لوازم خانگی که امکان تولید آن را داریم سرمایه گذار خارجی

بیاوریم.



معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت عنوان کرد: اجراي طرح پایش واحدهاي

صنعتی غیرفعال با استفاده از ظرفیت مشاوران و کلینیک هاي کسب و کار/

بازگشت 10 هزار و 193 واحد صنعتی راکد به چرخه تولید از سال 1391 تا

1399

منبع: تفاهم آنلاینشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1400/06/22

به گزارش پایگاه خبري تفاهم آنلاین، علی رسولیان روز یکشنبه در نشست هماهنگی اجراي طرح پایش واحدهاي صنعتی
راکد و تعطیل که به صورت ارتباط تصویري برخط با رؤساي سازمان هاي صنعت، معدن و تجارت و مدیران عامل شرکت

شهرك هاي صنعتی استان ها برگزار شد، اظهار داشت: براي تحول بنیادین بخش صنعت، معدن و تجارت، 36 ...

 
 

به گزارش پایگاه خبري تفاهم آنلاین، علی رسولیان روز یکشنبه در نشست هماهنگی اجراي طرح پایش واحدهاي صنعتی راکد و
تعطیل که به صورت ارتباط تصویري برخط با رؤساي سازمان هاي صنعت، معدن و تجارت و مدیران عامل شرکت شهرك هاي
صنعتی استان ها برگزار شد، اظهار داشت: براي تحول بنیادین بخش صنعت، معدن و تجارت، 36 پروژه تحولی توسط وزیر صنعت،
معدن و تجارت تعریف شده است که سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران، مدیریت دو پروژه "تأمین زیرساخت هاي

 
شهرك ها و نواحی صنعتی" و "احیاء واحدهاي راکد و نیمه راکد" را برعهده دارد. 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت از اجراي طرح پایش واحدهاي صنعتی غیرفعال با استفاده از ظرفیت مشاوران و کلینیک هاي

 
کسب و کار در داخل و خارج شهرك ها و نواحی صنعتی کشور خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران، علی رسولیان روز یکشنبه در نشست هماهنگی اجراي
طرح پایش واحدهاي صنعتی راکد و تعطیل که به صورت ارتباط تصویري برخط با رؤساي سازمان هاي صنعت، معدن و تجارت و
مدیران عامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان ها برگزار شد، اظهار داشت: براي تحول بنیادین بخش صنعت، معدن و تجارت، 36
پروژه تحولی توسط وزیر صنعت، معدن و تجارت تعریف شده است که سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران، مدیریت دو

 
پروژه "تأمین زیرساخت هاي شهرك ها و نواحی صنعتی" و "احیاء واحدهاي راکد و نیمه راکد" را برعهده دارد. 

وي افزود: براي اجراي این پروژه تحولی، طرح پایش واحدهاي صنعتی غیرفعال در داخل و خارج شهرك ها و نواحی صنعتی با به



کارگیري ظرفیت مشاوران و ارائه دهندگان خدمات توسعه کسب و کار با هدف حل مشکلات بنگاه ها و توانمند سازي آن ها به منظور

 
ارتقاء بهره وري، کاهش قیمت تمام شده، افزایش رقابت پذیري و ... انجام می شود. 

رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران اضافه کرد: در این طرح با شناسایی و پایش
واحدهاي غیرفعال، بررسی علل رکود و مشکلات آن ها، ارائه خدمات مشاوره اي تخصصی، فنی، حقوقی و مدیریتی و رفع موانع
پیرامون فضاي کسب و کار واحدهاي صنعتی، نسبت به بازفعال سازي واحدهاي راکد و تعطیل در داخل و خارج شهرك ها و نواحی

 
صنعتی استان ها اقدام می شود. 

رسولیان ادامه داد: در فاز نخست اجراي این طرح، واحدهایی که پروانه بهره برداري فعال دارند، اما راکد هستند، هدف گذاري شده
اند، که بر اساس این پایش و با توافق این سازمان و معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت، برنامه هاي عارضه یابی و

 
پروژه بهبود با استفاده از منابع، امکانات و ظرفیت هایی که در شهرك هاي صنعتی وجود دارد، به اجرا درمی آید. 

وي همچنین بازفعال سازي واحدهاي راکد خارج از اولویت گذاري فاز اول را دومین فاز اجراي طرح پایش واحدهاي صنعتی غیرفعال

 
در داخل و خارج شهرك ها و نواحی صنعتی اعلام کرد. 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به این که طرح پایش واحدهاي صنعتی غیرفعال در تکمیل برنامه هاي احیاء و بازفعال
سازي سال هاي گذشته به اجرا درمی آید، یادآور شد: از سال 1391 تا پایان سال 1399 جمعاً 10 هزار و 193 واحد صنعتی به بهره

 
برداري رسیده غیرفعال به چرخه تولید بازگشتند که براي 182 هزار و 563 نفر فرصت شغلی جدید فراهم شد. 

رسولیان گفت: در سال جاري نیز راه اندازي مجدد 1600 واحد صنعتی غیرفعال در داخل شهرك هاي صنعتی و 400 واحد در خارج
از آن ها در دستور کار این سازمان قرار گرفته است که طی 5 ماهه نخست امسال، تعداد 499 واحد احیاء و در نتیجه آن براي 12

 
هزار و 478 نفر اشتغالزایی یا تثبیت شغل شده است. 

وي واگذاري به سرمایه گذار جدید، تأمین منابع مالی، اخذ شریک سرمایه گذار، تأمین مواد اولیه، اجاره به شرط تملیک، حل مشکل
اختلاف شرکاء، انتقال فناوري و بهینه کردن خط تولید، رفع مشکلات حقوقی و زیرساختی، تولید محصول جدید و رفع مشکل بازار با
همکاري دستگاه قضایی، شبکه بانکی، استانداري و کارگروه هاي تسهیل و رفع موانع تولید را از جمله روش هاي راه اندازي مجدد

 
واحدهاي صنعتی به بهره برداري رسیده غیرفعال در استان ها اعلام کرد. 

رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران همچنین با بیان این که بیش از 48 هزار واحد
تولیدي در شهرك ها و نواحی صنعتی کشور به بهره برداري رسیده است، افزود: 8 هزار و 132 واحد صنعتی در داخل شهرك ها و
نواحی صنعتی و 8 هزار و 110 واحد در خارج از آن ها راکد هستند، که جامعه هدف طرح پایش واحدهاي صنعتی غیرفعال را تشکیل

 
می دهند. 

رسولیان در ادامه به چرخه عمر فناوري و محصول در صنعت به خصوص در صنایع کوچک و متوسط نیز اشاره و خاطرنشان کرد:
چرخه محصول نمایان گر دوره عمر فناوري و نمودار رشد بازار آن است؛ به طوري که از مرحله ایده پردازي در قالب یک طرح
مهندسی تا تولید و رشد محصول و نحوه واکنش بازار نسبت به انتشار محصول، کسب و کارها با تحولات مختلفی در مراحل جنینی،

 
رشد، بلوغ و زوال مواجه می باشند. 



وي اضافه کرد: از این رو باید توجه داشت که یک محصول یک چرخه عمر مشخصی دارد و یک بنگاه همیشه نمی تواند فعال باشد،
زیرا شاید درگیر تغییر فناوري، تغییر روش تولید، تغییر نوع محصول و … شود و مدتی راکد و سپس فعال شود، که در این راستا ارائه
مشاوره و خدمات توسعه کسب و کار به متقاضیان ـ پیش از سرمایه گذاري و پس از آن ـ در مانایی و پایایی محیط و شرایط متغیر

 
کسب و کارها تأثیرگذار خواهد بود. 

در این نشست، هریک از رؤساي سازمان هاي صنعت، معدن و تجارت و مدیران عامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان ها به ارائه
گزارشی از آخرین وضعیت راه اندازي مجدد واحدهاي صنعتی راکد و بیان دیدگاه هاي خود درخصوص نحوه اجراي طرح پایش

 
واحدهاي صنعتی غیرفعال و مسائل و مشکلات پیش روي آن پرداختند. 

سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران و شرکت هاي استانی تابعه آن اکنون با دارا بودن 505 شهرك و 324 ناحیه
صنعتی و سه منطقه ویژه اقتصادي درحال بهره برداري، 81 شهرك و ناحیه صنعتی تخصصی، 6 شهرك فناوري، 40 مرکز خدمات
فناوري و کسب و کار، 2 مجتمع فناوري اطلاعات و خدمات نرم افزاري، 93 هزار و 923 قرارداد منعقده و بهره برداري از 48 هزار و

 
12 واحد صنعتی و سه هزار و 145 واحد کارگاهی، زمینه اشتغال مستقیم 962 هزار و 243 نفر را در سراسر کشور فراهم کرده است. 

 
 



هشت نفر براي تصدي کرسی شهرداري انزلی نامزد شدند

منبع: ایرناشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1400/06/22

رشت - ایرنا - در جلسه غیرعلنی شوراي اسلامی شهر بندرانزلی به دلیل رعایت ضوابط پیشگیري از کرونا ، هشت نامزد
تصدي سمت شهرداري بندرانزلی معرفی شدند.

رشت - ایرنا - در جلسه غیرعلنی شوراي اسلامی شهر
بندرانزلی به دلیل رعایت ضوابط پیشگیري از کرونا ، هشت

 
نامزد تصدي سمت شهرداري بندرانزلی معرفی شدند. 

به گزارش ایرنا ، امیر احمدي فرد، محمد انام پور، مهدي
خلیلی ، رضا رسولی، امیررضی زاده، مجید کیاورز، مصطفی
مرتضوي و ایمان محمدپور نیک بین داوطلبان به دست
گیري سکان شهرداري بندرانزلی در فهرست کاندیداي

 
شهرداري بندرانزلی قرار دارند. 

جهت ایجاد فرصت برابر براي همه نامزدها، اعضاي شوراي
اسلامی شهر بندرانزلی در روزهاي سه شنبه (23 شهریور)

 
و چهارشنبه (24 شهریور) در صحن شورا برنامه هاي کاندیداها را خواهد شنید. 

 
سوابق اجرایی هریک از کاندیدا : 

مجید کیاورز ، مدرك پسا دکترا GIS از دانشگاه تهران ،دکتراي عمران( نقشه برداري) از دانشگاه تهران ، فرصت مطالعاتی و نقشه
برداري GIS از دانشگاه ملبورن، فرصت مطالعاتی ژئوفیزیک و انرژي از دانشگاه آلبرتا کانادا، کارشناسی ارشد مهندسی عمران (نقشه
برداري) دانشگاه خواجه نصیرالدین طوسی، کارشناسی عمران دانشگاه تهران بوده و عضو هیات علمی و مشاور معاونت پژوهشی
دانشگاه تهران، مدیر روابط عمومی دانشکده جغرافیا دانشگاه تهران، همکاري به عنوان مدیر پروژه ،محقق و مشاور با شهرداري تهران
،سازمان فضایی کشور ،سازمان نقشه برداري کشور ،شرکت همراه اول، شرکت خدمات ارتباطی ایرانسل، منطقه ویژه اقتصادي انرژي
پارس، سازمان انرژي هاي نو آلبرتاي کانادا، مرکز آمار ایران، دانشگاه ملبورن ،بانک ملی ایران، شرکت توزیع نیروي برق استان قم،
شهرداري مشهد و شهرداري بندر انزلی مشاوره سازمان نقشه برداري کشور، کارشناس ارشد سازمان نقشه برداري کشور و کارشناس

 
ارشد شرکت توسعه و تحقیقات میعاد را در کارنامه خود دارد. 

مصطفی مرتضوي داراي کارشناس مهندي عمران و کارشناسی ارشد مهندسی عمران (مهندسی سازه) است و از سوابق کاري او می
توان به مشاور نماینده مجلس شوراي اسلامی، مدیر نگهداري راه آهن شماره 2 مدیر و سرپرست پروژه راه آهن قزوین- رشت، طراحی
و محوطه سازي پروژه 696 واحدي مسکن مهر در فاز 7 شهر جدید هشتگرد ،سرپرست کارگاه راه آهن اصفهان -شیراز، پروانه اشتغال
به کار مهندسی پایه یک در زمینه طراحی ،نظارت ،اجرا ،مدیر پروژه بازسازي راه آهن ازنا -دربند، مدیر پروژه اسلب تراك تخلیه و

 
بارگیري انبار نفت یزد ، معاون کارگاه و کارشناس چندین پروژه راه آهن و مسئول کنترل نقشه نظام مهندسی اشاره کرد. 

رضا رسولی دانشجوي دوره دکتراي شهرسازي ، کارشناسی ارشد برنامه ریزي حمل و نقل و ترافیک، کارشناسی مهندسی عمران و
برگزیده المپیاد فیزیک بوده و از سوابق اجرایی اش می توان به عضو هیئت موسسه کارخانه نوآوري گیلان، عضو ادوار چهارم و پنجم



شوراي شهر رشت، عضو هیئت موسس و رئیس هیئت مدیره انجمن متخصصان ترافیک استان گیلان، عضو هیئت امناي بنیاد ایران
شناسی گیلان ،عضو پژوهشکده حمل و نقل دانشگاه علم و صنعت ایران،رئیس کمیسیون فنی مهندسی مجمع متخصصین گیلان
،رئیس و عضو هیئت مدیره چندین انجمن خیریه ، عضو تیم مطالعاتی شهرداري تهران در صنعت در طرح و برنامه ریزي گشت امداد ،
عضو پژوهشکده حمل و نقل دانشگاه علم و صنعت ،مدیر نظارت پروژه هاي عمرانی ملی در سطح استان، عضو هیئت مدیره شرکت

 
پخش آذین خزر و مدیرعامل شرکت مهندسی طوانا اشاره کرد. 

محمد انام پور پژوهشگر دوره دکتري شهرسازي دانشگاه علوم و تحقیقات تهران، کارشناسی ارشد برنامه ریزي شهري و منطقه اي
دانشگاه علم و صنعت و کارشناس شهرداري دانشگاه ارومیه است که در سوابق اجرایی او می توان به مشاور شوراي اسلامی شهر بندر
انزلی در دوره پنجم، مدیر برنامه ریزي و توسعه شرکت مهندسی مشاور فجر توسعه ،کارشناسی ارشد و مدیر پروژه هاي شهرسازي
مهندسین مشاور فجر توسعه، مدیر طرح جامع و مسئول شهرسازي منطقه ویژه اقتصادي گرمسار ،مدیر مسئول مطالعات،مدیر طرح
جامع و مسئول شهرسازي منطقه ویژه اقتصادي گرمسار، مدیر مسئول مطالعات و نظارت بر اجراي پروژه هاي شهرسازي و حوزه طرح
هاي جامع و تفصیلی بافت تاریخی سکونت گاه هاي غیررسمی، مناطق آزاد و ویژه اقتصادي، طرح هاي توسعه عمران منطقه اي،
همکاري در پروژه هاي شهرداري تهران ، مشهد ، قم، ارومیه ، شهر قدس سازمان منطقه آزاد انزلی و اروند، منطقه ویژه اقتصادي
گرمسار، اداره کل راه و شهرسازي قزوین، لرستان و خراسان ،عضو نظام مهندسی ساختمان استان گیلان و مدرس دوره هاي ضمن

 
خدمت شهرداري ها و دانشگاه اشاره کرد. 

ایمان محمدپور نیک بین نیز دکتراي مهندسی عمران با گرایش سازه از دانشگاه مازندران، کارشناسی ارشد مهندسی عمران دانشگاه
گیلان و کارشناسی مهندسی عمران دانشگاه مازندران بوده و در کارنامه خود شهردار سیاهکل ، عضو هیئت علمی و استادیار گروه
عمران در دانشگاه آزاد اسلامی واحد رشت، قائم مقام مرکز متخصصین راه و شهرسازي کشور در استان گیلان، عضو کمیته ساماندهی
کالبدي - زیرساختی ستاد بازآفرینی پایدار بهسازي و نوسازي شهري شهرستان آستانه اشرفیه، مسئول کمیته هماهنگی امور
شهرداري ها و دهیاري ها شهرستان سیاهکل ،معاونت عمرانی دانشگاه اندیمشک لاهیجان، مشاور عمرانی شهرك هاي صنعتی

 
لاهیجان، عضو گروه تخصصی کنترل نقشه هاي ویژه استان گیلان ، مدیر شایسته ملی در سال 97 و مدرس دانشگاه را دارد . 

امیر احمدي فرد داراي کارشناسی ارشد برنامه ریزي شهري و مهندسی منابع طبیعی و کارشناس مدیریت بهره وري است و از سوابق
اجرایی او می توان به عضویت در شوراي اسلامی شهر بندر انزلی در دور چهارم و پنجم ،دو سال ریاست شوراي اسلامی شهر بندر
انزلی در دوره پنجم ،رئیس کمیسیون زیباسازي و گردشگري شوراي اسلامی انزلی، عضویت هیئت عالی سرمایه گذاري شهرستان
بندر انزلی عضو کمیسیون تجدید نظر ماده 100، عضو شوراي ترافیک شهرستان بندر انزلی دو سال کارشناسی اداره کل استاندارد و

 
تحقیقات صنعتی هرمزگان و دو سال مدیر کنترل و کیفیت کارخانه فیبر ایران اشاره کرد. 

 
امیر رضی زاده کارشناسی معماري دارد و از سوابق وي میتوان ریاست هیئت مدیره اتحادیه تعاونی هاي مسکن مهر انزلی، را نام برد. 

مهدي خلیلی کارشناسی ارشد مدیریت دولتی (مدیریت نیروي انسانی ) وکارشناسی مدیریت دولتی دارد . شاغل در شهرداري بندر
انزلی ، مدیر کارگزینی شهرداري بندر انزلی ،مدیرعامل سازمان تاکسیرانی و رئیس سازمان حمل و نقل شهري، بازرس سازمان آتش
نشانی ،مدیر اداره درآمدهاي عمومی شهرداري ،سرپرست شهرداري بندر انزلی در دو دوره، ناظر پروژه ISO9001 شهرداري بندر

 
انزلی، شهرداري ناحیه غازیان و مدیر واحد GIS شهرداري بندر انزلی می شود . 

گفتنی است به دلیل محدودیت هاي بیماري کرونا جلسات ارائه برنامه کاندیداها به صورت زنده از صفحه مجازي شوراي اسلامی شهر

 
بندرانزلی منتشر می شود. 

 
شوراي اسلامی بندرانزلی با 144 هزار نفر جمعیت شهري داراي هفت عضو اصلی و پنج عضو علی البدل است. 

 
برچسب ها 

 
- بندرانزلی 



 
- شهرداري بندرانزلی 

- استانداري گیلان



کاهش سرمایه گذاري در سایه خروج ارز به کشورهاي همسایه

منبع: خوز 24شماره خبر:  73  |  تاریخ: 1400/06/22

خبرگزاري مهر، گروه استان ها – آناهیتا رحیمی: رونق
بازار سرمایه حیاتی است چرا که رشد اقتصادي و بهبود شرایط کسب و کار در کشور به آن گره خورده است و اگر روزي مورد تهدید

 
واقع شود چرخ هاي مولد اقتصادي نیز از حرکت باز می ایستد. این مثال بسیار ساده اي از اهمیت سرمایه و سرمایه گذاري در (...) 

خبرگزاري مهر، گروه استان ها – آناهیتا رحیمی: رونق بازار سرمایه حیاتی است چرا که رشد اقتصادي و بهبود شرایط کسب و کار در

 
کشور به آن گره خورده است و اگر روزي مورد تهدید واقع شود چرخ هاي مولد اقتصادي نیز از حرکت باز می ایستد. 

این مثال بسیار ساده اي از اهمیت سرمایه و سرمایه گذاري در یک کشور است که متأسفانه در حال حاضر بر اثر تورم سرسام آور،
عدم رونق فضاي سرمایه گذاري، مهاجرت سرمایه و در نهایت، کاهش میزان پس انداز مردم، سرمایه گذاري در استان آذربایجان
شرقی کاهش یافته است؛ در حالی که استان آذربایجان شرقی به دلیل همجوار بودن با برخی از کشورها، می توانست شرایط بهتري را

 
براي سرمایه گذاران خارجی و داخلی مهیا کند. 

 
کاهش میزان پس انداز و سرمایه گذاري 

یک تحلیلگر ارشد اقتصادي و استاد دانشگاه در گفت و گو با خبرنگار مهر گفت: سه عامل کاهش میزان پس انداز، کاهش سرمایه
گذاري خانوار به علت گسترش بیکاري و افزایش تورم، کاهش جذب سرمایه توسط استان به دلیل عدم رونق فضاي سرمایه گذاري و
مناسب نبودن شرایط کسب و کار، خروج سرمایه از کشور و حرکت به سمت کشورهاي همجوار از عمده دلایل کاهش سرمایه گذاري

 
در استان آذربایجان شرقی است. 

محمد کلامی: اگر سرمایه را از بعد پس اندازهاي مردمی مورد بررسی قرار دهیم، شرایط نامناسب در وضعیت اقتصادي، افزایش نرخ
بیکاري و تورم در جامعه، افت میزان پس اندازهاي خانوار را به دنبال داشته که در چنین شرایطی بیشتر درآمد مردم، صرف مخارج

 
مصرفی می شود تا پس انداز و سرمایه گذاري. 

وي ادامه داد: سرمایه جذب شده در استان چه به صورت سرمایه گذار خارجی و یا سرمایه گذارهاي درون استانی، به دلیل عدم



 
شرایط نامطلوب اقتصادي، تحریم و شیوع ویروس کرونا کاهشی بود و در نتیجه سرمایه گذاري کاهش یافته است. 

 
مهاجرت سرمایه به خارج از کشور 

این تحلیلگر ارشد اقتصادي، عامل دیگر تأثیرگذار در کاهش سرمایه گذاري در استان آذربایجان شرقی را مهاجرت سرمایه به خارج از
کشور دانسته و افزود: متأسفانه سرمایه به شکل هاي مختلف از کشور خارج می شود که یکی از نمودهاي آن در سال هاي اخیر
سرمایه گذاري در املاك کشور ترکیه است که در حال حاضر، ایرانیان یکی از بزرگ ترین خریداران ملک در ترکیه هستند که تصور

 
می شود بخش عمده آن از مناطق آذربایجان تأمین می شود. 

کلامی بیان کرد: سرمایه ترسو و ریسک گریز است؛ به همین دلیل براي ماندگاري سرمایه باید ریسک سرمایه گذاري را در استان
کاهش داده و این اطمینان را ایجاد کنیم که اصل و فرع سرمایه گذاري تضمین شده و هم چنین رشد اقتصادي و بهبود شرایط کسب

 
و کار در کشور سبب رونق سرمایه گذاري خواهد شد. 

کلامی به لزوم ثبات اقتصادي در کشور اشاره کرده و افزود: در حال حاضر، خانوارها به دلیل وضعیت اقتصادي موجود، توان پس انداز

 
و سرمایه گذاري را ندارند و این نیازمند ایجاد ثبات اقتصادي در بورس، تولید و فراهم آوردن زمینه براي پس انداز است. 

وي گفت: استان آذربایجان شرقی به دلیل همسایگی با کشورهاي آذربایجان و ارمنستان و قرار گرفتن در مسیر ترانزیتی اروپا، نیروي
جوان و متخصص، نرخ بالاي افراد تحصیل کرده در استان و وجود مزیت هاي تاریخی در بازار برخی اقلام مانند صنعت فرش، چرم،
کفش، خشکبار، صنایع غذایی، اگر برنامه ریزان و مسئولان اقتصادي پاي کاري داشته باشد که شرایط خوب را درك و راهبري کنند،

 
به یقین جذب سرمایه گذار خصوصاً در بعد داخلی به راحتی امکان پذیر خواهد بود. 

در حال حاضر، خانوارها به دلیل وضعیت اقتصادي موجود، توان پس انداز و سرمایه گذاري را ندارند و این نیازمند ایجاد ثبات

 
اقتصادي در بورس، تولید و فراهم آوردن زمینه براي پس انداز است 

این تحلیلگر ارشد اقتصادي افزود: استان آذربایجان شرقی می تواند به یک قطب گردشگري خصوصاً تجاري و درمانی تبدیل شود اما
متأسفانه به دلیل برخی موارد، استفاده چندانی از این مزیت ها نشده است اما اگر خواهان رخ دادن چنین اتفاقاتی در استان هستیم
باید در وهله اول، استان را بشناسیم و قابلیت هاي آن را باور کنیم تا بتوانیم این قابلیت ها را در داخل کشور و حتی خارج از کشور

 
معرفی کنیم. 

 
رونق بازار سرمایه حیاتی است 

به گفته این تحلیلگر ارشد اقتصادي، رونق بازار سرمایه حیاتی است چرا که آینده، ثروت و اشتغال همگی وابسته به سرمایه گذاري

 
است. تولید در گرو سرمایه گذاري بوده و اگر سرمایه گذاري رخ ندهد، چرخ هاي مولد اقتصادي یک استان از حرکت باز می ایستد. 



 
 

کلامی به برخورد مهربانانه با سرمایه گذار داخلی، مهیا کردن شرایط لازم براي فعالیت، عدم ایجاد موانع و هم چنین به جذب سرمایه
گذار خارجی تأکید کرده و گفت: باید برنامه مدونی را براي جذب سرمایه گذار از ایرانیان و آذربایجانی هاي خارج از کشور براي

 
سرمایه گذاري در داخل استان تدوین نموده و قابلیت هاي اقتصادي استان را براي آنان معرفی کنیم. 

وي ادامه داد: رونق بورس هاي سالم و بازار سهام، متأثر از رونق اقتصادي است و هم چنین رشد پایدار بورس و افزایش ارزش واقعی

 
سهام نیز، بسته به رونق اقتصادي است. 

 
سیاست باید در خدمت اقتصاد باشد 

این تحلیلگر ارشد اقتصادي گفت: اگر دولت جدید در پی افزایش تعاملات بین المللی و منطقه اي باشد و توجه ویژه اي به سیاست در

 
خدمت اقتصاد داشته باشد می توان امید بست که نتایج خوبی در این حوزه به دست خواهد آمد. 

کلامی ادامه داد: عدم حضور مدیران و برنامه ریزان موفق اقتصادي و انتصاب مدیران سیاسی در این بخش دیگر از مشکل موجود در

 
این زمینه است، که عموماً نگاه اقتصادي به مسائل نداشته و راهبري لازم را نمی توانند انجام دهند. 

اگر دولت جدید در پی افزایش تعاملات بین المللی و منطقه اي باشد و توجه ویژه اي به سیاست در خدمت اقتصاد داشته باشد می

 
توان امید بست که نتایج خوبی در این حوزه به دست خواهد آمد 

این تحلیلگر ارشد اقتصادي، چالش هاي اصلی اقتصاد ایران را در کنار تحریم هاي خارجی، خودتحریمی دانسته و افزود: حضور بخش
دولتی در اقتصاد، رقیب شدن بخش دولتی با بخش خصوصی، اقتصاد وابسته به نفت، تنگ نظري در مواجهه با سرمایه گذاران،

 
مشکلات بازار سرمایه و پول و… از عواملی است که اقتصاد ایران را دچار مشکل کرده اند. 

 
لزوم تشکیل سازمان مستقل سرمایه گذاري خارجی در کشور 

یک فعال اقتصادي در گفت و گو با خبرنگار مهر گفت: در کل کشور، یک سرمایه گذار به دنبال منفعت، امنیت سرمایه و تکریم خود

 
به خصوص سرمایه گذاران خارجی است. 



 
 

اسماعیل چمنی ادامه داد: بروکراسی اداري و کاغذبازي هاي غیرضروري، موجب دلسردي سرمایه گذاران در ایران می شود این در
حالی است که کشورهایی در سرمایه گذاري موفق هستند که به محض یافتن سرمایه گذار خارجی یا داخلی، در اسرع وقت مجوزهاي
لازم صادر می شود تا وقت و انرژي سرمایه گذاران در راهروهاي پرپیچ و خم اداري تلف نشود و او براي سرمایه گذاري هاي بیشتر

 
تشویق شود. 

وي افزود: تسهیل ارتباطات و تعاملات خارجی یک کشور، ضامن موفقیت آن کشور در حوزه تولید و صادرات است که لازمه آن نیز

 
تسهیل حضور سرمایه گذاران خارجی می باشد. 

این فعال اقتصادي بیان کرد: تغییر نگاه مدیریتی به موضوع سرمایه گذاري و سرمایه گذاران اجتناب ناپذیر است و نهادهاي تصمیم
گیر کشور ما در حوزه اجراي پروژه هاي عمرانی و صنعتی باید دیدگاه خود را نسبت به سرمایه گذاران خارجی تغییر دهند تا شاهد

 
رشد و توسعه سرمایه گذاري و رونق اقتصادي باشیم. 

 
وجود مدیریت واحد سرمایه گذاري در ایران 

چمنی با اشاره به لزوم مدیریت واحد سرمایه گذاري در ایران ادامه داد: اگر به دنبال سرمایه گذاران خارجی در کشور هستیم باید
سازمان یا نهادي مستقل و متخصص با اختیارات تعریف شده در حوزه سرمایه گذاري تشکیل شود تا از گیر افتادن سرمایه گذاران در

 
راهروهاي عریض و طویل اداري جلوگیري شود. 

 
 



وي افزود: تورم سرسام خم آور و کاهش ارزش پول ملی، یکی دیگر از عوامل کاهش سرمایه گذار خارجی در ایران است و به همین

 
دلیل سرمایه گذاران به دنبال سرمایه گذاري در کشورهایی هستند که داراي رشد اقتصادي قابل قبولی باشند. 

بخشی از سرمایه هاي بزرگ کشور در اختیار بانک هاست که تبعات این رویکرد منفعت طلبان، چوب لاي چرخ هاي اقتصادي و
تولیدي کشور و از جمله استان آذربایجان شرقی می گذارد. این فعال اقتصادي بیان کرد: مشکل واقعی ایران، کاهش ارزش پول ملی
است چرا که کاهش ارزش پول ملی موجب نارضایتی و از دست رفتن سرمایه هاي اندوخته شده مردم و در نهایت کاهش سرمایه

 
گذاري خارجی شده است. 

 
بخشی از سرمایه هاي کشور در اختیار بانک هاست 

وي افزود: بخشی از سرمایه هاي بزرگ کشور در اختیار بانک هاست که تبعات این رویکرد منفعت طلبان، چوب لاي چرخ هاي
اقتصادي و تولیدي کشور و از جمله استان آذربایجان شرقی می گذارد و کم ترین نتیجه این رویکرد، نیمه تمام ماندن پروژه هاي

 
عمرانی و از دست رفتن سرمایه هاست. 

چمنی در پایان گفت: از مسئولان خواستاریم تا بسترهاي لازم براي تقویت پول ملی را فراهم کنند و زمینه برقراري و توسعه تعاملات

 
سیاسی و اقتصادي در چارچوب مقررات را نیز هموار نمایند. 

صاحب نظران در این عرصه معتقد هستند که رشد اقتصادي و بهبود شرایط کسب و کار در کشور سبب رونق سرمایه گذاري خواهد
شد و به همین دلیل، رونق بازار سرمایه حیاتی است چرا که آینده ثروت و اشتغال همگی وابسته به سرمایه گذاري است و اگر سرمایه

 
گذاري رخ ندهد چرخ هاي مولد اقتصادي یک استان از حرکت باز می ایستد. 

منبع: مهر



لوازم خانگی قابل قیاس با خودروسازي نیست

منبع: ارانیکوشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1400/06/22

دبیرکل انجمن لوازم خانگی با بیان اینکه صنعت لوازم خانگی با خودروسازي قابل قیاس نیست، گفت: طی سه سال اخیر به
یمن تحریم ها، واردات ممنوع شد و در همین 3سال صنعت لوازم خانگی به رشد 70 درصد رسید.

دبیرکل انجمن لوازم خانگی با بیان اینکه صنعت لوازم
خانگی با خودروسازي قابل قیاس نیست، گفت: طی سه
سال اخیر به یمن تحریم ها، واردات ممنوع شد و در همین

 
3سال صنعت لوازم خانگی به رشد 70 درصد رسید. 

سیدحسین حسینی شاهرودي دبیر کل انجمن صنفی
تولیدکنندگان لوازم خانگی امروز در میزگرد حمایت از
تولید با بیان اینکه ما در جنگ اقتصادي هستیم، اظهار
داشت: در کشور ما ساز و کار و عزمی براي رفع موانع تولید

وجود ندارد که بخشی از این موضوع به عدم حمایت قانونی و بخشی نیز به دلیل نبود عزم دولتی مربوط می شود. ما قانون مشخصی

 
در کشور براي حمایت از تولید نداریم و سیاست دولت ها نیز همواره سیاست درهاي باز بوده است. 

وي افزود: ما در کشور شرایط جنگی را درك نکردیم و نتوانستیم آرایش جنگی بگیریم و همه چیز را به نتایج برجام گره زدیم اما پس

 
از اینکه برجام به نتیجه نرسید و واردات لوازم خانگی ممنوع شد، طی سه سال اخیر تقریباً به خودکفایی رسیدیم. 

حسینی شاهرودي تصریح کرد: در حال حاضر براي تولید کالا برخی قطعات را از خارج وارد می کنیم. لوازم خانگی تقریباً توانسته بن
بست تحریم را بشکند و در شرایطی که یک ریال پول ما آزاد نمی شود، امریکا به ژاپن و کره اعلام کرده به جاي پول کالاي ساخته

 
شده به ایران بفرستد. 

دبیر کل صفنی انجمن لوازم خانگی تأکید کرد: این مسئله نشان می دهد که امریکا از حرکت پرشتاب ایران در حوزه لوازم خانگی

 
واهمه دارد. 

 
وي گفت: اگر کشورهاي خارجی واقعا به دنبال سرمایه گذاري و ورود به ایران هستند، باید روي انتقال تکنولوژي تمرکز داشته باشند. 

به گفته شاهرودي اگر حرکت بخش خصوصی به همین روال ادامه یابد در آینده اي نزدیک، لوازم خانگی ایران به عنوان قطب منطقه

 
شناخته خواهد شد. 

دبیر کل انجمن لوازم خانگی در ادامه با بیان اینکه امریکا به دنبال محدود کردن ماست و تمایلی به دادن امتیاز ندارد، خاطرنشان
کرد: وقتی در حوزه هسته اي غنی سازي را به 20 درصد رساندیم، پیشنهاد مذاکره دادند و وقتی برجام امضا شد و ما غنی سازي را به

4 درصد رساندیم، به تعهداتشان پشت کردند. امریکا تمایل ندارد کشورهاي جهان سوم پیشرفت کنند. 



 
وي افزود: ما در شرایط تحریم توانستیم در تولید لوازم خانگی به رشد 70 درصدي برسیم. 

 
35 درصد برنامه هاي توسعه اي اجرا شده است 

حسینی شاهرودي در ادامه اظهار داشت: عمده مشکل ما در ایران این است که دولت ها 4 ساله فکر می کنند و در این مدت به دنبال

 
پول پاشی به جامعه هستند که از جمله آنها می توان به پرداخت یارانه و پرداخت وام خرید خودرو اشاره کرد. 

دبیر کل انجمن لوازم خانگی تصریح کرد: بعد از چهار سال اول مشکلات خود را نشان می دهد و دولت ها هرگز برنامه بلندمدت

 
تدوین نکرده اند. 

به گفته این مقام مسئول تاکنون 35 درصد برنامه هاي توسعه اي در کشور اجرا شده است. چرا که نگاه دولتها هرگز نگاه توسعه اي

 
نبوده است. 

 
براي مصرف تولید داخلی فرهنگ سازي نشده است 

حسینی شاهرودي در ادامه گفت: در کشورهاي داراي بازار آزاد، جنسی که ساخته می شود امتیازات خاصی هم می گیرد که از جمله

 
آنها اعمال محدودیت و تعرفه گذاري روي واردات است که می توان به کشمکش هاي چین و آمریکا بر سر مسائل تجاري اشاره کرد. 

دبیر کل انجمن لوازم خانگی تأکید کرد: کشورهاي توسعه یافته به شدت از تولید خود دفاع می کنند چرا که در غیر این صورت

 
اشتغال و درآمد ناخالص ملی آسیب می بیند. 

وي در خصوص اینکه آیا کالاهاي ایرانی توان رقابت با کالاهاي خارجی را دارند، گفت: هم اکنون که تحریم هستیم 30 درصد از بازار

 
در اختیار کالاي خارجی قاچاق است ولی چون فرهنگ سازي نشده است، قاچاق این کالاها براي مصرف کننده اهمیتی ندارد. 

حسینی شاهرودي اظهار داشت: باید در خصوص نوع مصرف، فرهنگ سازي صورت بگیرد. صنعت لوازم خانگی ایران بعد از 40 سال

 
تازه به حرکت افتاده است. 

دبیر کل انجمن لوازم خانگی تصریح کرد: در حال حاضر موضوع انحصار دربازار لوازم خانگی را باب کرده اند و این صنعت را با صنعت
خودروسازي مقایسه می کنند در حالی که صنعت خودرو سازي اگر چه سالهاست خصوصی شده اما همچنان دولت بر آنجا حاکمیت
دارد و دائم به این شرکت ها وام هاي مختلفی می پردازد. تاکنون به کدام شرکت هاي لوازم خانگی وام هاي این چنینی داده شده
است؟ آیا حمایتی که از صنعت خودروسازي شد از صنعت لوازم خانگی شده است؟ طی سالهاي گذشته و پیش از تحریم (سال 97)

 
هیچ مانعی در برابر واردات لوازم خانگی وجود نداشت. 

وي ادامه داد: همین سیاست ها موجب شد تولید کنندگان قدیمی همچون ارج، آزمایش، شهاب و غیره از دور خارج شوند. اگر

 
سیاست هاي قبل از انقلاب را ادامه می دادیم، ارج می توانست قطب منطقه شود و در سطح بوش آلمان رقابت کند. 



حسینی شاهرودي گفت: هیچ گونه سند چشم اندازي در سیاست هاي کلان کشور براي لوازم خانگی پیدا نمی کنید. در این سه سال
هم به یمن تحریم، دولت به فکر ممنوعیت واردات افتاد که در همین سه سال صنعت لوازم خانگی جهش زیادي کرد.



لوازم خانگی قابل قیاس با خودروسازي نیست

منبع: داناشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1400/06/22

دبیرکل انجمن لوازم خانگی با بیان اینکه صنعت لوازم خانگی با خودروسازي قابل قیاس نیست، گفت: طی سه سال اخیر به
یمن تحریم ها، واردات ممنوع شد و در همین 3سال صنعت لوازم خانگی به رشد 70 درصد رسید.

دبیرکل انجمن لوازم خانگی با بیان اینکه صنعت لوازم
خانگی با خودروسازي قابل قیاس نیست، گفت: طی سه
سال اخیر به یمن تحریم ها، واردات ممنوع شد و در همین

 
3سال صنعت لوازم خانگی به رشد 70 درصد رسید. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ سیدحسین حسینی
شاهرودي دبیر کل انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم
خانگی امروز در میزگرد حمایت از تولید با بیان اینکه ما در
جنگ اقتصادي هستیم، اظهار داشت: در کشور ما ساز و
کار و عزمی براي رفع موانع تولید وجود ندارد که بخشی از
این موضوع به عدم حمایت قانونی و بخشی نیز به دلیل
نبود عزم دولتی مربوط می شود. ما قانون مشخصی در

 
کشور براي حمایت از تولید نداریم و سیاست دولت ها نیز همواره سیاست درهاي باز بوده است. 

وي افزود: ما در کشور شرایط جنگی را درك نکردیم و نتوانستیم آرایش جنگی بگیریم و همه چیز را به نتایج برجام گره زدیم اما پس

 
از اینکه برجام به نتیجه نرسید و واردات لوازم خانگی ممنوع شد، طی سه سال اخیر تقریباً به خودکفایی رسیدیم. 

حسینی شاهرودي تصریح کرد: در حال حاضر براي تولید کالا برخی قطعات را از خارج وارد می کنیم. لوازم خانگی تقریباً توانسته بن
بست تحریم را بشکند و در شرایطی که یک ریال پول ما آزاد نمی شود، امریکا به ژاپن و کره اعلام کرده به جاي پول کالاي ساخته

 
شده به ایران بفرستد. 

دبیر کل صفنی انجمن لوازم خانگی تأکید کرد: این مسئله نشان می دهد که امریکا از حرکت پرشتاب ایران در حوزه لوازم خانگی

 
واهمه دارد. 

 
وي گفت: اگر کشورهاي خارجی واقعا به دنبال سرمایه گذاري و ورود به ایران هستند، باید روي انتقال تکنولوژي تمرکز داشته باشند. 

به گفته شاهرودي اگر حرکت بخش خصوصی به همین روال ادامه یابد در آینده اي نزدیک، لوازم خانگی ایران به عنوان قطب منطقه

 
شناخته خواهد شد. 

دبیر کل انجمن لوازم خانگی در ادامه با بیان اینکه امریکا به دنبال محدود کردن ماست و تمایلی به دادن امتیاز ندارد، خاطرنشان
کرد: وقتی در حوزه هسته اي غنی سازي را به 20 درصد رساندیم، پیشنهاد مذاکره دادند و وقتی برجام امضا شد و ما غنی سازي را به



 
4 درصد رساندیم، به تعهداتشان پشت کردند. امریکا تمایل ندارد کشورهاي جهان سوم پیشرفت کنند. 

 
وي افزود: ما در شرایط تحریم توانستیم در تولید لوازم خانگی به رشد 70 درصدي برسیم. 

 
35 درصد برنامه هاي توسعه اي اجرا شده است 

حسینی شاهرودي در ادامه اظهار داشت: عمده مشکل ما در ایران این است که دولت ها 4 ساله فکر می کنند و در این مدت به دنبال

 
پول پاشی به جامعه هستند که از جمله آنها می توان به پرداخت یارانه و پرداخت وام خرید خودرو اشاره کرد. 

دبیر کل انجمن لوازم خانگی تصریح کرد: بعد از چهار سال اول مشکلات خود را نشان می دهد و دولت ها هرگز برنامه بلندمدت

 
تدوین نکرده اند. 

به گفته این مقام مسئول تاکنون 35 درصد برنامه هاي توسعه اي در کشور اجرا شده است. چرا که نگاه دولتها هرگز نگاه توسعه اي

 
نبوده است. 

 
براي مصرف تولید داخلی فرهنگ سازي نشده است 

حسینی شاهرودي در ادامه گفت: در کشورهاي داراي بازار آزاد، جنسی که ساخته می شود امتیازات خاصی هم می گیرد که از جمله

 
آنها اعمال محدودیت و تعرفه گذاري روي واردات است که می توان به کشمکش هاي چین و آمریکا بر سر مسائل تجاري اشاره کرد. 

دبیر کل انجمن لوازم خانگی تأکید کرد: کشورهاي توسعه یافته به شدت از تولید خود دفاع می کنند چرا که در غیر این صورت

 
اشتغال و درآمد ناخالص ملی آسیب می بیند. 

وي در خصوص اینکه آیا کالاهاي ایرانی توان رقابت با کالاهاي خارجی را دارند، گفت: هم اکنون که تحریم هستیم 30 درصد از بازار

 
در اختیار کالاي خارجی قاچاق است ولی چون فرهنگ سازي نشده است، قاچاق این کالاها براي مصرف کننده اهمیتی ندارد. 

حسینی شاهرودي اظهار داشت: باید در خصوص نوع مصرف، فرهنگ سازي صورت بگیرد. صنعت لوازم خانگی ایران بعد از 40 سال

 
تازه به حرکت افتاده است. 

دبیر کل انجمن لوازم خانگی تصریح کرد: در حال حاضر موضوع انحصار دربازار لوازم خانگی را باب کرده اند و این صنعت را با صنعت
خودروسازي مقایسه می کنند در حالی که صنعت خودرو سازي اگر چه سالهاست خصوصی شده اما همچنان دولت بر آنجا حاکمیت
دارد و دائم به این شرکت ها وام هاي مختلفی می پردازد. تاکنون به کدام شرکت هاي لوازم خانگی وام هاي این چنینی داده شده
است؟ آیا حمایتی که از صنعت خودروسازي شد از صنعت لوازم خانگی شده است؟ طی سالهاي گذشته و پیش از تحریم (سال 97)

 
هیچ مانعی در برابر واردات لوازم خانگی وجود نداشت. 

وي ادامه داد: همین سیاست ها موجب شد تولید کنندگان قدیمی همچون ارج، آزمایش، شهاب و غیره از دور خارج شوند. اگر

 
سیاست هاي قبل از انقلاب را ادامه می دادیم، ارج می توانست قطب منطقه شود و در سطح بوش آلمان رقابت کند. 



حسینی شاهرودي گفت: هیچ گونه سند چشم اندازي در سیاست هاي کلان کشور براي لوازم خانگی پیدا نمی کنید. در این سه سال

 
هم به یمن تحریم، دولت به فکر ممنوعیت واردات افتاد که در همین سه سال صنعت لوازم خانگی جهش زیادي کرد. 

انتهاي پیام/



تکمیل و اجراي طرح جامع نیاز آبی بخش هاي مختلف چهارمحال و بختیاري

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1400/06/22

شهرکرد- استاندار چهارمحال و بختیاري از تکمیل و اجراي طرح جامع نیاز آبی بخش هاي مختلف استان در حوضه کارون
خبر داد.

شهرکرد- استاندار چهارمحال و بختیاري از تکمیل و اجراي
طرح جامع نیاز آبی بخش هاي مختلف استان در حوضه

 
کارون خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، کارگروه آموزش، پژوهش و
فناوري چهارمحال و بختیاري در نشستی 35 طرح اولویت
دار پژوهشی این استان را از میان 145 طرح پیشنهادي

 
انتخاب، بررسی و براي اجرا در سال جاري تعیین کرد. 

استاندار چهارمحال و بختیاري در نشست کارگروه آموزش،
پژوهش، فناوري و نوآوري این استان با بیان اینکه تعریف محورهاي پژوهشی براي جهت دهی به طرح هاي پیشنهادي ضروري است،

 
گفت: طرح هایی که براي اجرا گزینش و نهایی می شود باید به معناي واقعی پژوهشی، کاربردي و قابل سنجش باشند. 

اقبال عباسی با بیان اینکه طرح هاي میدانی و اثرگذار در اولویت تصویب و اختصاص اعتبار قرار دارند، افزود: لازم است مطالعات
پژوهشی به ارائه راهکارهاي عملی منتهی شود تا بتوان با استفاده از این راهکارها، بخشی از مشکلات موجود در حوزه هاي مختلف

 
سیاسی، اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی را رفع کرد و برنامه ریزي هاي دقیق تري را براي آینده در نظر گرفت. 

وي ایجاد اشتغال و توسعه کارآفرینی را به عنوان یکی از اولویت هاي مهم پژوهشی در چهارمحال و بختیاري نام برد و تصریح کرد:
باوجود فراهم شدن امکانات زیرساختی در روستاها، همچنان در برخی مناطق، مهاجرت به شهرها و حاشیه نشینی در حال افزایش
است که نبود شغل و بیکاري جوانان روستایی را می توان به عنوان اصلی ترین علت این مهاجرت ها بیان کرد، ازاین رو اجراي طرح

 
هاي پژوهشی و کاربردي که زمینه را براي توسعه اشتغال در استان فراهم می کند باید در رأس قرار گیرد. 

عباسی بر ادامه اجراي طرح جامع نیاز آبی بخش هاي مختلف استان در حوضه کارون و تکمیل آن تأکید کرد و یادآور شد: این طرح
به عنوان یک سند علمی معتبر قابل استناد براي تعیین صحیح حقآبه هاي حوضه آبریز کارون خواهد بود.



مدنی معاون توسعه مناطق محروم دولت سیزدهم شد

منبع: جهان نیوزشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1400/06/22

معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی را به عنوان معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست

 
جمهوري منصوب کرد. 

به گزارش جهان نیوز، محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور در
حکمی سیدامیرحسین مدنی را به عنوان معاون توسعه روستایی،

 
مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري منصوب کرد. 

مدیرعاملی بنیادهاي برکت و احسان ستاد اجرایی فرمان حضرت
امام(ره)، شرکت گسترش انفورماتیک ایران، خبرگزاري برنا،
عضویت در هیات مدیره شرکتهاي صانیر و صندوق اشتغال

برکت، معاونت بازرگانی شهاب خودرو، ریاست هیات مدیره شرکتهاي آلوپن و گسترش کارآفرینی ایران، ریاست هیات امناي دانشگاه

 
جامع انفورماتیک ایران و گروه جهادي آل یاسین از جمله سوابق و مسئولیت هاي قبلی مدنی به شمار می رود. 

بنیاد برکت در طول مدت خدمت وي به عنوان مدیرعامل با اجراي بیش از 115 هزار طرح اشتغالزایی و توانمند سازي در بخش ها و

 
بنگاههاي خرد، کوچک و متوسط موفق به ایجاد 350 هزار شغل به ویژه در روستاها و مناطق محروم کشور شده است. 

همچنین اجراي بیش از 25 هزار پروژه زیربنایی محرومیت زدایی در بخش هاي آبرسانی، ساخت مدرسه و مسجد، مراکز فرهنگی، راه
روستایی، مسکن محرومان و بمارستان و مراکز درمانی از جمله خدمات بنیاد برکت در طول مدت مدیرعاملی مدنی در بنیاد برکت

 
بوده است. 

گفتنی است، پیش از این محمد امید مسئولیت معاونت توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري را در دولت
دوازدهم برعهده داشت.



چه زمانی منتظر نتایج ملموس اجراي طرح تسهیل مجوز کسب و کار باشیم؟

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1400/06/22

رئیس کمیسون ویژه جهش رونق تولید مجلس به بیان توضیحاتی درباره طرح تسهیل مجوز هاي کسب و کار پرداخت.

به گزارش خبرنگار حوزه مجلس گروه سیاسی باشگاه
خبرنگاران جوان، سید شمس الدین حسینی، رئیس
کمیسون ویژه جهش رونق تولید و نظارت بر اجراي
سیاست هاي اصل 44 قانون اساسی مجلس شوراي
لسلامی در گفت وگوي زنده تلوزیونی گفت: طرح تسهیل
صدور مجوز هاي کسب و کار باید فردا در مجلس تصویب
شود و طبیعتا 3 ماه زمان احتیاج داریم که قانون عملیاتی

 
شود. 

وي ادامه داد: امروزه در کشور ما به جاي فعالیت مجوز اصالت پیدا کرده و به جاي اینکه به دنبال توسعه کسب و کار باشیم به دنبال

 
لیست کردن مجوز ها هستیم. همین امر سبب شده که ناخواسته مجوز فروشی و مسائلی ازاین دست در کشور ما مطرح شود. 

حسینی گفت: در مواردي افرادي وجود دارند که مجوز هاي کسب کار را چند میلیارد به فروش می رسانند، نباید شرایط این گونه
باشد. این طرح سهولت کسب و کار را امکان پذیر می سازد. یکی از دلایل مهم پایین بودن رتبه کسب و کار این است که به جاي

 
سهولت فضاي کسب و کار سختی محیط کسب و کار را فراهم کرده ایم. 

رئیس کمیسون ویژه جهش رونق تولید و نظارت بر اجراي سیاست هاي اصل 44 قانون اساسی مجلس اضافه کرد: به جاي اینکه
نظارت پس از فعالیت را جدي بگیریم به بروکراسی و دیوان سالاري قبل از صدور مجوز ها اصالت داده ایم. این طرح این بروکراسی را
کنار خواهد گذاشت و در عین حال یک پایگاهی توسط وزارت اقتصاد و دارایی ایجاد می شود که بعد از آن کسی نمی تواند از کسی
که به دنبال ایجاد کسب و کار است درخواست مجوز کنند و این اقدام باعث می شود به جاي اینکه به صورت پنهان مانع ایجاد کنیم

 
جلوي این مشکلات را بگیریم. 

حسینی درباره اینکه این طرح چگونه انحصارات و تعارض منافع را از بین می برد افزود: در خصوص تعارض منافع هم سعی کرده ایم
در بخش هایی که افراد ذي نفع سهمیه می گذارند سیستم سهمیه اي را کنار بگذاریم و به جاي آن استاندارد هاي علمی و کیفی را

 
برقرار می کنیم و به این سمت خواهیم رفت که آزمون ها براي گرفتن مجوز از سوي سازمان سنجش برگزار شود. 

رئیس کمیسون ویژه جهش رونق تولید و نظارت بر اجراي سیاست هاي اصل 44 قانون اساسی مجلس تصریح کرد: یکی از مهم ترین
مشکلات کشور صفر بودن رشد اقتصادي است و به تبع آن درآمد سرانه کاهش پیدا کرده و میزان سرمایه گذاري و اشتغال پایین

 
است. 



حسینی گفت: بعد از بررسی مشخص می شود که بخش قابل توجهی از این مشکل به محیط کسب و کار برمی  گردد، یعنی چیزي که
خارج از اراده بنگاه ها است. وقتی هم شاخص محیط کسب و کار بررسی و تجزیه و تحلیل می شود مشخص می شود که مرحله

 
صدور مجوز در کشور بسیار سخت و دشوار است. 

وي افزود: البته در اسفند سال گذشته ماده 7 اصل 44 قانون اساسی را اصلاح کردیم و مصوبه آن در مجلس تصویب شد که این امر
هم اتفاقات خوبی را رقم خواهد زد. بعد از بررسی مشخص شد که ماده قانونی نیازمند ضمانت اجرا یی دارد. اگرچه زمان هایی را

 
دستگاه ها اعلام کردند، ولی عملا مجوزي صادر نشده است. 

رئیس کمیسون ویژه جهش رونق تولید و نظارت بر اجراي سیاست هاي اصل 44 قانون اساسی مجلس اظهار داشت:، اما مجازات هاي
اداري براي کسانی که استنکاف کرده اند و باعث شده اند کار به تاخیر بیفتد، در نظر گرفته شده است. در طرح مجلس که کمیسیون
جهش تولید مجلس تدوین کرده اگر زمان لازم بگذرد و دستگاه مورد نظر کوتاهی کرده باشد، مجوز صادر شده تلقی می شود و

 
مسئولیت آن هم متوجه ارگان هاي ذي ربط است. 

رئیس کمیسون ویژه جهش رونق تولید و نظارت بر اجراي سیاست هاي اصل 44 قانون اساسی مجلس افزود: اساسا داریم به سمتی
حرکت می کنیم که مجوز زدایی بکنیم. در کشور ما به جاي اصل فعالیت اقتصادي مجوز ها اصالت پیدا کردا اند تا جایی که مجوز ها
در برخی حوزه ها با رشد بسیار کمی صورت می گیرد، ولی بازار فروش و دست به دست شدن این مجوز ها بسیار داغ است. در مادا 7
اصل 44 قانون اساسی فعالیت هاي اقتصادي به دو دسته تایید محور و ثبت محور تقسیم می شوند. مجوز هاي ثبت محور دربردارنده
مخاطرات زیست محیطی، سلامت و امنیت ملی نیستند و دستگاه هاي ذي ربط مراحل را ثبت می کنند و متقاضی فعالیت اقتصادي
وقتی به سامانه وزارت اقتصاد و دارایی مراجعه می کند و درخواست خود را ثبت می کند، به منزله صدور مجوز است و این ثبت به

 
اطلاع دستگاه هاي ذي ربط رسانده می شود. 

وي ادامه داد: اما دسته اي از مجوز ها که احتمال می دهیم مخاطراتی براي بخش سلامت، محیط زیست و سلامت اجتماعی و
عمومی و یا امنیت ملی را در بر داشته باشد، تایید محور قلمداد می کنیم که این امر را باید هیات مقررات زدایی تشخص دهد و هیات

 
وزیران این را تایید کند. 

رئیس کمیسون ویژه جهش رونق تولید و نظارت بر اجراي سیاست هاي اصل 44 قانون اساسی مجلس گفت: این امر صدور مجوز ها را
تسهیل می کند و متخلفین را شناسایی می کند.



احیاء 499واحد غیرفعال تا پایان مردادماه

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1400/06/22

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: در پنج ماهه نخست امسال، تعداد 499 واحد احیاء شد که در نتیجه براي 12 هزار
و 478 نفر اشتغال زایی یا تثبیت شغل شده است.

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: در پنج ماهه
نخست امسال، تعداد 499 واحد احیاء شد که در نتیجه
براي 12 هزار و 478 نفر اشتغال زایی یا تثبیت شغل شده

 
است. 

به گزارش اقتصادآنلاین، «علی رسولیان» در نشست
هماهنگی اجراي طرح پایش واحدهاي صنعتی راکد که به
صورت ارتباط تصویري برخط با رؤساي سازمان هاي

صنعت، معدن و تجارت و مدیران عامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان ها برگزار شد، از اجراي طرح پایش واحدهاي صنعتی

 
غیرفعال با استفاده از ظرفیت مشاوران و کلینیک هاي کسب و کار در داخل و خارج شهرك ها و نواحی صنعتی کشور خبر داد. 

به گفته این مقام مسئول، امسال راه اندازي مجدد یک هزار و 600 واحد صنعتی غیرفعال در داخل شهرك هاي صنعتی و 400 واحد

 
در خارج از آن ها در دستور کار است. 

اظهارداشت: براي تحول بنیادین بخش صنعت، معدن و تجارت، 36 پروژه تحولی توسط وزیر صنعت تعریف شده است که سازمان
صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران، مدیریت دو پروژه «تامین زیرساخت هاي شهرك ها و نواحی صنعتی» و «احیاء واحدهاي

 
راکد و نیمه راکد» را برعهده دارد. 

وي افزود: براي اجراي این پروژه هاي تحولی، طرح پایش واحدهاي صنعتی غیرفعال در داخل و خارج شهرك ها و نواحی صنعتی با به
کارگیري ظرفیت مشاوران و ارائه دهندگان خدمات توسعه کسب و کار با هدف حل مشکلات بنگاه ها و توانمندسازي آن ها به منظور

 
ارتقاء بهره وري، کاهش قیمت تمام شده، افزایش رقابت پذیري و غیره انجام می شود. 

مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران اضافه کرد: در این طرح با شناسایی و پایش واحدهاي غیرفعال، بررسی
علل رکود و مشکلات آن ها، ارائه خدمات مشاوره اي تخصصی، فنی، حقوقی و مدیریتی و رفع موانع پیرامون فضاي کسب و کار
واحدهاي صنعتی، نسبت به بازفعال سازي واحدهاي راکد و تعطیل در داخل و خارج شهرك ها و نواحی صنعتی استان ها اقدام می

 
شود. 

رسولیان ادامه داد: در فاز نخست اجراي این طرح، واحدهایی که پروانه بهره برداري فعال دارند اما راکد هستند، هدف گذاري شده اند



که بر اساس این پایش و با توافق این سازمان و معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت، برنامه هاي عارضه یابی و پروژه

 
بهبود با استفاده از منابع، امکانات و ظرفیت هایی که در شهرك هاي صنعتی وجود دارد، به اجرا درمی آید. 

وي همچنین بازفعال سازي واحدهاي راکد خارج از اولویت گذاري فاز نخست را دومین مرحله اجراي طرح پایش واحدهاي صنعتی

 
غیرفعال در داخل و خارج شهرك ها و نواحی صنعتی اعلام کرد. 

فعال سازي بیش از 10 هزار واحد راکد در مدت 9 سال معاون وزیر صنعت با اشاره به این که طرح پایش واحدهاي صنعتی غیرفعال
در تکمیل برنامه هاي احیاء و بازفعال سازي سال هاي گذشته به اجرا درمی آید، یادآور شد: از سال 91 تا پایان پارسال در مجموع
10 هزار و 193 واحد صنعتی به بهره برداري رسیده غیرفعال به چرخه تولید بازگشتند که براي 182 هزار و 563 نفر فرصت شغلی

 
جدید فراهم شد. 

وي، واگذاري به سرمایه گذار جدید، تامین منابع مالی، اخذ شریک سرمایه گذار، تامین مواد اولیه، اجاره به شرط تملیک، حل مشکل
اختلاف شرکاء، انتقال فناوري و بهینه کردن خط تولید، رفع مشکلات حقوقی و زیرساختی، تولید محصول جدید و رفع مشکل بازار با
همکاري دستگاه قضایی، شبکه بانکی، استانداري و کارگروه هاي تسهیل و رفع موانع تولید را از جمله روش هاي راه اندازي مجدد

 
واحدهاي صنعتی به بهره برداري رسیده غیرفعال در استان ها اعلام کرد. 

مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران همچنین با بیان این که بیش از 48 هزار واحد تولیدي در شهرك ها و
نواحی صنعتی کشور به بهره برداري رسیده است، افزود: هشت هزار و 132 واحد صنعتی در داخل شهرك ها و نواحی صنعتی و

 
هشت هزار و 110 واحد در خارج از آن ها راکد هستند که جامعه هدف طرح پایش واحدهاي صنعتی غیرفعال را تشکیل می دهند. 

رسولیان در ادامه به چرخه عمر فناوري و محصول در صنعت به ویژه در صنایع کوچک و متوسط نیز اشاره و خاطرنشان کرد: چرخه
محصول نمایان گر دوره عمر فناوري و نمودار رشد بازار آن است، به طوري که از مرحله ایده پردازي در قالب یک طرح مهندسی تا
تولید و رشد محصول و چگونگی واکنش بازار نسبت به انتشار محصول، کسب و کارها با تحولات مختلفی در مراحل جنینی، رشد،

 
بلوغ و زوال مواجه هستند. 

وي اضافه کرد: از این رو باید توجه داشت که یک محصول چرخه عمر مشخصی دارد و یک بنگاه همیشه نمی تواند فعال باشد، زیرا
شاید درگیر تغییر فناوري، تغییر روش تولید، تغییر نوع محصول و غیره شود و مدتی راکد و سپس فعال شود که در این راستا ارائه
مشاوره و خدمات توسعه کسب و کار به متقاضیان ـ پیش از سرمایه گذاري و پس از آن ـ در مانایی و پایایی محیط و شرایط متغیر

 
کسب و کارها تاثیرگذار خواهد بود. 

پربیننده ترین پشت پرده عدم ترخیص کالاهاي اساسی از گمرکات / ترجیح واردکنندگان از کسب سود مابه التفاوت ارز 4200 با بازار
آزاد به ترخیص کالا کره اي ها با خودرو و لوازم خانگی می خواهند به صنعت ایران حمله کنند / صنعت لوازم خانگی به خودکفایی
رسید لوازم خانگی وارداتی دوباره به بازار می آید؟ سیمان به قیمت پیش از قطع برق بازگشت / امضاهاي طلایی در بازار فولاد باطل

می شود کاهش صادرات ایران به چین در نیمه اول امسال / کنترل تورم راهکار نجات اقتصا د



ارائه سبد کامل خدمات بانکی به مشتریان در شعب بانک توسعه تعاون مد نظر

است

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1400/06/22

درآمد نیوز - مدیرعامل بانک توسعه تعاون طی بازدید از واحدهاي تولیدي و تعاونی استان سمنان، ارائه سبد کامل خدمات
بانکی به مشتریان در شعب بانک را حائز اهمیت برشمرد. نوشته ارائه سبد کامل خدمات بانکی به مشتریان در شعب بانک

توسعه تعاون مد نظر است اولین بار در درآمد نیوز. پدیدار شد.

درآمد نیوز &– مدیرعامل بانک توسعه تعاون طی بازدید از
واحدهاي تولیدي و تعاونی استان سمنان، ارائه سبد کامل
خدمات بانکی به مشتریان در شعب بانک را حائز اهمیت

 
برشمرد. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون طی بازدید از واحدهاي
تولیدي و تعاونی استان سمنان، ارائه سبد کامل خدمات

 
بانکی به مشتریان در شعب بانک را حائز اهمیت برشمرد. 

درآمد نیوز ـ حجت اله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون طی بازدید از شرکت هاي استان سمنان اظهار داشت: واحدهاي تولیدي

 
در دوران کنونی نقش اساسی و مهمی ایفا می کنند و حمایت از واحدهاي تعاونی و تولیدي از اهداف اصلی بانک به شمار می رود. 

وي تسهیلات پرداختی استان سمنان از ابتداي سال تا کنون را 2435میلیارد ریال اعلام نمود و گفت: طی سال گذشته نیز 8227

 
میلیارد ریال تسهیلات به بخشهاي مختلف اقتصادي استان سمنان پرداخت گردیده است. 

مهدیان با تبیین اهداف و راهبردهاي بانک توسعه تعاون به عنوان بانک صد در صد دولتی و توسعه اي و با هدفگذاري اختصاص 70
درصد تسهیلات بانک به تعاونی ها گفت: سهم 40 هزار میلیارد ریالی تسهیلات در اجراي طرح اشتغال پایدار روستایی به عنوان
تکلیف بانک توسعه تعاون در نظر گرفته شده است و در مرحله پنجم و ششم طرح همانند چهار مرحله ابتدایی، شعب با آمادگی

 
کامل، بانک این تکلیف را به صورت کامل ادا خواهد کرد. 

مهدیان به آمادگی بانک براي کمک به اجراي طرح هاي ملی به دولت در بخشهاي تولیدي و تعاونی اشاره نمود و گفت: بانک در
اقدامات توسعه اي به تجارب ارزشمندي دست پیدا نموده است و ارائه سبد کامل خدمات بانکی به مشتریان بسیار مهم است و
چنانچه شرکتی با معرفی دستگاه اجرایی، در مسیر ایجاد اشتغال و تولید مورد حمایت بانک واقع گردد، بسیار مهم است که از سایر

 
خدمات بانکی شعبه بانک توسعه تعاون نیز بهره مند شود تا بانک و مشتري در تعاملی دو سویه قرار گیرند. 

حجت اله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون طی بازدید از شرکت هاي تولیدي استان سمنان ضمن یادآوري و تبریک مناسبت

 
هفته تعاون اظهار داشت: حمایت، تقویت و ارتقاء واحدهاي تولیدي از اهداف این بانک میباشد. 



به گزارش روابط عمومی استان سمنان، حجت اله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون که به همراه فتاحی رئیس هیئت مدیره بانک

 
به استان سمنان سفرکرده از واحدهاي تولیدي فعال و واحدهاي صنعتی استان سمنان بازدید نمود. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون طی بازدید از شرکت هاي پارس اشن، کلران و عقاب افشان، طب پلاستیک ،سیم و کابل مغان و سنگر
کار با اشاره به عملکرد بانک توسعه تعاون طی سالهاي بعد از تاسیس تصریح نمود: بانک توسعه تعاون در سال هاي اخیر در راستاي
رسالت اساسنامه اي خویش حامی واحد هاي تولیدي در سطح کشور بوده و در زمینه تقویت سرعت چرخ تولید کشور همواره با

 
تلاشی مضاعف آماده خدمات رسانی می باشد . 

مهدیان در بازدید شعب استان سمنان نیز بر تلاش جهت تحقق راهبردهاي هفتگانه تاکید و اظهار داشت :عملکرد استان در شاخص
هاي عملکردي مطلوب می باشد و با تلاش کلیه همکاران ، استان به لحاظ جذب منابع و وصول مطالبات در وضعیت بهتري قرار

 
خواهد گرفت. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون خطاب به همکاران بانک به ظرفیت هاي ارزشمند کشاورزي در شرق استان و صنعت در غرب استان
اشاره نمود و گفت: تعاونی ها و شرکت هاي تولیدي و صنعتی معتبري در استان فعال هستند و عملکرد شعب سمنان در ارائه خدمات

 
بانکی و اعتباري به این واحدها ارزنده بوده و لازم است تداوم یابد. 

وي به جلسه ویژه هیئت مدیره طی هفته جاري در خصوص اتخاذ تصمیمات در مورد بازدید هاي صورت پذیرفته اشاره کرد و گفت:
درخواست هاي خط اعتباري 2000 میلیارد ریالی شرکت عقاب افشان و درخواست سایر شرکتها مورد بررسی قرار خواهد گرفت و

 
تصمیمات خوبی براي حمایت از واحدهاي تولیدي و تعاونی به اجرا در خواهد آمد. 

شایان ذکر است شرکت تولیدي شیمیایی کلران با مانده تسهیلات 27 میلیارد ریال، عقاب افشان 20 میلیارد ریال، شرکت طب
پلاستیک با مانده تسهیلات 240 میلیارد ریال، شرکت سیم و کابل مغان با مانده تسهیلات 83 میلیارد ریال، شرکت پارس اشن با

مانده تسهیلات 65 میلیارد ریال از مشتریان بانک توسعه تعاون و دریافت کنندگان تسهیلات جهت فعالیت تولیدي می باشند.



خلیلیان: خیران در ایجاد اشتغال در خوزستان ورود کنند

منبع: ایرناشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1400/06/22

اهواز - ایرنا - استاندار خوزستان گفت: اگر خیران به دنبال انجام کمک پایدار در استان هستند بهترین راه .کمک به ایجاد
اشتغال و کاهش نرخ بیکاري در خوزستان است.

اهواز - ایرنا - استاندار خوزستان گفت: اگر خیران به دنبال
انجام کمک پایدار در استان هستند بهترین راه .کمک به

 
ایجاد اشتغال و کاهش نرخ بیکاري در خوزستان است. 

به گزارش ایرنا صادق خلیلیان روز دوشنبه در نشست
شوراي فرهنگی و اجتماعی خوزستان در سرسراي
استانداري بیان کرد: نرخ بیکاري در خوزستان بالاتر از
متوسط کشوري است و هرگونه اقدام در کاهش این نرخ در

 
توسعه استان و کشور بسیار تاثیر گذار است. 

وي گفت: باید همانگونه که براي جذب سرمایه گذار تلاش می شود شرایط را براي خیران کارآفرین در خوزستان فراهم کرد تا براي

 
ایجاد اشتغال در استان ورود کرده و خوزستان را از معضل بیکاري نجات دهند. 

استاندار خوزستان ادامه داد: باید تمامی بخش هایی که باعث توسعه خوزستان می شوند به صورت متوازن رشد و حرکت کنند چرا که

 
رشد متوازن تمامی این بخش ها منجر به پیشرفت استان می شود. 

خیلیان افزود: خوزستان باید از نظر فرهنگی و اجتماعی یک استان پیشرفته باشد چرا که ارتقاي مسایل فرهنگی و اجتماعی در استان

 
باعث توسعه خوزستان می شود. 

وي در ادامه با اشاره به موضوع پاسداشت زبان فارسی بیان کرد: باید از زبان غنی و اصیل فارسی پاسداري کرد؛ زبان فارسی نمودي از

 
اتحاد بین اقوام است. 

 
30 هزار دانش آموز بازمانده از تحصیل در خوزستان وجود دارد 

مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداري خوزستان نیز در این نشست با بیان اینکه متاسفانه 30 هزار دانش آموز بازمانده از
تحصیل در خوزستان وجود دارد گفت: این افراد فرصتی براي فراگیري زبان فارسی را در مدرسه نداشتند و تنها با زبان محلی خود

 
آشنا هستند. 

مهرداد موسوي افزود: ضروري است دبیرخانه اي در خوزستان براي زبان فارسی، و تقویت و پاسداشت از زبان رسمی کشور تشکیل



 
شود تا در زمینه ترویج زبان فارسی در استان فعالیت بیشتري انجام شود. 

وي گفت: به دلیل حضور شرکت هایی از کشورهاي مختلف که در گذشته در خوزستان حضور داشتند، به ویژه حضور نیروي کار از
کشور انگلستان به ویژه در شهرهاي صنعتی استان مثل شهرستان آبادان، زبان بیگانه بسیار نمود پیدا کرد و مردم این مناطق زبان
فارسی را در کنار زبان بیگانه استفاده می کنند این در حالی است که زبان فارسی زبان رسمی کشور است و باید زبان بیگانه را از زبان

 
رسمی کشور پاك کرد. 

موسوي با تاکید بر پاسداشت و ترویج زبان رسمی کشور ادامه داد: متاسفانه در برخی مناطق هیچگونه آشنایی با زبان فارسی ندارند

 
که این مورد جاي نگرانی است و باید به این موضوع با جدیت رسیدگی شود. 

 
در این نشست مصوب شد تا دبیرخانه اي براي حمایت از زبان فارسی به عنوان زبان رسمی کشور در خوزستان تشکیل شود. 

 
برچسب ها 

 
- بیکاري 

 
- اشتغال زایی 

- خوزستان



استاندار: خیران در ایجاد اشتغال در خوزستان ورود کنند

منبع: ایرناشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1400/06/22

اهواز - ایرنا - استاندار خوزستان گفت: اگر خیران به دنبال انجام کمک پایدار در استان هستند بهترین راه .کمک به ایجاد
اشتغال و کاهش نرخ بیکاري در خوزستان است.

اهواز - ایرنا - استاندار خوزستان گفت: اگر خیران به دنبال
انجام کمک پایدار در استان هستند بهترین راه .کمک به

 
ایجاد اشتغال و کاهش نرخ بیکاري در خوزستان است. 

به گزارش ایرنا صادق خلیلیان روز دوشنبه در نشست
شوراي فرهنگی و اجتماعی خوزستان در سرسراي
استانداري بیان کرد: نرخ بیکاري در خوزستان بالاتر از
متوسط کشوري است و هرگونه اقدام در کاهش این نرخ در

 
توسعه استان و کشور بسیار تاثیر گذار است. 

وي گفت: باید همانگونه که براي جذب سرمایه گذار تلاش می شود شرایط را براي خیران کارآفرین در خوزستان فراهم کرد تا براي

 
ایجاد اشتغال در استان ورود کرده و خوزستان را از معضل بیکاري نجات دهند. 

استاندار خوزستان ادامه داد: باید تمامی بخش هایی که باعث توسعه خوزستان می شوند به صورت متوازن رشد و حرکت کنند چرا که

 
رشد متوازن تمامی این بخش ها منجر به پیشرفت استان می شود. 

خیلیان افزود: خوزستان باید از نظر فرهنگی و اجتماعی یک استان پیشرفته باشد چرا که ارتقاي مسایل فرهنگی و اجتماعی در استان

 
باعث توسعه خوزستان می شود. 

وي در ادامه با اشاره به موضوع پاسداشت زبان فارسی بیان کرد: باید از زبان غنی و اصیل فارسی پاسداري کرد؛ زبان فارسی نمودي از

 
اتحاد بین اقوام است. 

 
30 هزار دانش آموز بازمانده از تحصیل در خوزستان وجود دارد 

مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداري خوزستان نیز در این نشست با بیان اینکه متاسفانه 30 هزار دانش آموز بازمانده از
تحصیل در خوزستان وجود دارد گفت: این افراد فرصتی براي فراگیري زبان فارسی را در مدرسه نداشتند و تنها با زبان محلی خود

 
آشنا هستند. 

مهرداد موسوي افزود: ضروري است دبیرخانه اي در خوزستان براي زبان فارسی، و تقویت و پاسداشت از زبان رسمی کشور تشکیل



 
شود تا در زمینه ترویج زبان فارسی در استان فعالیت بیشتري انجام شود. 

وي گفت: به دلیل حضور شرکت هایی از کشورهاي مختلف که در گذشته در خوزستان حضور داشتند، به ویژه حضور نیروي کار از
کشور انگلستان به ویژه در شهرهاي صنعتی استان مثل شهرستان آبادان، زبان بیگانه بسیار نمود پیدا کرد و مردم این مناطق زبان
فارسی را در کنار زبان بیگانه استفاده می کنند این در حالی است که زبان فارسی زبان رسمی کشور است و باید زبان بیگانه را از زبان

 
رسمی کشور پاك کرد. 

موسوي با تاکید بر پاسداشت و ترویج زبان رسمی کشور ادامه داد: متاسفانه در برخی مناطق هیچگونه آشنایی با زبان فارسی ندارند

 
که این مورد جاي نگرانی است و باید به این موضوع با جدیت رسیدگی شود. 

 
در این نشست مصوب شد تا دبیرخانه اي براي حمایت از زبان فارسی به عنوان زبان رسمی کشور در خوزستان تشکیل شود. 

 
برچسب ها 

 
- بیکاري 

 
- اشتغال زایی 

- خوزستان



حفظ، بهره وري و به بار نشستن موقوفات اهداف اصلی سازمان اوقاف و امور

خیریه است

منبع: ایسناشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1400/06/22

رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه در تشریح رویکرد جدید این سازمان گفت: در دوران جدید دو تصمیم بسیار مهم را اتخاذ
کرده ایم که عبارتند از حفظ موقوفات و افزایش بهرهوري و به بار نشستن موقوفات.

حجت الاسلام و المسلمین سید مهدي خاموشی امروز
دوشنبه 22 شهریور در ادامه سفر دو روزه خود به
آذربایجان شرقی ضمن بازدید از قسمت هاي مختلف
کارخانه تراکتورسازي تبریز در دیدار با مدیرعامل این
مجموعه صنعتی اظهار کرد: حفظ و نگهداري کارخانه
تراکتورسازي بعنوان یک خانواده بزرگ صنعتی کار بسیار
بزرگی است که باید از مدیریت این کارخانه تقدیر و تشکر

 
کنیم. 

وي ادامه داد: بسیاري از صنایع در اکثر مواقع حرکت
سینوسی داشتهاند اما حفظ سیر جریان و حرکت این

 
مجموعه نشان دهنده ي رشد و پیشرفت کار است. 

خاموشی خاطرنشان کرد: ما نمی توانیم با رها کردن موقوفه ها، آنها را به یک متروکه تبدیل کنیم؛ اکنون بیش از 25 درصد از شبکه
درمانی کشور و بیش از 6 هزار مدرسه موقوفی است و طبق بررسی هایی که کرده ایم، بیش از 2 میلیون و 400 هزار هکتار زمین

 
زراعی داریم که حتی 20 درصد از این مقدار وقفی باشد، کارهاي بسیار بزرگی را می توان انجام داد. 

وي ادامه داد: ما براي اصلاح و بهره وري این زمین ها نیازمند ابزار هستیم و درصورتی که متولیان باغات دیگر ببیند که رسیدگی

 
خوبی می شود، داوطلبانه به ما وکالت می دهند. 

رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه تاکید کرد: ما در حال تکمیل زون هاي کشاورزي هستیم و برداشت ما این است که بستر و فضاي

 
زیادي براي کار وجود دارد که می توانیم در تولید دام و خوراك نقش ایفا کنیم. 

وي متذکر شد: ما در بسیاري از موقوفه ها مانند قبرستان ها کاربري هاي تجاري و کارآفرینی ایجاد کرده ایم و واقعا تعجب آور است

 
که نتوانیم از این مقدار زمین زراعی به صورت بهینه استفاده کنیم. 

خاموشی با بیان اینکه سازمان اوقاف قصد رد کردن شرکاي خود را ندارد، افزود: باید با افراد امین قرارداد ببیندیم و اگر ابزار لازم را در

 
اختیار داشته باشیم، شرکا خودشان پیشقدم به بهره وري می شوند. 



 
تراکتورسازي آماده همکاري با سازمان اوقاف است 

مدیرعامل کارخانه تراکتورسازي نیز طی سخنانی گفت: از زحمات مدیرکل اوقاف و امورخیریه استان تشکر می کنیم که با پیگیري

 
هاي خود سعی می کنند موقوفات را در دست گرفته و در راستاي بهره وري آنها در داخل استان قدم بردارند. 

ابوالفتح ابراهیمی ادامه داد: نیت سازمان اوقاف خیر و مربوط به آبادي کشور است و ما نیز اعلام آمادگی می کنیم که در این کار خیر

 
سهیم باشیم. 

وي تاکید کرد: مجموعه تراکتورسازي هر زمان که براي ارتقاي تولید و انجام کارهاي خیر نیاز بوده، از هیچ کمکی دریغ نکرده است و

 
اکنون نیز آماده ایم هر کمکی که لازم باشد در انجام این کار که قطعا یک کار دینی و مفید براي کشور است، کمک خواهیم کرد. 

انتهاي پیام



استفاده از ظرفیت خیران کار آفرین براي ایجاد اشتغال در خوزستان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1400/06/22

بسترهاي لازم براي حضور خیران کارآفرین براي اشتغالزایی در استان فراهم شود.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خوزستان ، استاندار خوزستان در نشست شوراي فرهنگی و اجتماعی در استانداري

 
خوزستان گفت: اشتغال بحث بسیار مهمی است و خوزستان استانی هست که بیکاري در آن از متوسط کشوري بالاتر است . 

صادق خلیلیان افزود : هر کاري که به کاهش بیکاري در استان

 
کمک کند براي خوزستان موثر است. 

وي ادامه ادامه داد : از جمله این کارها بسترسازي براي فعالیت
خیرین کارآفرین است که منافاتی با سرمایه گذاري بخش
خصوصی ندارد و هر نوع سرمایه گذاري بنحوي منجر به ایجاد

 
اشتغال میشود. 

استاندار خوزستان بیان کرد :طبعا خیرین کارآفرین قصد دارند کمک هاي خود را به کمک هاي پایدار تبدیل نمایند که این موضوع را
دنبال خواهیم کرد و هر نوع پیشنهادي که به تسریع توسعه استان کمک کند از آن استقبال می کنیم و البته از موازي کاري نیز باید

 
پرهیز شود. 

 
بیشتر بخوانید : همت کارآفرین جوان شوشتري براي تولید اجاق گاز هاي هوشمند + فیلم 

خلیلیان با اشاره به اینکه پاسداشت زبان فارسی موضوعی ضروري و مهم است و ما باید از این زبان غنی و اصیل پاسداري کنیم و آن
را تقویت کنیم ، گفت : این زبان میتواند یکی از محورهاي اتحاد اقوام باشد و در کنار آن تنوع قومی استان یک مزیت است و زبان

هاي اقوام و فرهنگ هاي محلی باید تقویت و ترویج شود.



پرداخت 10هزار میلیاردریال تسهیلات مشاغل خانگی در بانک توسعه تعاون

منبع: شبکه بانک و بیمهشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1400/06/22

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه خبري اقتصاد و بانک ایران  به نقل از روابط عمومی بانک توسعه
تعاون، حجت اله مهدیان مدیر عامل بانک توسعه تعاون در گفتگو با شبکه جهانی جام جم صدا و سیما ضمن تبریک مناسبت

هفته تعاون اظهار داشت: این بانک به ...

مدیرعامل بانک توسعه تعاون از برنامه پرداخت 10 هزار
میلیارد ریال تسهیلات به معرفی شدگان مشاغل خانگی در

 
سال جاري خبر داد. 

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه

 
خبري اقتصاد و بانک ایران 

به نقل از روابط عمومی بانک توسعه تعاون، حجت اله
مهدیان مدیر عامل بانک توسعه تعاون در گفتگو با شبکه جهانی جام جم صدا و سیما ضمن تبریک مناسبت هفته تعاون اظهار داشت:
این بانک به عنوان عامل اجراي سیاست هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی مشغول به ارائه خدمات تخصصی و عمومی است و

 
پرداخت 10 هزار میلیارد ریال به معرفی شدگان مشاغل خانگی از مهمترین برنامه هاي بانک در سال جاري است. 

وي با اشاره به ظرفیت هاي مهم بخش تعاون در کمک به افزایش تولید ناخالص داخلی و سطح اشتغال کشور گفت: مردمی بودن ،
فساد گریزي و امکان حمایت بخش هاي مختلف اقتصادي در قالب تعاون می تواند به عنوان مشخصه هاي تعاون مطرح باشد و در

 
صورت توجه و باور بیشتر به این بخش، می توان به تحقق سهم 25 درصدي تعاون در اقتصاد ملی در آینده اي نزدیک امیدوار بود. 

مهدیان در ادامه به فرصت پیش آمده براي بخش تعاون در دوره جدید وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اشاره نمود و گفت: دکتر
عبدالملکی با شناخت و تسلط کافی برشاخه هاي گوناگون اقتصاد و باور به قابلیت هاي تعاون، برنامه هاي راهبردي و عملیاتی براي
توانمندسازي تعاونگران در نظر دارند و تقویت بانک توسعه تعاون نیز به عنوان یکی از مهمترین رویکردهاي ایشان مطرح گردیده

 
است. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون با بیان حضور بیش از 95 هزار تعاونی فعال با حدود بیش از یک میلیون و هفتصد هزار نفر شاغل در
بخش تعاون گفت: همواره اختصاص سهم 70 درصدي سبد تسهیلات بانک به بخش تعاون مد نظر ارکان ستادي و اجرایی بانک بوده

 
است و حدود 50 درصد منابع بانک نیز به آورده تعاونی ها تعلق دارد. 

وي با بیان التزام کامل کارکنان بانک به اجراي قانون بانکداري اسلامی گفت: 80 درصد تامین مالی اقتصاد کشور توسط بانکها صورت



می پذیرد و این قانون طی 38 سال گذشته اجرایی شده و به نظر می رسد دستگاههاي مسئول در دولت و مجلس شوراي اسلامی
تلاش براي بهبود و اثربخشی قانون با ارائه موارد اصلاحی در نظر دارند و مسلما تصویب و ابلاغ قانون جدید می تواند باعث ترسیم

مسیري بهتر براي ارائه خدمات بهینه بانکی به آحاد جامعه گردد.



«سیدامیرحسین مدنی» معاون توسعه روستایی و مناطق محروم دولت سیزدهم

شد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1400/06/22

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري فارس، محمد مخبر،
معاون اول رئیس جمهور در حکمی سیدامیرحسین مدنی
را به عنوان معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر

 
ریاست جمهوري منصوب کرد.  

مدیرعاملی بنیادهاي برکت و احسان ستاد اجرایی فرمان
حضرت امام(ره)، شرکت گسترش انفورماتیک ایران،
خبرگزاري برنا، عضویت در هیات مدیره شرکتهاي صانیر و

صندوق اشتغال برکت، معاونت بازرگانی شهاب خودرو، ریاست هیات مدیره شرکتهاي آلوپن و گسترش کارآفرینی ایران، ریاست هیات

 
امناي دانشگاه جامع انفورماتیک ایران و گروه جهادي آل یاسین از جمله سوابق و مسئولیت هاي قبلی مدنی به شمار می رود.  

بنیاد برکت در طول مدت خدمت  وي به عنوان مدیرعامل با اجراي بیش از 115 هزار طرح اشتغالزایی و توانمند سازي در بخش ها و

 
بنگاههاي خرد، کوچک و متوسط موفق به ایجاد 350 هزار شغل  به ویژه در روستاها و مناطق محروم کشور شده است.  

همچنین اجراي بیش از 25 هزار پروژه زیربنایی محرومیت زدایی در بخش هاي آبرسانی، ساخت مدرسه و مسجد، مراکز فرهنگی، راه
روستایی، مسکن محرومان و بمارستان و مراکز درمانی از جمله خدمات بنیاد برکت در طول مدت مدیرعاملی مدنی در بنیاد برکت

 
بوده است. 

گفتنی است، پیش از این محمد امید مسئولیت معاونت توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر ریاست جمهوري را در دولت

 
دوازدهم برعهده داشت. 

انتهاي پیام/



حمایت بانک توسعه تعاون از تعاونی ها در ارتقاي این بخش موثر است

منبع: شبکه بانک و بیمهشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1400/06/22

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه خبري اقتصاد و بانک ایران  به نقل از روابط عمومی بانک توسعه
تعاون، حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در شانزدهمین جشنواره تعاونی هاي برتر در سالن همایش هاي

تلاش اظهار داشت: تعاون مبنایی دینی، عقلی و عرفی ...

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جشنواره تعاونی هاي
برتر نقش بانک توسعه تعاون را در ارتقاي سطح فعالیت

 
تعاونی ها مهم ارزیابی کرد. 

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه

 
خبري اقتصاد و بانک ایران 

به نقل از روابط عمومی بانک توسعه تعاون، حجت االله
عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در شانزدهمین جشنواره تعاونی هاي برتر در سالن همایش هاي تلاش اظهار داشت: تعاون

 
مبنایی دینی، عقلی و عرفی دارد و هم افزایی عقلی، مالی و فکري از طریق تعاون امکان پذیر است. 

وي افزود: جایگاه تعاون در اسناد راهبردي نظام بسیار متعالی ترسیم شده است و تعاون نقشی مهم در تحقق سیاست هاي اصلی

 
اقتصاد مقاومتی اعم از مردمی بودن، عدالت محوري، دانش بنیان بودن، درون زا بودن و برون گرا بودن دارد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نقش بانک توسعه تعاون را در ارتقاي سطح فعالیت تعاونی ها بسیار مهم دانست و افزود: چنانچه
بخش تعاون در مسیر تعالی قرار گیرد و به اهداف راهبردي خود نزدیک شود، علاوه بر بانک توسعه تعاون، سایر بانک ها نیز تعاون را

 
در اولویت خود قرار خواهند داد و شکوفایی بخش بیش از پیش محقق خواهد گردید. 

عبدالملکی به دو عامل مهم مقررات زدایی و مبارزه با فساد به عنوان دو امر مهم در پیشبرد اهداف اقتصادي و اجتماعی اشاره نمود و
گفت: تسهیل گري در فعالیت اقتصادي از طریق این دو عامل امکان پذیر است و شفافیت و گسترش دولت الکترونیک نیز در این

 
مسیر بسیار مهم هستند. 

وي قرار گرفتن تعاون، کار و رفاه اجتماعی در قالب یک وزارتخانه را فرصتی براي هر یک از این سه بخش عنوان نمود و گفت: هم
افزایی و دستاوردهاي مطلوبی از همکاري این سه بخش قابل دستیابی است و هدف این است دولت سیزدهم سکوي پرتاب تعاون به

 
سوي جایگاههاي متعالی تر باشد. 



در این مراسم که با حضور مقامات بخش تعاون و تعاونگران همراه بود، حجت اله مهدیان مدیر عامل بانک توسعه تعاون در این جلسه
عملکرد بانک طی ده سال گذشته و پیشرفت هاي ملموس بانک در شاخص هاي عملکردي طی پنج سال اخیر را مورد تحلیل قرار داد
و در ادامه با تبیین اهداف این بانک در سال جاري گفت: پرداخت 250 هزار میلیارد ریال تسهیلات با اولویت اعطاي هفتاد درصد
تسهیلات به تعاونی ها در سال 1400 هدفگذاري شده است که 20 هزار میلیارد ریال تسهیلات ارزان قیمت با شش درصد یارانه سود
در راستاي توسعه کارآفرینی و حمایت از تعاونی هاي برتر، 23800 میلیارد ریال براي تسهیلات حمایتی قرض الحسنه به مشاغل
خانگی، ازدواج جوانان و مددجویان نهادهاي حمایتی، 20 هزار میلیارد ریال تسهیلات بلند مدت در راستاي حمایت مالی از کسب و
کارهاي کوچک و متوسط، 50 هزار میلیارد ریال تسهیلات خرید کالاي ایرانی با هدف تقویت تقاضاي کالاهاي تولید داخل در نظر

 
گرفته شده است. 

وي به پرداخت 753 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک توسعه تعاون طی ده سال فعالیت اشاره نمود و گفت: 61 درصد تسهیلات
پرداختی طی سه سال اخیر صورت پذیرفته است. مهدیان بسته رونق تعاون با اعطاي تسهیلات با ترجیحی به سه گروه تعاونی هاي
تولیدي، تعاونی هاي غیر تولیدي (مصرفی و سایر تعاونی ها) و اعضا و مشتریان تعاونی هاي مصرف و تولید و نیز طرح حاتم به عنوان
حامی تعاونی هاي تولید، مصرف و خدمات جهت خرید اقلام، کالاهاي سرمایه اي و ماشین آلات و ادوات مورد نیاز را از مهمترین

 
محصولات اعتباري بانک ویژه هفته تعاون یاد کرد. 

در شانزدهم جشنواره تعاونی هاي برتر که با حضور محمد کبیري معاون تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، سید باقر فتاحی
رییس هیات مدیره بانک توسعه تعاون، عباس نجفی، امیر هوشنگ عصارزاده و محمد جعفر ایرانی اعضاي هیات مدیره این بانک و
محمد عبدالهی رییس اتاق تعاون ایران نیز همراه بود، 268 طرح تعاونی به ارزش 33 هزار میلیارد ریال و با ایجاد بیش از هفت هزار
فرصت شغلی مستقیم در سراسر کشور به دستور وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افتتاح گردید و از پنج تعاونی برتر در سطح ملی با

حضور وزیر و از تعاونی هاي برتر استانی از طریق ارتباط ویدئو کنفرانسی با استانها تقدیر و قدردانی شد.



تقدیر از ایده هاي برتر فناوري هاي نرم

منبع: مردم سالاري آنلاینشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1400/06/22

در آیین اختتامیه نخستین جشنواره ایده هاي برتر فناوري هاي نرم و صنایع خلاق فرهنگی، از 31 ایده برتر تقدیر شد.

در آیین اختتامیه نخستین جشنواره ایده هاي برتر فناوري
هاي نرم و صنایع خلاق فرهنگی، از 31 ایده برتر تقدیر
شد. به گزارش ایسنا، نخستین دوره جشنواره ایده هاي
برتر فناوري هاي نرم و صنایع خلاق فرهنگی با هدف
شناسایی ایده هایی که تاکنون فرصت ظهور در عرصه

 
تولید را نداشتند، برگزار شد. 

در مجموع 520 ایده به دبیرخانه این جشنواره ارسال شد و پس از داوري آثار ارسالی، 31 اثر به عنوان ایده هاي برتر معرفی و عصر

 
امروز (22 شهریورماه) در مراسمی مورد تقدیر قرار گرفتند. 

 
اسامی تقدیر شدگان، به همراه زمینه کاري و نام ایده ي تقدیر شده به شرح زیر است: 

 
(تئاتر) سید آرش شریف زاده با ایده کتاب تئاتر سایه - ایمان میقانی با ایده مینی سینما 

(مد و لباس) معصومه ملکی با ایده خطکش زاپاس گذاري سریع و آسان - امیرحسین خلیل زاده با ایده طراحی و تولید برند عطر بر

 
مبناي نگرش هومیوپاتیک - زینب پوراسکندریان با ایده توسعه و بهبود زیورآلات با الهام از نقوش کهن ایران و سنگسر؛ 

(آموزش)حمیدرضا نکویی با ایده کتابخانه پلتفرمی دیجیتال کودك و نوجوان بوم - حامد اسحاقی ابرقویی لا ایده تولید محتواي

 
آموزشی زبان فارسی براي کودکان ایرانی خارج از کشور - حسین اکبري نسب با ایده کارآفرینانه نمایشگاه گردانان کوچک 

(صنایع دستی) زینب آئینی با ایده استفاده از صنایع دستی در طراحی رینگ و اجزاي داخلی خودرو ملی - لیلا کرامتیان با ایده
توسعه استفاده کاربردي از قلم زنی روي فلزات - رضا راشد با ایده معماري روستیک، چرخه تولید فرش دستباف به طور متمرکز و

 
غیر متمرکز - بهرام سهیلی با ایده ریتون 

(کارآفرینی و نوآوري هاي اجتماعی) مصطفی جوادي با ایده آموزش و فرهنگ سازي تفکیک زباله از مبدا، ساخت اپلیکیشن و سایت
مرتبط - مهدي گلدانی با ایده توانمندسازي زنان آسیب پذیر با سیکل کامل اثر بخشی - رکسانا اربابی نژاد با ایده اپلیکیشن هوشمند

 
ورزش کودکان تیله - امین االله نجاتی با ایده تجاري سازي محصولات لبنی عشایر ایل سنگسر (گام نخست ، تنقلات لبنی) 

(معماري) سید حسین هاشمی با ایده دیوار حرارتی ترومب و نرم افزار محاسباتی آن - شهریار خدابنده: سامانه طراحی و خرید لوازم و
ملزومات (خانگی، اداري) با بهرگیري از تکنولوژي AR / VR /Ai/ (sass) - زکریا کریمی با ایده چهارباغ یادگیري؛ طراحی و اجراي

 
مدارس نوین در شهرها و روستاهاي استان سیستان و بلوچستان 

(گردشگري) حسین خصاف مفرد با ایده گردشگري تخصصی گیاهان دارویی و معطر - فرشید کریمی حصاري با ایده اپلیکیشن جامع

 
راهنماي گردشگري عمونوروز 

(هنرهاي تجسمی) مجتبی دلخوشیان با ایده مُدوپُد؛ پلتفرم شبیه سازي محصولات فیزیکی و فروش آنلاین محصولات متنوع با طرح

 
هاي هنرمندان - پارسا انصاري با ایده خیال راحت 

 
(طراحی صنعتی) جواد سجادیان با ایده کانکس تاشو 

(بازي) سید هانی حسینی مقدم با ایده بازي تئاتر ""راز گنجور"" - حسن رایگان با ایده بازي فکري هزارماز - علی محمدي:



 
تماشاخانه خانگی - بهاره جریریان: برنامه چی با ایده (بازاریابی) محمدرضا پاسداري با ایده هم تگ 

 
(انیمیشن) مجتبی حبیب الهی با ایده جام جهانی در جنگل - مسلم شهسواري با ایده درخت زندگی تقدیر شدند. 

 
همچنین در این مراسم از 26 داور که آثار ارسالی به بخش هاي مختلف جشنواره را داوري کرده بودند، تقدیر شد. 

 
اسامی داوران تقدیر شده در این مراسم به شرح زیر است: 

 
رسانه: دکتر علی متقیان، فرگل غفاري 

 
معماري: دکتر امیر محمدخانی، دکتر سید امیر منصوري 

 
طراحی صنعتی: دکتر مهدي اصل فلاح، دکتر احمد عابدینی 

 
موسیقی: آورین صداقت کیش، دکتر بابک خضرایی، دکتر حمیدرضا نوربخش 

 
مد و لباس: محسن ناصري، دکتر بنفشه مقدم 

 
گردشگري: دکتر منوچهر جهانیان، دکتر حسن تقی زاده انصاري، دکتر مهدیه شهرابی 

 
هنرهاي تجسمی: دکتر بهرام کلهرنیا، دکتر مهدي اخویان، دکتر فؤاد نجم الدین، دکتر شیوا بیرانوند 

 
صنایع دستی: دکتر مهدي مکی نژاد، دکتر مهران هوشیار 

 
تئاتر: ستاره امینیان، پیام لاریان 

 
کارآفرینی: دکتر مهدي اصل فلاح 

 
انیمیشن: امیرحسین صالحی 

 
آموزش: دکتر سمیه فریدونی 

 
بازي: حامد تأملی 

به گزارش ایسنا، آیین اختتامیه نخستین جشنواره ایده هاي برتر فناوري هاي نرم و صنایع خلاق فرهنگی با حضور دکتر محمدحسین
ایمانی خوشخو، دبیر شوراي هنر شوراي عالی انقلاب فرهنگی و رییس پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی
(جهاددانشگاهی)، دکتر سیاوش ملکی فر، معاون توسعه صندوق نوآوري و شکوفایی ریاست جمهوري، دکتر سید مهدي سادات، مشاور
دبیر برنامه توسعه زیست بوم شرکت هاي خلاق معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، دکتر اصغر نوراله زاده، مدیرعامل صندوق
کارآفرینی امید، دکتر علی اکبر عبدالملکی، رئیس کمیسیون گردشگري و کسب و کارهاي وابسته اتاق بازرگانی صنایع و معادن
کشاورزي ایران، دکتر سید سعید هاشمی، رییس دانشگاه علم و فرهنگ، داوران و برگزیدگان این جشنواره در سالن همایش هاي بین

المللی دانشگاه علم و فرهنگ برگزار شد.



معاون وزیر ورزش: 15 مرکز منش در کشور راه اندازي شده است

منبع: خوزناشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1400/06/22

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت: 15 مرکز در دو سال گذشته با عنوان منش در سراسر کشور با هدف شاسایی

 
ظرفیت هاي جوانان را ه اندازي شد که این مراکز در حال حاضر خروجی داده است. 

به گزارش پایگاه خبري وزارت ورزش و جوانان، محمد مهدي تندگویان، در مراسم انعقاد تفاهم نامه همکاري مشترك با وزارت دفاع و
پشتیبانی نیروهاي مسلح بابیان اینکه بهره برداري از ظرفیت علمی جوانان در جهت اهداف و نیازمندي هاي نظام در دستور کار
ماست اظهارداشت: در این تفاهم نامه قرار شد براساس هدف گذاري مستقیم در راه خدمت رسانی در حوزه پژوهش و اختراعات

 
اقداماتی انجام شود. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان تصریح کرد: از ظرفیت جوانان در حوزه جنگ هاي نرم و جنگ هاي علمی و اقتصادي می
توان به نحوه درست استفاده کرد. صنایع دفاعی کشور به دولت در بخش هاي مختلف کمک می کند که این امور در حوزه هاي

 
خودروسازي، ناوبري، انرژي اتمی است. 

وي با تاکید بربهره مندي از ظرفیت جوانان کشورمان در حوزه هاي مختلف افزود: زمانی که تحریم به وجود می آید و از آن به عنوان

 
یک فرصت استفاده می کنیم تولید ایرانی را جایگزین تولیدات خارجی می کنیم که نمونه آن واکسن فخرا است. 

معاون امور جوانان در ادامه از راه اندازي مراکزي تحت عنوان "منش" راه اندازي با هدف شناسایی ظرفیت جوانان خبردادو

 
اظهارداشت : در حال حاضر 15 مرکز در کشور ایجاد شده است. 

وي با اشاره مضرات مدرك گرایی در کشور از این موضوع به عنوان آفت نام بردو توضیح داد : متاسفانه به میزان تعداد مدارك

 
تحصیلی موجود، پایش شغلی به وجود نیامده است و از طرفی بسیاري از جوانان مدرك دارند اما مهارت هاي اشتغال ندارند. 

معاون امور جوانان با تاکید بر ترویج مشاغل زود بازده و توسعه کسب و کار هاي روستایی اظهارداشت: ما در مراکز منش از حضور

 
جوانان استفاده می کنیم و فقط کافی است که آن ها طرح و ایده اي داشته باشند که منجر به اشتغال شود. 

وي افزود : با کمک جهاد دانشگاهی آموزش هاي لازم اشتغالزایی را به جوانان می دهیم و اجازه می دهیم در همان مجموعه وارد فاز

 
عملیاتی شوند و به بازار کار رسمی کشور وارد شوند، وزمانی که به سودآوري رسید از مجموعه ما خارج می شود. 

تندگویان گفت: در حال حاضر 4 هزار نفر در مراکز منش داراي شغل شدند و با جهاد دانشگاهی در تفاهم هستیم که تا پایان سال

 
این روند ادامه دار باشد. 



معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان خاطرنشان کرد: شرطی در مراکز منش براي داشتن مدارك دانشگاهی و مدارج علمی نداریم
و ورود براي هر جوان و نوجوان صاحب ایده آزاد است.



رشد 100میلیارد تومانی اعتبار اشتغال استان قزوین در سال جاري

منبع: داناشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1400/06/22

سید مرتضی دهقانی محمدآبادي با اشاره به رشد 100میلیارد تومانی اعتبار اشتغال استان در سال جاري گفت: سال گذشته
8 هزار و 600 فرصت شغلی در استان قزوین اجرا شد که معادل یک دوم اشتغال ایجاد شده در استان بود.

سید مرتضی دهقانی محمدآبادي با اشاره به رشد
100میلیارد تومانی اعتبار اشتغال استان در سال جاري
گفت: سال گذشته 8 هزار و 600 فرصت شغلی در استان
قزوین اجرا شد که معادل یک دوم اشتغال ایجاد شده در

 
استان بود. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از صبح
قزوین؛ سیدمرتضی دهقانی محمدآبادي در نشست خبري
که ظهر امروز(دوشنبه) در سالن جلسات اداره کل کمیته
امداد استان قزوین برگزار شد؛ اظهار کرد: سال جاري بنا
داریم 6 هزار و 300 فرصت شغلی در سطح استان ایجاد
کنیم که خوشبختانه طی 5 ماه گذشته هزار فرصت شغلی

 
محقق شده است. 

وي افزود: از ابتداي سال جاري تاکنون برخی از افراد متقاضی، تسهیلات اشتغال دریافت کرده و تعدادي هم به شرکت ها و بنگاه

 
هایی که نیاز به تامین نیرو داشتند معرفی شدند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان قزوین تصریح کرد: هم اکنون 2 هزار و 500 پرونده اشتغال بالغ بر 120 میلیارد تومان

 
به بانک ها ارسال کردیم. 

وي بیان کرد: اعتبار اشتغال سال جاري 224 میلیارد تومان است؛ اما منابع بانک ملی هنوز از مرکز تخصیص داده نشده است لذا به

 
ازاي هر مبلغی که به ما تخصیص داده شد پرونده براي بانک ها ارسال کردیم. 

 
پرداخت 30میلیارد تسهیلات اشتغال در سال جاري 

دهقانی محمدآبادي بیان کرد: سال گذشته 8 هزار و 600 فرصت شغلی در استان قزوین اجرا شد که معادل یک دوم اشتغال ایجاد
شده در استان بود و امسال نیز سیاست ما ایجاد 9 هزار فرصت شغلی است که با فعالیت هاي برون سازمانی و تلاش همه همکاران

 
تحقق خواهد یافت. 

وي عنوان کرد: اعتبار اشتغال استان در سال 99 نزدیک 130 میلیارد تومان بود که امسال به رقم 224 میلیارد تومان ارتقاء یافته و به
واسطه فعالیت هاي صورت گرفته نزدیک به 100 میلیارد تومان رشد داشته است. 



این مقام مسئول گفت: امیدواریم با تلاش شبانه روزي همه همکاران، اشتغالی پایدار توام با درآمد باثبات براي خانواده ها ایجاد کنیم
هم اکنون بزرگترین مشکل خانواده هاي متقاضی دریافت وام اشتغالزایی، ارائه تضامین است و بانک ها هم اصرار به اجراي قاعده و
قوانین خود دارند و این در حالی است که این خانواده ها متاسفانه از لحاظ پشتوانه اجتماعی ضعیف هستند که امیدواریم این موضوع

 
تسهیل یابد. 

وي ابراز کرد: اشتغال ایجاد شده معمولا در 5 سرفصل عمده از جمله دامپروري، کشاورزي، خدمات و صنعتی است که 60 درصد

 
تسهیلات اشتغال مربوط به خانواده هاي روستایی و 40 درصد نیز مربوط به خانواده هاي شهري بوده است. 

 
30درصد اشتغال ایجاد شده مربوط به زنان سرپرست خانوار است 

دهقانی محمدآبادي عنوان کرد: 30 درصد اشتغال ایجاد شده در سال گذشته مرتبط با زنان سرپرست خانوار و 70 درصد نیز مربوط

 
به سرپرستان آقا بوده است که خوشبختانه توفیقات خوبی حاصل شده است. 

وي بیان کرد: 93 درصد از اشتغال ایجاد شده سال جاري براساس نظارت هاي میدانی انجام شده پایدار بوده و امیدواریم امسال نیز با

 
قوت و شتاب اشتغال استان تحقق یافته و خانواده ها توانمند شوند و در چرخه اقتصاد کشور فعال باشند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان قزوین در پایان گفت: امسال 30 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال از منابع جدید
پرداخت کردیم و نزدیک به 2 هزار و 500 پرونده به ارزش 120 میلیارد تومان در بانک ها داریم که در شرف دریافت تسهیلات

 
اشتغال هستند. 

انتهاي پیام/



دهنوي: مجلس می خواهد شرکت هاي دانش بنیان تا پایان سال به تسهیلات

بانکی خود برسند

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1400/06/22

«تمام تأکیدمان این است که، تا بهمن ماه سال جاري، حداکثر منابع مالی پیش بینی شده در تبصره هاي 16 و 18 قانون
بودجه به شرکت هاي دانش بنیان تخصیص پیدا کند تا در سال جاري به صورت عملی از شرکت هاي دانش بنیان حمایت

کرده باشیم

«تمام تأکیدمان این است که، تا بهمن ماه سال جاري، حداکثر منابع مالی پیش بینی شده در تبصره هاي 16 و 18 قانون
بودجه به شرکت هاي دانش بنیان تخصیص پیدا کند تا در سال جاري به صورت عملی از شرکت هاي دانش بنیان حمایت کرده

 
باشیم 

 
 

سیدمحسن دهنوي، عضو هیئت رئیسه مجلس شوراي اسلامی: «در تبصره 18 قانون بودجه 1400، منابعی براي توسعه تولید و
اشتغال و کارآفرینی در نظر گرفته شده که یکی از بندهاي آن درباره شرکت هاي دانش بنیان است و 1500 میلیارد تومان بدین
منظور پیش بینی شده است. همچنین، در تبصره 16 قانون بودجه نیز 1000 میلیارد تومان منابع تسهیلاتی قرض الحسنه براي
شرکت هاي دانش بنیان در نظر گرفته شده است. بنابراین، در مجموع 2500 میلیارد تومان باید از طریق معاونت فناوري ریاست

 
جمهوري با عاملیت بانک ها به شرکت هاي دانش بنیان پرداخت شود». 

«با توجه به اینکه تسریع بخشیدن به تخصیص اعتبارات تبصره 16 و 18 به شرکت هاي دانش بنیان نیازمند پیگیري است، جلساتی با
حضور معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري و مدیرعامل بانک ملی و مدیرعامل بانک تجارت به همراه معاونان آن ها برگزار کردیم

 
که توافقات بسیار خوبی به همراه داشت». 

«مقرر شد ظرف مدت یک ماه تفاهم نامه و مسیر عملیاتی شدن دو بند تبصره 16 و 18 قانون بودجه درخصوص اعتبارات شرکت
هاي دانش بنیان تنظیم و منعقد شود. البته این جلسه شروع فرآیند پیگیري تخصیص اعتبارات مذکور بوده و با بانک هاي دیگر نظیر

 
صادرات، ملت، و آینده نیز ادامه خواهد داشت». 



«تمام تأکیدمان این است که، تا بهمن ماه سال جاري، حداکثر منابع مالی پیش بینی شده در تبصره هاي 16 و 18 قانون بودجه به

 
شرکت هاي دانش بنیان تخصیص پیدا کند تا در سال جاري به صورت عملی از شرکت هاي دانش بنیان حمایت کرده باشیم». 

«همچنین، در جلسه امروز مقرر شد، با توجه به ظرفیت بالاي کارشناسی معاونت علمی ریاست جمهوري و زیرساختی، که براي
شناسایی شرکت هاي دانش بنیان در اختیار دارند، به منظور تسریع در فرآیند پرداخت تسهیلات، ارزیابی هاي فنی، مالی، و اقتصادي
توسط معاونت علمی ریاست جمهوري انجام شده و ارزیابی وثیقه ها و ضمانت ها توسط بانک ها انجام شود. امیدواریم با پیگیري هاي

 
دولت و مجلس، تا پایان سال، اتفاق خوبی براي شرکت هاي دانش بنیان رقم بخورد». 



آمادگی مجلس براي کمک به شهرداري تهران

منبع: پاناشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1400/06/22

تهران (پانا) - تعدادي از نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در دیدار با علیرضا زاکانی، شهر تهران را به عنوان الگویی براي
دیگر شهرها و کلانشهرهاي کشور دانسته و از شهردار تهران خواستند تا اجراي الگوي معماري ایرانی - اسلامی را در دستور

کار قرار دهد.

تهران (پانا) - تعدادي از نمایندگان مجلس شوراي اسلامی
در دیدار با علیرضا زاکانی، شهر تهران را به عنوان الگویی
براي دیگر شهرها و کلانشهرهاي کشور دانسته و از شهردار
تهران خواستند تا اجراي الگوي معماري ایرانی - اسلامی را

 
در دستور کار قرار دهد. 

به گزارش روابط عمومی شهرداري تهران، عصر امروز-
دوشنبه 22 شهریور 1400- تعدادي دیگر از نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در نشستی با علیرضا زاکانی، شهردار تهران در

 
خصوص مسایل مربوط به شهر و شهرداري تهران به گفت و گو نشستند. 

حجت الاسلام سیدرضا تقوي، نماینده تهران در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه زاکانی چه در مجلس و چه در شهرداري باشد در

 
خدمت نظام است، گفت: این تفاوت ها فقط به دلیل مسئولیت هاست و هدف، خدمت به مردم و نظام است. 

وي از دعوت مجمع نمایندگان تهران در مجلس از شهردار تهران خبر داد و گفت: ما آمادگی همکاري در تمام زمینه ها را داریم و به
زودي از شهردار تهران دعوت خواهیم کرد که گزارشی به مجمع نمایندگان تهران ارائه شود تا بررسی کنیم که چه کمک هایی در

 
ارتباط با شهرداري می توانیم داشته باشیم. 

به گفته حجت الاسلام تقوي؛ این نگاه را هم از نمایندگان شهرستان ها باید تعدیل کنیم که می گویند تهران امکانات زیادي دارد و
دیگر نیازي به کمک ندارد. اما باید به این نکته توجه کرد که تهران مرکز کشور بوده و براي کل کشور است، بهداشت، زیبایی و
سلامت تهران مربوط به کل کشور می شود و بار بسیاري از خدمات کشوري را تهران به دوش می کشد. خدمت به تهران خدمت به

 
یک نظام است نه به یک شهر. 

رییس مجمع نمایندگان استان تهران، ارزش یک شهر را به انسان هاي آن شهر نه به پارك و بانک و ... دانست و توضیح داد: شهر
اسلامی باید نمادها و نمودهاي اسلامی در آن جلوه کند، متاسفانه تهران هویت اسلامی ندارد و بیشتر ساختمان ها غربی است

 
معماري و شهرسازي اش اسلامی نیست. 

ناصر حسینی پور، نماینده گچساران در مجلس شوراي اسلامی هم در این نشست، گفت: پیشنهاد می کنم بر اساس فونداسیون دفاع



مقدس که مردم محور بود، امروز مدیریت کلانشهر تهران در تمام موضوعات با همان نگاه مردم محور و استفاده از نخبگان اداره شود،

 
بخش بزرگی از بدنه جوانان براي کمک به مدیریت شهري، براي رسیدن به نسخه هاي عملیاتی به میدان می آید. 

صدیف بدري، نماینده اردبیل در مجلس شوراي اسلامی در ادامه این نشست بیان کرد: تهران یکسري مشکلاتی دارد؛ اما داراي

 
ظرفیت هاي بسیار بالایی است که ممکن است در برخی از شهرها این امکانات نباشد. 

وي ادامه داد: معماري اسلامی- ایرانی تهران در کنار پایتخت بودنش باید مورد توجه قرار بگیرد تا براي دیگر شهرها در معماري

 
اسلامی هم الگو شود. 

بدري همچنین بر نگهداشت شهر و رسیدگی به فضاي سبز و تشویق شهروندان به نگهداري از این فضا، لزوم زمان بندي اجراي پروژه

 
ها و استفاده از مدیران انقلابی و جوان بدنه شهرداري تاکید کرد. 

کیوان مرادیان، نماینده قائمشهر در مجلس هم از تهران و شهرداري این کلانشهر به عنوان الگوي شهرهاي دیگر و نماد کارآمدي نظام

 
صحبت و بر لزوم رفع آلودگی هوا مشکلات پسماند و ترافیک تاکید کرد. 

 
پست قائم مقامی احیا شود 

در ادامه این نشست، امیرحسین بانکی پورفرد نماینده اصفهان در مجلس شوراي اسلامی، با بیان اینکه تا به امروز در تهران کالبدي
کار شده اما در بحث محتوایی کاري نشده است، گفت: یک دوراهی وجود دارد که براي شهر بزرگی مانند تهران با این همه بحران،

 
مدیري می خواهیم که کالبدي باشد یا مدیر فکري. 

وي گفت: اگر مدیر فکري باشد و اگر درگیر اجرا شود نمی تواند فکر کند، بنابراین از شوراي شهر می خواهیم که جایگاه قائم مقام

 
دوباره احیا شود تا اقدامات کالبدي را انجام دهد و بحث هاي محتوایی را شهردار به پیش ببرد. 

بانکی پور فرد ادامه داد: جوانان متعهد انقلابی خیلی محجوب هستند و در لابی هاي سیاسی قرار نمی گیرند از شهردار تهران تقاضا

 
دارم یک نفر را براي شناسایی این افراد انتخاب و به نمایندگان مجلس معرفی کنید. 

وي با بیان اینکه عنوان «شهر اسلامی» واژه درستی نیست، توضیح داد: ما زمانی به دنبال الگوي جهانی بودیم و به عنوان «بلد طیب»

 
رسیدیم که بهترین عنوان براي شهر است. 

نماینده اصفهان این را هم گفت که برنامه کوتاه مدت، جلوگیري از بحران هاست و از زاکانی خواست تا در دوسال نخست کار، دست

 
به ساختار نزند. 

 
برخی بدهکاران شهرداري، گردن کلفت هستند 

فریدون حسنوند، نماینده اندیمشک هم در این نشست مشترك با زاکانی، با بیان اینکه قانون شهرداري یکی از قدیمی ترین قانون

 
هاست که استقلال سه قوه در آن تعریف شده است، گفت: یکی از قوانینی که کمتر نیاز به تفسیر دارد قانون شهرداري هاست. 



به گفته وي؛ در حوزه ساختار، شهرداري تهران نمی تواند پاسخگوي ماموریت ها و وظایفش باشد و بنابراین نیاز به تغییر ساختار

 
وجود دارد. 

حسنوند به سرمایه گذاري داخلی و خارجی اشاره کرد و توضیح داد: در بسیاري از شهرهاي دنیا، سرمایه گذاران کار می کنند نه
شهرداري، اما در ایران فروش تراکم و درآمدهاي ناپایدار رایج است. از طرف دیگر کمیته منابع مالی و منابع پایدار باید تشکیل شود

 
نمی شود شهرداري کلانشهري مثل تهران را با مالیات و عوارض اداره کرد. 

وي ادامه داد: شهرداري تهران در کنار بدهی ها، هزاران میلیارد تومان مطالبه دارد که در سال هاي گذشته وصول نشده که برخی از
اینها گردن کلفت ها هستند. همچنین سازمان ها و وزارتخانه ها به تعهداتشان عمل نکردند و مسئولیت دارند بخشی از درآمدشان را

 
به شهرداري بدهند. 

حسنوند بیان کرد: درباره متدکیان و کودکان کار و زباله گردها همه نهادهاي مرتبط وظایف خود را به درستی انجام نمی دهد با این

 
حال باید شهرداري اقدامات بیشتري انجام دهد. 

مصطفی میرسلیم، نماینده تهران هم در این نشست با بیان اینکه در 40 سال گذشته چند هزار، میلیارد تومان در تهران هزینه شده
است، از شهردار تهران خواست تا گزارشی تهیه کند و در اختیار نمایندگان قرار دهد تا به گفته او؛ نکات مثبت و منفی را بیابیم و از

 
نکات منفی پرهیز کنیم. 

وي گفت: در بسیاري از شهرهاي دنیا میان ساختمان ها فاصله 10 تا 15 متري ایجاد می شود تا در زمان بروز حادثه خسارت کمتري

 
در برابر زلزله وارد شود اما در تهران اینگونه نیست. 

میرسلیم به زلزله شهرري اشاره کرد و گفت: هیچ کس نمی تواند آینده را پیش بینی کند، در تهران ساختمان هایی وجود دارد که

 
دقیقا روي خط گسل است اما آیندگان خواهند گفت که شما باعث و بانی آن بودید و چرا اجازه ساخت و ساز دادید. 

 
وضعیت فرهنگی و سیاسی تهران نباید این باشد 

در ادامه این نشست، ابراهیم رضایی، نماینده بوشهر در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه ثروت کشور عمدتا در تهران و به صورت
ناعادلانه هزینه می شود، گفت: تهران برخوردارترین شهر کشور است و 80 درصد منابع مالی بوشهر در تهران هزینه می شود. شهري
که نظام جمهوري اسلامی ایران هزینه زیادي براي آن میکند وضعیت سیاسی و فرهنگی اش نباید این باشد آنهایی که بردند و

 
خوردند طلبکار هم هستند. 

 
تهران الگوي مبارزه با فساد باشد 

ناصر موسوي لارگانی نماینده فلاورجان در مجلس شوراي اسلامی در ادامه، با بیان اینکه شوراي شهر تهران انتخاب شایسته اي داشته
است، گفت: در ملاقات هاي مردمی 60 درصد مردم کمک مالی و اشتغال می خواهند بخشی از 40 درصد هم کسانی هستند که با

 
شهرداري ها مشکل دارند. 

به گفته وي؛ یکی از دلایل مهم این نارضایتی این است که برخی از کارکنان شهرداري ها چون تعارض منافع دارند براي مردم



 
مشکلاتی ایجاد می کنند. 

موسوي لارگانی همچنین بر لزوم تسهیل قوانین دست و پا گیر و مبارزه با فساد و رانت ها و رانت خواري ها تاکید کرد و افزود: با این

 
اقدامات تهران می تواند الگوي مبارزه با فساد براي سایر شهرها و کلانشهرها باشد. 

شهردار تهران علیرضا زاکانی



بازگشت رونق تولید به ماشین سازي اراك

منبع: دانا خبرشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1400/06/22

با افزایش 40 برابري قرارداد هاي داخلی، تولید در ماشین سازي اراك رونق گرفت.

به گزارش خبرگزاري دانا، مدیر عامل ماشین سازي اراك با اشاره به اینکه افزایش قرادادهاي داخلی با اعتماد داخلی ها به این
کارخانه محقق شده است گفت: با افزایش قراردادها ، اشتغال بیش از 3 هزار نفر صنعتگر کارخانه تضمین شده است و دروازه هاي

 
صادرات نیز به روي کارخانه گشوده است. 

صفري با بیان اینکه تنها در یک قرار داد قرار است 4 کارخانه سیمان براي کشور سوریه ساخته شود گفت: رایزنی ها با کشورهاي

 
همسایه منجمله عراق و عمان صورت گرفته است. 

وي با اشاره به افزایش قراردادهاي داخلی با زمینه سازي خرید چند دستگاه تولیدي و مدرن شده ، گفت: با خرید این دستگاهها

 
سرعت کار براي تحویل پروژه ها افزایش یافته است. 

وي از ساخت 10 تجهیز عظیم در کارخانه براي پالایشگاهها و پتروشیمی ها ي داخلی خبر داد و گفت ساخت تجهیزات تا پایان سال
افزایش می یابد.



عملکرد قابل قبول دستگاه هاي اجرایی خوزستان در جذب و حمایت از سرمایه

گذار

منبع: شوشانشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1400/06/22

مدیرکل جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري خوزستان گفت: دستگاه هاي اجرایی خوزستان در سال جاري عملکرد

 
قابل قبولی در جذب و حمایت از سرمایه گذار داشته اند. 

حمزه خسروانی در نشست جذب سرمایه گذاري خوزستان که امروز 22 شهریورماه برگزار شد، اظهار کرد: امروز عملکرد دستگاه هاي

 
اجرایی در خصوص اجراي مصوبات ستاد جذب و حمایت از سرمایه گذاري مورد بررسی قرار گرفت. 

 
وي افزود: دستگاه هاي اجرایی خوزستان در سال جاري عملکرد قابل قبولی در جذب و حمایت از سرمایه گذار داشته اند. 

مدیرکل جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري خوزستان با اشاره به پروژه شهرك خودرویی کاریانا گفت: این شهرك با حجم

 
سرمایه گذاري 700 میلیارد تومان با پیشرفت فیزیکی 81 درصد در حال اجرا است. 

 
خسروانی عنوان کرد: این شهرك پس از بهره برداري براي حدود 3500 نفر اشتغال ایجاد خواهد کرد. 

وي تصریح کرد: گره هایی در حوزه تامین زیرساخت هاي این طرح وجود دارد که با هماهنگی هاي انجام شده، امیدواریم مشکلات

 
زیرساختی این شهرك هرچه سریع تر مرتفع شود. 

مدیرکل جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري خوزستان با تاکید بر اهمیت پنجره واحد سرمایه گذاري استان گفت: امیدواریم
دستگاه هاي اجرایی استان در بهره برداري از پنجره واحد سرمایه گذاري به منظور کاهش بروکراسی هاي اداري همکاري بیشتري

 
داشته باشند. 

خسروانی بیان کرد: همچنین اولویت هاي سرمایه گذاري استان باید توسط دستگاه هاي اجرایی در کتاب فرصت هاي سرمایه گذاري
استان بارگذاري شود تا بتوانیم شاهد عرضه این کتابچه راهنما باشیم.



مشکلات 12 واحد تولیدي شهرك صنعتی توس در مشهد بررسی شد

منبع: ایرناشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1400/06/22

مشهد- ایرنا- معاون صنایع کوچک شرکت شهرکهاي صنعتی خراسان رضوي گفت: کارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید
این شرکت مشکلات مربوط به 12 واحد تولیدي مستقر در شهرك صنعتی توس مشهد را بررسی و راهکارهاي لازم براي رفع

آنها را تصویب کرد.

مشهد- ایرنا- معاون صنایع کوچک شرکت شهرکهاي
صنعتی خراسان رضوي گفت: کارگروه ستاد تسهیل و رفع
موانع تولید این شرکت مشکلات مربوط به 12 واحد
تولیدي مستقر در شهرك صنعتی توس مشهد را بررسی و

 
راهکارهاي لازم براي رفع آنها را تصویب کرد. 

"محمد احسانی اصل" روز دوشنبه در گفتگو با خبرنگار
ایرنا افزود: دومین نشست کارگروه ستاد تسهیل و رفع
موانع تولید این شرکت با توجه به شیوع کرونا و لزوم
رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی به صورت مجازي برگزار

 
شد. 

وي ادامه داد: درخواست استمهال بدهی، تقسیط بلندمدت بدهی مالیاتی و بخشودگی جرایم آن، جلوگیري از قطع برق، صدور پروانه
بهره برداري بدون در نظر گرفتن حریم، تمدید کارت بازرگانی براي تامین مواد اولیه، اصلاح سهمیه براي تامین مواد اولیه اقلام
بهداشتی و تامین سوخت از جمله درخواست این واحدها و داشتن پرونده قضایی، کمبود سرمایه در گردش، کمبود نقدینگی براي
نوسازي خط تولید، تاخیر در استعلام تامین اجتماعی جهت رهن و وثیقه از جمله مشکلات آنها بود که براي هر یک از آنها راه حلی

 
اندیشیده شد. 

معاون صنایع کوچک شرکت شهرکهاي صنعتی خراسان رضوي با تاکید بر توسعه کارآفرینی گفت: هدف از تشکیل کارگروه ستاد
تسهیل شرکت شهرکهاي صنعتی استان عمل به شعار سال و منویات رهبر معظم انقلاب، پشتیبانی و رفع موانع تولید، تسهیل
فرایندهاي صنعت و اشتغال استان از طریق کاهش موانع بر سر راه سرمایه گذاران و پشتیبانی ویژه از آنان است که شاید تنها
کارگروهی می باشد که آسیب و مشکل واحدهاي تولیدي را به صورت تخصصی بررسی نموده و حل مشکلات بخش خصوصی را در

 
دستور کار دارد. 

وي افزود: این شرکت موفق شده است از ابتداي امسال تاکنون 13 واحد صنعتی تعطیل شده در شهرکهاي صنعتی استان را احیا

 
کرده و به چرخه تولید بازگرداند. 

اراضی در اختیار شرکت شهرك هاي صنعتی خراسان رضوي هشت هزار و 600 هکتار است که عملیات اجرایی در پنج هزار و 400



 
هکتار آن انجام گرفته که از این میزان 600 هکتار به واحدهاي صنعتی تعلق دارد. 

2 هزار و 569 واحد صنعتی در شهرکها و نواحی صنعتی خراسان رضوي مستقر هستند که در مجموع 43 درصد از واحدهاي صنعتی،

 
23 درصد از سرمایه گذاري صنعتی و 39 درصد از اشتغال صنعتی استان را در اختیار دارند. 

 
برچسب ها 

 
- سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها 

 
- مشهد 

 
- سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران 

 
- ایرنا 

- تولید داخلی



314 پرونده به تعزیرات حکومتی خرمشهر رسید

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1400/06/22

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان خوزستان از وصول 314 پرونده در سه بخش کالا و خدمات، قاچاق و سلامت در خرمشهر
از ابتداي سال 1400 خبر داد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از آبادان ، نعمت اله بیرانوندي مدیر کل تعزیرات
حکومتی خوزستان امروز در نشست هماهنگی تعزیرات در
فرمانداري خرمشهر، گفت: از میان پرونده هاي رسیده به

اداره تعزیرات حکومتی در 6 ماهه امسال، 244 فقره مربوط به بخش قاچاق کالا و خدمات، 45 فقره قاچاق و 25 فقره نیز مربوط به

 
مباحث حوزه بهداشت بود. 

او آمار ارائه شده را به تفکیک پرونده هاي ارسالی از سوي ارگان ها تشریح کرد و گفت: از ابتداي امسال از سوي نیروي انتظامی 33
پرونده، از سوي ستاد قاچاق 2 پرونده، صمت 240، اصناف چهار فقره، از سوي اداره اطلاعات یک فقره، بسیج یک فقره، گمرك سه

 
فقره و جهاد کشاورزي پنج فقره به تعزیرات حکومتی خرمشهر وارد شده است. 

مدیر کل تعزیرات حکومتی خوزستان بیشترین تخلفات 6 ماهه 1400 در خرمشهر را به ترتیب مربوط به درج نشدن قیمت،

 
گرانفروشی و کالاي قاچاق اعلام کرد. 

بیرانوندي آمار پرونده هاي تعزیراتی خرمشهر در سال 99 نیز اشاره و اظهار کرد: در سال گذشته در حوزه کالا و خدمات 424 پرونده

 
به تعزیرات حکومتی خرمشهر وارد شده و در پایان سال 10 فقره پرونده باقی مانده بود. 

او افزود: در بحث قاچاق 192 پرونده مختومه شد و 18 پرونده باقی مانده بود و همچنین در حوزه سلامت همه 92 پرونده دریافتی در

 
سال گذشته مختومه شدند. 

مدیر کل تعزیرات حکومتی خوزستان همچنین حضور تعزیرات در گشت هاي نظارتی براي ثبات بازار را یادآور شد و خاطر نشان کرد:
در بخش نظارت که جز شرح و وظایف و رسالت سازمانی اداره تعزیرات نیست با هدف کمک به گروه نظارتی، تعزیرات در قالب گروه

 
بازرسی مشترك حضور داشت و امسال 247 بازرسی انجام، 28 واحد صنفی متخلف شناسایی و به 157 واحد تذکر داده شده است. 

او در ادامه در خصوص رسیدگی به پرونده هاي قاچاق کالا از گمرك خرمشهر بابت نحوه پاسخگویی به استعلام ها گله کرد و گفت: بر
اساس ماده 45 قانون قاچاق، یک ماه مهلت براي رسیدگی تعیین شده است و اعلام نظر شعبه قاچاق نیز در گرو پاسخ اداره گمرك

است، اما گمرك خرمشهر جواب استعلام ها را در موعد مقرر نمی دهد. 



بیرانوندي با بیان اینکه استعلامات تعزیرات حکومتی به مثابه حکم قضایی است و باید طبق درخواست در مهلت تعیین شده انجام
شود، افزود: دستگاه ها باید ظرف 20 روز پس تاریخ وصول استعلام به اداره مربوطه اقدام کنند که در غیر این صورت به مجازات منع

 
اشتغال در نوبت اول و انفصال 6 ماه از خدمات دولتی در نوبت بعدي محکوم می شوند. 

 
گرانی از مبدا 

نعیم مقدم رئیس اداره صنعت، معدن و تجارت خرمشهر در این نشست قیمت تعیین شده در استان را یکی از معضلات اصلی بازار این
شهرستان برشمرد و گفت: از جمله معضلات استانی که به شهرستان فشار وارد می کند، بحث عرضه کشتار روز و فرآورده هاي
پروتینی است که به طور مثال مرغ کشتار روز 18 هزار تومان از اهواز خارج می شود و قیمت مصرف کننده باید 24 هزار تومان باشد،

 
اما در خرمشهر با فاکتور 29 تا 34 هزار تومانی عرضه می شود. 

 
او افزود: در بازرسی انجام شده از بازار خرمشهر مرغ کشتار روز با 2 نرخ به مردم عرضه می شود مردم از این وضع خسته شده اند. 

رئیس اداره صنعت، معدن و تجارت خرمشهر با بیان اینکه این افزایش قیمت تنها شامل قیمت مرغ نیست، اظهار کرد: روغن در
کارخانه 10 تا 12 درصد افزایش قیمت داشته و قیمت سیلندر گاز بوتان از کارخانه 167 هزار ریال فاکتور شده، ولی قیمت مصرف

 
کننده لحاظ نشده است. 

او ادامه داد: افزایش قیمت کالا ها به خصوص قیمت ماهی و گوشت قدرت خرید مردم را کاهش داد و این افزایش روزانه قیمت کالا

 
هاي اساسی از سوي کارخانه ها هم باعث می شود که بازرسان در بازار ها قادر به هیچ اقدامی نباشند. 

 
رسیدگی به تخلفات 

حمید براجعه رئیس اتاق اصناف خرمشهر نیز در این نشست، اظهار کرد: در بحث رسیدگی به شکایات و همکاري با تعزیرات، پرونده

 
هاي تخلف بیشتر از 2 روز در اتاق اصناف نمی ماند. 

او افزود: در بحث نظم دهی به بازار در 2 ماه گذشته 900 واحد اخطار دریافت کردند که از این تعداد 500 مورد براي گرفتن مجوز

 
مراجعه کردند. 

پارسا رئیس تعزیرات حکومتی خرمشهر در این جلسه اعلام کرد که جلسه تعزیرات حکومتی متشکل از رئیس اتاق اصناف و دیگر

 
دستگاه ها هر 2 تا سه ماه یکبار تشکیل می شود. 

 
لزوم تقویت تعزیرات حکومتی خرمشهر 

فرماندار خرمشهر هم در این نشست، یادآور شد: خرمشهر شهرستانی است که قاچاق کالا در آن به خاطر مرزي بودن بالاست و در

 
بجث تنظیم بازار نیز مسائلی وجود دارد و نیاز است اداره تعزیرات خرمشهر از نظر قاضی و کارمند تقویت شود. 

محمد حیدري بر لزوم حضور رئیس تعزیرات حکومتی خرمشهر در جلسات تنطیم بازار تاکید کرد و گفت: برخی مسائلی که امروز به



عنوان مشکل مطرح شد در جلسات کمیسیون قاچاق کالا و ارز به طور دقیق بررسی می شود و رئیس اداره تعزیرات باید در این

 
جلسات حضور موثر داشته باشد. 

او همچنین با تاکید بر اینکه همه ملزم به رعایت قانون هستند، افزود: تمام دستگاه ها اعم از گمرك یا فرمانداري باید در انجام وظایف

 
خود، خواه اعلام نتایج استعلام ها یا دیگر موارد باشد منصفانه و بر مبناي قانون عمل کنند. 

انتهاي پیام /ه



تفاوت هاي اصطکاك ساز

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1400/06/22

خدا نکند پاي عشق و علاقه وسط باشد و دختر و پسري همدیگر را بخواهند؛ آن وقت است که از نظر آنها همه تفاوت ها و
فاصله هاي موجود در خودشان و خانواده هایشان، بی اهمیت ترین موضوعی است که باید راجع به آن فکر کنند و تصمیم

بگیرند.

اما اگر قرار است واقع بین باشیم، تفاوت هاي فرهنگی، اختلاف طبقاتی و فاصله سنی، از مهم ترین ویژگی هایی است که می

 
تواند در قدم به قدم زندگی مشترك زوجین و در ریزترین و معمولی ترین اتفاقات بین آنها هم تاثیرگذار باشد. 

زندگی واقعی شبیه به فیلم ها نیست؛ البته فیلم ها را از روي واقعیت می سازند اما فیلم یک واقعیت است در صورتی که واقعیت

 
هزاران روي دیگر هم دارد. 

پس زمانی که تصمیم به ازدواج با فردي که تفاوت هاي بسیاري با همدیگر دارید گرفتید، آن را شبیه فیلم و سریال هاي که دیده اید

 
تصور نکنید. 

حواستان باشد که براي خودتان، معیارهاي تان و بایدها و نبایدهاي تان ارزش قائل باشید البته پیش از هرچیز لازم است بگوییم هیچ
منطق و قانونی در ازدواج، مطلقا صحیح و مطلقا اشتباه نیست و تجربه نشان داده است افراد بسیاري هستند که با وجود اختلافات

 
عمیق و ریشه دار، زندگی هاي شیرین و دلچسبی دارند. 

این گزارش، یک بررسی منصفانه، بدون غرض و کارشناسانه درباره جنبه هاي مثبت و منفی وجود این اختلافات در ازدواج است؛ حالا

 
این شما هستید و این میدان که باید بهترین تصمیم را بگیرید. 

اختلاف طبقاتی مساله مالی یکی از مهم ترین مسائلی است که در ارتباط با اختلاف طبقاتی در ازدواج وجود دارد. به طور کل وضعیت

 
اقتصادي و مالی عاملی بسیار تاثیرگذار در روابط اجتماعی است. 

گاهی وجود اختلاف طبقاتی صرفا به دلیل شرایط مالی خانواده ها نیست که ممکن است مشکل ساز شود بلکه عدم تشابه خانواده

 
هاي در بسیاري از مسائل زندگی است که باعث ناهمخوانی هاي بسیاري می شود. 

در واقع اختلاف طبقاتی باعث کنار هم قرار گرفتن دو سبک زندگی متفاوت می شود که طبیعتا مانند هر موضوع ناهمگون دیگري،

 
ممکن است دچار اصطکاك شود. 

در واقع، زمانی که دختر و پسر و خانواده هایشان از یک طبقه اجتماعی باشند، راحت تر حرف همدیگر را می فهمند و با هم کنار می

 
آیند. 

در این میان، فراموش نکنیم که درست است که اختلافات طبقاتی می تواند باعث به وجود آمدن مشکلاتی در زندگی افراد شود، اما به



همان اندازه هم می تواند در درجه کمی از اهمیت قرار گیرد و دختر و پسري که با آگاهی از چنین وضعیتی، همدیگر را انتخاب کرده
اند، پاي انتخاب شان بمانند و به آن وفادار باشند. اما بهتر است که به اندازه کوچک ترین احتمالی به مشکلات احتمالی این نوع از
اختلاف فکر کنید و بعد تصمیم بگیرید؛ یعنی خوشبین باشید که چنین چیزي پیش نمی آید اما اگر شد، چه؟ آیا برایش راه حلی

 
دارید؟ 

سلامت به خطر افتاده فرزندان کارشناسان حوزه خانواده معتقدند هرچه فاصله سطح مالی دختر و پسر کمتر باشد و هرچه اختلاف
طبقاتی کمتري وجود داشته باشد، فرزندانی که سال هاي بعد به جمع این خانواده اضافه می شوند از سلامت روان بیشتري برخوردار
خواهند بود زیرا راحت تر با همدیگر کنار می آیند و حرف هم را بهتر می فهمند؛ موضوعی که تاثیر بسیاري مهمی در رشد و پرورش

 
فرزندان خانواده دارد. 

در واقع اختلاف طبقاتی و اختلافات فرهنگی ناشی از شرایط مالی، باعث به وجود آمدن ناسازگاري هاي متداوم در خانواده می شود
که اثراتش به وضوح در فرزندان دیده می شود؛ تاثیراتی که البته محدود به کودکی باقی نمی ماند و بر آینده و نوجوانی و جوانی شان
هم تاثیرگذار خواهد بود. بدیهی است هرچه زوجین از طبقه مشترکی باشند، نسبت به مسائل فرزندپروري، اشتراکات و سازگاري

 
بالاتري دارند. 

این عادت هاي متفاوت یکی از مسائلی که از اختلاف طبقاتی و فاصله سطح مالی خانواده ها در زندگی زوجین پدید می آید، نوع
تفریحات آنهاست. در واقع افراد در طبقات متفاوت اجتماعی، هرکدام به گونه اي متفاوت اوقاف فراغت خودشان را می گذارنند و

 
عادت هاي متفاوتی دارند. 

این موضوع زمانی کار را سخت می کند و ممکن است در زندگی زوج جوان دردسرساز شود که زن از طبقه مرفه جامعه باشد و
مسافرت هاي متعدد و تفریحاتی با هزینه هاي بالا، جزو روتین ترین برنامه هاي زندگی اش باشد در صورتی که مرد خانواده با این

 
سبک زندگی همخوانی ندارد و از آن مهم تر، توان مالی فراهم کردن چنین شرایطی را براي همسرش در زندگی مشترك ندارد. 

موضوعی که شاید در روزهاي اول آشنایی ساده به نظر برسد و به هواي عشق و علاقه هردوي آنها چشم شان را روي آن ببندند اما

 
می تواند در آینده و زمانی که زندگی روي عادي شدن را به خودش می بیند، مشکل آفرین باشد. 

زبان مشترك گاهی اختلاف طبقاتی زیاد باعث عمیق شدن تفاوت نگاه آدم ها به زندگی می شود؛ مثلا این که یک نفر کار، تلاش و
پس انداز را ارزش می داند و دیگري تلاش آدم ها را براي به قول خودشان یک قران و دوزار، یک دوندگی بی حاصل می بینند و فقط

 
درباره مبالغ و مقدارهاي بالا و کلان حرف می زنند. این نوع نگاه گاهی آن قدر ریشه دار است که به تمسخر هم می رسد. 

در واقع چنین اختلافاتی ممکن است قدرت درك ارزش هاي زندگی را در نگاه هرکس، از زوجین بگیرد. مثلا این که مرد استقلال زن
در زندگی را درك نکند و زن تلاش هاي مرد را براي فراهم کردن یک زندگی معمول و منطقی. خب، در یک زندگی مشترك، چه

 
چیزي مهم تر از درك کردن همدیگر؟ 

اختلاف فرهنگی تفاوت هاي فرهنگی، یکی از اصلی ترین عوامل زمینه ساز در ناکامی زندگی هاست. فرهنگ هر فرد، ارزش هایی
است که درخانواده او وجود دارد و روحیات، سبک زندگی، باورها، انتظارات و در واقع همه ابعاد شخصیتی فرد را تشکیل می دهد؛ آن
قدر که حتی در نوع لباس پوشیدن و غذا خوردن افراد هم تاثیر دارد. آن وقت است که اگر دختر و پسري با فرهنگ هاي بسیار

 
متفاوت با هم ازدواج کنند، احتمال این که در جزئیات زندگی، دچار اصطکاك شوند کم نیست. 



مشاوران ازدواج و خانواده معتقدند تجربه نشان داده است که اختلاف فرهنگی خانواده ها در صورتی که زوج به یکدیگر علاقه داشته
باشند شاید قابل حل و چشم پوشی باشد اما اگر این اختلاف فرهنگی، در بین زوج هم به وضوح وجود داشته باشد، زندگی کم
مشکلی نخواهد داشت چراکه تلاش در جهت اصلاح همدیگر در اکثر موارد بی نتیجه خواهد ماند و هرکدام از زوج ها اعتقاد دارند
مشکل از دیگري است و فرد مقابل باید تغییر کند؛ موضوعی که شاید اگر در کنار فردي از همان جنس و فرهنگ قرار بگیرد، دیگر

 
نامش مشکل نخواهد بود. 

تفاوت فکري پیش پاافتاده ترین تبعات اختلافات فرهنگی در بین زوجین، تفاوت در باورها و اولویت هاست. این که هرکدام از آنها به
چیزي اعتقاد دارند و برایشان ارزش است که ممکن است براي شریک زندگی شان نباشد؛ موضوعی که خودش به تنهایی می تواند

 
مهم ترین آفت زندگی مشترك باشد. 

در چنین مواقعی، برخی خط قرمزهایی براي هر دو طرف وجود دارد که عبور از آنها، می تواند زندگی را دچار تنش کند. این تفاوت
فرهنگ، روي آداب و رسوم فرد هم تاثیر دارد و باعث می شود دلخوري هایی از افراط در اجراي رسوم یا کاهلی در برگزاري برخی از

 
مراسمات به چشم بیاید. 

مثلا این که مسائلی براي زن ارزش است که براي مرد کوچک ترین اهمیتی ندارد و برعکس. در صورتی که اگر موضوعی براي هر دو

 
نفر ارزش یا براي هردوي آنها بی اهمیت باشد، حداقل یکی از چالش هاي زندگی را پشت سر گذاشته اند. 

تردید در هدف هاي زندگی در بسیاري از موارد، تفاوت هاي فرهنگی، به تفاوت در نگاه افراد به زندگی منجر می شود. آن وقت است
که ممکن است مردي که از کودکی در بازار بزرگ شده و روحیه اي کاسب گونه دارد، نتواند دختري که به ادامه تحصیل علاقه دارد را
درك کند؛ ادامه تحصیلی که از نظر او در آینده بازدهی ندارد و به دلیل نبود بازار شغلی مناسب، ارزش تلاش و دنبال کردن نخواهد
داشت اما دختر این طور فکر نمی کند و صرف تحصیل برایش اهمیت دارد؛ حتی اگر نتواند آن را به عنوان فرصتی براي اشتغال ببیند
البته که مردان و زنان بسیاري هستند که در فرهنگ هاي متفاوتی رشد کرده اند اما خودشان را با فرهنگ هاي جدید وفق می دهند،

 
آن را می پذیرند و به آن احترام می گذارند. 

براي همین است که متخصصان حوزه خانواده، ازدواج با فرهنگ هاي دیگر را رد نمی کنند و معتقدند چه بسیارند افرادي که با این
که خودشان به حوزه اي علاقه یا تخصص ندارند، اما همسرشان را در آن راه همراهی می کنند اما آنها اکیدا توصیه می کنند جوان ها

 
با در نظر گرفتن و بررسی این مسائل، تصمیم به ازدواج بگیرند. 

 
اختلاف سنی بحث بر سر اختلاف سنی زوجین، تقریبا به یکی از رایج ترین موضوعات پیش از ازدواج تبدیل شده است. 

موضوعی که هنوز هم پاسخ قاطع و مشخصی براي درستی یا نادرستی آن وجود ندارد و همه صاحب نظران و کارشناسان حوزه
خانواده، آن را بسته به ویژگی هاي شخصیتی و خانوادگی زوجین می دانند؛ آن قدر که هرکدام از آنها می توانند موارد متعددي از
تجربه هایی را بیان کنند که هردو نتیجه را به همراه داشته است؛ یعنی زوجینی که با وجود اختلاف سنی، زندگی هاي موفق یا
ناموفقی را داشته اند. البته در این میان یک تعریف کلی وجود دارد که می گوید هر چقدر فاصله و اختلاف سنی بین زن و مرد کمتر
باشد، آنها درك بهتري از همدیگر خواهند داشت؛ چراکه خاطره هاي مشترکی را در بازه هاي زمانی یکسانی گذرانده اند، حرف هاي
بیشتري براي گفتن دارند و بهتر می توانند شرایط روحی همدیگر را در سنین مختلف بفهمند. اما آیا این یعنی همه افرادي که داراي

 
چنین شرایطی هستند، زندگی موفقی خواهند داشت؟ مسلما خیر. 



در این میان، فاصله سنی کم می تواند سنخیت و تناسب بین زوج را محکم تر کند ولی طبیعتا هیچ چیز در این موضوع مطلق نخواهد
بود. چیزي که در این میان اهمیت دارد این است که تفاوت سن در فرهنگ ما اهمیت دارد اما میزان آن را هیچ علم و منطقی با

 
قاطعیت تخمین نزده است. 

بازه زمانی مهم است موضوع جالب در بحث اختلاف سنی در ازدواج، فقط به خود آن اختلاف سنی محدود نمی شود، بلکه به دوره اي

 
که زن و مرد در آن قرار می گیرند هم بستگی دارد. یعنی چه؟ 

یعنی اگر دختري در 18 سالگی با مردي با10 سال اختلاف ازدواج کند، قطعا شرایط متفاوت تري را تجربه خواهد کرد تا دختري که
در 28 سالگی با مردي 38 ساله و نزدیک به دوران40 سالگی ازدواج می کند، چرا که بازه هاي زمانی در پختگی، هیجانات، اخلاق و

 
شخصیت هر دو طرف تاثیر بسزایی دارد. 

از طرف دیگر، مرسوم است مرد از همسرش بزرگ تر باشد؛ رسمی که از تکیه گاه بودن مرد در زندگی ریشه گرفته و این باور را به

 
وجود آورده است که این ویژگی می تواند توازن خوبی در زندگی به وجود بیاورد و ثبات آن را بیشتر کند. 

البته با در نظر گرفتن مختصاتی مانند بلوغ زودرس جسمی، جنسی، عاطفی و عقلانی اجتماعی در زنان و دوران کوتاه باروري و... می

 
شود گفت فرضیه اشتباهی نیست، اما تغییر نگرش ها در شرایط اجتماعی امروز را هم باید در نظر گرفت. 

نقشت را از دست نده کارشناسان حوزه خانواده معتقدند اختلاف سنی بیشتر از 10سال ممکن است نقش ها را در زندگی تغییر دهد؛
یعنی در زندگی زوج هایی که اختلاف سنی زیادي دارند، یکی نقش پدر یا مادر را براي دیگري بازي کند؛ چرا که او ممکن است به
دلیل تجارب بیشتر، مدام بخواهد مسائل را به دیگري یاد بدهد، ایراد بگیرد و به طور کلی، نقش حمایتی اش، بیشتر و پررنگ تر از

 
نقش عاطفی اش باشد که باید به عنوان همسر آن را ایفا کند. 

براي همین است که اگرچه نمی توان درباره عدد دقیق فاصله سنی زوجین و نقش آن در موفقیت و شکست زندگی زناشویی قانون
یکسانی براي همه افراد صادر کرد، اما طبیعتا تناسب سنی از زیربناهاي اساسی در ازدواج است که کم توجهی به آن، زمینه ساز

 
بسیاري از ناسازگاري ها در زندگی مشترك خواهد بود. 

پژوهش هایی که در این زمینه انجام شده نشان می دهد زوج هایی که از لحاظ متغیرهاي گوناگون، به ویژه متغیر سن، شباهت
بیشتري به هم دارند، رضایت زناشویی شان هم بیشتر است. این موضوع زمانی عینیت پیدا می کند که زن ها در چنین شرایطی از
خودشان می پرسند یعنی اگر این موضوع را برایش تعریف کنم، حرف من را می فهمد؟ و در طرف دیگر، مردها هم ممکن است از

 
خودشان بپرسند که می توانم به تصمیم هایش اعتماد کنم؟ نکند که از سر هیجان تصمیم گرفته باشد؟ 

مردانی که خیلی بزرگ ترند زندگی مشترك زوجی را تصور کنید که خانم 18سال دارد و آقا 32سال. در این زندگی، خانم در اوج

 
دوران هیجانات و انرژي به سر می برد و آقا کم کم نیاز به آرامش فکري و جسمی دارد. آن وقت چه خواهد شد؟ 

خانم دلش می خواهد در ساعات ابتدایی روز به کوه برود، ولی مرد به دلیل خستگی ناشی از یک روز پرفشار کاري ترجیح می دهد

 
صبح جمعه را به استراحت و آرامش بگذراند. 

هردو طرف خواسته اي منطقی دارند در صورتی که همین اتفاق ساده می تواند منجر به این شود که خانم این رفتار همسرش را به



حساب کم کاري و کم اهمیتی او در زندگی بگذارد؛ اتفاقی که تازه شروع چالش هاست البته نمی توان منکر این شد که بسیاري از
زوجین از چنین فاصله اي راضی هستند؛ آن قدر که معتقدند هرکدام از آنها توانسته اند شور و هیجان افراطی طرف کوچک تر یا

 
کرختی و بی حوصلگی طرف بزرگ تر را به تعادل برسانند و آن را کنترل کنند. 

نرگس خانعلی زاده - روزنامه نگار / ضمیمه چاردیواري روزنامه جام جم



10 هزار و 500 مگاوات برق براي صنایع معدنی اختصاص یافت

منبع: شاتاشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1400/06/22

معاون امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: 10 هزار و 500 مگاوات برق براي معادن و صنایع
معدنی کشور اختصاص یافته است.

 
 

معاون امور معادن و صنایع معدنی وزارت صمت: 10 هزار و 500 مگاوات برق براي صنایع معدنی اختصاص یافت معاون امور معادن و
صنایع معدنی وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: 10 هزار و 500 مگاوات برق براي معادن و صنایع معدنی کشور اختصاص یافته

 
است. 

به گزارش شاتا، اسداالله کشاورز روز دوشنبه در سفر به بروجرد در حاشیه بازدید از پروژه سیلیکون متال این شهرستان افزود: براي

 
ایجاد هر فرصت شغلی 500 میلیون تومان اعتبار نیاز است که با افزایش قیمت ها، این هزینه ها بیشتر شده است. 

وي با اشاره به اینکه ایجاد فعالیت اقتصادي براي اولین بار ریسک پذیر است، اضافه کرد: با توجه به شرایط اقلیمی در چند دهه آینده
مشکل تامین انرژي داریم که تاسیس شهرك سیلیکون متال و تولید سلول هاي خورشیدي پسندیده است و می توان در این راستا

 
موثر باشد. 

معاون وزیر صمت بیان کرد: 10 هزار و 500 مگاوات برق براي صنایع معدنی در نظر گرفته شده که با احداث نیروگاه، برق مصرفی را

 
تامین کنند. 

 
کشاورز افزود: در کنار احداث نیروگاه، مصرف گاز بالا می رود که برنامه هایی براي این موضوع نیز اندیشیده شده است. 

بر اساس این گزارش پروژه سیلیکون متال بروجرد با ظرفیت 34 هزار تن در سال و با پیش بینی اشتغال بیش از هزار نفر در صورت

 
تامین اعتبار به بهره برداري خواهد رسید. 



در حال حاضر فاز اول این پروژه در دستور کار است و این پروژه در پنج فاز تعریف شده که فاز اول آن 22 بهمن امسال به بهره

 
برداري می رسد. 

هم اکنون نیاز کشور به سیلیکون متال 16 هزار تن است که از خارج کشور وارد می شود و با بهره برداري از این پروژه می توان نیاز

 
کشور را تامین کرد. 
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استاندار فارس از سپاه فجر براي راه اندازي مرکز شبانه روزي واکسیناسیون

کرونا تقدیر کرد

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1400/06/22

استاندار فارس گفت: در استان فارس براي تسریع روند واکسیناسیون کرونا اقداماتی موثري شده و سپاه فجر استان نیز با
ایجاد مرکز شبانه روزي واکسیناسیون ثاراالله گام مهمی در این زمینه برداشته که درخور تقدیر است.

به گزارش خبرگزاري بسیج از فارس، عنایت االله رحیمی در
جلسه شوراي برنامه ریزي و توسعه استان فارس با بیان
اینکه این شورا یکی از مهم ترین جلسات تشکیل شده در
استان است که علاوه بر توزیع اعتبارات، در زمینه سیاست
هاي توسعه اي، آمایش سرزمین، اسکان جمعیت، سرمایه
گذاري، اقتصاد مقاومتی و غیره نیز تصمیم می گیرد، اظهار
داشت: تصلب و تمرکز از موانع و مشکلات موجود در
سطوح تصمیم گیري کشور است که امید است در دولت
جدید با تمرکززدایی و تفویض اختیارات به استان ها روند

 
توسعه مناطق مختلف کشور تسهیل شود. 

وي افزود: مهار بیماري کرونا، معیشت، اشتغال و مسکن از جمله اولویت هاي دولت جدید است که در استان فارس براي تسریع روند
واکسیناسیون اقداماتی موثري در حال انجام است و سپاه فجر استان نیز با ایجاد مرکز شبانه روزي واکسیناسیون ثاراالله گام مهمی در

 
این زمینه برداشته که درخور تقدیر است. 

استاندار فارس گفت: ساخت و ساز مسکن علاوه بر حل مشکل تامین سرپناه مردم، کلید واژه مناسبی براي رونق تولید و حل مشکل
اشتغال است زیرا 66 شغل به صورت مستقیم به مسکن وابسته است و اگر در حوزه مسکن رونق ایجاد شود کارگاه هاي مختلف نیز

 
رونق می گیرد. 

رحیمی با بیان اینکه مشکل مسکن در مناطق روستایی و شهري تفاوت هاي ساختاري دارد به طوري که حدود 60 درصد هزینه
ساخت مسکن در شهرها مربوط به تامین زمین است که می توان از طریق کارگروه امور زیربنایی و شوراي برنامه ریزي و توسعه به
راهکارهاي مناسبی براب تامین زمین ارزان قیمت دست یافت، عنوان کرد: در کلان شهرها از سه طریق استفاده از بافت هاي فرسوده،

 
الحاقات شهري و ایجاد شهرك هاي اقماري می توان زمین براي ساخت مسکن تامین کرد. 

وي با بیان اینکه در کنار تامین زمین تقویت تولید مصالح از سوي صنعت و معدن و تامین سرمایه از طریق بانک ها نیز باید مدنظر
باشد، گفت: مسکن سازي کار دولت نیست بلکه دولت باید زیرساخت ها و تسهیلات لازم را فراهم کند و سرمایه گذاران بخش

 
خصوصی با استفاده از زیرساخت هاي دولتی مسکن ایجاد کنند. 

استاندار فارس با تاکید بر اینکه با تعویض دولت ها جابه جایی مدیران امر طبیعی است اما ما به عنوان کارمندان دولت و فرزندان ملت



تا لحظه آخري که مسئولیتی بر عهده داریم نباید دست از تلاش برداریم از مدیران فارس خواست تا ثانیه آخر مسئولیت خود از فراهم

 
کردن زمینه فعالیت بهتر براي دولت غافل نشوند. 

وي با انتقاد از عدم حضور برخی مدیران دستگاه هاي اجرایی در جلسه امروز شوراي برنامه ریزي و توسعه فارس گفت: کسانی که

 
بدون عذر موجه در این جلسه شرکت نکرده اند گزارش عدم حضور آنها به وزارتخانه مربوطه ارسال می شود. 

 
اختیار بودجه محرومیت زدایی به استان ها تفویض شود 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان فارس نیز در این جلسه با بیان اینکه امسال 1390 میلیارد تومان اعتبارات محرومیت
زدایی براي استان فارس در نظر گرفته شده بود که سهم مناسبی از کشور است و تقریباً 7.2 درصد از کل منابع این اعتبارات است،

 
اظهار داشت: تاکنون 1180 میلیارد تومان آن به استان ابلاغ شده است. 

حسن نوروزي در توضیح تفاوتی که در رقم تخصیص یافته و ابلاغ وجود دارد گفت: این ما به التفاوت 210 میلیارد تومانی به طور
مستقیم در اختیار بسیج سازندگی، سپاه پاسداران و ستاد جرایی امام قرار می گیرد تا براي پروژه هاي مساجد، حوزه هاي علمیه و

 
طرح هاي اولویت دار بسیج سازندگی هزینه کنند. 

وي با بیان اینکه این اعتبارات محرومیت زدایی به هر فصل و برنامه اي اختصاص نمی یابد و صرفاً به بخش هاي آب، مدارس، راه
روستایی، بهداشت، آبخیزداري و آبخوانداري تخصیص یافته است، عنوان کرد: طبق تفاهم نامه اي که سازمان برنامه وبودجه کشور با
قرارگاه امام حسن مجتبی(ع) منعقد کرده به این 1390 میلیارد تومان 30 درصد دیگر از منابع دستگاه هایی مثل سپاه، بسیج

 
سازندگی و بنیاد مستضعفان، کمیته امداد اضافه می شود. 

نوروزي با بیان اینکه براي استفاده از اعتبارات محرومیت زدایی در سطح ملی پروژه هایی مشخص شده و به استان ها ابلاغ شده و ما
به عنوان استان تا الان در تعریف پروژه ها نقشی نداشتیم و حتی در سهم شهرستانی هم نقشی نداشتیم، افزود: پروژه هاي مدارس،

 
آب، آبخیزداري و آبخوانداري ملی هستند و ما فقط در زمینه راه روستایی و بهداشت با دستگاه استانی مبادله موافقت نامه می کنیم. 

وي با بیان اینکه در لیست پروژه هاي محرومیت زدایی که به استان ابلاغ شده یک سري ایرادات وجود دارد که باید اصلاح شود،
خاطرنشان کرد: 40 درصد منابع به مدارس، 29 درصد به آب، 10 درصد براي بهداشت و درمان و 8 درصد به راه روستایی اختصاص

 
یافته است. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان فارس با بیان اینکه ما فعلاً نقطه نظرات استان فارس به سازمان برنامه و بودجه کشور
ارسال کردیم و مراتب اعتراض خود را اعلام کردیم، گفت: این اعتبارات حدالامکان در اختیار خود استان قرار گیرد تا در توزیع

 
شهرستانی تصمیم بهتري گرفته شود و پروژه هاي بهتري تعریف کنیم. 

وي با بیان اینکه امسال 16 تا پروژه اقتصاد مقاومتی داریم و سل گذشته 17 پروژه داشتیم گفت: این 33 پروژه چون تاکید داریم که
زودتر به بهره برداري برسد در تخصیص اعتبارات نگاه ویژه به آنها شده است به طور مثال براي برق منطقه ویژه جهرم 3 میلیارد

 
تومان اعتبار در نظر گرفته شده است. 

نوروزي در مورد اعتباري که به اسم افزایش اعتبار سرمایه اي استان ها به فارس ابلاغ شده با بیان اینکه این اعتبار ملقب به اعتبار در



اختیار نمایندگان است که براي هر کدام از 18 حوزه انتخابیه فارس 15 میلیارد تومان و در مجموع 270 میلیارد تومان در نظر گرفته
شده است، گفت: 28 میلیارد تومان از این اعتبار براي حوزه انتخابیه که طرح ملی داشتند در نظر گرفته شد و 242 میلیارد تومان به

 
استان ابلاغ شده که با فرمانداران مکاتبه شده با هماهنگی نمایندگان لیست پروژه هاي خود را براي ما ارسال کنند. 

 
وي افزود: تا امروز 5 حوزه انتخابیه لیست پروژه هایشان را براي ما ارسال کرده اند و مابقی هنوز ارسال نکرده اند. 

 
834 میلیارد تومان بودجه اشتغال زایی و کارآفرینی به فارس اختصاص یافته است 

مدیرکل امور اقتصادي و دارایی استان فارس با بیان اینکه امسال نیز در بند الف تبصره 18 منابعی براي توسعه کارآفرینی و اشتغال در
نظر گرفته شده است، اظهار داشت: 32 هزار میلیارد تومان براي کل کشور در نظر گرفته شده و اولویت تخصیص با استان هایی است

 
که نرخ بیکاري بالاتري دارند. 

بابک دایی با بیان اینکه سهم استان فارس 3.1 درصد کل اعتبارات کشور است که حدود 843 میلیارد تومان است، افزود: 350 پروژه
نیمه تمام در سطح استان داریم که پیشنهاد می شود اولویتمان را بگذاریم روي پروژه هاي نیمه تمام بالاي 70 درصد پیشرفت

 
فیزیکی و سمت ایجاد پروژه جدید نرویم. 

وي با بیان اینکه دستورالعمل بند الف تبصره 18، 14 مرداد ماه سال جاري ابلاغ شده است، گفت: استفاده از منایع این تبصره تاکنون

 
عملیاتی نشده است و تا آخر آذرماه وقت داریم که این اعتبار را جذب کنیم و اگر جذب نشود به استان هاي دیگر اختصاص می یابد. 

دایی با بیان اینکه کسب و کارهاي خانگی، واحدهاي تولیدي خرد، کوچک، متوسط و بزرگ و شرکت دانش بنیان و واحدهاي تولیدي
پیشران از این تسهیلات می توانند استفاده کنند، گفت: سال گذشته نیز سهم فارس از این اعتبارات 3.2 دهم بوده که 243 میلیارد

 
تومان جذب کرده است. 

انتهاي پیام/



تسهیلات کم بهره طرح “کارا ” بانک صادرات براي بنگاه هاي کوچک و متوسط

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1400/06/22

بانک صادرات ایران طرح تسهیلاتی مرابحه «کارا» با هدف تامین تا سقف 20 میلیارد ریال براي سرمایه در گردش و سرمایه
ثابت واحدهاي کوچک و متوسط با نرخ سود ترجیحی 7 درصدي را ارائه کرد. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط

عمومی بانک صادرات ایران، بنگاه هاي کوچک و متوسط فعال براي تأمین سرمایه در گردش (...)

بانک صادرات ایران طرح تسهیلاتی مرابحه «کارا» با هدف تامین تا سقف 20 میلیارد ریال براي سرمایه در گردش و سرمایه
ثابت واحدهاي کوچک و متوسط با نرخ سود ترجیحی 7 درصدي را ارائه کرد. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک

 
صادرات ایران، بنگاه هاي کوچک و متوسط فعال براي تأمین سرمایه در گردش (...) 

بانک صادرات ایران طرح تسهیلاتی مرابحه «کارا» با هدف تامین تا سقف 20 میلیارد ریال براي سرمایه در گردش و سرمایه ثابت

 
واحدهاي کوچک و متوسط با نرخ سود ترجیحی 7 درصدي را ارائه کرد. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک صادرات ایران، بنگاه هاي کوچک و متوسط فعال براي تأمین سرمایه در گردش
و سرمایه ثابت خود می توانند تا سقف 20 میلیارد ریال از تسهیلات بانک صادرات ایران در قالب طرح «کارا» استفاده کنند. نرخ سود
تسهیلات در قالب طرح «کارا» 7 درصد و مدت زمان بازپرداخت این تسهیلات براي بنگاه هاي مذکور 24 ماهه است و تمامی اشخاص
حقیقی و حقوقی با کمتر از 100 نیروي کار که در زمره واحدهاي تولیدي و خدماتی کوچک و متوسط قرار می گیرند، شرایط بهره

 
مندي از تسهیلات این خدمت جدید بانک صادرات ایران را دارند. 

داشتن مجوز فعالیت، دارا بودن حساب جاري بدون دسته چک نزد بانک صادرات ایران، فعال بودن واحد تولیدي، عدم شمولیت ماده
141 قانون تجارت و احراز اهلیت توان بازپرداخت متقاضی با توجه به درآمد حاصل از فعالیت، از جمله شرایط دریافت این تسهیلات

 
عنوان شده و صاحبان بنگاه هاي مذکور می توانند از این خدمت نوین بانک استفاده کنند. 

بیش از 70 درصد اشتغال کشور توسط بنگاه هاي کوچک و متوسط ایجاد شده و بانک صادرات ایران براي حمایت از استمرار تولید و
افزایش سطح اشتغال در این بنگاه ها، خدمت جدید«کارا» را به منظور تامین سرمایه در گردش براي حل مشکلات جاري و تامین

سرمایه ثابت براي عملیاتی کردن پروژه هاي توسعه خطوط تولید و توسعه محصول این بنگاه ها ارائه کرده است.




